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II.- GELEN KÂĞITLAR 

III.- YOKLAMALAR 

IV.- BAŞKANLIĞIN GENEL KURULA SUNUŞLARI 

A) GÜNDEMDIŞI KONUŞMALAR 

1.- İzmir Milletvekili Güler Aslan'ın, 2005 yılında İzmir'de düzen
lenecek olan Dünya Üniversitelerarası Spor Oyunlarına ve İzmir İlinin 
sorunlarına ilişkin gündemdışı konuşması 

2.- Karabük Milletvekili Mustafa Eren'in, Kardemirin sorunlarına ve 
çözüm önerilerine ilişkin gündemdışı konuşması ve Devlet Bakanı Yılmaz 
Karakoyunlu'nun cevabı 

3.- Manisa Milletvekili Bülent Arınç'ın, Soma İlçesindeki termik san-
tralda ve kömür üretiminde yaşanan sorunlara ve alınması gereken önlem
lere ilişkin gündemdışı konuşması ve Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanı 
Zeki Çakan'ın cevabı 
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B) ÇEŞİTLİ İŞLER 734 

1.- Genel Kurulu ziyaret eden Bulgaristan-Türkiye Parlamentolararası 
Dostluk Grubu Başkanı Ivan Iskrov ve beraberindeki heyete, Başkanlıkça 
"Hoş geldiniz" denilmesi 734 

C) GENSORU, GENEL GÖRÜŞME, MECLİS SORUŞTURMASI VE 
MECLİS AR4ŞTIRMASI ÖNERGELERİ 745:747 

1.- Kocaeli Milletvekili Osman Pepe ve 19 arkadaşının, İzmit Büyük-
şehir Belediyesi İzmit Kentsel ve Endüstriyel Su Temin Projesiyle ilgili id
diaların araştırılması amacıyla Meclis araştırması açılmasına ilişkin öner
gesi (10/293) 745:747 

D) TEZKERELER VE ÖNERGELER 747:786 

1.- Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akcan'ın, Suriye'ye yaptığı res
mî ziyarete iştirak eden milletvekillerine ilişkin Başbakanlık tezkeresi (3/1115) 747:748 

2.- Olağanüstü halin Hakkâri ve Tunceli illerinde 30 Temmuz 2002 
günü saat 17.00!den geçerli olmak üzere kaldırılmasına, Diyarbakır ve Şır-
nak illerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere dört 
ay süreyle uzatılmasına ilişkin Başbakanlık tezkeresi (3/1116) 748:786 

V.- SORULAR VE CEVAPLAR 787 
A) YAZILI SORULAR VE CEVAPLARI 787:833 
1.- Erzincan Milletvekili Tevhit Karakaya'nın, Erzincan-Kemah-Oğuz 

Köyünün yoluna ilişkin Başbakandan sorusu ve Bayındırlık ve İskân 
Bakanı Abdülkadir Akcan'ın cevabı (7/7308) 787:789 

2.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun; 

İller Bankası Bölge Müdürlüğünün Sinop İlinde programa aldığı işlere, 

Sinop İlinde afet bölgesi ilan edilen yer olup olmadığına, 

İlişkin soruları ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akcan'ın 
cevabı (7/7309, 7314) 789:792 

3.- İstanbul Milletvekili Mustafa Baş'ın, Balata, Boğaziçi ve Fatih köp
rülerine ilişkin sorusu ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akcan'ın 
cevabı (7/7349) 793:798 

4.- Yozgat Milletvekili İlyas Arslan'ın, Yozgat bağlantılı bazı yol çalış
malarına ilişkin sorusu ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akcan'ın 
cevabı(7/7353) 798:800 

5.- Rize Milletvekili Mehmet Bekaroğlu'nun, Bingöl-Karlıova İlçesin
deki bazı vatandaşlara yeşil kart verilmemesinin nedenlerine ilişkin sorusu 
ve İçişleri Bakanı Rüştü Kâzım Yücelen'in cevabı (7/7374) 800:802 

6.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, son beş yılda yapılan müşavir 
atamalarına ilişkin sorusu ve Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısı 
A. Mesut Yılmaz'm cevabı (7/7425) 802:803 
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7.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, son beş yılda yapılan müşavir 
atamalarına ilişkin sorusu ve Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısı 
H. Hüsamettin Özkan'ın cevabı (7/7435) 802:804 

8.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, son beş yılda yapılan bürok
rat atamalarına ilişkin sorusu ve Devlet Bakanı Şükrü Sina Gürel'in cevabı 
(7/7465) 805:812 

9.- Batman Milletvekili Alaattin Sever Aydm'ın; 

Batman-Sason Karayoluna, 

- Nevşehir Milletvekili Mehmet Elkatmış'ın; 

İller Bankasının belediyelerden alacaklarını tahsiline, 

- Kırıkkale Milletvekili Kemal Albayrak'ın; 

tiler Bankasından Kırıkkale Belediyesine yapılan ödemelere, 
İlişkin sorulan ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akcan'ın 

cevabı (7/7483, 7506, 7511) 813:817 

10.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, TRT'deki personel istih
damına ilişkin Başbakandan sorusu ve Devlet Bakanı Yılmaz Karakoyun-
lu'nun cevabı (7/7489) 818:819 

11.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, Anadolu Ajansının statüsü, 
mali durumu ve personeline ilişkin Başbakandan sorusu ve Devlet Bakanı 
Yılmaz Karakoyunlu'nun cevabı (7/7490) 820:821 

12.- Van Milletvekili Maliki Ejder Arvas'ın, BAĞ-KUR sigor
talılarının ilaç teminde ve tedavi masraflarının ödenmesinde karşılaştıkları 
sorunlara ilişkin Çalışma ve Sosyal güvenlik Bakanından sorusu ve Devlet 
Bakanı ve Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vekili Mehmet Keçeciler'in 
cevabı (7/7512) 822:823 

13.- Van Milletvekili Maliki Ejder Arvas'ın, demiryolu taşımacılığına 
ilişkin sorusu ve Ulaştırma Bakanı Oktay Vural'ın cevabı (7/7513) 

14.- Osmaniye Milletvekili Şükrü Ünal'ın, Erzurum-Merkez ilçelerin
de ve bağlı köylerindeki tuvaletsiz okul sayısına ilişkin sorusu ve Millî 
Eğitim Bakanı Metin Bostancıoğlu'nun cevabı (7/7534) 824:829 

15.- Karaman Milletvekili Zeki Ünal'ın, Halk Bankasından bir millet
vekiline ait fabrikaya verilen kredi ile ilgili iddialara ilişkin sorusu ve Dev
let Bakanı Kemal Derviş'in cevabı (7/7554) 829:832 

16.- Manisa Milletvekili Bülent Arınç'ın, tütün, tütün mamulleri ve al
kollü içkiler piyasası düzenleme kurumunun göreve başlamaması nedeniy
le ortaya çıkabilecek sorunlara ilişkin Başbakandan sorusu ve Devlet 
Bakanı Yılmaz Karakoyunlu'nun cevabı (7/7606) 832:833 
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I. - GEÇEN TUTANAK ÖZETİ 
TBMM Genel Kurulu saat 15.00'te açıldı. 

Hatay Milletvekili Levent Mıstıkoğlu, Hatay İlindeki tarım arazilerinin maruz kaldığı sel bas
kınlarına, 

Bursa Milletvekili Faruk Çelik, muhtarların sorunlarına, 

Bursa Milletvekili Orhan Şen de, Kültür Bakanlığınca ödül verilen bir kitap ve filme, 
İlişkin gündemdışı birer konuşma yaptılar. 

Oturum Başkanı ve TBMM Başkanvekili Yüksel Yalova, Türk Milletine, dünyanın dört bir 
yanında yaşayan Türk vatandaşlarına tarihî sevinci yaşatan Türk Millî Futbol Takımı oyuncularını 
ve yöneticilerini kutlayan bir konuşma yaptı; grup sözcüleri de aynı konuda görüşlerini açıkladılar. 

Doğru Yol Partisi Grubu adına Grup Başkanvekili Aydın Milletvekili Ali Rıza Gönül'ün, Av
rupa Birliğine üyelik süreci ve Kıbrıs sorunu konularına ilişkin genel görüşme (8/30), 

Kayseri Milletvekili Sevgi Esen ve 22 arkadaşının, Kayseri İlinin ekonomik, sosyal, kültürel 
ve kentsel sorunlarının araştırılarak alınması gereken önlemlerin belirlenmesi amacıyla Meclis araş
tırması (10/291), 

Osmaniye Milletvekili Birol Büyüköztürk ve 23 arkadaşının, kamu harcamalarının yerin-
deliğini ve etkinliğini sağlamak amacıyla, kamu harcamaları üzerindeki Parlamento denetimi 
konusunda Meclis araştırması (10/292), 

Açılmasına ilişkin önergeleri Genel Kurulun bilgisine sunuldu; önergelerin gümdemde yer
lerini alacağı ve öngörüşmelerinin, sırası geldiğinde yapılacağı açıklandı. 

Bulgaristan-Türkiye Parlamentolararası Dostluk Grubu Başkanının beraberinde bir parlamen
to heyetiyle ülkemize davet edilmelerine, 

Güney Kore'nin başkenti Seul'de 23-26 Temmuz 2002 tarihleri arasında düzenlenecek olan En
formasyon Teknolojileri Uluslararası Parlamenterler Birliği Konferansına vaki davete Türkiye 
Büyük Millet Meclisini temsilen bir milletvekilinin icabet etmesine, 

Türkiye Büyük Millet Meclisinde, Türkiye-Filistin Devleti Parlamentolararası Dostluk 
Grubunun kurulmasının uygun mütalaa edildiğine, 

İlişkin Başkanlık, 

İnsan Haklarını İnceleme Komisyonunun TBMM'nin tatilde olduğu dönemde de çalışmasına 
ilişkin Komisyon Başkanlığı, 

Devlet Bakanı Ramazan Mirzaoğlu'nun Yunanistan'a yaptığı resmî ziyarete katılan milletvekil
lerine ilişkin Başbakanlık, 

Tezkereleri kabul edildi. 
18 Haziran 2002 tarihli gelen kâğıtlarda yayımlanan ve bastırılıp dağıtılan (8/30) esas numaralı 

Avrupa Birliğine üyelik süreci ve Kıbrıs sorunu konularındaki genel görüşme önergesinin öngörüş
melerinin Genel Kurulun 18 Haziran 2002 Salı günkü birleşiminde yapılmasına ve görüşmelerin 
bitimine kadar çalışmalara devam edilmesine ilişkin DYP Grubu önerisinin, yapılan görüşmelerden 
sonra, kabul edilmediği, 

Gündemin "Kanun Tasarı ve Teklifleri ile Komisyonlardan Gelen Diğer İşler" kısmının 268 in
ci sırasında yer alan 746 sıra sayılı kanun tasarısının, bu kısmın 11 inci sırasına, 11 inci sırasında 
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yer alan 864 sıra sayılı kanun tasarısının 12 nci sırasına, 12 nci sırasında yeralan 856 sıra sayılı 
kanun tasarısının 13 üncü sırasına, 22'nci sırasında yer alan 612 sıra sayılı kanun teklifinin 14 ün
cü sırasına alınmasına; 18 Haziran 2002 Salı günkü birleşimde, sunuşlardan sonra, sözlü sorular ile 
diğer denetim konularının görüşülmeyip, kanun tasarı ve tekliflerinin görüşülmesine ilişkin DSP, 
MHP ve ANAP Gruplarının müşterek önerisinin ve, 

Kuzeyden Keşif Harekâtının görev süresinin 30 Haziran 2002 tarihinden itibaren altı ay süre 
ile uzatılmasına ilişkin Başbakanlık tezkeresinin, 

Yapılan görüşmelerden sonra, kabul edildiği, 

Açıklandı. 

19 Haziran 2002 Çarşamba günü saat 15.00'te toplanmak üzere, birleşime 19.01'de son veril
di. 

Yüksel Yalova 
Başkanvekili 

Mehmet Batuk 

Kocaeli 

Kâtip Üye 

© 

Melda Bayer 

Ankara 

Kâtip Üye 
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No.: 163 

II. - GELEN KÂĞITLAR 
19.6.2002 ÇARŞAMBA 

Tasarılar 

1.- A400M Uçağının Geliştirilmesi-Üretimi ve Başlangıç Desteğine İlişkin Tek Aşamalı Bir 
Program Kapsamında İşbirliği Konusunda Mutabakat Muhtırası ile A400M Uçağının İşbirliği 
İçerisinde Geliştirilmesi, Üretimi Evresi ve Başlangıç Desteğine İlişkin A400M Program Üst 
Kurulu Kararının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı (1/1001) (Plan ve Büt
çe ve Millî Savunma ve Dışişleri Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 

2.- Türkiye Cumhuriyeti ile İspanya Krallığı Arasında Kültür Merkezleri Kurulması ve Bu 
Merkezlerin Faaliyeti Hakkında Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı (1/1002) (Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor ve Dışişleri Komisyonlarına) (Başkanlığa 
geliş tarihi: 13.6.2002) 

3.- Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Avrupa Birliği Komisyonu Arasında Merkezi Finans ve 
İhale Biriminin Kurulması ile Ulusal Fonun Kurulmasına İlişkin Mutabakat Zabıtlarının Onaylan
masının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı (1/1003) (Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komis
yonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 

4.- Birleşmiş Milletler ve Yardımcı Personelinin Güvenliği Sözleşmesine Katılmamızın Uygun 
Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı (1/1004) (İçişleri ve Adalet ve Dışişleri Komisyonlarına) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 

5.- Doğrudan Yabancı Yatırımlar Kanunu Tasarısı (1/1005) (Plan ve Bütçe Komisyonuna) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

6.- Gemi Aşçılarının Meslekî Ehliyet Diplomalarına İlişkin 69 Sayılı Sözleşmenin Onaylan
masının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı (1/1006) (Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İş
ler ve Dışişleri Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

7.- İş Kazalarının Önlenmesine (Gemi Adamları) İlişkin 134 Sayılı Sözleşmenin Onaylan
masının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı (1/1007) (Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler 
ve Dışişleri Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

8.- Gemi Adamlarının Ulusal Kimlik Kartlarına İlişkin 108 Sayılı Sözleşmenin Onaylan
masının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı (1/1008) (Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler 
ve Dışişleri Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

9.- İmar Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı (1/1009) (Anayasa ve Bayın
dırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

Teklifler 
1.- Aydın Milletvekili Ali Rıza Gönül ve 4 Arkadaşının; Avukatlık Kanununa Bir Geçici Madde 

Eklenmesine Dair Kanun Teklifi (2/988) (Adalet Komisyonuna) (Başkanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 
2.- Bursa Milletvekili Orhan Şen ve 43 Arkadaşının; Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması 

Hakkında Kanun Teklifi (2/989) (Plan ve Bütçe Komisyonuna) (Başkanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 
3.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in; Ülkemizi Uluslararası Yarışmalarda Temsil Edenler

le İlgili Kanun Teklifi (2/990) (Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor ve Plan ve Bütçe Komisyon
larına) (Başkanlığa geliş tarihi: 13.6.2002) 
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4.- Ardahan Milletvekili Saffet Kaya'nm; Aşıkşenlik Adıyla Bir İlçe Kurulması Hakkında -
Kanun Teklifi (2/991) (İçişleri ve Plan ve Bütçe Komisyonlarına) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

Sözlü Soru Önergeleri 

1.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, sigara fabrikalarında çalışan işçilere ilişkin Devlet 
Bakanından (Edip Safder Gaydalı) sözlü soru önergesi (6/1923) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

2.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, tarımsal üretimde maliyet azaltıcı uygulamalar 
düşünülüp düşünülmediğine ve ithal tarım ürünlerine ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1924) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

3.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamu kurum ve kuruluşlarının SSK'ya olan sigor
ta borçlarının gayrimenkul ile ödenmesi uygulamasına ve bedel takdir işlemlerine ilişkin Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1925) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

4.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Şehir Hatları İşletmesi bünyesindeki büfelerin iş
letme hakkı ihalelerine ilişkin Devlet Bakanından (Ramazan Mirzaoğlu) sözlü soru önergesi 
(6/1926) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

5.- Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin, Amasya-Suluova İlçesinde yüksekokul açılıp açıl
mayacağına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1927) (Başkanlığa geliş tarihi: 
14.6.2002) 

6.- Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin, Amasya'da 75. Yıl Üniversitesi kurulması ve Fen-
Edebiyat Fakültesi açılması çalışmalarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1928) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

7.- Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin, Amasya-Taşova ve Gümüşhacıköy tütün işletmelerin
de çalışan işçilere ilişkin Devlet Bakanından (Yılmaz Karakoyunlu) sözlü soru önergesi (6/1929) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

8.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Türkiye Büyük Millet Meclisi'nde görevli garson 
ve bahçıvanların özlük haklarına ve bunlara diktirilen giysilere ilişkin Türkiye Büyük Millet Mec
lisi Başkanından sözlü soru önergesi (6/1930) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

9.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, İstanbul Üniversitesi personelinin bakmakla 
yükümlü oldukları kişilerin sağlık karnelerinin düzenlenmesinde ve sağlık hizmeti almasında 
kıyafet zorunluluğu getirildiği iddialarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1931) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

10.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamu personelinin kurumlar arası nakillerine 
ilişkin Devlet Bakanından (H.Hüsamettin Özkan) sözlü soru önergesi (6/1932) (Başkanlığa geliş 
tarihi: 14.6.2002) 

Yazılı Soru Önergeleri 
1.- Karaman Milletvekili Zeki Ünal'ın, hac seferi düzenleyen Vasco Turizm Seyahat Acentası 

hakkındaki iddialara ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından (H. Hüsamettin Özkan) 
yazılı soru önergesi (7/7755) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

2.- Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, buğday fiyatı ve üretimine ilişkin Tarım ve Köyiş
leri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7756) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

3.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun'daki köy yollarının yapım çalışmalarına ilişkin 
Devlet Bakanından (Mustafa Yılmaz) yazılı soru önergesi (7/7757) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 
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4.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, tarım alanındaki gübre ve toprak kullanımı ile su 
kaynaklarının korunmasına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7758) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

5.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, din görevlilerinin sayısına, kadro ve yer değişik
liklerine ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından (H. Hüsamettin Özkan) yazılı soru 
önergesi (7/7759) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

6.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, belediyelerdeki özel teftiş uygulamasına ilişkin 
İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7760) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

7.- Aksaray Milletvekili Ramazan Toprak'm, bir tıp kitabının izinsiz alıntıyla hazırlandığı id
diasına ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7761) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

8.- Van Milletvekili Hüseyin Çelik'in, Van-Erciş-Çelebibağı Beldesinde askerlerin at arabası 
yaktığı iddiasına ilişkin İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7762) (Başkanlığa geliş tarihi: 
14.6.2002) 

9.- Van Milletvekili Hüseyin Çelik'in, 2000 yılı nüfus sayımı sonuçlarının İller Bankasına 
iletilip iletilmediğine ilişkin Devlet Bakanından (Tunca Toskay) yazılı soru önergesi (7/7763) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

10.- Van Milletvekili Hüseyin Çelik'in, 2000 yılı nüfus sayımı sonuçlarının belediyelerin İller 
Bankasından aldıkları tahsisata yansıtılmamasının nedenine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanın
dan yazılı soru önergesi (7/7764) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

11.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, soru önergelerinin cevaplandırılmasına ilişkin 
Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7765) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

12.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, hayvancılığın desteklenmesine ve aşılama hiz
metlerine ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7766) (Başkanlığa geliş 
tarihi: 14.6.2002) 

13.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Kütüp
hanesindeki bazı eserlerin kaybolduğu iddialarına ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7767) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

14.- Kırıkkale Milletvekili Kemal Albayrak'ın, Kırıkkale Tüpraş Rafinerisi sosyal tesislerinin 
kullanımına ve lojman tahsisine ilişkin Devlet Bakanından (Yılmaz Karakoyunlu) yazılı soru öner
gesi (7/7768) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

15.- Kırıkkale Milletvekili Kemal Albayrak'ın, Türkiye'de çeşitli şekillerde üretilen ve ithal 
edilen elektrik enerjisine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından yazılı soru önergesi (7/7769) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

16.- Kırıkkale Milletvekili Kemal Albayrak'ın, Kırıkkale-Keskin-Ceritmüminli Kasabasının 
gölet ihtiyacına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından yazılı soru önergesi (7/7770) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

17.- Kahramanmaraş Milletvekili Ali Sezai'm, Suriye'deki bir barajın yıkılmasının yol açtığı su 
taşkınının oluşturduğu zararın tazminine ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7771) (Baş
kanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

18.- Adıyaman Milletvekili Mehmet Özyol'un, yasa dışı faaliyetlerde bulunduğu iddia edilen 
bazı sivil toplum kuruluşlarına ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7772) (Başkanlığa geliş 
tarihi: 14.6.2002) 
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19.- Bursa Milletvekili Oğuz Tezmen'in, bir danışman hakkındaki iddialara ilişkin Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanından yazılı soru önergesi (7/7773) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

20.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, Ankara Numune Hastanesi etrafında otopark işleten 
kişilerin hastane görevlilerine saldırmaları olayına ilişkin İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi 
(7/7774) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

21.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, Kamu Personeli Seçme Sınavı başvuru kılavuzunda 
bazı okulların yok sayıldığı iddialarına ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7775) (Başkan
lığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

22.- Erzurum Milletvekili Aslan Polat'ın, Plan ve Bütçe Komisyonunda sürekli olarak stenog
raf görevlendirilip görevlendirilmeyeceğine ilişkin Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanından 
yazılı soru önergesi (7/7776) (Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

23.- Erzurum Milletvekili Aslan Polat'ın, para piyasalarındaki gelişmelerin Hazineye 
getireceği ilave yüklere ilişkin Devlet Bakanından (Kemal Derviş) yazılı soru önergesi (7/7777) 
(Başkanlığa geliş tarihi: 14.6.2002) 

24.- Muğla Milletvekili Fikret Uzunhasan'ın, BAG-KUR emeklilerine ikramiye verilip veril
meyeceğine ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından yazılı soru önergesi (7/7778) (Başkan
lığa geliş tarihi: 17.6.2002) 

25.- Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, İstanbul Üniversitesi hastanelerinden bazı hastaların 
yararlandırılmadığı iddialarına ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7779) (Başkanlığa geliş 
tarihi: 17.6.2002) 

26.- Erzurum Milletvekili Aslan Polat'ın, Türk Telekom'un Erzurum'da bazı telefonları kes
mesine ilişkin Ulaştırma Bakanından yazılı soru önergesi (7/7780) (Başkanlığa geliş tarihi: 
17.6.2002) 

27.- Erzurum Milletvekili Aslan Polat'ın, 2002 yılı doğrudan gelir desteği ödemelerine ilişkin 
Tarım ve Köyişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7781) (Başkanlığa geliş tarihi: 17.6.2002) 

Meclis Araştırması Önergesi 

1.- Kocaeli Milletvekili Osman Pepe ve 19 Arkadaşının, İzmit Büyükşehir Belediyesi İzmit 
Kentsel ve Endüstriyel Su Temin Projesi ile ilgili iddiaların araştırılması amacıyla Anayasanın 
98 inci, İçtüzüğün 104 ve 105 inci maddeleri uyarınca bir Meclis araştırması açılmasına ilişkin 
önergesi (10/293) (Başkanlığa geliş tarihi: 18.6.2002) 

Süresi İçinde Cevaplandırılmayan Yazılı Soru Önergeleri 
1.- Kayseri Milletvekili Sadık Yakut'un, deprem yıkımlarından sorumlu tutulanlar hakkındaki 

adli işlemlere ilişkin Adalet Bakanından yazılı soru önergesi (7/6817) 
2.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Ağrı İlinde afet bölgesi ilan edilen yer olup ol

madığına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından yazılı soru önergesi (7/7232) 
3.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, İller Bankasının Ağrı İlinde programa aldığı iş

lere ve verilen ödeneklere ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından yazılı soru önergesi (7/7233) 
4.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Ağrı İlinde yürütülen projelere ve belediyelere 

gönderilen ödeneklere ilişkin Maliye Bakanından yazılı soru önergesi (7/7251) 
5.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Ağrı İlinde yürütülen projelere ve temel 

eğitime yapılan katkılara ilişkin Millî Eğitim Bakanından yazılı soru önergesi (7/7252) 
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6.- Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Ağrı İlindeki taşımalı eğitime, okulların bil
gisayar ve yabancı dil öğretmeni ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından yazılı soru önergesi 
(7/7253) 

7.- Ankara Milletvekili Cemil Çiçek'in, motorlu araçların fenni muayene işlemlerinin devrine 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından yazılı soru önergesi (7/7259) 

8.- Rize Milletvekili Mehmet Bekaroğlu'nun, Malatya'da komşusunu yaralayan bir şahsın 
evine düzenlenen operasyonla öldürülmesi olayına ilişkin İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi 
(7/7261) 

9.- Denizli Milletvekili Mehmet Gözlükaya'nın, yeşilkart uygulamasına ilişkin Başbakandan 
yazılı soru önergesi (7/7266) 

10.- Denizli Milletvekili Mehmet Gözlükaya'nın, yurtdışı teşkilatlarda görevlendirilen per
sonele ilişkin Başbakandan yazılı soru önergesi (7/7267) 

11.- Kayseri Milletvekili Hamdi Baktır'ın, Sivas-Çetinkaya Beldesinin ilçe yapılması 
müracaatına ilişkin İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7269) 

12.- Trabzon Milletvekili Şeref Malkoç'un, İstanbul Üniversitesi Rektörünün Trabzon'daki 
konferanslarında meydana gelen olaylara ilişkin İçişleri Bakanından yazılı soru önergesi (7/7273) 

13.- Hatay Milletvekili Mustafa Geçer'in, Marmara depreminden sonra toplanan vergi ve yar
dımlarla ilgili iddialara ilişkin Maliye Bakanından yazılı soru önergesi (7/7274) 

14.- Hatay Milletvekili Mustafa Geçer'in, üniversite sınavı sonucu açıkta kalacak öğrencilerin 
durumlarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından yazılı soru önergesi (7/7275) 

15.- Şanlıurfa Milletvekili Mustafa Niyazi Yanmaz'm, Fen-Edebiyat Fakültesi mezunlarına öğ
retmenlik hakkı verilip verilmeyeceğine ilişkin Millî Eğitim Bakanından yazılı soru önergesi 
(7/7282) 

16.- Sakarya Milletvekili Cevat Ayhan'ın, Sakarya İlinde deprem sonrası gelir kaybı ve altyapı 
hasarına maruz kalan belediyelere yapılan ve yapılacak olan yardımlara ilişkin Başbakandan yazılı 
soru önergesi (7/7283) 

m 
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BİRÎNCÎ OTURUM 

Açılma Saati: 15.00 
19 Haziran 2002 Çarşamba 

BAŞKAN : Başkanvekili Yüksel YALOVA 
KÂTİP ÜYELER : Melda BAYER (Ankara), Lütfı YALMAN (Konya) 

, 9 
BAŞKAN - Türkiye Büyük Millet Meclisinin 115 inci Birleşimini açıyorum. 

Sayın Candan, son kez istirham ediyorum; ben toplantıyı açmadan talebinizi hiç dile getir
meyin, olur mu. 

III . -YOKLAMA 
BAŞKAN - Elektronik cihazla yoklama yapacağız. 

Yoklama için 5 dakika süre vereceğim. 

Sayın milletvekillerinin, elektronik oy düğmelerine basarak Genel Kurul salonunda bulunduk
larını bildirmelerini; bu süre içerisinde elektronik sisteme giremeyen milletvekillerinin, salonda 
hazır bulunan teknik personelden yardım istemelerini; buna rağmen sisteme giremeyen üyelerin ise, 
yoklama pusulalarını, 5 dakikalık süre içerisinde Başkanlığa ulaştırmalarını rica ediyorum. 

Yoklama işlemini başlatıyorum. 
(Elektronik cihazla yoklama yapıldı) 

BAŞKAN - Toplantı yetersayısı yoktur. 

Sayın grup başkanvekillerinin bir önerisi var mı; çok az bir eksiğimiz var. 

İSMAİL KÖSE (Erzurum) - 10 dakika ara verelim Sayın Başkan. 
BAŞKAN - Sayın Gönül, Sayın Candan?.. 

VEYSEL CANDAN (Konya) - 10 dakika olabilir... 
BAŞKAN - Sayın Halıcı?.. 

MEHMET EMREHAN HALICI (Konya) - 15 dakika efendim... 

BAŞKAN - 15.25'te toplanmak üzere, birleşime ara veriyorum, 

Kapanma Saati: 15.08 

© 
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İKİNCİ OTURUM 

Açılma Saati: 15.25 

BAŞKAN : Başkanvekili Yüksel YALOVA 
KÂTİP ÜYELER: Liitfi YALMAN (Konya), Melda BAYER (Ankara) 

@ 

BAŞKAN - Türkiye Büyük Millet Meclisinin 115 inci Birleşiminin İkinci Oturumunu 
açıyorum. 

III. - YOKLAMA 

BAŞKAN - Birinci Oturumda yapılan yoklama sonucunda toplantı yetersayısı bulunamamıştı. 
Şimdi, yeniden yoklama yapacağız. 

Yoklama için 5 dakika süre veriyorum. 

Yoklama işlemini başlatıyorum. 
(Elektronik cihazla yoklama yapıldı) 
BAŞKAN - Toplantı yetersayısı vardır; görüşmelere başlıyoruz. 

Gündeme geçmeden önce, üç arkadaşıma gündemdışı söz vereceğim. 

Gündemdışı ilk söz, 2005 yılında İzmir'de düzenlenecek olan Dünya Üniversitelerarası Spor 
Oyunları ve İzmir İliyle ilgili söz isteyen İzmir Milletvekili Güler Aslan'a aittir. 

Buyurunuz. (DSP sıralarından alkışlar) 

IV. - BAŞKANLIĞIN GENEL KURULA SUNUŞLARI 
A) GÜNDEMDIŞI KONUŞMALAR 
1. - İzmir Milletvekili Güler Aslan 'in, 2005 yılında İzmir 'de düzenlenecek olan Dünya Üniver

sitelerarası Spor Oyunlarına ve İzmir İlinin sorunlarına ilişkin gündemdışı konuşması 
GÜLER ASLAN (İzmir) - Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; 2005 yılında İzmir'de düzen

lenecek olan 23 ündü Dünya Üniversitelerarası Spor Oyunlarıyla ilgili ve İzmir hakkında görüş
lerimi bildirmek üzere söz almış bulunmaktayım. 

Konuşmama başlamadan önce, büyük başarı göstererek, 2002 Dünya Kupasında Japonya'yı 
yenen futbolcularımızı kutluyor, çeyrek finalde de başarılar diliyor, kalplerimizin onlarla birlikte ol
duğunu ifade etmek istiyorum. (DSP sıralarından alkışlar) 

Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; yarımadayı oluşturan 28 ilçesiyle; Aliağa, Balçova, Bayın
dır, Bergama, Beydağ, Bornova, Buca, Çeşme, Çiğli, Dikili, Foça, Gaziemir, Güzelbahçe, 
Karaburun, Karşıyaka, Kemalpaşa, Konak, Kınık, Kiraz, Menderes, Menemen, Narlıdere, Ödemiş, 
Seferihisar, Selçuk, Torbalı, Tire ve Urlasıyla, imbatı, çipurası, kuşları, fuarı, tarihi, doğası, kor-
donuyla bir başka güzel olan İzmir, M.Ö. 3000 yılında kurulmuştur. Hitit, İyon, Lidya, Pers, İsken
der ve Roma dönemlerini yaşamış, 178 yılındaki yer sarsıntısıyla yıkılan şehir yeniden inşa edilmiştir. 

Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; bugün, Türkiye'nin üçüncü büyük şehri ve İstanbul'dan 
sonra da ikinci büyük limanı olan İzmir'in bilinen en eski adı "Simirna"dır.(Smyrna) Beşyüz yıla 
yakın bir süre Osmanlının idaresinde kalan ve daha sonra, 1922'de, Türk Ordusu tarafından Yunan
dan kurtarılarak Türkiye Cumhuriyetine katılan, Eğenin incisi olarak da adlandırılan İzmir, tarihi, 
doğası, kültürü ve turizmi yönünden kendisine has özellikler taşımaktadır. 
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Sanayi ve eğitim merkezi olmasının yanı sıra, özellikle de kamu yatırımlarının yanında, özel 
sektör de büyük dinamizm içerisinde yatırımlar yapmış ve halen de yapmaktadır. 

Günümüzde, sanayi, ticaret, kültür, sağlık ve eğitim sektörlerinin yanında, fınans sektörü de 
büyük gelişme göstermektedir. Geçtiğimiz günlerde kurulan vadeli işlemler ve obsiyon borsasını, 
Egeli ve İzmirli olarak memnuniyetle karşılıyor, bölgeye ekonomik açıdan artı değerler getirmesi 
inancıyla başarılar diliyorum. 

Herodot'un "en yüce gök kubbenin altında ve dünyanın en güzel ikliminde" diye söz ettiği İz
mir, bütün tarihi boyunca djş ekonomik ilişkilere dayanan bir dünya ticaret kenti niteliğini taşımış
tır. Çok eski çağlardan beri iç ve dış alışverişleri artırmayı amaçlayan halk pazarlarına, tarihsel 
agoralara sahne olmuştur. Her zaman canlılığını koruyan şehir, Uluslararası İzmir Fuarı, Ulus
lararası İzmir Festivali süresince daha da canlanmaktadır. 

İnanç turizmi bakımından da çok özel bir konuma sahiptir. Meryemana Evi, Yedi Uyuyanlar 
Mağarası, Yedi Kiliseler bu bölgede bulunmaktadır. 

Ülke turizminin öncüleri arasında yer alan ve turist potansiyeli yüksek olan İzmir'e, her yıl, 
kara, deniz, hava ve demiryoluyla çok sayıda turist gelmektedir. Önce İzmir'e, sonra Ege Bölgesine 
ve en sonunda da ülke ekonomisine büyük katkı sağlayan bu ilimiz, ülkemizin Batı'ya açılan en 
önemli ve en büyük penceresidir. 

Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; ülkemizi tüm dünyaya tanıtacak olan 23 üncü Dünya 
Üniversitelerarası Spor Oyunları, 16 -26 Temmuz 2005 tarihleri arasında İzmir'de yapılacak
tır. Olimpiyatlardan sonra en önemli spor organizasyonu olan üniversitelerarası spor oyunları, 
13 branşta yapılacak müsabakalardan oluşmaktadır. Aday ülkeler arasındaki zorlu mücadeleyi 
kazanan İzmir, büyük bir başarıya imza atmıştır. Ülkenin, tüm dünyaya tanıtılmasının yanı sıra, 
oyunlara katılacak gençlerin birbirleriyle olan kültür, bilgi alışverişi ve ülkeye sağlanacak 
ekonomik destek gözardı edilemeyecek boyuttadır. Uzundere için bir (üniversiade) olimpik köy 
yapılacak, 10 000 sporcu ve idareciyi barındıracak olan bu olimpik köyde, sosyal tesisler yer alacak
tır. Bu yatırımın sonucunda, binlerce aile ev sahibi olurken, proje de kendisini finanse etmiş olacak
tır. Bölgeye büyük çapta katkı sağlayacak olan bu organizasyon, Uzundere'nin de kalkınmasını sağ
layacaktır. 20 000 seyirci kapasiteli 75 inci Yıl Spor Salonu tamamlanacak, tüm spor salonları el
den geçirilecek ve sonuçta İzmir, yeni ve modern spor tesislerine kavuşacaktır. Son olarak 2001 
yılında Pekin'de düzenlenen oyunlara, 168 ülkeden 6 500 sporcu katılmıştır. 

Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; insan bedeninin sağlığı için spor yapmak, bu değerlerin 
tanıtımını sağlamak, politika, ekonomi, kültür, endüstri alanlarında anahtar olan öğrenciler arasın
da dostluğun, kardeşliğin, azmin, centilmenliğin... 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

BAŞKAN - Buyurunuz efendim. 

GÜLER ASLAN (Devamla) - Teşekkür ederim Sayın Başkan. 

... işbirliğinin teşvik edilmesi amacıyla üniversite kurumları içerisinde oluşturulmuştur. 
Değişik toplumları bir araya getiren güçlü bir iletişim kanalı olmayı hedefleyen bu organizasyon, 
ülkeleri ve insanları bölen anlaşmazlıkların üstesinden gelerek, dünyayı daha yaşanılır bir hale sok
maya çalışmaktadır. Ünlü edebiyatçımız Tevfık Fikret, gençlere "gençler, uğraş, didin, düşün, ara, 
bul, koş, atıl, bağır; durmak zamanı geçti, çalışmak zamanıdır" demiştir. 
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Sayın Başkan, sayın milletvekilleri; ne mutludur ki bize, böyle bir organizasyona ev sahipliği 
görevini üstlenmiş durumdayız. Ülkenin geleceği olan gençleri, barış ve kardeşlik içerisinde ül
kemizde ağırlayacağız ve tüm dünyaya da, bu yolla, Türk misafirperverliğini göstermiş olacağız. 

Organizasyon Komitesi Başkanına ve üyelerine, sponsorluğu yapan firmalara ve bu uğurda 
emeği geçen herkese, şahsım ve İzmirliler adına teşekkür ediyor, Yüce Meclisimizin bu konuda des
teklerini esirgemeyeceği bilinciyle, saygılarımı sunuyorum. 

Teşekkür ederim. (Alkışlar) 

BAŞKAN - İzmir Milletvekili Güler Aslan'a biz de teşekkür ediyoruz. 

B) ÇEŞİTLİ İŞLER 

1. - Genel Kurulu ziyaret eden Bulgaristan-Türkiye Parlamentolar ar ası Dostluk Grubu 
Başkanı Ivan Iskrov ve beraberindeki heyete, Başkanlıkça, "Hoş geldiniz" denilmesi 

BAŞKAN - Sayın milletvekilleri, Bulgaristan-Türkiye Parlamentolararası Dostluk Grubu Baş
kanı İvan Iskrov ve beraberindeki parlamento heyeti Genel Kurulumuzu onurlandırmışlardır; ken
dilerine, Yüce Heyetiniz adına, hoş geldiniz diyorum. (Alkışlar) 

Gündemdışı ikinci söz, Karabük'ün sorunları hakkında söz isteyen Karabük Milletvekili Mus
tafa Eren'e aittir. (DYP sıralarından alkışlar) 

Buyurun Sayın Eren. 

A) GÜNDEMDIŞI KONUŞMALAR (Devam) 
2. - Karabük Milletvekili Mustafa Eren'in, Kardemirin sorunlarına ve çözüm önerilerine 

ilişkin gündemdışı konuşması ve Devlet Bakanı Yılmaz Karakoyunlu 'nun cevabı 
MUSTAFA EREN (Karabük) - Sayın Başkan, değerli milletvekilleri; Karabük'ün ve Kar

demirin sorunlarını sizlerle paylaşmak üzere gündemdışı söz almış bulunmaktayım; Yüce 
Heyetinizi saygıyla selamlıyorum. 

Bu sorunları sizlerle daha önce de müteaddit defalar paylaşmıştım. Bu nedenle, bazı arkadaş
larımızın aklından, Kardemirin de ne bitmez tükenmez sorunları varmış diye geçebilir. Aslında, 
durum sizin düşündüğünüz gibi değil. Kardemirin sorunları geçen yıl hangi noktadaysa, bugün de 
o noktada; 26 Mart 2002'de hangi noktada ise bugün de o noktada; hatta hatta, Karabük'ün bir güne 
bile tahammülü yok, mutlaka acil önlem alınmalı denilen 24 Eylül 2001 tarihinde ne durumdaysa, 
bugün de aynı durumda. Peki, bu süre içerisinde hiçbir şey yapılmadı mı diyebilirsiniz. Tabiî ki 
yapıldı; 15'e yakın Bakanımız Karabük'ü ziyaret etti. Hatta, bu ziyaretleri, son zamanlarda, millet
vekili arkadaşlarımızın ziyaretleri izlemeye başladı. Her gelen bakan, istisnasız "Kardemirin sorun
ları hükümetin öncelikleri arasındadır, mutlaka çözülecektir" dedi. Zaman zaman, basına kapalı top
lantılarda "ah bu Derviş olmasa da neler yapacağımızı bir görseniz" denildi. Hatta, bazıları da "An
kara'ya döndüğünde Derviş'in boynuna çökeceğim" dedi. Umut bekleyen, fabrikaları yapan, fab
rikasının kurtulmasını isteyen işçi, memur tüm yöre halkı tüm bu söylenenlere inandı; ancak, söz 
verenler Cildikısık Tünelini geçmeden bu sözlerini unuttular. Ne Derviş'in boynuna çöken, ne de 
verilen sözlerin takipçisi olan var. Şimdi, Karabük ile ilgili söz verenlere soruyorum: Karabük'te 
vaatlerinizi bir bir sıralarken size umutla bakan o insanların yıkılmış hayalleri hiç gözünüzün önüne 
gelmiyor mu? Anlaşılan o ki, kuldan utanmıyorsunuz; ama, Allah'tan da korkmuyorsunuz. (DYP 
sıralarından alkışlar) 

Bugüne kadar Karabük ile ilgili icraatınız sadece yalan ve oyalama taktiği. Kardemir ile ilgili 
yaptığınız somut bir şey söyleyin. 26 Mart 2002'de Divhan madeninin kesintisiz sevk edileceğini 
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söylediniz, Sayın Bakanım Karakoyunlu söyledi; ama, 26 Mart 2002 tarihinden bugüne kadar Div-
handan Kardemire 1 kilogram dahi cevher gelmedi. Kardemiri yaşatmak adına Karabük'te had-
dehanecilerin kendi aralarında oluşturdukları dayanışma sonucu yaptırdıkları cevher parasını bile 
farklı fiyattan almaya başladınız. Verdiğiniz sözler ile yaptığınız icraatlar devlet ciddiyetine 
yakışıyor mu?! Hani, Kardemirin bir güne bile tahammülü yoktu?! Hani, Kardemir öncelikli 
sorununuzdu?! Hani, ilk Bakanlar Kurulu toplantısında Kardemirin meselesi çözümlenecekti?! 

Sayın Başkan, değerli arkadaşlarım; 8 Nisan 2002 tarihinde onbeş kişilik Doğru Yol Partisi 
grubuyla Kardemiri ziyarete gittik. Temaslarda bulunduk, sivil toplum örgütlerini dolaştık ve basın 
toplantısıyla programımızı neticelendirdik. Akşam da yerel televizyonlar bu faaliyetlerimizi 
veriyor. Tam programın ortasında "Şok haber... Şok haber..." Dedik ki hayırdır. "Kardemir işçisine 
müjdeler olsun, güneş doğdu..." Dedik Allah razı olsun, hükümet herhalde bir şey yaptı. Hükümeti 
oluşturan partilerden bir tanesinin il başkanı "Sayın Karakoyunlu Bakanım beni aradı, Kardemiri 
Erdemire bağlamışlar; demir çelik işçisine, Kardemir işçisine müjdeler olsun, bu gece rahat 
uyuyabilirler" dedi. 

Şimdi, Sayın Bakanıma sormak istiyorum: Gerçekten böyle bir telefon görüşmesi yaptıysanız 
ve "Kardemiri Erdemire bağladık" dediyseniz, 8 Nisandan bugüne kadar geçen süre içerisinde bunu 
niçin açıklamadınız?! Yok, eğer böyle bir şey söylemediyseniz, hem yerel yöneticileriniz hem de 
siz, buradaki bakanlarınız, hep Karabük halkını kandırmak adına mı icraat yapacaksınız? Hep 
Karabük halkını mı kandıracaksınız? (DYP sıralarından alkışlar) 

Değerli Bakanımdan 3 tane sorum var ve 3 tane sorumu net bir şekilde soruyorum; evelemeden 
gevelemeden soruyorum ve evelemeden gevelemeden de cevap almak istiyorum. Eğer bu 
sorularıma cevap bulamazsam, buradan kamuoyuna da deklare ediyorum ki, bu hükümet, Kardemir 
işçisini ve Karabük halkını oyalamaya ve kandırmaya devam edecektir. 

1- Kardemirin Ereğli Demir Çelik'e bağlanmasıyla ilgili bir çalışmanız var mıdır? Böyle bir 
model üzerinde çalışıyor musunuz? Yok, böyle bir model uygun değilse, lütfen deklare edin. 

2- Kardemiri tekrar devletleştirip, özelleştirmeyi düşünüyor musunuz? 

3- Sayın Hasan Gemici Bakanımızın, Kardemir Yönetim Kurulu Başkanı Sayın Şinasi Al-
tıner'e, geçen hafta önermiş olduğu, Kardemirin borçlarının beş yıla yayılması önerisi Sayın 
Gemici'nin kendi önerisi midir, yoksa Bakanlar Kurulunun böyle bir önerisi var da açıklamak mı is
temiyorlar? 

Bunların cevabını Sayın Bakanımdan net olarak almak istiyorum. 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 
MUSTAFA EREN (Devamla) - Sayın Başkanım, teşekkür ediyorum. Tamamlıyorum... 

Değerli arkadaşlarım, Kardemir Yönetim Kurulu, üzülerek ifade ediyorum ki, 5 Temmuz 2002 
tarihinde Kardemiri kapatma kararı almıştır. Fabrikalar yapan fabrika, bugün İsdemiri, Erdemiri 
yapan fabrika, bütün şeker fabrikalarım, çimento fabrikalarını yapan, Türkiye'nin gururu, Büyük 
Önder Atatürk'ün emaneti Kardemir kapanma noktasına gelmiştir. Bunun müsebbibi, bana göre, 
bizi yönetenler. Hükümete göre, Sayın Bakanımın basında da açıklaması var "Kardemiri bu hale 
getirenler, tehdidi yapan, şu andaki yönetimdir" diyor. 

Sayın Bakanıma ve buradaki grup başkanvekillefimize sesleniyorum. 3.4.2002 tarihinde Kar
demirin bu hale nasıl geldiğinin araştırılması için bir araştırma önergesi verdim. Buyurun, o zaman 
destek verin, araştırma önergemiz faaliyete geçsin; Kardemiri bugüne kadar kim iyi yönetememiş-
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se, Kardemirin bugünkü duruma gelmesinin sorumlusu kim ise ortaya çıksın. Eğer samimiyseniz, 
Kardemirin sorunlarını çözmek, Kardemiri bu hale kimlerin getirdiğini öğrenmek istiyorsanız, lüt
fen, araştırma önergemize destek verin. (DYP sıralarından alkışlar) 

Sözlerimi tamamlarken, çeyrek finale çıkarak göğsümüzü kabartan Türk Millî Takımımıza, 
bundan sonraki maçlarda başarılar diliyorum. 

Hepinize saygılar sunuyorum ve şunu hemen ifade etmek istiyorum: Eğer, biz, Karabük'te 
huzursuz olursak, burada siz huzur bulamazsınız; sizi huzursuz etmeye devam ederiz. 

Saygılar sunuyorum. (DYP sıralarından alkışlar) 
BAŞKAN - Teşekkürler. 

Gündemdışı konuşmaya, hükümet adına, Devlet Bakanı Sayın Yılmaz Karakoyunlu yanıt 
verecektir. 

Buyurunuz Sayın Karakoyunlu. 

DEVLET BAKANI YILMAZ KARAKOYUNLU (İstanbul) - Sayın Başkan, değerli millet
vekilleri; evvela, ben de konuşmama, çeyrek finale yükselen Millî Takımımıza, başta teknik direk
törü olmak üzere, bu büyük başarıyı elde etmek için gayret gösteren herkese şükranlarımı ifade 
ederek başlıyorum ve bundan sonraki müsabakalarda da aynı anlayış içerisinde finale doğru gitmeyi 
samimî bir kalple temenni ediyorum. 

NİHAT GÖKBULUT (Kırıkkale) - Sayın Bakan, söyledikleriniz güzel şeyler; ama, 
duyamıyoruz; lütfen, mikrofona doğru biraz eğilin. 

DEVLET BAKANI YILMAZ KARAKOYUNLU (Devamla) - Evet, aşağı yukarı yedi 
seneden beri bu kürsüye muhtelif vesilelerle çıkarım, her defasında aynı şikâyeti söylerim; ama, 
maalesef, bir türlü ergonomik bir sistematik içerisinde bunu çözmek imkânını bulamadık. Ben, 
kayıtlara düşürüyorum; ama, Başkanlık Divanı, tedbir ittihazında hususiyet ifade edecek bir tavır 
takınmıyor. 

Değerli arkadaşlar, biraz evvel, Karabük'ün sorunlarıyla ilgili olarak, Karabük Milletvekili ar
kadaşımızın yaptığı konuşmayı dinlediniz. Konuşmanın içeriği, sorunlara temas eden bir noktadan 
çok, geçmişten bugüne kadar hadiseleri nakleden bir ufak gezintiden ibaretti. Ben, sorunların 
müşahhas şekilde ortaya konulacağını bekliyordum ki, o müşahhas sorunlara işaret eden ar
kadaşımıza, müşahhas şekilde ifade edeyim ya da kendisinin tercih ettiği üslupla söyleyip -o da 
sorunları eveleyip gevelemeden ortaya koymalıydı ki, ben de eveleyip gevelemeden-kendisine 
cevap arz edebileyim. 

MUSTAFA EREN (Karabük) - Sayın Bakanım, bu sorular size 5 defa soruldu!.. Sorular burada 
var, gazetelerde de yazıyor!.. Lütfen... 

BAŞKAN - Sayın Eren, karşılıklı... 

DEVLET BAKANI YILMAZ KARAKOYUNLU (Devamla) - Ben size müdahale etmedim, 
siz de beni dinleyeceksiniz. Müsaadenizle... 

MUSTAFA EREN (Karabük) - Ama, ben sizin gibi konuşamıyorum ki, 5 dakikaya da ancak 
bu kadarı sığdırabilirim... 

BAŞKAN - Sayın Eren... 

Sayın Bakan, siz, lütfen, Genel Kurula sesleniniz. 
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DEVLET BAKANI YILMAZ KARAKOYUNLU (Devamla) - Değerli milletvekilleri, Kar-
demir, şu anda bir özel şirkettir. Kardemirin özelleştirmesi 1994 yılında yapılmış ve 1995 senesinin 
martındaki devir sözleşmesiyle özelleştirilmiştir. Bana sorarsanız, bu işlem, fevkalade doğrudur; 
ama, adres yanlıştır. Nitekim, adres yanlışlığı bugün ortaya çıktı. O tarihte özelleştirme kararını 
veren kişi, dönemin Başbakanı Sayın Tansu Çiller'dir. Samimî kalple ifade ediyorum ve gıyabında 
da takdir ifadesiyle ortaya koyuyorum ki, karar doğrudur, lakin adres yanlıştır. O dönemde bu işler
den sorumlu olan, özelleştirmeden sorumlu başkan da, yine, çok değerli Doğru Yol Partisinin fev
kalade güzide bir milletvekilidir; o da, hadiseleri, detayında, derinliğine ve genişliğine bilir. 

Şimdi, 1 liraya özelleştirildiği söylenen husus, öyle, 1 liralık iş değildir. Değerli milletvekilleri, 
bir hafıza tazelemesi ihtiyacıyla söylüyorum, o tarihte 1 liraya devir sözleşmesi yapılmış; ama, dev
let, bu 1 liraya devredilme mekanizmasının sonunda, toplam 480 000 000 dolar bir malî mükel
lefiyet tekabbül etmiştir. Nedir bu rakam; çok açık bir şekilde ifade etmeliyim, bunun yaklaşık 
367 000 000 dolarlık kısmı Kardemirin o tarihteki borçlarının tutandır; bunu devlet yüklenmiştir. 
Bunun dışında, kıdem tazminatı ve ödemeleri için Kardemire 32 000 000 dolar vermiştir, yatırım ve 
finansman ödemeleri; yani, faizdeki gecikmeleri telafi etmek için 21 000 000 dolar ödemiştir, işlet
me sermayesi ihtiyacı için 22 000 000 dolar ödemiştir, bilanço farkı denilen, ortaya çıkan ödeme 
eksikliğini telafi etmek için toplam 6 000 000 dolar -yuvarlayarak söylüyorum- sonuç itibariyle 
80 000 000 dolar nakit aktarmış ve toplam olarak işletmeye 400 000 000 dolar borç tekabbülü 
olarak kaynak temin etmiştir; toplam da 480 000 000 dolardır. 

Bugün, bu rakamlardan eser yoktur. Bu rakamlardan eser yoktur ve o tarihlerde de Karabük 
Demir Çelik'in, bugün gazetelerde ifade edildiği gibi, ilk yıllar kârlıydı iddiası varit değildir; sadece 
ve sadece, devletin, hazinenin kendilerine işletme sermayesi olarak tahsis ettiği paranın o tarihteki 
yüksek faizle repoya yatırılmasından doğan finansman kârından ibarettir. Şirket özelleştiği tarihten 
bugüne kadar -değerli arkadaşlar, maalesef, biraz evvel değerli milletvekilinin işaret ettiği gibi iyi 
yönetim kötü yönetim münakaşasını bir tarafa bırakarak söylüyorum- hiçbir şekilde faaliyetdışı kâr 
elde edememiştir. Hepiniz meslekî tecrübelerinizi, siyasî tecrübelerinizi koyunuz veya biraz evvel 
Karabük Milletvekili arkadaşımızın söylediği gibi, bölgenin milletvekili olmaktan kaynaklanan 
hususiyetini de dikkate alarak, işaret ettiği sorun başlıklarının tamamını bir araya getiriniz, görecek
siniz ki, dünyada faaliyetdışı kâr elde edemeyen bir şirketin hiçbir şekilde ayakta durması mümkün 
değildir... 

EROL AL (İstanbul) - Faaliyet kârı... 
DEVLET BAKANI YILMAZ KARAKOYUNLU (Devamla) - ...ve yedi seneden beri faaliyet 

kârı elde etmez, faaliyetdışı kârla ayakta kalan da yoktur. 
Dolayısıyla, bugün üzerinde durulan nokta, bu işletmenin faaliyet kârı elde edebilecek hale 

getirilmesini temin etmektir. Prensip itibariyle yaklaşımımızın bu olduğunu evvela kabul edelim; 
ondan sonra da, herhangi bir şekilde bu sistem uygulamaya konurken Karabük'te ne gibi problem
ler nasıl çözülebilir başlığını tartışmaya alalım derseniz; onun için de, hemen size önerilerimi söy
leyeyim. 

Kürsüde bir küçük sitem hakkımı da kullanmak istiyorum. Sayın milletvekilimizin "yalan tak
tikleri", "oyalama taktikleri" ifadesini, zannederim, bu kürsüde açıkça ifade edilmemiş bir 
muhataba gelişigüzel söylenilmiş bir mana olarak da ele alıp izah etsem, yakıştıramadığımı belirt
mek istiyorum. Hiçbir şekilde bir oyalama taktiği veya yalan taktiği içerisinde ifade etmiyoruz. 
Sadece, meseleleri reel değerlendirmede temel amaç noktasında yeteri kadar eşitlik anlayışına sahip 
olmadığımız için, farklılığınızı yanlış şekilde değerlendirdiğinizi ifade ediyoruz. 
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Kardemir, bugünkü durumu itibariyle 160 000 000 dolar borcu olan bir kuruluştur. Bu borcun, 
maalesef, 100 000 000 dolarlık kısmı kamuya olan borçlardır. Bunların içinde vergi vardır, bunların 
içinde sosyal sigorta mesuliyeti vardır, kullandığı enerji vardır, yaktığı kömür vardır, kullandığı cev
her vardır, taşıma ücreti vardır ve bunların hiçbirisinin bedelini hiçbir şekilde ödememiştir. Evet, 
Divhan, kendisine, eğer bunlar yerine getirilirse maden göndermeye devam edecektir diye bu kür
süde söyledim; sizin, meşhur, akşamlarınızı burada geçirme boykotunuza tekaddüm eden günler
deki müzakere sırasında; ama, o tarihte Kardemirin bize göndermiş olduğu yazıdaki tekabbül ettiği 
mesuliyetlerinin hiçbirisinin yerine getirilmediğini dikkate almadan bu ifadeyi burada yanlış kullan
dığınıza işaret etmek istiyorum. 

Değerli arkadaşlar, Kardemirle ilgili olarak, Sayın Başbakanımızın talimatıyla, bugün, üç ayrı 
kuruluşun, demir çelik tesisinin, ekonominin şartlarına uygun olarak değerlendirilmesi yolunda bir 
çalışma başlatmış idik. Bununla ilgili olarak da üç bakan görevlendirilmiş idi. Bu üç bakan, üç ay
rı kuruluştan sorumlu idi ve her üçü de kendi sorumluluğu içerisindeki münferit mesuliyetiyle bir
likte Sayın Başbakanın görevlendirdiği üç arkadaşin ortak çalışmalarıyla sonuçlandırıldı. Bunlardan 
bir tanesi -hayırlı sonuç verdi- bildiğiniz gibi îsdemirdir. Diğeri ise, Tarım Bakanımız Prof. Sayın 
Gökalp'in üzerinde çalıştığı Sivas Demirdir; o da özel bir şirkettir. Üçüncüsü de Kardemirdir. 

Şimdi, Kardemirle ilgili olarak şunları söylüyorum: 

1- Mümkün olan azamî ölçüde uzun vade esasına dayalı olarak, mevcut borçlarını yaymak. 

2- İşletmeyi, mutlaka, asgarî 20-25 milyon dolar civarında faaliyet kârı elde edecek düzeyde sağ
lıklı ve finansal sorun çıkarmayan bir model içerisinde kârlı hale getirecek yönetime kavuşturmak. 

3- Üretim esaslarında işçi maliyetini hem Türkiye'nin hem evrensel demir çelik sektörünün 
-standartlarına uygun bir istihdam politikasıyla uygulamak suretiyle faaliyete geçmesini sağlayacak 
uygulamanın hazırlıkları muhtemelen bu akşam bitecek. 

Zatıâliniz, mutlaka, bu konuşma nedeniyle Karabüklü hemşerilerinizi haberdar etmişsinizdir; 
buradan, bunun için de çok teşekkür ederim. Böylelikle, onları da, gerçek ağızdan ve doğrular is
tikametinde bilgilendirmek fırsatını da doğurmuş oldunuz, bize verdiniz; bunun için de teşekkür ederiz. 

Buradan, Karabüklü hemşerilerimize de söylüyorum: Şu anda, Özelleştirme idaresi, 
Hazinemiz ve bölgenin değerli milletvekili Sayın Bakanımız Hasan Gemici, hep birlikte 
Karabük'ün sorunlarının çözümünü, bir an önce uygulamaya koymak için faaliyet halindedirler. 
Önümüzdeki bir veya iki gün içerisinde, bunun eylem planı ortaya çıkacaktır. 

Bu eylem planının içerisinde evvela yapılacak olan, işletmeyi, faaliyet kârı elde edebilecek bir 
yönetime kavuşturmaktır. 

Bunun için, işçi maliyetlerini evrensel düzeyde ve Türkiye demir çelik -özel ve kamu, ortak
laşa söylüyorum- standartlarına uygun noktaya getirmektir. 

Kamu kurumuna olan borçlarını, faizlerini dondurmak suretiyle uzun vadeye yayarak, uygun 
bir ödeme planına bağlamaktır. 

Üretim planlamasıyla ilgili olarak, maalesef, piyasadan uzun süre uzak kaldığı için yeteri kadar 
üretim planlaması noktasında düzenli bir faaliyeti yoktur, bu faaliyeti düzen altına almaktır. 

Diğer taraftan, cevher tedariki veya kütük tedariki konusunda -para Ödeme imkânı bulun
madığından- çok yüksek faizlerle hammadde temin etme yerine, daha makul fiyatlarla hammadde 
temin ederek üretime devam etmesine ilişkin önlemler alınacaktır ve Karabük Demir ve Çelik İşlet
melerinin tekrar eski faaliyetlerine döndürülebilmesi için elden gelen gayret gösterilecektir. 
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Bu konuda, işaret ettiğiniz gibi, hiçbir ihmal söz konusu değildir. Hadiseyi belli aralıklar 
itibariyle gündeme getirmek, hadisenin geçmişindeki isabetli davranışları tümüyle değerlendir
diğiniz anlamına gelmez. Gündelik olarak çektiğiniz fotoğraflar değil, süreç olarak takip ettiğimiz 
yöntem hakkında bilgi ve deneylerimize ihtiyacınız hâsıl olduğu anda, onları da size sunmaktan 
büyük bir memnuniyet duyarız. 

Size, bu vesileyle teşekkür ederim. Yine, bu vesileyle, Karabüklü hemşerilerimizi de aydınlat
mak üzere derim ki, hükümetimiz bu konuda acil çözümleri almak için hareket halindedir ve görev 
verilmiş arkadaşlarımız, kısa sürede bir eylem planına bağlamak suretiyle, soruna çözüm önerileri 
getireceklerdir. 

Hepinize saygılarımı sunuyor, teşekkür ediyorum. (ANAP, DSP, MHP ve DYP sıralarından al
kışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Bakan. 

Gündemdışı üçüncü söz, Manisa İli Soma ilçesinde faaliyette bulunan termik santral ve kömür 
üretim sorunlarıyla ilgili söz isteyen Manisa Milletvekili Sayın Bülent Arınç'a aittir. 

Buyurun Sayın Arınç. (AK Parti sıralarından alkışlar) 

3. - Manisa Milletvekili Bülent Arınç'in, Soma İlçesindeki termik santralda ve kömür 
üretiminde yaşanan sorunlara ve alınması gereken önlemlere ilişkin gündemdışı konuşması ve 
•Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanı Zeki Çakan 'in cevabı 

BÜLENT ARINÇ (Manisa) - Sayın Başkan, çok değerli arkadaşlar; hepinizi saygıyla selam
lıyorum. Belki, özelde Manisa'nın şirin bir ilçesini; ama, genelde Türkiye'nin ekonomisini, özellik
le enerji politikalarını ilgilendiren önemli bir konuyu gündeme getirmek istedim; Sayın Başkana 
teşekkür ediyorum. 

Geçtiğimiz hafta, Manisa Soma İlçesinin bütün belediye başkanları, bütün meslek kuruluş
larının başkanları, bütün sendikaların başkanları ve Soma halkını temsil eden bütün kuruluşlar An
kara'ya geldiler, siyasî partileri ziyaret ettiler, sayın başbakan yardımcılarıyla görüştüler, önemli bir 
konuda şikâyetlerini ve taleplerini ilettiler. Halkımızın bu talepleri doğru ve yerindedir; bunu, Genel 
Kurulda da, ayrıca sizlere bilgi olarak arz etmek istiyorum. 

Değerli arkadaşlarım, Soma, Manisa'nın 100 000 nüfuslu şirin bir ilçesidir; 4 beldesi, 53 köyü 
vardır. Nüfusunun yüzde 70'i Soma'nm merkezindedir ve Soma merkezinde, Türkiye'nin her yanın
dan gelmiş olan değerli çalışanlarımız vardır; çünkü, Soma İlçe merkezinde 1 034 megavat gücün
de termik santral var, Ege Linyitleri İşletmesi gibi Türkiye'nin en kaliteli kömürünü üreten kömür 
ocakları var -1913 yılından beri çalışıyor- ve buna bağlı olarak termik santralda 1 700, ELİ'de 6 000 
küsur, özel madenlerde de 1 500 çalışanıyla fiilî olarak 10 000 çalışan işçisi, memuru var. Bunları 
bir aile olarak düşündüğünüzde, 60-70 000 nüfusun, sadece termik santrallarda ve kömürlerde 
çalışan kişiler olduğunu söyleyebilirim. 

Değerli arkadaşlarım, Somalılar, bir süreden beri büyük bir endişe içerisindeler; çünkü, kalori 
bakımından da, kalite bakımından da en iyi linyit kömürünü üretiyorlar. Yıllık ortalama 10 000 000 
ton civarında bir üretim var. Bu yüksek kalorili ve kaliteli, çevre sağlığına da en uygun olan kömür 
üretilirken, maalesef, 2002 yılı çalışma programı içerisinde Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanlığının 
kabulleriyle üretim kısıtlanmak isteniyor. Linyit kömürü böylesine kaliteliyken dışarıdan ithal 
kömür getirilmesine karar verildi ve 27 Nisan tarihli Resmî Gazetede yayımlandığı üzere, ithal 
kömürden alınan yüzde 10'luk fon, bir gecede yüzde l'e düşürüldü. 
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Özkaynağın üretimi teşvik edilmelidir, ithal kömürün getirilmesi önlenmelidir, en azından ih
tiyaç olduğu kadar; ama, maalesef, bu yüksek kalorili linyit kömürünün üretilmesi teşvik edileceği 
yerde, dışarıdan ithal kömür getirilmesine ayrıca kapılar açılmış ve fonlar da indirilmiş bulunmaktadır. 

Temelde, enerjide dışa bağlanmanın yattığını biliyoruz. Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanlığı, 
2002 yılındaki planlamasıyla, termik santrali ardaki üretimin kısılmasını öngörüyor, kömür 
üretiminin düşürülmesini öngörüyor ve doğalgazın elektrik üretimindeki payını artırmaya çalışıyor. 

Değerli arkadaşlarım, Soma (A) ve (B) santrallarmda elektrik enerjisi üretiliyor. Maalesef, bu 
santrallar, bu yıl, yüzde 40 kapasiteyle çalışıyor. Oysa, kömür üretiminin artırılması, en azından 
yüzde 80 kapasiteye çıkarılması mümkün; böyle bir kapasiteyle çalışıldığı zaman da, üretimin art
masıyla, hem Somamız ve genelde bütün Türkiye'nin ekonomisi ve enerji noktasındaki açığı da 
kapatılmış olacak hem de başta nakliyecilik sektörü olmak üzere, pek çok sektörü de dolaylı veya 
doğrudan doğruya canlandırılmış olacak. 

Değerli arkadaşlarım, doğalgaz üreticisi ülkelerde bile doğalgazın elektrik enerjisi üretiminde 
payı yüzde 15'lerde iken, doğalgazın tamamını ithal eden Türkiye'de bunun yüzde 60'lara çıkarıl
mak istenmesi, gerçekten, dikkat çekicidir. Türkiye Kömür İşletmeleri -ki, Soma'daki ismiyle (kâr
lı bir işletme)- Ege Linyitleri İşletmeleri daha önce müessese müdürlüğü iken bölge müdürlüğüne 
dönüştürüldü, bu yılbaşından itibaren de işletme müdürlüğü seviyesine indirildi. 2002'de 10 000 
000 ton eksik üretim yapılması sebebiyle, sonuçta yaklaşık olarak 100 trilyon zarar edilecektir. 
Zararın asıl nedeni olan planlama hataları ve maalesef, Meclisimizde de çokça tartışılan hesapsız 
doğalgaz anlaşmaları gözardı edilmektedir., Biraz evvel de söylediğim gibi, petrokok ve kömüre uy
gulanan yüzde 10'luk kesinti yüzde l'e indirilmek suretiyle yerli kaynaklar tamamen devredışı 
bırakılmaya çalışılmaktadır. 

Değerli arkadaşlarım, Soma'da sadece Ege Linyitleri İşletmesine ait açık kömür ocakları ve 
yeraltı ocakları bulunmamaktadır... 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

BÜLENT ARINÇ (Devamla) - Sayın Başkan, birkaç dakika daha rica edeyim. 
BAŞKAN - Buyurun efendim. 
BÜLENT ARINÇ (Devamla) - ...aynı zamanda, özel sektöre ait yeni sahalar da bulunmaktadır. 

Bu sahaların da işletmeye açılmasıyla istihdamın artırılması fevkalade mümkündür. Ege Linyitleri 
İşletmesi tarafından üretilen parça ve toz kömürün kalitesinin yükseltilip, satışa sunulmasıyla da, 
ayrıca, ekonomiye bir derinlik ve bir kazanç sağlanması da mümkün bulunmaktadır. 

Biraz evvel gündemdışı konuşan değerli Karabük Milletvekili arkadaşımız, Karabük'le ilgili 
bir sorunu dile getirdi; belki, hemen onun arkasından, Manisa'nın Soma İlçesiyle ilgili böyle bir 
sorunun gündeme getirilmesi tesadüf görülebilir. Oysa, ülkemizin pek çok yerinde, ekonominin 
candamarı olan konularda bir gerileme var, bir üzüntü var, işsiz kalma durumuyla karşı karşıya olan 
binlerce insan var; yeni istihdamın yaratılması mümkün iken, bu kaynakların gözardı edilmesi gibi 
fevkalade üzüntü veren gelişmeler mevcut. 

Dolayısıyla, Sayın Enerji Bakanımız eğer bu gündemdışı konuşmaya cevap vermek üzere 
burada bulunuyorsa, hem Somamızın hem de Türkiyemizin genelde çok önemli meselesi haline 
gelen bu konuyu ikna edici bir tarzda ortaya koyması ve halkımızı sevindirmesi dileğimizdir. Çün
kü, Soma İlçemizden gelen, kent konseyinin aldığı kararları Ankara'ya aktaran değerli hem-
şerilerimiz, Ankara'dan, hükümetimizden ve Parlamentodan hem kendi sorunlarına hem ülkemizin 
bu enerji ve kömür üretimiyle ilgili çok haklı meselesine yakından ilgi beklemektedir. 
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Bu sevinci duyacağımız ümidiyle, Yüce Meclise saygılar sunuyorum. (Alkışlar) 

BAŞKAN- Teşekkürler Sayın Arınç. 

Gündemdışı konuşmaya Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanı Sayın Zeki Çakan yanıt verecektir. 

Buyurunuz Sayın Bakan. (Alkışlar) 

ENERJİ VE TABİÎ KAYNAKLAR BAKANI ZEKİ ÇAKAN (Bartın)- Sayın Başkan, değerli 
milletvekilleri; Manisa Milletvekili Sayın Bülent Armç'ın, Manisa İli Soma İlçesinde faaliyette 
bulunan termik santral ve kömür üretim sorunlarıyla ilgili gündemdışı konuşmasına cevap vermek 
üzere huzurlarınızdayım; özellikle, bu konuyu gündeme getirdiği için kendilerine teşekkür ediyorum. 

Evet, geçen hafta bir heyet geldi; belediye başkanları, işadamları, oda başkanları, kamu kurum 
ve kuruluşlarının yetkilileri; bunlarla ben de görüştüm. Ama, maalesef, tabiî, belirli konular 
kamuoyuna yanlış anlatılmaya çalışıldığı süre içerisinde, belirli konularla ilgili olarak, gerçekleri 
değil, siyasî rant almak için, siyasî polemik yaratmak için meseleleri ortaya koyarak, düne bak
madan bugünü değerlendirip, bugüne bakmadan yarın hakkında fikir yürütenlerin zaman zaman 
kamuoyunu yanlış yönlendirdikleri kanaatine kendileri de vardılar. Kendileriyle Mecliste görüştüm, 
uzun uzun bir görüşme yaptım. 

Hepinizin bildiği gibi, özellikle geçen sene -kasım, aralık ve ocak aylarında- ülkemizde ger
çekten büyük enerji sıkıntısı çekilmiştir. 2000 yılında hidroelektrik santrallardan 31 milyar 
kilovat/saat enerji elde edildiği halde, 2001 yılında kuraklık nedeniyle 21 milyar kilovat/saat elde 
edilebilmiştir. Bu nedenle, özellikle termik santrallarımızın tam kapasiteyle çalışabilmeleriyle ilgili 
olarak, özellikle de tarafımca talimat verilmiştir; risk alınarak talimat verilmiştir. Dünyada termik 
santralların kapasite kullanım faktörleri yüzde 55, yüzde 60, maksimum yüzde 65 seviyesindedir; 
ama, Zonguldak'ta -Çatalağzı Termik Santralı dahil olmak üzere- otuz yıllık termik santrallar yüz
de 75, yüzde 80, hatta yüzde 84 kapasite kullanım faktörleriyle çalıştırılmıştır. Niçin? İlgili üç genel 
müdür, Bakan olarak bizzat bana yazı yazmış, "biz, günde 3 saat enerji kısıtlamasına gitmek mec
buriyetindeyiz; bu nedenle, bizim, şu anda, Türkiye'nin tükettiği enerjiyi karşılayacak durumumuz 
yok" demişlerdir; bana, Bakan olarak, bu yazıyı vermişlerdir; ama, bütün bunlara rağmen, Tür
kiye'de enerji kısıtlamasına gitmemek için bütün termik santrallarımızda bakım yapılmamış, hatta, 
risk alınmış ve tam kapasiteyle çalıştırılmıştır. 

Bunun yanı sıra, hangi dönemde olmuştur bu; Türkiye'de, tüketimde yüzde 8 azalma olduğu 
bir dönemde olmuştur. Eğer, ekonomik kriz olmasaydı, tüketimde yüzde 8 azalma olmasaydı da, her 
yıl olduğu gibi, tüketimde yüzde 8 büyüme olsaydı, o zaman, 6 saatlik enerji kısıtlamasına gitmek 
mecburiyetinde kalacaktık. Bu nedenle, özellikle hiç bakımı yapılmayan termik santrallar, sırasıyla 
bakıma alınmaktadır. 

Türkiye'de, enerji üretimi, arz-talep dengesini karşılayabilmek için yapılmaktadır. Bakın, size 
rakam vereyim: Soma Termik Santralımızda, 6 x 165 megavat ve 2 x 22 megavat ünitelerimiz var; 
bugün itibariyle, 4 x 165 megavat ve 2 x 22 megavat ünitelerimiz çalışıyor; üçüncü ünite revizyon
da, ikinci ünitenin kazanında boru patladı ve cuma günü bitecek. 

Geçen sene, enerji kısıtlamasına gideceğimiz dönemde, rehabilitasyon çalışmalarından ve 
bakım çalışmalarından dolayı, arıza yapan Soma'da bir veya iki ünitenin çalıştığı iki üç ay oldu. 
Devreye sokmaya çok çalıştık; ama, zaman gerekiyordu, onun için devreye sokamadık. Bu neden
le, şu anda, Soma'da, ne kömür üretiminde ne kömür tüketiminde ne enerjinin üretilmesinde ne de 
enerji üretmeyen oradaki işçilerin işlerine son verilmesiyle ilgili hiçbir konu söz konusu değildir, 
hiçbir işlem söz konusu değildir; kendileriyle bunu konuştum, kendilerine de söyledim. 
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Özellikle doğalgaza değindiniz Bülent Bey; çok teşekkür ediyorum. Tenkit etmek için söy
lemiyorum, kesinlikle yanlış anlaşılmasın; ama, o dönemde Türkiye'nin enerji geleceğini garanti al
tına alabilmek için işlem yapan bütün hükümetlere de teşekkür ediyorum; fakat, özellikle bu sene 
devreye girecek doğalgaz santrallarıyla ilgili bilgi vermek istiyorum. Örneğin, Adapazarı Doğalgaz 
Santralı, yap-işlet, 770 megavat; Ankara Doğalgaz Santralı, yap-işlet, 770 megavat; İzmir Doğal
gaz Santralı, yap-işlet, 1 540 megavat; Gebze Doğalgaz Santralı, yap-işlet, 1 540 megavat; Gebze-
Dilovası Doğalgaz Santralı, yap-işlet, 253,4 megavat. Gebze Doğalgaz Santralı, 1 540 megavat; ne 
zaman yapılmış bu; projenin ihale dönemindeki hükümet, 54 üncü Erbakan Hükümeti, Refah Par-
tisi-DYP koalisyonu. Proje o zaman ihale edilmiş; ama, bugün suçlanıyoruz niye bu doğalgaz san-
tralları yapıldı diye. Tekrar söyleyeyim, İzmir Doğalgaz Santralı, 1 540 megavat, projenin ihale 
dönemindeki hükümet, 54 üncü Erbakan Hükümeti, projenin ihale dönemindeki bakan Recai 
Kutan; Adapazarı Doğalgaz Santralı, yap-işlet, 770 megavat, projenin ihale dönemindeki hükümet, 
54 üncü Erbakan Hükümeti ve projenin ihale dönemindeki bakan, Recai Kutan; fena mı yapılmış?!. 
3 850 megavatlık 3 santral bu sene devreye girecek. Eğer bu santrallar devreye girmemiş olsaydı... 
Bu sene, tüketimde geçmiş senelere oranla henüz yüzde 5, yüzde 6 yine düşüş var. Bu ekonomik 
kriz mutlaka atlatılacak, atlatılmaya İnşallah başlanıldı ve tüketimdeki artıştan biz bunu his
sediyoruz, enerji tüketimi her gün artmaya başlıyor. Bunlar devreye girmemiş olsaydı, o zaman, 
belirli enerji sıkıntısı çekilecekti. 

Ben, şu an Bakan olarak, hiçbir yap-işlet-devret santrallarıyla ilgili -doğalgazlar dahil- imza at
madım, benden önceki Bakanım imza atmadı. Sayın Cumhur Ersümer, ondan önce gelen prosedür
leri, bu yapılan anlaşmalarla ilgili uygulama anlaşmalarının ihale anlaşmalarından sonra normal 
rutin işlemlerini yerine getirdi; ama, bugün, gelin görün ki, Türkiye'de doğalgaz santrallarını 
Anavatan Partili Bakan yaptı, doğalgaz santrallarında enerji üretiyorlar, diğer santrallarda enerji 
üretmiyorlar diye siyasî polemik yapıyorlar, yanlış, yalan ve kasıtlı konuşuyorlar. Bunlar, bu ülke 
için yararlı şeyler değildir. Kim ne yaparsa yapsın, ülkenin menfaatına ise teşekkür etmek gerekli. 
O nedenle, biz, geçen seneye oranla, bu sene yüzde 26 hidrolik santrallardan daha fazla enerji üret
tik; niye ürettik; geçen sene kuraklıktan dolayı üretemez durumdaydık, bu sene yüzde 26 daha faz
la ürettik. Adapazarı'nda kurulan doğalgaz santralını, rica minnet, Üretim Genel Müdürümü, İletim 
Genel Müdürümü ve Ticaret-Taahhüt Genel Müdürümü devreye sokarak, saatlerce toplantı yaparak, 
aman bir an önce deneme üretimine girin de ülkemizi enerjisiz bırakmayalım diye, ben, şubat-mart 
aylarında, kendilerini zorlayarak deneme üretimine sokmaya çalıştım; buradaki arkadaşlarımın hep
si bilirler. Ben, o hükümet döneminde bu doğalgaz santralları ihaleye çıkarıldı, evet, doğalgazda 
peşkeş çekildi, bunda ihanet var demiyorum; ülkenin genel menfaati için bu santrallarla ilgili olarak 
yapılan anlaşmalar doğrudur diyorum. Bugüne kadar hiç kimseyi suçlamadık; ama, maalesef, her 
siyasî parti, özellikle muhalefet, doğalgaz santrallarıyla ilgili olarak çıkıyor ortaya "efendim, 
Anavatan Partisi döneminde yapılan bu ihaleler ülkeyi doğalgazla ilgili olarak karşı karşıya getirdi; 
pahalı enerji üretiyor..." Hayır... 

Daha geriye dönelim, Trakya Doğalgaz Santralı, uygulama anlaşmasını imzalayan hükümet 49 
uncu Demirel Hükümeti; bakan, Ersin Faralyalı. Esenyurt Doğalgaz Santralı, uygulama anlaşmasını 
imzalayan hükümet 49 uncu Demirel Hükümeti; bakan, Ersin Faralyalı. Gidelim, Ünimar Doğalgaz 
Santralına -yap-işlet-devret- 49 uncu Demirel Hükümeti; uygulama anlaşmasını imzalayan bakan, 
Ersin Faralyalı. Gebze-Dilovası -253,4 megavat- uygulama anlaşmasını imzalayan bakan, Hüsnü 
Doğan, 53 üncü -İkinci- Yılmaz Hükümeti... 
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Bakın, özellikle Türkiye'nin enerji politikasıyla ilgili olarak şunu söylüyorum: Ben de elektrik 
mühendisiyim, icraatın içinden geldim; önce şantiye şefliği yaptım, Otobüs, Elektrik, Su ve Soğuk 
Hava Depo İşletmeler Müdürlüğü yaptım, Zonguldak'ta elektrik işletmesini TEK'e ben devrettim ve 
bu işletmede fiilen 8-9 yıl çalıştım. Türkiye küçük bir ülke değil, en ucuz enerji, varolan enerjidir. 
Ülkede doğalgaz olmadığı zaman, Ankara'da 25 bar basınç bulunması gerekirken, 13-14 bar basınç
la evde puf puf diye diye ocaklarımızın yandığı günü hatırlayalım. Enerji olmadığı zaman, kaç lira 
olursa olsun biz ihracatımızı yapalım diyen sanayicimizin bas bas bağırdığı, enerji olmadığı için 
sokak lambalarımızı yakmayarak kısıtlamaya gittiğimiz günleri unutmayalım. 

Geçen hafta, ben, İzmir'de, seramikçilere doğalgaz verdim. Oksijen ister gibi, doğalgaz istiyor
lar. 16 500 000 000 metreküp doğalgazı, geçen sene, tüketimde yüzde 7, yüzde 8 azalma olduğu hal
de, al ya da ödeye sokmadan, bu ülke tüketmiştir. Bu sene 19 500 000 000 metreküp doğalgazı 
tüketecektir; tüketmediği takdirde, Nijerya'dan ve Cezayir'den aldığımız LPG'yi, BOTAŞ'a 
müracaat ederek, bize ver diyen ülkeler, işadamları vardır. 

Türkiye, doğalgaz anlaşmalarını doğru yapmıştır. Geçtiğimiz günlerde de, bu doğalgaz anlaş
malarıyla ilgili olarak, 17 ilimize doğalgaz veriliş törenini aynı anda yaptık. Seramikçilere doğal
gaz verdiğimiz zaman, Ege'deki o sanayicinin gözü parlıyordu. Şu anda da 60 şehrimiz doğalgaz 
bekliyor. Allah nasip ederse, bu doğalgazı verecek gücümüz de var, BOTAŞ'ın parası da var. Üç var
diya çalıştırmak suretiyle, iki ay önce İzmir'e doğalgaz verdik; neden verdik biliyor musunuz; geçen 
sene, bu Meclis, sizler, hep beraber, ben de dahil, seramikçilere, sübvanse etmek için, 70 trilyon lira 
para vermedik mi... Ama, bu sene doğalgazı verdik, al işte, devlet bir anda 70 trilyon lira para 
kazandı. Aksi takdirde, bunları sübvanse etmeye devam edeceğiz; niye devam edeceğiz; rekabet 
edemiyorlar, LPG ile doğalgaz arasındaki farktan rekabet edemiyorlar. Ee, bu adaletli mi; değil. 
Belki, Türkiye'nin her yerinde LPG kullananlara aynı sübvanseyi yapamadık, aslında yapmak 
lazımdı; ama, yaptığımız zaman da, bütçe imkânları belli, üzerimize çok büyük yük düşüyor. 

Enerjiyle ilgili olarak, geçen sene, altı ayda yüzde 57 zam-yapıldı. Bu sene, elektriğe, şu ana 
kadar, yılbaşından bu yana yapılan zam yüzde 7'dir. İçerisinde bulunduğumuz ekonomik krize rağ
men, altı ayda yapılan zam, bu sene yüzde 7'dir, geçen sene yüzde 57'dir. Bu da, hükümetin ve 
Bakanlığımın başarısıdır. 

Doğalgaza gelelim... Biz, geçen sene kasım ayından bu yana doğalgaza zam yapmadık, tersine, 
sanayide kullanılan doğalgazda yüzde 14 indirim yaptık; ama, KİT'lerin yaptığı zararların kar
şılanabilmesi için -belki, doğalgaza değil, KİT'lerin bir başka ürününe de zam yapılması gerekliydi 
ama- hükümetimizin aldığı karar sonucu Hazine ile yaptığımız görüşmeler neticesinde, doğalgaza, 
bu ay -sadece bu ay- aybaşında, önce yüzde 3, sonra yüzde 5 zam yaptık. Yani, kasım, aralık, ocak, 
şubat, mart, nisan, mayıs ayları boyunca, yedi ay doğalgaza zam yapılmayan zaman dilimini gös-
tersenize bana; hangi hükümet döneminde yedi ay doğalgaza zam yapılmamış? Geriye doğru bir 
gidin; hangi hükümet döneminde, yıl sonu enflasyon hedefi yüzde 35, altı aylık enflasyon yüzde 
12 iken, elektriğe, yüzde 7 zam yapılmış, göstersenize bana? Bunları takdir etmek lazım. 

Ben, netice olarak şunu söylüyorum: Ülkemizde, geçmişte yapılan anlaşmalar dikkate alınarak, 
enerjide, arz ve talep dengesine göre, en iyi şekilde üretim yapabilmek ve en iyi şekilde tüketimi 
karşılayabilmek için, arkadaşlarımız, ellerinden gelen her türlü gayreti sarf ediyorlar ve bundan son
ra sarf etmeye devam edecekler. 

Tabiî ki, özellikle, İzmir'de, sanayide LPG yerine doğalgazın kullanılmış olmasından kaynak
lanan büyük bir memnuniyet var. İşte biz sıvılaştırılmış LPG alıyoruz, doğalgaz alıyoruz. Biraz ön-

- 7 4 3 -



T.B.M.M. B: 115 19.6.2002 0 : 2 

ce söyledim, şu anda bütün milletvekili arkadaşlarıma da söylüyorum, BOTAŞ'a yapılan müracaat
ları görün. İngiltere doğalgaz ihraç ediyordu, şu anda doğalgaz ithal etmeye başladı. 

Yunanistan Kalkınma Bakanı Akis Cuhacopulos Ankara'ya geldiğinde ortak bir deklarasyon 
yayımladık, 285 kilometre Karacabey-İpsala, Îpsala-Komotoni; yani, Gümülcine arasına hat 
döşenecek. îlk etapta 500 000 000 metreküp doğalgaz ihraç edeceğiz; ama, 15 milyar metreküp 
doğalgaz ihraç edeceğimiz şekilde yapılıyor ve bu hattın tamamı için Avrupa Birliğinin kredi ver
mesi konusunda, Yunanistan, bize, son derece yardımcı oluyor. 

Bunun yanı sıra da, özellikle, şunu söyleyeyim; Bosna-Hersek'e gittim. Bosna-Hersek'te Ener
ji Bakanı ile anlaşma değil, ortak bir deklarasyon, mutabakat zaptı imzaladık, bizden doğalgaz is
tiyorlar. BOTAŞ, Avusturya ile mutabakat zaptı imzaladı. Biz, nasıl Hazar Bölgesinin Batıya açıl
masında enerji koridoru işlevini yerine getireceğiz; işte bu çalışmalarla. Benden önce bakanlık 
yapan bütün arkadaşlarıma teşekkür ediyorum; doğruyu yapmışlar. UCT'ye üye olmak mec
buriyetindeyiz. Birinci 400 kilovoltluk hat bitti, Bulgaristan ikinci 400 kilovoltluk enerji nakil hat
tını bitirmek üzere. UCT'ye üye olduğumuz zaman, Avrupa Doğalgaz Enterkonneksiyonuna gir
diğimiz zaman, 4646 sayılı Yasaya göre, doğalgazın ithalatı, ihracatı, dağıtımı serbest olduğu 
zaman, arzu eden doğalgazı istediği yere satacak, arzu eden elektriği istediği yere satacak, serbest 
piyasa ekonomisinde rekabete dayalı bu işler, kendi dengesini, kendi sağlayacak. 

Bu açıklamaları yapma fırsatı verdiği için Sayın Arınç'a teşekkür ediyorum; Yüce Heyetinize 
saygılar sunuyorum. (Alkışlar) 

MÜKERREM LEVENT (Niğde) - Rüzgâr enerjisi ne olacak Saym Bakan? 

BÜLENT ARINÇ (Manisa) - Sayın Başkan... 

ENERJİ VE TABİÎ KAYNAKLAR BAKANI ZEKİ ÇAKAN (Devamla) - Sayın Başkan, kısa 
bir açıklama... 

BAŞKAN - Süreniz zaten vardı Sayın Çakan. 

ENERJİ VE TABİÎ KAYNAKLAR BAKANI ZEKİ ÇAKAN (Devamla) - Teşekkür ediyorum. 

Özellikle rüzgâr enerjisiyle ilgili -yenilenebilir enerjidir- iki gün önce Hazine Müsteşarımızla 
görüştüm. İlk etapta, 140-150 megavatlık rüzgâr enerjisini ülkemize tanıtacak ve yatırım yapacak 
yerli ve yabancı yatırımcıları teşvik etmemiz lazım. Bu konuyla ilgili olarak benim Müsteşar Yar
dımcım Fikret Baran, Hazineden bir arkadaşımızla dünden itibaren çalışmaya başladı. 

Rüzgâr enerjisinin önünü açmamız lazım ve bununla ilgili olarak da gerekirse, bakın.... 
MEHMET ŞANDIR (Hatay) - Etme Sayın Bakan! 

MÜKERREM LEVENT (Niğde) - Bunları halka anlatamazsınız. 
ENERJİ VE TABİÎ KAYNAKLAR BAKANI ZEKİ ÇAKAN (Devamla) - Müsaade eder 

misiniz... Müsaade eder misiniz... 

Rüzgâr enerjisiyle ilgili olarak da, Bakanlığın bize düşen görevi neyse, biz onu yerine 
getireceğiz; ondan emin olun. 

Çok teşekkür ediyorum. 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Bakan. 

MEHMET ŞANDIR (Hatay) - Yanıltıcı beyanda bulunuyorsunuz; buna hakkınız yok. 
MÜKERREM LEVENT (Niğde) - Bulgaristan'dan 4 sente elektrik teklif ediyorlar, niçin al

mıyorsunuz? 
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BÜLENT ARINÇ (Manisa) - Sayın Başkanım, bir cümle ilave edeceğim. 

BAŞKAN - Hayır efendim; birçok milletvekili arkadaşımız da işaret buyurdular; 19.00'da 
çalışma süremiz bitiyor; onun için, gündeme geçiyorum. 

BÜLENT ARINÇ (Manisa) - Sayın Başkan, benim sorduğum üç soruya Sayın Bakan cevap 
vermedi. Burada doğalgaz savunmasını dinleyebiliriz. 

ENERJİ VE TABİÎ KAYNAKLAR BAKANI ZEKİ ÇAKAN (Bartın) - Savunma değil. 

BÜLENT ARINÇ (Manisa) - Linyite dayalı üretim yapan bu termik santralda niye kapasite 
düşürdünüz... 

BAŞKAN - Sayın Arınç, istirham ediyorum... 

BÜLENT ARINÇ (Manisa) - ...niçin petrokok ve ithale dayalı kömürdeki fonu yüzde l'e in
dirdiniz; ben, bunları soruyorum; yoksa doğalgaz savunmasını değil. 

BAŞKAN - Bir Meclis araştırması önergesi vardır; okutacağım. 
Okutmadan önce, Divan Üyesi arkadaşımın oturduğu yerden okuması hususunu oylarınıza 

sunuyorum: Kabul edenler... Kabul etmeyenler... Kabul edilmiştir. 

Önergeyi okutuyorum: 

C) GENSORU, GENEL GÖRÜŞME, MECLİS SORUŞTURMASI VE MECLİS ARAŞTIRMASI 
ÖNERGELERİ 

L- Kocaeli Milletvekili Osman Pepe ve 19 arkadaşının, İzmit Büyükşehir Belediyesi İzmit 
Kentsel ve Endüstriyel Su Temin Projesiyle ilgili iddiaların araştırılması amacıyla Meclis araştır
ması açılmasına ilişkin önergesi (10/293) 

Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanlığına 
İzmit Büyükşehir Belediyesi İzmit Kentsel ve Endüstriyel Su Temin Projesinin gerçekleşme 

aşamasında yapılan fahiş hatalar yüzünden Hazine çok büyük maddî kayıplara uğramıştır. İzmit 
Büyükşehir Belediyesinin bu uygulamasındaki hataların giderilmesi, uygulamalarda kasıt ve hatası 
olanlar hakkında kanunî işlem yapılması amacıyla, Anayasanın 98, İçtüzüğün 104 ve 105 inci mad
deleri gereğince Türkiye Büyük Millet Meclisince Meclis araştırmasını istiyoruz. 

18.6.2002 Saygılarımızla. 

1-Osman Pepe 

2-Musa Uzunkaya 
3-Mahmut Göksu 
4-Mehmet Altan Karapaşaoğlu 
5-Ramazan Toprak 
6- Tevhit Karakaya 
7- İsmail Özgün 
8- Osman Aslan 
9- Zeki Ergezen 
10- Mahfuz Güler 

11- Abdülkadir Aksu 

12- Mehmet Elkatmış 

(Kocaeli) 

(Samsun) 
(Adıyaman) 

(Bursa) 
(Aksaray) 
(Erzincan) 
(Balıkesir) 

(Diyarbakır) 
(Bitlis) 
(Bingöl) 
(İstanbul) 
(Nevşehir) 
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13- Mehmet Ali Şahin (İstanbul) 

14- Yahya Akman (Şanlıurfa) 

15- Avni Doğan (Kahramanmaraş) 

16- Maliki Ejder Arvas (Van) 

17-Faruk Çelik (Bursa) 

18 - Mehmet Necati Çetinkaya (Manisa) 

19- Zülfükâr İzol (Şanlıurfa) 

20- Sabahattin Yıldız (Muş) 

İzmit Kentsel ve Endüstriyel Su Temin Projesi, Devlet Su İşleri tarafından 9.2.1987, tarihinde 
Yuvacık Barajının 15 000 000 dolara GAMA AŞ'ye ihalesiyle başlatılmıştı. Projenin 1995'e kadar 
baraj kısmının yüzde 50'si bitmek üzereyken, 24.2.1995 tarih ve 95/T-17 sayılı karara istinaden 
Y.İ.D (yap-işlet-devret) modeline alınmıştır. 1999 yılında işletmeye alınan proje, GAMA-Güriş, İz
mit Büyükşehir Belediyesi, Thames Water, Mitsui, Sumumito Konsorsiyumunca tamamlanıp dev
reye alınmıştır. 890 000 000 dolar dış kredisi, yüzde 10 yıllık faizi olan proje, yıllık 142 000 000 
metreküp su satışının bedeliyle geri ödenmek üzere anlaşma yapılmıştır. 

Yanlış fizibilite sonucu proje, ülkeye fevkalade pahalıya mal olmuştur. Her yıl denize akıtılan 
satılamayan su bedeli takribî 200-250 000 000 dolar, projeye garanti veren Hazine Müsteşarlığınca 
ödenmeye devam edilmektedir. Sadece 1999-2000 yılında 387 000 000 dolar ödenmiştir. Geri 
ödemesi onbeş yıl olan bu projenin toplam maliyetinin 3,5-4 milyar dolar olabileceği hesaplanmak
tadır. Projeye Hazine garantisi verilirken, YPK (Yüksek Planlama Kurulu) dahil, pek çok devlet 
birimi yanlış, kasıtlı veya eksik bilgilendirilmek suretiyle, projeye hakkı olmayan ayrıcalık tanın
mıştır. Projenin tasdik edildiği tarihte yürürlükteki mevzuatta olmayan uluslararası tahkim bile 
konulabilmiştir. 

Devletin ilgili birimleri arasında yapılan yazışmalardan projenin Y.İ.D. (yap-işlet-devret) 
modeliyle tamamlanması halinde pek çok olumsuzluk çıkacağı bilinirken, dönemin hazine bürok
ratlarının hazırladığı ve devlet bakanı tarafından 3.9.1992 tarih ve 07501 sayılı onay verilmiştir. 

Sayıştayın yap işlet devret modeliyle yapılan söz konusu projeyle alakalı raporunda olayın 
bütün vahameti ortaya konulmuştur. Daha önce pek çok ulusal basında İzmit Büyükşehir 
Belediyesinin ilgili projesiyle alakalı değerlendirmeler yer almıştır. Sayıştay, Ocak 2002'de yap iş
let devret modeliyle alakalı raporunda mezkûr projenin âdeta bir soygun olduğunu ve emsallerin
den çok pahalı yapılarak Hazinenin çok ağır bir yük altına sokulmuştur denilmektedir. 

Buna karşın, İzmit Büyükşehir Belediyesi, 9.6.2002 tarihinde, çok satan 5 ulusal ve 3 yerel 
gazetede sayfa dolusu verdikleri ilanlarla, Türkiye Büyük Millet Meclisinin yegâne ve en güvenilir 
denetim organı olan Sayıştay ve devletin konuyu yakından bilen kurumları sanki tekzip ediliyor, 
"İzmit Su Projesiyle Ülkemize Hizmet Ediyoruz" başlığı kullanılarak kamuoyu yanıltılıyor. 

Söz konusu ilanda "boşa akan su yoktur" denilirken, İçişleri Bakanlığının yazılı sorularımıza 
verdiği cevaplarda ve de Sayıştay raporunda "100 000 000 metreküp su boşa akıtılıp, Hazinece 
parası ödenmiştir" deniliyor. 

İsale hattı ve arıtma tesisinin fizibilitelerinde ciddî skandallar vardır. İzmit Büyükşehir 
Belediyesi ilanlarında, İzmit Su Projesiyle fahiş bir rakamın söz konusu olmadığı ifade edilirken, 
Sayıştay raporunda 10-12 katlık çok fahiş rakamların olduğu yazılmaktadır. 
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"Prosedür eksikliği yok" diyen İBB'ye rağmen 31.5.1994 tarihinde Dış Ekonomik işler Genel 
Müdürlüğündeki yetkililerce paraflanmasına rağmen dönemin müsteşarınca imzalanmam ıştır. 

3.8.1994 tarihli onayda "su satış fiyatının sübvanse edilmek zorunda kalınacaktır" ifadesi 
metinden çıkarılmıştır. 

İzmit Büyükşehir Belediyesi ve konsorsiyum ortaklarından birisini temsil eden belediye baş-
kanvekili aynı kişidir ve daha pek çok mevzuat ihlali yapılarak bugüne gelinmiştir. 

Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğü 1989 Su-İş Proje Mühendislik Müşavirlik Limitet Şirketin
ce -baraj hariç- katî proje raporu hazırlatmıştır ve 60 000 000 dolar tahmin edilmiştir. 

Devlet Su İşleri tarafından onaylı katî proje raporu olmasına rağmen ve arada 10 katı aşan fahiş 
bir fiyat farkı bulunmasına rağmen, bu iş, Devlet Su İşlerinden alınarak yap-işlet-devret modeliyle, 
konsorsiyuma, ihaleye bile çıkılmasına gerek görülmeden rekabet ihlali yapılarak sadece konsor
siyumun teklif fiyatları alınarak verilmiş ve verilirken de hiçbir kriter uygulanmamıştır. 

İzmit Büyükşehir Belediyesi (Devlet Planlama Teşkilatı ve Hazine Müsteşarlığı ile birlikte) 
projenin yatırım maliyetiyle ilgili olarak yürürlükteki yasalarla kendisine verilen görevi yap
mayarak bugünkü olumsuzluklara zemin hazırlamıştır. 

BAŞKAN - Bilgilerinize sunulmuştur. 

Önerge gündemde yerini alacak ve Meclis araştırması açılıp açılmaması konusundaki öngörüş-
me sırası geldiğinde yapılacaktır. 

Başbakanlığın Anayasanın 82 nci maddesine göre verilmiş bir tezkeresi vardır; okutup oy
larınıza sunacağım: 

D) TEZKERELER VE ÖNERGELER 
1. - Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akçan 'in, Suriye 'ye yaptığı resmî ziyarete iştirak 

eden milletvekillerine ilişkin Başbakanlık tezkeresi (3/1115) 
17.6.2002 

Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanlığına 
Bayındırlık ve İskân Bakanı Prof. Dr. Abdülkadir Akcan'ın, görüşmelerde bulunmak üzere bir 

heyetle birlikte 19-23 Mayıs 2002 tarihleri arasında Suriye'ye yaptığı resmî ziyarete, ekli listede ad
ları yazılı milletvekillerinin de iştirak etmesi uygun görülmüş ve bu konudaki Bakanlar Kurulu 
kararının sureti ilişikte gönderilmiştir. 

Anayasamızın 82 nci maddesine göre gereğini arz ederim. 

Bülent Ecevit 
Başbakan 

LİSTE 
Hakkı Oğuz Aykut Hatay Milletvekili 
Mehmet Şandır Hatay Milletvekili 
M. Kemal Tuğmaner Mardin Milletvekili 

Mehmet Yalçınkaya Şanlıurfa Milletvekili 

BAŞKAN - Kabul edenler... Kabul etmeyenler... Kabul edilmiştir. 
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4 ilde uygulanmakta olan olağanüstü halin Hakkâri ve Tunceli illerinden kaldırılmasına, Diyar
bakır ve Şırnak illerinde dört ay süreyle uzatılmasına ilişkin Başbakanlık tezkeresi vardır; 
okutuyorum: 

2. - Olağanüstü halin Hakkâri ve Tunceli illerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den 
geçerli olmak üzere kaldırılmasına, Diyarbakır ve Şırnak illerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 
17.00 'den geçerli olmak üzere dört ay süreyle uzatılmasına ilişkin Başbakanlık tezkeresi (3/1116) 

17.6.2002 

Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanlığına 

30 Mart 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere (4) ilde dört ay süre ile uzatılan ve Tür
kiye Büyük Millet Meclisinin 13.3.2002 tarihli ve 735 sayılı Kararı ile onaylanmış bulunan 
Olağanüstü Halin; 

1- Hakkâri ve Tunceli illerinden 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere kal
dırılmasının, 

2- Diyarbakır ve Şırnak illerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere 
dört ay süre ile uzatılmasının, 

Türkiye Büyük Millet Meclisine arzı Bakanlar Kurulunca 10.6.2002 tarihinde kararlaştırılmıştır. 

Gereğinin yapılmasını saygılarımla arz ederim. 
Bülent Ecevit 

Başbakan 
BAŞKAN - Başbakanlık tezkeresi üzerinde, İçtüzüğün 72 nci maddesine göre görüşme 

açacağım. 

İlk söz... 
İÇİŞLERİ BAKANI RÜŞTÜ KÂZIM YÜCELEN (İçel) - Sayın Başkanım, müsaade eder

seniz, önce ben konuşayım. 

BAŞKAN - Peki, buyurun Sayın Bakanım. 

İÇİŞLERİ BAKANI RÜŞTÜ KÂZIM YÜCELEN (İçel) - Sayın Başkan, sayın milletvekili ar
kadaşlarım; Diyarbakır, Hakkâri, Şırnak ve Tunceli illerinde devam etmekte olan olağanüstü hal uy
gulamasının, 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere, Hakkâri ve Tunceli illerin
de sona erdirilmesi, Diyarbakır ve Şırnak illerinde ise dört ay daha uzatılması yolundaki Başbakan
lık tezkeresi üzerinde Hükümetimizin görüşlerini arz etmek üzere söz almış bulunuyorum; Yüce 
Meclisi, şahsım ve Hükümetimiz adına saygıyla selamlıyorum. 

Değerli milletvekilleri, bilindiği üzere, 19 Temmuz 1987 tarihinde, Diyarbakır, Bingöl, Hak
kâri, Mardin ve Siirt illerinde sıkıyönetim kaldırılmış, bunlara Elazığ, Tunceli, Van illeri eklenmek 
suretiyle 8 ilde olağanüstü hal ilan edilerek, ihdas edilen Olağanüstü Hal Bölge Valiliği kapsamına 
alınmıştır. Ayrıca, Adıyaman, Bitlis, Muş illeri de mücavir il olarak tespit edilmiştir. 16 Mayıs 1990 
tarihinde de Batman ve Şırnak'ın il olmasıyla Bölge Valiliği sorumluluk alanındaki il sayısı, 
mücavir illerle birlikte, 13'e yükselmiştir. 19 Mart 1994 tarihinden itibaren, Bitlis İli olağanüstü hal 
kapsamına alınırken, Elazığ İli olağanüstü hal kapsamından çıkarılarak, mücavir il olmuştur. 19 
Temmuz 1995 tarihinde Adıyaman, 30 Kasım 1996'da ise Elazığ mücavir il kapsamından çıkarıl
mış, yine, sırasıyla, 30 Kasım 1996 tarihinde Mardin, 6 Ekim 1997 tarihinde Batman, Bingöl ve Bit
lis, 30 Kasım 1999 tarihinde Siirt ve 30 Temmuz 2000 tarihinden itibaren de Van illerinde olağanüs-
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tü hal uygulaması kaldırılarak, bu iller mücavir il statüsüne alınmıştır. Olağanüstü hal yönetimi, ilan 
tarihinden itibaren, dörder aylık dönemler halinde 45 kez uzatılmıştır. Bugün, halen, Bölge Valiliği 
sorumluluk sahasında bulunan 11 ilden 4'ü olağanüstü hal, diğer 7'si ise mücavir il kapsamındadır. 

Değerli milletvekilleri, ülkemizde olağanüstü hal uygulaması, demokrasiyi, temel hak ve hür
riyetleri kullanılamaz hale getiren, ülke ve ulus bütünlüğüne göz diken, ayrılıkçı, bölücü terörü or
tadan kaldırmak amacıyla ilan edilmiştir. Bölücü terör örgütünün, başta bölge halkı olmak üzere, ül
kemize verdiği maddî ve manevî zarar, hafızalardan kolay kolay silinemeyecek kadar büyük boyut
larda olmuştur. Bu cinayet şebekesi hain emellerini gerçekleştirmek için, çocuk, kadın, yaşlı, bin
lerce vatandaşımızın hayatını kaybetmesine, yine, binlercesinin sakat kalmasına neden olmuştur. Bu 
eşkiya çetesi, bölücü hayallerle vatandaşlarımızı birbirlerine düşürmeye çalışmıştır. Yine, bölücü 
terör, Doğu ve Güneydoğu Anadolu Bölgelerimize yönelik her alandaki iyileştirmelere ve yatırım
lara da yıllarca engel olmuştur. Ancak, güvenlik güçlerimiz, halkımızdan aldıkları destekle, terörün 
üstesinden nasıl gelinebileceğini, bu Yüce Millet de, birlik ve beraberlik şuurumuzun en önemli 
manevî varlığımız olduğunu bütün dünyaya göstermişlerdir. Bölücü, yıkıcı ve irticaî teröre karşı 
bölgede ve ülke genelinde gösterilen başarılı mücadele sonucu tesis edilen huzur ortamı, aziz mil
letimizin de büyük desteğiyle güçlenerek devam etmektedir. 

Olağanüstü hal ve mücavir illerde, son on yılda meydana gelen terör olaylarının istatistikî 
analizine baktığımız zaman, 1992 yılında toplam 2 612 olan olay sayısının 1993 yılında 3 933; 1994 
yılında 3 809; 1995 yılında 2 118; 1996 yılında 1 941; 1997 yılında 1 300; 1998 yılında 977; 1999 
yılında 1 077; 2000 yılında 262; 2001 yılında 222 ve 14 Haziran itibariyle de 2002 yılında 121 ol
duğunu görüyoruz. 1 Ocak-14 Haziran 2002 tarihleri arasında ülke genelinde meydana gelen terör 
olaylarının yüzde 15,6'sının olağanüstü hal ve mücavir illerde meydana gelmesi, geçmiş yıllarda 
yaşanan terör olaylarının yoğunluğunun bu bölgemizde giderek azaldığını, terör örgütlerinin eylem 
ve aktivitelerinin marjinal seviyelere geldiğini göstermektedir. 

Bugün, olağanüstü hal kapsamında bulunan Hakkâri ve Tunceli illeriyle ilgili istatistikler 
analiz edildiğinde ise, Tunceli İlinde, 1998 yılında 133, 1999 yılında 112; 2000 yılında 32, 2001 
yılında 27, 14 Haziran 2002 tarihi itibariyle de 2002 yılında 3; Hakkâri İlinde, 1998 yılında 140, 
1999 yılında 141, 2000 yılında 27, 2001 yılında 26, 2002 yılında ise 11 olayın meydana geldiği, 
olay sayısında önemli bir düşüş kaydedildiği gözlenmektedir. 

Diyarbakır ve Şırnak İlleriyle ilgili aynı dönemlerdeki rakamlara bakıldığında, Diyarbakır İlin
de, 1998 yılında 110; 1999 yılında 171; 2000 yılında 33; 2001 yılında 34; 2002 yılında 21; Şırnak 
İlinde, 1998 yılında 113; 1999 yılında 169; 2000 yılında 47; 2001 yılında 46; 2002 yılındaysa 14 
olayın meydana geldiği anlaşılmıştır. 

Değerli milletvekilleri, bölücü terör örgütü, etkinliğini yitirmiş ve giderek yok olma trendine 
girmiştir. Silahlı mücadeleyi kaybetmesi, bölücübaşının yakalanması, ciddî militan zayiatı, örgüt 
kadrolarına katılımın azalması, yetersiz lojistik destek gibi sebeplerle faaliyetlerini siyasî alana kay
dırma gayreti içerisine girdiğini gözlüyoruz. İsim değişikliğiyle de, sözde, kanlı terör örgütü kim
liğinden kurtulmaya, yeni söylemine uluslararası destek sağlamaya çalışmaktadır. İsim değişikliğiy
le "bebek katili" sıfatından sıyrılması mümkün değildir; çünkü, hâlâ, silahlı unsurlarının varlığını 
korumakta, yurtdışı kamplarında her türlü silahlı siyasî eğitimler ile barınma ve lojistik malzeme 
temini faaliyetlerini de sürdürmektedirler. Bu nedenle, bölücü terör örgütüyle mücadelemizi, 
bugüne kadar olduğu gibi bundan sonra da büyük bir kararlılık ve hassasiyetle ve kökü kazınıncaya 
kadar sürdürmeye devam edeceğiz. Terör ve anarşi yaratanlar, cebir ve şiddet kullananlar, mil-
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Jetimizin huzurunu bozmak isteyenler, en sert ve kararlı cevabı, daima alacaklardır. Her karışı şehit 
kanlarıyla yoğrulmuş Anadolu topraklarında, bin yıldan beri, kardeşçe, birlik içerisinde yaşıyoruz; 
bundan sonra da, sevgiyi paylaşarak, birlik içerisinde, kardeşçe yaşamak istiyoruz. Ülkemize 
yönelik bütün tehlikelere karşı, Mardinlisi, Samsunlusu, Sivaslısı, Aydınlısı, Mersinlisi, Tokatlısı, 
Diyarbakırlısı, Trabzonlusu, Hakkârilisi, Edirnelisi, hep birlikte, bugüne kadar göğsümüzü siper et
tik, gerekirse, seve seve yine edeceğiz; ama, aynı zamanda, yıllardır terörden çok çekmiş, sos
yoekonomik yaşamı ve toplumsal dokusu ciddî oranda sarsılmış bölge insanımızın yaralarını da hız
la sarmayı sürdüreceğiz. 

Bugün, ülke olarak, demokrasiden ekonomiye, insan haklarından çalışma hayatına kadar, her 
alanda, topyekûn bir kalkınma mücadelesi veriyoruz. Demokratikleşme yolunda, temel hak ve öz
gürlükler alanında hep birlikte, tarihî adımlar atıyoruz. İnsanımız, bunlara ziyadesiyle layıktır. Bu 
adımlar, ülkemizi, üniter yapı içinde daha da güçlendirmektedir. Bizim bütün gayretimiz, ülkemizin 
her köşesinde, çağdaş toplum kurumlarını ve değerlerini hâkim kılmaktır, şanlı bayrağımızın altın
da yaşayan herkesi, en gelişmiş demokrasilerde kurumlaşan insan hak ve hürriyetlerine tam olarak 
kavuşturmaktır. 

Sayın Başkan, değerli arkadaşlarım; 13 Mart 2002 günü, yüksek huzurlarınızda, olağanüstü hal 
kapsamındaki 4 ilimiz ve 7 mücavir ilimizdeki eğitim, sağlık, sosyoekonomik ve kültürel alanlarda 
yürütülmekte olan hizmetleri ayrıntılı olarak arz etmiştim. İzninizle, burada, özet olarak, içinde 
bulunduğumuz 2002 yılına ait bazı bilgileri sunmak istiyorum. 

Olağanüstü hal ve mücavir illerimizde yürütülen tarım, imalat, enerji, ulaştırma, haberleşme, 
konut, eğitim, sağlık, sanayi, ormancılık, turizm, madencilik ve diğer kamu hizmetleri sektörlerin
deki yatırımların toplam proje tutarı 11 602 304 533 000 000 liradır. Mayıs ayı itibariyle bu 
projelere toplam 1 katrilyon 377 trilyon lira harcanmıştır. Bu yatırımların 2002 yılı kalan ödeneği 
ise 625 trilyon 421 milyar liradır. 

2002 yılında eğitim hizmetlerine ilişkin olarak Mardin'de 152 derslikli 5, Diyarbakır'da 120 
derslikli 4 ve Batmanda 24 derslikli 1 ilköğretim okulu hizmete açılmıştır. Bölge illerinde geçen 
döneme göre mevcut sınıf ve branş öğretmenlerinde artış olmuş, 23 597 sınıf ve 12 440 branş öğ
retmeni görev yapmaktadır. Eğitim hizmetlerinin iyileştirilmesi kapsamında ekderslik inşaatlarıyla 
birlikte 5 yatılı bölge ilköğretim okulu, 1 pansiyonlu ilköğretim okulu ile mevcut okula ilave olarak 
1 pansiyon ve 16 ilköğretim okulu inşaatı devam etmektedir. 

Bölgede 2002 yıli içinde 1 hastane, 4 sağlık ocağı, 1 sağlık evi bitirilerek hizmete girmiştir, 
halen 25 hastane, 29 sağlık ocağı, 15 sağlık evinin de yapımları sürmektedir. Bölgede 541 uzman 
hekim, 1 259 pratisyen hekim, 2 660 hemşire, 1 987 ebe ve 5 668 yardımcı sağlık personeli de görev 
yapmaktadır. Olağanüstü hal ve mücavir illerde özel sektör yatırımlarına cazip alan oluşturacak 
sanayileşmeyi, dolayısıyla istihdamı geliştirecek organize sanayi bölgeleri ve küçük sanayi 
sitelerinin bir an önce bitirilmesi de önem kazanmaktadır. 

Diyarbakır Organize Sanayi Bölgesinde üretime geçen işyeri sayısı 35'ten 38'e yükselmiştir. 
Kamulaştırma işlemleri yapılanlarla birlikte, bölgedeki toplam 8 ilimizde organize sanayi bölgesi 
inşaatları devam etmektedir/Bunların bitmesiyle birlikte 478 işyerinde 27 930 kişinin istihdam edil
mesi planlanmaktadır. Bölgedeki 22 küçük sanayi sitesinde işyeri sayısı 3 453, çalışan işçi sayısı ise 
14 054'tür. Bu arada, 13 küçük sanayi sitesi inşaatı da devam etmektedir. Bu inşaatların tamamlan
masıyla, 2 088 işyerinde 11 400 kişinin daha istihdam edilmesi planlanmaktadır. 
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Gelir ve istihdam artırıcı faaliyetler kapsamında, köye dönenlere öncelik verilerek, genel idare, 
il özel idaresi, Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışma Vakfı, Başbakanlık ve Bölge Valiliği imkânlarıy
la, vilayetlerin uyguladıkları çeşitli projeler de sürdürülmektedir. 

1.1.1999-30.4.2002 tarihleri arasında 13 460 kişiye 1 522 642 fidan, 2 860 kişiye 37 575 
küçükbaş hayvan, 1 003. kişiye 2 201 büyükbaş hayvan dağıtılmıştır; 7 385 halı ve kilim tezgâhın
da 13 772 kişi çalışma imkânı bulmuştur. Yine aynı tarihler arasında, 2 034 kişiye 20 958 anlı kovan 
dağıtılmış, 797 kişiye de 806 sera kurulmuştur. 

Yapılan bu çalışmaların parasal değeri, yaklaşık olarak 5 trilyon 810 milyar lira civarındadır. 

Ayrıca, Bölge Valiliğince, Karacadağ yöresinde, 5 köyde açılan kurslarda eğitilen ve çalışma 
aletleri verilen 100 dolayındaki vatandaşımız, bazalt taşından parke üretip satmaya başlamıştır. 

Öte yandan, Temmuz 2001'de başlanan Karacadağ Taşlı Arazi Islah Projesiyle, 2 090 dekar 
arazi taştan temizlenerek tarıma kazandırılmıştır, 2002 yılında da 5 000 dekar arazinin taştan temiz
lenmesi hedeflenmektedir. 

Yine, 2001 yılının ekim ayında başlanan ve Dicle ve Kralkızı Barajlarının yapımıyla su rejimi 
kontrol altına alman Dicle yatağının ıslah edilmesini, eski taşkınların yarattığı tahribatın gideril
mesini, bu suretle 602 299 metrekare sulu tarım arazisinin yeniden kazanılmasını öngören Dicle 
Nehir Yatağı Arazi Islah Projesiyle ıslah edilen nehir yatağından 122 dönüm sulu tarım arazisi 
kazanılmış olup, 2002 yılında da çalışmalar devam etmektedir. 

Mısır Ekimini Teşvik Projesi, İpekböcekçiliğini Geliştirme Projesi, Kadın girişimcilere uy
gulanacak kutu, ambalaj ve süslemeye ilişkin ürünlerin üretimi projeleri de, bölgede gelir ve istih
damı artırmaya yönelik olarak uygulamaya konulan diğer projelerdir. 

Yöre halkının, terk ettiği, güvenliği sağlanan köylerine dönmeleri için bütün imkânlar da sefer
ber edilmektedir. Köye Dönüş ve Rehabilitasyon Projesi için, 2002 yılı İçişleri Bakanlığı bütçesin
den 5 trilyon 615 milyar lira ayrılmıştır. Bölgede, programlı geri dönüş kapsamında, 12 yerleşim 
yerinde 855 konut bitirilmiş, 433 konutun yapımı ise sürdürülmektedir. Vatandaşlarımızın yerleşim 
birimlerine kendiliklerinden dönüşlerinde ise, son dönemde büyük bir yoğunluk yaşanmaktadır. Bu 
tip yerleşim yerlerinin altyapısı devletçe yapılmaktadır. Konut yapımı veya tamiri köylülerce yapıl
makta olup, idare, gerekli malzeme yardımıyla katkıda bulunmaktadır. Olağanüstü hal illeri ile 
mücavir illerde, Haziran 2000 - Mayıs 2002 tarihleri arasında 313 köy, 230 mezraya 44 444 nüfus
lu 7 749 hanenin geri dönüşü sağlanmıştır. 

Sayın Başkan, değerli milletvekili arkadaşlarım; bilindiği üzere, olağanüstü yönetim usulleri, 
demokratik rejimlerin -arzu etmemekle birlikte- zaman zaman başvurdukları zorunlu bir uy
gulamadır. Konuşmamın başında da belirttiğim üzere, bölücü terör örgütünün, 1984 yılında başlat
tığı kitle halinde öldürme eylemleri ve bu eylemlerini bazı illerimizde yoğunlaştırması, bu illerimiz
de bugüne kadar süregelen olağanüstü hali gerektiren şartları yaratmıştır. 

Aziz milletimizin büyük desteği, sabrı ve özverisi, kahraman güvenlik kuvvetlerimizin 
olağanüstü fedakârlıkları ve başarılarıyla, terörle mücadelede, tüm dünyaya emsal olacak bir başarı 
sağlanmıştır. Bir yandan ülke içerisinde terörle mücadele ederken, diğer taraftan, bu tecrübelerin
den hareketle bölgesel terörizmle, dış kaynaklı terörizmle ve uluslararası terörizmle mücadelede de 
uluslararası işbirliğine büyük önem verilmiştir. Terörün dili, dini, milleti, ırkı olmadığını, her şek
linin insanlık suçu olduğunu her platformda savunduk ve terörizmle hukuk içerisinde mücadele 
yolunda atılan her adımı destekledik. Güvenlik alanında, gerek uluslararası gerek ikili plandaki 
faaliyetlerimizi yoğunlaştırarak sürdürdük. 
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Girişimlerimizle, 2002 yılı 21 Mart Nevruz Günü münasebetiyle, bölücü örgüt sempatizan
larının Romanya ve Bulgaristan üzerinden ülkemize yürüyüşleri engellenmiş ve bu işbirliği diğer 
ülkelere de örnek bir çalışma olmuştur. Akabinde, gerek istihbarat gerek terörle mücadele birim
lerimiz ile diğer Avrupa ülkelerinin güvenlik teşkilatları arasındaki işbirliği daha da geliştirilmiştir. 

Yine, yoğun girişimler sonucu, Avrupa Birliği terör örgütleri listesine PKK ve DHKP-C terör 
örgütleri dahil edilmiştir. 

PKK terör örgütünün, gerek adını ve gerekse illegal örgütlenmesini değiştirerek, özellikle ulus
lararası kamuoyunu yanıltma ve kendine dış destek sağlama yolundaki çalışmalarını da sona erdir
mekte, Yüce Meclisin desteğiyle, kararlıyız. Bu kararlılık, terör örgütü tamamen son buluncaya ve 
son terörist teslim oluncaya kadar sürecektir. Bu kararlılık, ülkenin her köşesinde, her vatan
daşımızın temel hak ve özgürlüklerini tam ve sürekli olarak güvence altına alıncaya kadar sürecek
tir. Bu kararlılık, hukuk devletinin ilkelerinden taviz vermeden sürecektir. Aynı kararlılık, diğer 
yıkıcı, bölücü ve irticai terör örgütleriyle aralıksız devam eden mücadelede de sürecektir. Bu karar
lılığın en büyük güvencesi, her türlü suç ve suçluyla mücadeleyi, sahip olduğu teknik donanımı, bil
gisi ve birikimiyle, olağan koşullarda yapma kabiliyeti kazanmış güvenlik kuvvetlerimiz ve aziz 
milletimizin onlara verdiği destektir. 

Sayın Başkan, değerli milletvekili arkadaşlarım; başta güvenlik kuvvetlerimiz olmak üzere 
devletin tüm kurumları, ülkemizde huzur ve güven ortamının devamı için gerekli her türlü tedbiri 
alacak tecrübe ve kudrettedir. Bugüne kadar yaşadığımız acı tecrübeler, milletimizin yakaladığı bir
lik ve beraberlik, huzur ve güven ortamının sürdürülmesi kararlılığının ne kadar önemli olduğunu 
ve bunun bir daha bozulmaması için herkesin üzerine düşen bütün fedakârlıklara katlanması 
gereğini yeterince gözler önüne sermektedir. 

Binlerce güvenlik görevlimizin şehit olduğu, binlerce insanımızın hayatını kaybettiği, binlerce 
görevlimiz ve insanımızın onarılması imkânsız beden ve ruh tahribatına uğradığı, ülkemizin her 
köşesinin yasa ve derin üzüntülere boğulduğu bu acı sürecin, bir daha, ne bizim ülkemizde ne de 
dünyanın başka bir yerinde yaşanmamasını diliyorum. Herkes, bu acıların bir daha yaşanmaması 
için gayret göstermek zorundadır. 

Konuşmalarımızın televizyon aracılığıyla halkımıza naklen veriliyor olmasından istifade 
ederek, halen terör örgütü içerisinde yer alanlarla ilgili temennilerimi de, buradan tekrar etmek is
tiyorum. Şu ya da bu biçimde terör örgütüne katılmış olabilirler, terör eylemlerine de katılmış 
olabilirler. Bu insanlıkdışı yaşama devam etmeleri için, akla, mantığa ve insanın yaradılışına uygun 
hiçbir gerekçe yoktur ve o yaşamdan uzaklaşmaları için hiçbir zaman da geç değildir. Sevgi ve 
medeniyeti seçmelerini diliyorum. Ana babalarının gözyaşlarını ve özlemlerini dindirmelerini 
diliyorum. Bu cennet vatanda, aziz milletimizin onurlu birer ferdi olmayı tercih etmelerini 
diliyorum. Bunun için de, daha önce bu yanlıştan dönerek teslim olan diğer gençler gibi, dev
letimizin güçlü ve şefkatli kollarına teslim olmaya çağırıyor, yüce yargının kararlarının, onların 
yeniden topluma kazanılmaları için yegâne seçenek olduğunu bir kez daha ifade ediyorum. 

Bugüne kadar, yüce milletimizin ve Parlamentomuzun, kahraman güvenlik güçlerine verdiği 
desteğe şükranlarımızı arz ediyorum. 

Bu düşüncelerle ve değerlendirmelerle, olağanüstü halin, 30 Temmuz 2002 günü saat 
17.00'den itibaren, Hakkâri ile Tunceli İllerimizde sona erdirilmesini, Diyarbakır ve Şırnak İl
lerimizde ise, olağanüstü hal uygulamaları sonrası alınacak tedbirlere hazırlık süresi verilmesi için 
dört ay daha uzatılmasını Yüce Meclisimizin takdirlerine sunuyorum. 
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Bir daha, ülkemizde, ülkemizin hiçbir köşesinde olağanüstü yönetimi gerektirecek koşulların 
oluşmamasını, bu konuşmamın, olağanüstü halin uzatılması talebiyle yapılan son konuşma olmasını 
ve bundan sonra, hiçbir İçişleri Bakanının, bu yönde bir tezkereyle Türkiye Büyük Millet Mec
lisinin huzuruna çıkmamasını diliyorum. 

Terörle mücadelede büyük bir özveriyle çalışan silahlı kuvvetlerimize, emniyet ve jandarma 
teşkilatımıza teşekkür ediyor, vatan ve görev uğruna yaşamlarını göz kırpmadan feda eden ve her 
biri yüreğimizden bir parça olan aziz şehitlerimize bir kez daha Allah'tan rahmet diliyor, 
gazilerimize şükran duygularımı ifade ediyor, Yüce Meclisi saygılarımla selamlıyorum. (Alkışlar) 

BAŞKAN - Biz de, Değerli Bakanımıza teşekkür ediyoruz. 

Gruplar adına ilk konuşmacı, Doğru Yol Partisi Grubu adına, İstanbul Milletvekili Hayri 
Kozakçıoğlu. 

Buyurunuz Sayın Kozakçıoğlu. 

DYP GRUBU ADINA HAYRİ KOZAKÇIOĞLU (İstanbul) - Sayın Başkan, sayın milletvekil
leri; olağanüstü halin iki ilimizde kaldırılması, diğer iki ilimizde de uzatılmasına ilişkin Başbakan
lık tezkeresi hakkında Doğru Yol Partisi Grubunun görüşlerini sizlere sunmak üzere söz almış 
bulunuyorum; sözlerime başlarken, hepinize en içten saygılar sunarım. 

Bölgede uzun süre devam eden terörle mücadelede hayatını kaybeden -hangi görevde olursa 
olsun; Türk Silahlı Kuvvetlerine mensup, güvenlik güçlerine mensup, bölge halkından, korucular
dan- şehitlik mertebesine ulaşan tüm şehitlerimizi rahmetle anıyor, kendilerine Allah'tan rahmet 
diliyor, hayatta bulunan gazilerimize sağlıkla birlikte uzun ömürler temenni ediyor ve bu 
mücadelede yer alan, ülkenin bölünmemesi konusunda hayatını ortaya koyan, bu mücadeleye bütün 
gücüyle katılan tüm görevlilere de candan şükranlarımı sunuyorum. 

Değerli milletvekilleri, o bölgede, olağanüstü halin çok uzun süre devam ettiği pek çok kez tek
rarlanmıştır. Şöyle geriye dönüp baktığımızda, olağanüstü halden önce, o bölgede sıkıyönetim var
dır. 1978 yılında sıkıyönetim ilan edilmiş, sıkıyönetim uygulaması 1987'ye kadar sürmüş ve 19 
Temmuz 1987 tarihinde de sıkıyönetime son verilerek olağanüstü hal uygulamasına başlanmıştır. 

Zaman zaman "olağanüstü hal ilan edildi de ne oldu; buna rağmen 30 000 şehit verdik, 30 000 
insanımızı kaybettik; olağanüstü hal bunlara mâni olamadı" şeklinde sitem ve tenkitlerle kar
şılaşıyoruz. Geriye dönüp, olayları, olayların kaynaklarını, hangi şartlarda meydana geldiğini ve 
nasıl devam ettiğini çok iyi değerlendirmemiz lazım. Olağanüstü hal durup dururken ilan edil
memiştir; sıkıyönetim uygulaması olduğu dönemde olaylar meydana gelmiştir. Hele, daha geriye 
gidersek, PKK kaynaklı terör olayının 1980'den önce başladığını, 1978'de başladığını görürüz. O 
yıllarda ilan edilen sıkıyönetim 1987'ye kadar devam etmiştir. 1980 askerî harekâtından sonra 
Suriye'ye kaçan ve Helve kampında yetiştirilen PKK'lı teröristler 15 Ağustos 1984 tarihinde, yani, 
bölgede sıkıyönetim uygulaması varken, Eruh ve Şemdinli ilçe merkezlerini basarak eylem yapmış
lardır ve ondan sonra da, köy baskınları devamlı olarak, arka arkaya gelmiştir. Olağanüstü hal ilan 
edildiği tarihte, PKK'lı teröristlerin köy baskınları devam ediyordu. Hedef, sadece devlet güvenlik 
güçleri değildi; hatta, hedef, devlet güvenlik güçlerinden önce köy halkıydı, bölge halkıydı. Zira, 
amaçları, bölge halkını sindirmek, bölge halkını yanlarına almak, bölge halkından topladıkları 
kişileri silahlandırarak devlete karşı çıkmaktı ve ideolojilerini çok açık ve net ortaya koymuşlardı; 
Türkiye topraklarının bir bölümünü bölerek, Marksist ve Leninist teoriye dayalı, bağımsız bir Kürt 
devleti kurmak; hedef buydu. Bu hedefe ulaşmak için de, silahlı propaganda dediğimiz, yani, böl
ge halkını yıldırarak yanına alma, bölge halkını yıldırarak karşı çıkmasını önleme, görevlileri yıl-
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dırarak görev yapamama durumuna getirme dediğimiz silahlı propaganda yöntemini kullanıyorlar
dı; yani, durup dururken olağanüstü hal ilan edilmedi, bu şartlarda ilan edildi. Olağanüstü halin ve 
oradaki devlet güvenlik güçlerinin birinci görevi, tüm bölgeye yayılmış yerleşim alanlarındaki, en 
küçük yerleşim alanları dahil, bölge insanını, Türkiye Cumhuriyeti vatandaşını teröriste karşı 
korumaktı. 

Biraz önce belirttiğim gibi, yetiştirildikleri esas saha, o gün için, Suriye'nin kontrolünde 
bulunan Bekaa Vadisindeki Helve kampıydı. Daha sonra, Saddam rejiminin Kuzey Irak'ta bizim 
hududumuzdaki 20 ilâ 30 kilometre genişliğindeki bir bandı boşaltması üzerine, 1988'den sonra da 
o bölgeye geldiler, yerleştiler, kamplarını ve konaklamalarını oralara taşıdılar ve oradan bizim 
hududumuza ve içerideki köylere saldırmaya başladılar. O günkü olaylarda PKK'nın hedefi köylüy
dü; köylerde yaşayan bebelerdi, dedelerdi, savunmasız insanlardı. Bu nedenle, sıkıyönetim rejimi, 
ondan sonraki olağanüstü hal rejimi, bölge halkını teröristlere karşı korumak ve onların istediği 
Marksist-Leninist rejime dayalı ayrı bir devlet kurdurmamak, Türkiye Cumhuriyetini böldür-
memektİ. O bakımdan, bu rejimden başka, böyle bir sistemden başka, özel yönetimden başka bir 
yönetim tarzı, zaten, düşünülemezdi. Anayasamızın da düşündüğü sistem budur. Anayasamız, önce 
sıkıyönetim halini öngörmüştür; sıkıyönetim halinden biraz daha kuralların yumuşadığı sistem 
olağanüstü haldir; ondan sonra da normal rejime geçiştir. İşte, bugün, Türkiye, normal rejime 
geçişin noktasına, geçişin son yoluna da gelmiştir. 

Bu uzun süreli terör olayında bölgede ne oldu; bölgede 30 000 insan hayatını kaybetti; bölgede 
pek çok insan işini kaybetti; pek çok insan köyünü, evini, tarlasını terk etmek zorunda kaldı; pek 
çok insan geçimini kaybetti, tarım sektörü felce uğradı, özellikle kırsal kesimde pek çok tarla 
ekilemez hale geldi, hayvancılık çok çok zarar gördü, madencilik zarar gördü; yani, topyekûn, 
ekonomi zarar gördü. 

Şimdi, şunu' rahatça söyleyebiliriz: Teröristler amaçlarına ulaşamadılar; bölemediler, par-
çalayamadılar, ayrı bir şey kuramadılar; ama, bölge ekonomisine büyük zarar verdiler, bölge hal
kına büyük zarar verdiler. Bölgenin kalkınma hareketini yavaşlatmanın yanında, bir anlamda dur-
durdularj bölgedeki pek çok tesisi işlemez hale getirdiler. O bakımdan, terörizm, hayat kaybettir
menin yanında, orada ekonomiyi de perişan hale getirmiştir. 

Biraz önce Sayın Bakanımızın da belirttiği gibi, özellikle son dört-beş yıldan beri terör olay
ları ve rakamları bir hayli düşmüştür. Hele, 1998'den sonra, yılda meydana gelen terör olaylarının 
sayısı bir hayli aşağı inmiştir. Şimdi, süratle, yapılamayanların yapılması, gecikenlerin ve yeni 
projelerin o bölgede gündeme gelmesi lazım. Sayın Bakanımız bilgi verirken, okullardan, has
tanelerden, sağlık ocaklarından bahsettiler. Ben diyorum ki, Türkiye'nin her tarafında okul, sağlık 
ocağı, hastane yapılıyor; o bölgede özel bazı projeler uygulanması lazım, terör nedeniyle 
yapılamayanların yapılması lazım. Terörün açtığı yaraların süratle sarılması gerekiyor. Bu nedenle 
de, o bölgede ve hatta, yalnız Güneydoğu Anadolu Bölgesi, yalnız olağanüstü hal bölgesi değil, o 
bölgeye bitişik olan, Doğu Anadolu Bölgesinin, aynı ekonomik özelliği taşıyan hizmetlerden nok
san kalan, bazı illerini de dahil etmek suretiyle, ilmî araştırmaya dayalı, projeye dayalı özel bir kal
kınma projesinin uygulanması lazım, özel kalkınma projesiyle ilgili olarak da özel örgütlenmenin 
yapılması lazım. Şu anda, bölge valiliği kuruluşu var. Hatta, bölge valiliği kuruluşundan faydalan
mak suretiyle, onu, kısmen, veçhesini değiştirerek, teknik adamlarla takviye ederek bu projeyi uy
gulayacak bir hale getirmek lazım. 

Ben, şöyle bir şeye benzetmek istiyorum: Kalın bir kitap düşünün; bu kitaba benzer bir proje 
hazırlanmalı, bu kitabın her sayfası ayrı bölümden oluşmalı; bir bölümü tarım, bir bölümü hayvan-
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cılık, bir bölümü sanayi, bir bölümü eğitim, bir bölümü kültür, bir bölümü sağlık ve tamamen, o 
bölgenin olaylarını kapsayan, o bölgenin sorunlarını içerisine alan ve cevap verecek proje olmalı. 
Bunun için de, o bölgenin tüm envanteri çıkarılmalı. O bölgede neler değerlendirilebiliyor; o böl
gede, bugün, tarım sektöründe, devlet işletmesinde bulunan araziler var; o bölgede, vatandaşın em
rine verilemeyen, üretime katılamayan pek çok değerler var. En son bir örnek: Orada, Dicle Üniver
sitesinin geniş arazisi var. Tarım fakültesi, ziraat fakültesi kurulacak diye vatandaşın arazisi istim
lak edilmiş, ziraat fakültesi Urfa'da kurulmuş; ama, gepgeniş bir arazi orada bekliyor; kiraya veril
mek suretiyle işletilmeye çalışılıyor. Bunun gibi pek çok örnek sayabilirim. Bunlar, mutlaka, o böl
ge halkının emrine ve hizmetine sunulmalı; yani, envanter yapıldıktan sonra neler yapılmalı konusu 
gündeme getirilmeli ve hatta, o bölgede, işsizliğin fazla olduğu, buna karşılık istihdam yaratan olay
ların bulunduğu bölgelerde, bu nüfus dağılımının dahi çok ciddî şekilde -ama, daima rızaya dayalı, 
isteğe dayalı olarak - planlamasının da süratle yapılması lazım. 

Hemen şu soru akla gelebilir: Efendim, bu ekonomik kriz sırasında, bu özel projeler, bu büyük 
kalkınma projesi nasıl uygulanabilir? Ben de hemen şunu söyleyeyim: Uluslararası kuruluşların 
önüne ciddî projelerle çıktığımız zaman, Avrupa Birliği dahil, pek çok uluslararası kuruluş da dahil, 
insanî yardım amaçlı, kredi amaçlı pek çok kaynağın o bölgeye aktarılması mümkün olacaktır; o 
bölgeye, pek çok işadamının içeriden veya dışarıdan gelmesi sağlanmış olacaktır. Hatta, önce şunu 
söyleyeyim: O bölgeyle yakından ilgilenen pek çok ülke var, çeşitli amaçlarla ilgilenen ülkeler var, 
o bölgenin insanının yanında olduğunu söyleyen ülkeler var, o bölgenin insanının insan haklan ve 
özgürlükleri konusunda gayret gösterdiğini söyleyen ülkeler var. İşte, bu projeler, o ülkelerin önüne 
konulmalı. O bölgenin kalkınmasını, o bölge insanının refahını isteyen ülke, gerçek anlamda 
niyetini ortaya koyar, o projeleri desteklerse, o bölge hakkında bir şey söylemeye hakkı olabilir. O 
bakımdan, yalnız kendi imkânlarımızla değil, dünyadaki pek çok kuruluşun imkânını da bu bölgeye 
hızla sevk etmemiz gerekir. 

Köye Dönüş Projesi de, bana göre, en öncelikle ele alınması gereken projelerdendir. Bu proje, 
bugüne kadar, maalesef -tenkit amacıyla söylemiyorum- istenilen oranda uygulanamamıştır, mer
kezden istenilen ihtiyaç oranında kaynak ayrılamamıştır, bölge valisi ile oradaki valilerin yerel im
kânlarına birkısım merkezden takviye suretiyle uygulanır hale gelmiştir. 

Köye Dönüş Projesi çok ciddî şekilde uygulanmalı, kırsal kesimde işlenemeyen topraklar is
tenmeli, kırsal kesimdeki hayvancılık, daha gelişmiş olarak, eski seviyesinin çok daha üstüne 
çıkarılmalı; bu arada, sınır ticaretine de daha ağırlık verilerek, sınır ticareti, gerçekten, bölge hal
kının elinden tutar, ihtiyacını karşılar bir noktaya getirilmelidir. Sınır ticaretinde -daha önceki 
konuşmalarımda da söyledim- sadece Irak'a, İran'a bağlı kalmak yerine, Suriye'yle ilişkileri geliş
tirmek suretiyle, Suriye kapısı da mutlaka kullanılmalı, o kapı da, Türk insanına, bizim ülkemize 
daha yararlı hale mutlaka getirilmeli. 

Bölgede kısa öğretimle meslek sahibi olunabilecek olan okullar hızla artırılmalı; hatta, Tür
kiye'nin pek çok yerindeki yatılı bölge okullarından o bölge çocuklarına kontenjan ayrılmalıdır. 
Amaç, o bölgenin yıllardan beri ortaya çıkan eğitim açlığını gidermektir. Üniversiteye giriş 
konusunda özel bir sistem uygulanmalıdır. Yeterli laboratuvarı, öğretmeni, eğitim imkânı bulun
mayan o çocukların, Galatasaray Lisesi, Kabataş Lisesi gibi liselerle yarışması kolay değildir; o 
nedenle, o bölge çocuklarının özel imkânla üniversiteye daha rahat -Türkiye'nin diğer bölgelerin
de olan kontenjan oranında- girişlerinin mutlaka sağlanması lazım. 

Bu arada, aklıma gelen bir konu var. Köy korucuları, yıllardan beri o bölgede teröre karşı çık
tılar, canlarını ortaya koydular, çoluk çocuklarıyla, eşleriyle birlikte teröre karşı koydular. Her tür-

- 7 5 5 -



T.B.M.M. B : 115 19 . 6 . 2002 O : 2 

lü müessesesinin içerisinde olduğu gibi, koruculuk sisteminin içerisinde de yanlış yapanlar olabilir. 
Kişilerin yanlış yapması sonucunda, o müessesenin olduğu gibi kötülenmesine, o müessesenin def
terden silinmesine gerek yoktur. 

Şimdi, olağanüstü halin ortadan kalkmasına doğru gidilirken, o bölgedeki köy korucularının 
durumu gözden geçirilmeli; emeklilik hakkını kazanmış veya o yaşa gelmiş veya kısa sürede borç
lanmak suretiyle emekli olabilecek olanlara emeklilik hakkı tanınmalı; emekli olamayanlar da, dev
letin diğer kurumlarında güvenlik görevlisi olarak görevlendirilmelidir. 

O insanları kendi hallerine bıraktığımız takdirde, o insanları savunmasız, gariban halde bırak
tığımız takdirde, o insanların başına gelecek olan her şeyden, bence, devlet sorumludur. Yıllardan 
beri devletle beraber olan, hata yapmakla beraber devletten yana tavrını ortaya koyan, çoluğuyla 
çocuğuyla beraber bölünmeye karşı irade ortaya koyan o korucuların mutlaka korunması, o 
korucuların hayatlarının idamesi için de onlara bir şansın ve maddî imkânın mutlaka tanınması 
gerekmektedir. 

Bu arada, PKK'yı terörist ilan eden Batı'nın KADEK'in davranışlarını da çok iyi incelemesi, 
KADEK'i de aynı platforma mutlaka oturtması gerekmektedir. Türkiye olarak da, Dışişleri olarak 
da, bizim dikkat etmemiz gereken bir olay da şudur: Olay git gide uluslararası siyasî platforma otur
maktadır. Bundan sonra ülkemizin katılacağı her türlü uluslararası toplantıda karşımıza KADEK'in 
projesi çıkacaktır, karşımıza KADEK'in önerileri çıkacaktır, KADEK'in arzuları çıkacaktır, 
KADEK'lilerin ağzından değil, Batılıların ağzından çıkacaktır. Bu nedenle, Dışişleri buna da hazır 
olmalı, Türkiye, mutlaka, buna karşı da politika üretmelidir. 

Şimdi, bugünkü gazetede okuduğum bir haber var. Avrupa Parlamentosu Karma Parlamento 
Komisyonu Avrupa Kanadı Başkanının bir basın toplantısı var. Bakın, basm toplantısında ne diyor 
bu Hollandalı zat: "Kopenhag siyasî kriterlerini Türkiye yerine getirebilir; ama, bunun yılsonuna 
kadar gerçekleşeceğine inanmak hayal olur. Türkiye'de öyle bir hava estiriliyor ki, sanki, idam 
cezasını kaldırıp, Kürtçe eğitime izin verirseniz her şey tamam olacak -yani, Kürtçe eğitim de denil
se, idam cezası da kalksa, ona göre her şey tamam olmuyor- hayır öyle olmayacak. Biz, Türkler 
üzerinde baskı uyguluyoruz. Siz, sadece, kâğıt üzerinde yasalarınızı değiştirirseniz bile yeterli ol
mayacaktır; gerçekçi olalım" diyor. Nasıl gerçekçi olacakmışız? "Siz, terörle mücadele yaptınız, ar
tık, bunu geçmişte bırakın." Peki ne yapalım? "Siz, eğer öbür taraf istiyorsa, silahlan da bırakıyor
sa, makul ölçüde bunu yapmak zorundasınız." Nedir bu? "PKK'yla diyalog kurmak zorundasınız" 
diyor. Bakın ne diyor: "Doğru bir diyalog sağlanmadığı takdirde -tehdide bakın, tehdide- Kopenhag 
kriterlerinden bir tanesi de yerine getirilmemiş olacaktır. Türkiye'nin kendi yenilgisini hazırlamasını 
istemiyorum" diyor. Yani, bu ağızdan çıkan bu sözler, esasında, Batı'da gizlenmiş, perde arkasına 
saklanmış bazı gerçek niyetleri ortaya koymaktadır. "Türkiye, otursun, PKK'yla diyalog kursun, 
pazarlık yapsın" diyorlar. Bu, bugün burada söyleniliyor; bu, üç gün beş gün sonra resmî ağızlarda 
da söylenilerek karşımıza çıkabilir. Bu nedenle, bu olay, Türkiye'nin millî bir olayıdır, Avrupa Bir
liğine girmek de millî bir olaydır, Güneydoğudaki terörle mücadele, ülkenin millî birlik ve beraber
liği de millî bir olaydır. 

Türkiye'nin, siyasî görüşleri bir tarafa bırakarak, bu konularda mutlaka millî bir politika oluş
turması lazım. Millî bir politikanın bir parçasını bürokrat da söylemeli, politikacı da söylemeli, 
görevli de söylemeli, vatandaş da bilmeli. Bu millî politikayı oluşturmadığımız sürece, oluştur
madığımız takdirde, Avrupa Birliğine girme gerekçesi karşısında her gün bizden istenen tavizler ar
tacaktır, her gün bir şey ekleyip isteyeceklerdir; çünkü, tarih verilmesini dahi -zaman geçmesin diye 
hepsini okumadım - uygun görmüyor. 
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Şimdi, Avrupa Birliğine şunu sormak lazım: Avrupa Birliği, bizi Avrupa Birliğine almak için 
Türkiye'de idamın kalkmasını mı istiyor; yoksa, Avrupa Birliği Apo'nun idam edilmemesini mi is
tiyor? Hangisini istiyor bunu açıkça söylemesi lazım ve eğer Türkiye'de idamın kalkmasını is
tiyoruz" diyorlarsa, o zaman, Apo olayını bıraksınlar. O zaman, idamın kalkması konusunda, Tür
kiye, ne yapması gerekiyorsa, bırak yapsın. Yok, hayır "biz Apo'nun idam edilmemesini istiyoruz" 
diyorlarsa, o zaman, lütfen, niye istemediklerini de açıklasınlar. 

Yani, Apo olayı ile idam olayını, idamın kalkması olayını birbirine karıştırarak Türkiye'nin 
önünde yuvarlamak, bana göre, Türkiye'de politikayı flulaştırmaktır, politikayı netlikten daha uzak
lara götürmektir, her geçen gün taviz üzerine taviz istenileceği yolunda bir kanaat uyandırmaktır. O 
bakımdan, Apo'nun idamını istemiyorlarsa, Avrupa Birliği çıksın bunu söylesin; biz de, Avrupa Bir
liğinin veya Avrupa Birliği adına konuşanların gerçek niyetini öğrenelim. 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

BAŞKAN - Lütfen sonuçlandırınız. 

HAYRI KOZAKÇIOĞLU (Devamla) - Teşekkür ederim. 

Türkiye -ülke olarak- bu Parlamento, Avrupa Birliğinin istediklerini Türk vatandaşlarına ver
meye zaten hazır. Özgürlükse özgürlük, eğitimse eğitim, başka bir dille yayınsa yayın. Bunlar, 
bizim insanımıza, bu Parlamentonun kararıyla verilecek olan şeylerdir; ama, bizden ne istendiğinin 
açıkça söylenilmesi lazım. İşte, bakın, yine gazete haberinden okumuşsunuzdur, yeniden, kesin
leşen bir idam kararı daha geliyor Parlamentoya; ama, Parlamentoya geliyor; verilecekse, kararı 
Parlamento verecek. Bu idam kararının da ertelenmesi konusunda bir başka ülke, bir başka çevre, 
acaba, bizden başka bir istekte bulunacak mı? Bunların hepsini iyi hesaplamamız lazım. 

Bu nedenle diyorum ki, Türkiye'de, bu konularda bir millî politika oluşturmalı, asgarî müş
tereklerde birleşmeliyiz ve Batı'nın gerçek istediği neyse bunu da açıkça söylemeli, biz de bunu bil
meliyiz. 

Hepinize çok çok teşekkür ediyorum, saygılar sunuyorum. (Alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Kozakçıoğlu. 
Adalet ve Kalkınma Partisi Grubu adına, Adıyaman Milletvekili Dengir Mir Mehmet Fırat. 
Buyurun Sayın Fırat. 
AK PARTİ GRUBU ADINA DENGİR MİR MEHMET FIRAT (Adıyaman) - Sayın Başkanım, 

değerli arkadaşlar; hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Meclisimiz için rutinleşmiş olan bir Başbakanlık tezkeresini bir kez daha -46 ncı kez- görüş
mek üzere gündemimize almış bulunuyoruz. Biraz evvel, bir sayın bakanımızın başka bir ülkeyi 
ziyaretiyle ilgili, kendisine refakat edecek olan milletvekili arkadaşların Meclise sunuluşu vardı; 
bunlar rutin, her gün önümüze gelen şeyler. Doğu ve Güneydoğu Anadolu'da dört yıldır devam eden 
bu olağanüstü hal de, artık, rutin hale geldi, Meclisi çok derinden etkilemiyor. Aslında, dönüp bak
mak lazım, geriye dönüp baktığımız zaman, bu olağanüstü hal, Türkiye'de 30 000 insanımızın 
hayatına mal olan, bu ülkeyi, buna karşı 150 milyar dolar harcama yapmak zorunda bırakan, 
hakikaten çok vahim bir onbeş yıllık sürecin sonucu. Ancak, zaman içerisinde, eğer müesseseler, 
belli olaylara rutin hale getirildiği takdirde, anlamı yitirdiği kanısındayım. Zaten, Meclisin ilgisine 
baktığımız zaman da bunun rutinleşmiş olduğunu görüyoruz. Aslında rutin bir olay değil bu, çok 
önemli bir olay; olağanüstü halin 2 ilden kaldırılması, dolayısıyla 2 ilde dört ay daha devam etmesi; 
ancak, bunun yanında da, mücavir alanda olan 7 ilin 9'a çıkması meselesi. 
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Türkiye Cumhuriyeti Anayasasının "Başlangıç" kısmında şu cümleye dikkat etmek lazım: "Her 
Türk vatandaşının bu Anayasadaki temel hak ve hürriyetlerden eşitlik ve sosyal adalet gereklerince 
yararlanarak millî kültür, medeniyet ve hukuk düzeni içinde onurlu bir hayat sürdürme ve maddî ve 
manevî varlığını bu yönde geliştirme hak ve yetkisine doğuştan sahip olduğunu" belirtmektedir. 

Aynı şekilde, bu Anayasamızın 1 inci maddesi de, Cumhuriyetimizin, demokratik bir hukuk 
devleti olduğunu tescil etmektedir. 

Yine, aynı Anayasamızın 5 inci maddesi, devletin temel amaç ve görevlerini, kişilerin ve top
lumun refah, huzur ve mutluluğunu sağlamak; kişinin temel hak ve hürriyetlerini, sosyal hukuk dev
leti ve adalet ilkeleriyle bağdaşmayacak surette sınırlayan durumları ortadan kaldırmakla görevlen
dirmiştir; ancak, devletlerin yapısında her şeyin olağan haliyle cereyan etmesi mümkün değildir; 
olağanüstü halleri de tüm devletlerin anayasaları derpiş etmiştir. 

Aynı şekilde, Anayasamızın 119 uncu ve müteakip maddeleri, olağanüstü yönetim usullerini 
belirlemiştir. Bunlar üçe ayrılmaktadır; olağanüstü hal, sıkıyönetim, seferberlik ve savaş halidir. 
Olağanüstü hal, 119, 120 ve 121 inci maddelerde derpiş edilmiştir ve "şiddet olaylarının yaygınlaş
ması ve kamu düzeninin ciddî şekilde bozulması sebepleriyle olağanüstü hal ilân edilir" denilmek
tedir. 

120 nci maddesinde, aynen "Anayasa ile kurulan hür demokrasi düzenini veya temel hak ve 
hürriyetleri ortadan kaldırmaya yönelik yaygın şiddet hareketlerine ait ciddî belirtilerin ortaya çık
ması veya şiddet olayları sebebiyle kamu düzeninin ciddî şekilde bozulması hallerinde, Cumhurbaş
kanı başkanlığında toplanan Bakanlar Kurulu, Millî Güvenlik Kurulunun da görüşünü aldıktan son
ra yurdun bir veya birden fazla bölgesinde olağanüstü hal ilân edebilir" denilmektedir. 

Bu, normal bir prosedürdür; ancak, normal olmayan prosedür, 45 çarpı 4 ay artı 6 ay olarak 
hesaplanan olağanüstü halin bu kadar uzun süre devam ettirilmesidir. Biraz evvel okumuş olduğum 
Anayasanın başlangıç kısmı ve devletin görevlerini sıralayan 5 inci maddesi eğer gündemdeyse, 
doğduğu günden 35 yaşına kadar gelmiş olan insanların, halen temel hak ve hürriyetlerinin sınırlan
dırılması ve olağan halin ne olduğunu bilmeyen bir ülkede yaşamasını tasvip edebilmek mümkün 
değildir. O zaman, şuna bakmak gerekir: Bugüne kadarki hükümetler, hakikaten, bu konuda ya has
sas davranmamışlardır, olağanüstü hali gerektiren olayları ortadan kaldıracak tedbirleri almamaktan 
dolayı suçludurlar veya belli bir bölgede insanların temel hak ve hürriyetlerinden yoksun olmasına 
bigânedirler; ikisinin de kabulü mümkün değildir. 

Değerli arkadaşlarım, bu son Bakanlar Kurulu kararıyla, 4 ilde uygulanmakta olan olağanüstü 
hal 2 ilimizden kaldırılıyor. Bunu müspet karşılıyoruz ve ümit ediyoruz ki, en kısa sürede diğer 2 
ilden de kaldırılsın, Türkiye olağanlaşsın; özellikle bu bölge olağanlaşsın. Ancak, olağanüstü hali 
kaldırmakla bölgenin olağanlaşacağını zannetmiyorum; çünkü, bu kadar uzun bir süreç içerisinde 
olağanüstü halin uygulandığı bir bölgenin -ki, bu durum olağan hale getirilmiştir- olağan hale 
dönüştürülmesi de ayrı bir problem olarak Türkiye'nin karşısında bulunmaktadır. Öncelikle bunun 
üzerinde durmamız gerekir. 

Çözüm nedir; çözüm, her şeyin ötesinde, bu bölgenin en kısa sürede olağanlaşmasını sağ
lamaktır. Oradaki kamu görevlileriyle... Çünkü, olağanüstü hali tatbik eden bu kamu görevlileriyle 
orayı olağanlaştırabilmek mümkün değildir; çünkü, bu insanların psikolojisinin bu kadar uzun süre 
içerisinde olağanlaşması mümkün değildir. Dolayısıyla, bence, en kısa sürede Türkiye'nin bu böl
gesiyle diğer bölgeleri arasında bürokrat değişiminin yapılması gerekir. Olağan bölgedeki bürokrat
larımızın büyük bir kesimini bu bölgelere, bu bölgedeki bürokratlarımızın büyük bir kesimini de 
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diğer bölgelere götürmek durumundayız. Yasaların olağanlaştırılması lazım, yargının olağanlaştırıl-
ması lazım ve artık, Anayasamızda DGM kavramının ortadan kaldırılması gerekir, olağan yargının 
bir daha olağandışı bir yargı haline dönüştürülmemesi gerekir. 

Sayın DYP temsilcisi, eski Olağanüstü Hal Valisi olması nedeniyle hakikaten o bölgede çok 
hizmetler yapmıştır. 

Bölge insansızlaştırılmıştır -belki, bu terör mücadelesinin bir parçasıdır- 3 000'e yakın köy 
boşaltılmıştı ve bu köylerde yaşayan insanlar Türkiye'nin çeşitli büyük şehirlerinin varoşlarında 
kendi hallerine bırakılmıştır. Köye Dönüş Projesini, ben, insanlara yalnız maddî yardım yapılarak, 
bunlara ev inşa edilerek döndürülme olarak kabul etmiyorum. Öncelikle, bu insansızlaştırılmış böl
gedeki yasaklamanın kaldırılması lazım; yani, şu anda, eğer, o insan o bölgeye girmek istiyorsa, 
arazisini işlemek istiyorsa ve biz ona yardım edebilme imkânına sahip değilsek -ekonomik olarak, 
başka nedenlerle- hiç olmazsa, o insanın kendi imkânlarıyla arazisini işleyebilmesini, koyununu 
besleyebilmesini, koyununu yaylaya çıkarabilmesini engelleyen yasakların ortadan kaldırılması 
gerekir. Ha, projelerin tabiî ki, yapılması lazım, onlar ayrı bir mesele, önce yasağı kaldıralım; çün
kü, şu anda insanlar köyleri dönmek istese de buna güvenlik kuvvetleri müsaade etmemektedir. Bir 
kere bu realiteyi tespit etmemiz lazım. 

Üçüncü olarak, paramiliter bir sistem olan koruculuğun masaya yatırılması gerekir. Tasvip 
ederiz etmeyiz, taktik yönden doğrudur yanlıştır ben bunun kavgası içerisinde değilim, münakaşası 
içerisinde değilim, benim konum dışında olan bir şey; ancak, sivil İnsanların silahlandırılarak 
güvenlik işlerinde kullanılmasının modern devlet anlayışıyla bağdaşacağı kanısında değilim. Bunun 
yanında, bu insanların da sokağa atılması taraftarı değilim. Biraz evvel, yine, sayın DYP söz
cüsünün söylediği gibi, bu insanlar silahsızlandırılmalıdır, bu insanlar ekonomiye kazandırılmalıdır, 
bu insanlara güvenlik sağlanmalıdır. Ancak, ümit ediyoruz ki, bir daha geri gelmemek Üzere, 
koruculuk müessesesi tasfiye edilmelidir; ama, bunun yanında, çok tehlikeli olan diğer bir şeyi göz
den kaçırıyoruz. Türkiye Büyük Millet Meclisinden çıkan bazı yasalar veya hükümet kararlarıyla, 
bölge silahlandırılmıştır; yani, o bölgede yaşayan her insan, uzun menzilli silah da dahil olmak 
üzere, 3 tane silahı vesikalandırmıştır ve bunlara halen sahiptir. Eğer, devlet olarak buna izin veril
miş ise, bölgenin silahsızlandırılması, sivil halkın silahsızlandırılmasında bunların da mağdur edil
memesi gerekir kanısındayım; bedeli ödenerek, bu silahların devlet tarafından geri alınma işlemine 
tabi tutulması gerekir kanısındayım. Ancak, benim ayrı bir teklifim var: Ben diyorum ki, olağanüs
tü hali -bundan evvelki dönemde tahmin ettiğim kadarıyla 11 ildeydi- 11 ilde yeniden ilan edelim, 
hatta artı, bunun civar illerini de ekleyelim. Ancak, 119 uncu maddeye göre bu bölgeyi olağanüstü 
hal ilan etmek durumundayız. Çünkü, Anayasamızın 119 uncu maddesinde, tabiî afet ve ağır 
ekonomik bunalımlar halinde de olağanüstü halin ilanı gerektiği konusu derpiş edilmiştir. 

Bu bölge, olağanüstü bir hal yaşamıştır; ekonomik olarak büyük bir krizin içerisindedir, sosyal 
olarak büyük bir krizin içerisindedir. O krizin neticesinde her gün onlarca gencimiz intihar etmek
tedir; demek ki, bir bunalım var. 

Aslında, bence, bugünkü şartlarda, Türkiye'nin 81 vilayetinde ekonomik olağanüstü halin ilanı 
gerekir; çünkü, her gün kalktığımızda veya her an televizyonlarımızı açtığımızda, işte, doların 
şuraya, faizin şuraya çıktığını, öbür yandan, borsanın dibe vurduğunu ve bunun, insanların sağlık
larıyla veya ağzından çıkan basit sözlerle olduğunu görüyoruz. Demek ki, Türkiye'de hakikaten, bir 
ekonomik afet var. Ben, aslında, 81 vilayeti teklif etmiştim; ama, pek kabul göreceği kanısında 
değilim; ama, şunu teklif ediyor ve diyorum ki: Gelin, bu 11 vilayete 5-6 vilayet daha ekleyelim, 
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tabiî afete uğramış olan bu bölgenin ekonomik olağanüstü halin devamıyla... Çünkü, bu Olağanüs
tü Hal Yasası ve buna mümasil olarak 11 tane kanun hükmünde kararnameyle, olağanüstü hal 
idaresine çok büyük kaynaklar ve imkânlar aktarılmıştır, bu imkânlardan istifade etme imkânı var
dır. Eğer, bu kadar süre içerisinde terörle mücadele için bu devam etmişse, bir süre de ekonomik 
yönden bu bölgede yapılacak olan bir olağanüstü halin halkımızın sıkıntılarını tamir edeceği 
kanısındayım. 

Biz, Adalet ve Kalkınma Partisi olarak bu konularda neler yapacağımızı çok açık ve kesin 
olarak programımıza koyduk. Bu, herhalde, 6 siyasî partimiz içerisinde, tek olarak, programında 
olağanüstü hali ve Doğu ve Güneydoğu Anadolu'daki meselelere yaklaşımını açık olarak ortaya 
koyan bir parti olarak, biz, şunları yazdık programımıza: Partimiz, teröre tepki olarak maksadını 
aşan ve bölge halkını rahatsız eden bazı uygulamaların terk edilmesi ve yıllardır devam eden OHAL 
uygulamasının tamamen kaldırılmasını hedeflemektedir. 

Suçlu insanlar karşısında caydırıcı ve masumları koruyucu bir tavır sergilemesi gereken dev
letin, suçsuz insanlara şefkatle muamele etmesi gereğine inanıyoruz. 

Partimiz, yöreye yönelik istihdam artırıcı ciddî ekonomik projeler gerçekleştirecek, terör or
tamından şu veya bu şekilde zarar gören vatandaşlarımızın mağduriyetini giderici uygulamaları 
devreye sokarak, ihtiyaç duyulan rehabilitasyonu sağlayacaktır. 

Terör ve baskı, karşılıklı olarak birbirini besler. Terörün sonuç olduğunu unutan her yaklaşım, 
sadece baskıyla çözüm üretmeye yönelir; oysa, bu, terörü daha çok güçlendirir. Bu nedenle, terörü 
sona erdirmenin yolu, temel hak ve hürriyetlere saygılı bir devlet yaklaşımıyla, ekonomik kalkın
mayı ve güvenliği aynı bütünün parçalan olarak ele almaları gerekir. 

Bürokratik otoriter devlet anlayışına yaslanan çözümler, sadece asayiş mantığına dayandığı 
için, uzun vadede sorunları daha da derinleştirmektedir. Buna karşılık, demokratik devlet anlayışı 
çerçevesindeki yaklaşımlar ilk anda endişeyle karşılansa da, uzun vadede, milletimizin birlik ve 
bütünlüğünü pekiştiren sonuçlar doğurmaktadır. Bu nedenle, bölgedeki sorunlar aynen kalacak 
demektir. Sadece ekonomik kalkınma politikalarıyla tam bir çözüme kavuşturulamayacağı gerçeği 
yanında, bütün bunların üstünde, kültürel farklılıkları, demokratik hukuk devleti ilkesi çerçevesin
de tanıyan yaklaşımların etkili olması gerektiği anlayışına ulaşılması, sorunun çözümünde önemli 
bir adımdır" şeklinde programımızda yer almış bulunmaktadır. 

Tüm bunlara rağmen, bugün, bu ay sonu itibariyle, iki ilimizde olağanüstü halin kaldırılmasını 
müspet karşılıyoruz. Ancak, gazetelere intikal ettiği şekilde, diğer iki ilin son kez uzatıldığı konusu, 
maalesef, Başbakanlık tezkeresinde yer almamaktadır. Ümit ederdik ki, Başbakanlık tezkeresinde 
de yer alarak, bunun son kez olduğu ve artık, olağanüstü halin, hiçbir şekilde Türkiye'de yaşan
mayacağı güvencesinin verilmesi en büyük dileklerimizden biriydi. 

Bu vesileyle, kararın hayırlı olmasını diler, hepinizi saygıyla selamlarım. 
Teşekkür ederim. (Alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Fırat. 

Milliyetçi Hareket Partisi Grubu adına, Erzurum Milletvekili Sayın İsmail Köse; buyurun. 
(MHP sıralarından alkışlar) 

MHP GRUBU ADINA İSMAİL KÖSE-(Erzurum) - Sayın Başkan, değerli milletvekilleri; 
olağanüstü hal bölgemizdeki dört ilde devam eden olağanüstü halin iki ilimizden kaldırılması ve iki 
ilimizden de dört ay sonra kaldırılacağı konusundaki Başbakanlık tezkeresi üzerinde, Milliyetçi 
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Hareket Partisi Grubu adına söz almış bulunmaktayım; şahsım ve Grubum adına Yüce Heyetinizi 
saygıyla selamlıyorum. 

Şu an, gerçekten, bir mutluluğu yaşadığımı ifade etmek istiyorum; onbeş yıldan bu yana bulun
duğum Türkiye Büyük Millet Meclisinde, aralıksız onbeş yıl süren olağanüstü halin son konuş
masını ve mutlu bir sona erişin konuşmasını yapma fırsatını bulduğum için mutluyum. On yıl 
sıkıyönetim, onbeş yıl olağanüstü halle yönetilen bir bölge, yirmibeş yıldan bu yana, gerçekten, çok 
sıkıntılı bir dönem geçirmiştir. 

Tabiî, bu sıkıntılı döneme baktığımızda, nasıl başladığını ve nasıl geliştiğini, bugünlere gelin
ceye kadar nasıl bir süreç yaşandığını, Türkiye Büyük Millet Meclisinin zabıtları, basınımız, med
yamız ve o günden bugüne bu sıkıntıları yaşayan bütün insanlarımız bilmektedir. İşte, bu sıkıntılı 
dönemden sonra, böyle bir sona erişin mutluluğunu yaşamamak mümkün değildir. Bu bakımdan, 
özellikle bu bölgedeki vatandaşlarımızı, insanlarımızı kutluyor ve inşallah, bir daha dönülmemek 
kaydıyla, bu devletin, milletin bölünmez bir parçası olan bu topraklarımızın ve bu topraklar üzerin
de yaşayan bu insanlarımızın, gerçekten, her türlü hizmete layık olduğunu ifade etmek istiyorum. 

Tabiî, şu anda, Türkiyemizde, üzülerek ifade ediyorum ki, Avrupa Birliği kerpetenini kul
lanarak, et-tırnak haline gelmiş olan bu insanlarımızı da, yine, birbirinden ayırmanın, maalesef, 
çabası içerisindeler. Buna, içeride ya da dışarıda, belki, kastî olarak, ihmalî olarak veya meseleleri 
tam kavrayamamış olmanın bilinci içerisinde de yardımcı olmak durumunda olanlar vardır. Olaya 
baktığımızda, bu bölgede, 5 000 şehidimiz vardır; polisimiz, askerimiz, jandarmamız... Bu vatan 
için, bu toprak için, bu bölünmezliğimiz için canını vermiş olan şehitlerimize Allah'tan rahmet ve 
Türk Milletine başsağlığı diliyorum. Gazilerimiz vardır, kolu, bacağı kopmuş, gözü çıkmış ve şu an
da çalışamaz durumda olan, kendi ihtiyaçlarını devletin karşılaması durumunda olan binlerce in
sanımız vardır; onlara da şükranlarımı sunuyorum. 

Yine, bu arada, koruculuk görevi yaparken şehit olan, o mücadelede sakat kalan insanlarımız 
vardır, bu korucularımızı da kutluyorum, ölenlere rahmet diliyorum. Hem vatandaşlarımızın dev
letine bağlı, vatanperverliği düşüncesi hem de korucularımızın, güvenlik kuvvetlerimizin yanında 
yer alması suretiyle, bugünkü başarı elde edilmiştir. 

Türkiye Cumhuriyeti Devletinin, bu başarıyı elde ederken, aynı zamanda, dünyada eşi ve ben
zeri görülmemiş bir terörle mücadele olayını gerçekleştirmiş olmasının örneğini de yaşıyoruz. Bir 
tarafta o insanların hakkını, hukukunu koruyacağım diye o insanları öldüren bir terör örgütü ve on
larla aynı zeminde ve mekânda mücadele eden güvenlik kuvvetlerimiz, sivil vatandaşlara herhangi 
bir şekilde zarar vermemek ve onların burnunu kanatmadan, dünyanın en kanlı bu örgütünün 
faaliyetlerini sona erdirmek için bir mücadeleyi başarmıştır. Türk Silahlı Kuvvetlerimizle, güvenlik 
kuvvetlerimizle ne kadar övünsek azdır. Orada yapmış oldukları mücadele sonucunda, bir husumet, 
bir kin ve bir ayrışma meydana gelmemiştir, tam tersine, bugün, Türk Silahlı Kuvvetlerimizin, 
güvenlik kuvvetlerimizin, bölgedeki insanlarımız tarafından en çok sevilen devlet görevlileri ol
duğu bir gerçektir. 

Bu bakımdan, kim ne söylerse söylesin -tabiî, hep, aleyhte söylenecektir- bu insanlar bizim in-
sanlarımızdır, bu vatandaşlar bizim parçamızdır ve onlar, onbeş yıl, kendi üzerlerindeki bu terörist 
baskıya rağmen, farklı düşüncede, farklı dilde, farklı ırkta olduklarını ifade etmelerine rağmen, o, 
kendilerini kandırma durumunda olan, hatta, silahla tehdit eden, silahla kendi gözlerinin önünde 
çocuklarını öldüren insanlarla beraber olmamış, devletinin yanında yer almış ve ayakta durmasını 
başarabilmiştir. Bugün, bu başarının bu noktaya gelmesinde en fazla katkısı olan, işte, bu vatanper-
verane düşüncelerinden dolayı, doğu ve güneydoğudaki insanlarımızdır. 
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O itibarla, şunu herkes iyi bilsin ki, bunların, dile veya ayrışmaya ya da herhangi bir şekilde 
böyle bir şeye ihtiyacı yoktur ve buna da fırsat vermeyeceklerdir; çünkü, bahsedildiği gibi, bu 
vatandaşlarımızın eğitime ihtiyaçları vardır, sağlık hizmetlerine ihtiyaçları vardır ve bu insan
larımızın, ekonomik ve sosyal yönden, dünyanın imkânlarının, Türkiye'nin imkânlarının oralara 
götürülerek, bir an önce mutlu bir hayata kavuşturulmalarıyla ilgili talepleri vardır. 

Aksi takdirde, şimdi kaynaşmış olan bu milletimizi, ne yapacaksınız; önce ayrıştıracaksınız. 
Yani, biz diyoruz ki, et-tırnak haline gelmiş, kan bağı kurulmuş, ta Edirne'den Hakkâri'ye kadar 
bizimle birlikte yaşayan bu varlığımızı bizden nasıl ayıracaksınız?.. İşte, bunun en önemli faktörü 
dildir değerli milletvekilleri. Tabiî, çok kötü bir silah bulunmuştur ve bu silah, aynı zamanda, 
PKK'nın, silahı bıraktıktan sonraki siyasallaşma sürecinin bir parçasıdır. 

İnsanları birbirinden ayıracak en önemli faktör dildir. Buna müsaade ettiğiniz takdirde, o insan
lar size yabancılaşacaktır. Yabancılaşmanın en önemli faktörleri dil ve dindir. Biz, binlerce yıldan 
bu yana, aynı dini paylaşmışız, aynı Allah'a inanıyoruz ve aynı dili konuşuyoruz. Kaldı ki, 
Anayasamızın değişmez maddeleri içerisinde yer alan dilimizin, eğitim maddesi olarak konulmuş 
olan ve değiştirilmesi mümkün olmayan Anayasa maddemize rağmen, nasıl bir eğitim vereceksiniz, 
neyi öğreteceksiniz ve bu insanlar hangi öğretimde, hangi yükseköğretimde başarılı olacak, Türkiye 
Cumhuriyeti Devletinin nimetlerinden istifade edecektir?.. Kim, hangi bölgede olursa olsun, onun
la kalmayacaktır. Şimdi, Sovyetlerin, KGB'nin bir zamanlar içimize atmış olduğu fitne, bugün, baş
ka silahlarla içimize sokulmaya çalışılıyor ve başka bir silahla bu iş kullanılmaya çalışılıyor; Yani, 
bu talepler Avrupa Birliği üzerinden geliyor, bu talepler Kopenhag kriterleri üzerinden geliyor; ama, 
iyi tahlil etmemiz lazım, iyi okumamız lazım. İşte, orada söylenen, Türkiye'de 30 tane dil 
konuşuluyor... Peki, birine bu imkânı verdiğiniz zaman öbürü duracak mı?.. Bakın, bugün başlıyor, 
faaliyetler devam ediyor, Pontus emelleri var, Ermeni talepleri var. İşte, bunların hepsine bak
tığımızda, aklımızı başımıza toplamamız lazım ve bu insanların da hiçbir zaman hayrına ol
mayacak, çok daha iyi Türkçeyi öğretecek, çok daha iyi eğitim verebilecek ve o insanları bir an ön
ce -işte, şu ana kadar öğretmenleri öldürülen, eğitim müesseseleri yakılan bir yerden- çok daha iyi 
bir eğitim alabilecek imkânlara kavuşturmamız gerekiyor. 

O itibarla, bugünlerde çok kullanılan, bu dil eğitimi, yayın meselesi gibi konulara baktığımız
da; korkarım ki, dün silahla halledilemeyen meseleler, bugün, siyasal bir süreç haline getirilmek 
suretiyle ve çok tehlikeli bir silahla vurulmak suretiyle -manivela olarak kullandıkları Avrupa Bir
liği üzerinden, işte bu kriterler üzerinden - bu insanlarımız, yine bizden uzaklaştırmaya ve bizden 
koparılmaya çalışılmaktadır. 

Değerli milletvekilleri, bakın, dün, çok onurlu bir gündü. Türk Millî Takımımız, hepimizi onur
landıran, Ay Yıldızlı Bayrağımızın, tüm dünyada, nerede Türk unsuru varsa, hepsini ayaklandıran 
bir başarılı sonucu elde etmenin neticesinde, Diyarbakır'da Türk Bayraklarıyla, Hakkâri, Van, Er
zurum gibi tüm illerimizde Türk Bayraklarıyla sokağa çıkan vatandaşlarımızı gördük. Bu vatandaş
lar kendi içlerinden gelerek yapıyorlar bu hareketi; devletin gücü, devletin kuvveti veya birisinin 
daveti üzerine yapmıyorlar. Yani, bunu, dünya da böyle görmeli, bunu, siyasî partilerimiz de böyle 
bilmeli. Yani, dil üzerinden, din üzerinden, etnik meseleler üzerinden siyaset yapılamayacağını, çok 
hassas olduğunu ve herhangi bir siyasî partiye hiçbir fayda getiremeyeceğini de çok iyi bilmemiz 
lazım. (MHP sıralarından alkışlar) 

Kaldı ki, 30 000 kişiyi öldürmüş, 5 000 de şehidimiz var. Sizin millî mahkemeleriniz karar ver
miş. Türkiye Cumhuriyeti Devletinin egemen olmasının yegâne şartlarından birisi, millî mah
kemelerinizin bağımsız, etki altında kalmadan karar vermesidir. Yani, bir devlet eğer egemense, 
kendi mahkemeleri karar verilmelidir ve hiçbir baskı altında, bu kararlar, değişmemelidir. 
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Şimdi, Türkiye Cumhuriyeti Devletinin yargı organları, mahkemeler, en yüksek seviyeye 
kadar, kararlar vermiş ve bunlar kesinleşmiş; siz kalkıyorsunuz, kendi silahınızı birisinin eline 
veriyorsunuz ve kendinizi vurdurmaya çalışıyorsunuz... Bunun da mantığı yok. Yani, sizin millî 
mahkemelerinizin vermiş olduğu kararı, tereddütsüz uygulamak mecburiyetindesiniz. 

MEHMET ÖZYOL (Adıyaman) - Üç seneden beri niye uygulamadınız?! 

İSMAİL KÖSE (Devamla) - Onun için, böyle bir meselede, işi, insan hakları boyutuna 
taşımanın da manası yoktur. 30 000 insanın hakkı nerede kalacak?! 5 000 şehidimizin çocuğu, 
karısı, yakını, onların acısı ve ıstırabı ne olacak?! Yani, bir kişiye de bağlamak istemiyorum; ama, 
Türkiye Cumhuriyeti Devletinin prestijini de korumamız lazım. Bu bir prestij meselesidir; evet, 
onurlu bir devlet olmanın, haysiyetli bir devlet olmanın da gereğidir. Kendi millî hukukumuzun ver
miş olduğu kararı uygulamak mecburiyetindeyiz. O itibarla, Türkiye Büyük Millet Meclisi olarak, 
bunların da arkasında olmamız gerekir. 

Evet, Avrupa Birliği; güzel... Avrupa Birliğini tartışacağız. Aceleye getirmenin şu anda şartları 
da yok ortada; 2004 yılında, orta vade, demişsiniz. Hangi kuralların, hangi kararların, ne zaman, ne 
şekilde ortadan kaldırılacağı ve hangi sürecin çalışacağı da Türkiye Cumhuriyeti Devletinin önüne 
konulmuştur. Buna cevaplar verilmiştir ve bunlar, artık, ulusal belge haline gelmiştir. Bu belgeler 
üzerinde yeniden tartışma açmak da yanlış olur. Bugün, Türkiye sathımailine baktığımızda, kim ar
kadan dolanarak, yalnız Apo'ya bağlamak suretiyle değil, vatan hainlerinin hapishanelerden -hatta 
bu af manasına da gelir- kurtarılmasıyla ilgili herhangi bir şekilde bir hareket içine giriyorsa, o 
vatandaş, o siyasî partinin ve partilerin karşısına dikiliyor; bunu bilesiniz. Öyleyse, buna çok iyi 
dikkat etmemiz lazım. Vatandaşla... 

Yani, kanunda yazılı olabilir, Anayasada yazılı olabilir; bir de hukuk var, hukuk diyoruz; yani, 
hukukun üstünlüğü... Yani, kanunumuzda var -halen, Türk Ceza Kanununda var- Anayasamızda -
halen, 38 inci maddeye koymuşuz- ve diğer maddelerde destekleyici hükümlerimiz var. Kaldı ki, 
bir de hukukun üstünlüğü var diyoruz. Hukukun üstünlüğü milletin vicdanıdır, millettir. Millete 
soralım şöyle, hangi karar geliyor, kulağımıza hangi kararın mesajı geliyor, ona bir dikkat etmemiz 
lazımdır. 

öyleyse, bugün, Türkiye'nin en önemli meselesi bence ekonomidir. Ekonomi meselelerini hallet
tiğimiz takdirde, inanıyorum ki, Avrupa Birliği süreci de süratlenecektir. O itibarla, ekonomi 
meselelerini sıkıntıya sokacak ve o sıkıntıları ertelemek suretiyle hiç yoktan önümüze getirilip bu 
meselelerin konulması da fevkalade yanlış olmuştur, gündemi değiştirmiştir. Gündem, bence daha çok 
ekonomi üzerinde devam etmeliyken, maalesef, dile ve idama getirilmiştir; bu da çok yanlış olmuştur. 

Onun için diyoruz ki, Türkiye bir an önce bu kaostan kurtarılmalıdır. Türkiye'nin önündeki 
meselesi ekonomi meselesidir. Türkiye'nin, bu ekonomik meselelerde önüne koymuş olduğu bir 
programı vardır. Bu program çerçevesinde, faizler, enflasyonun düşürülmesi, üretimin artırılması ve 
hangi bölgede olursa olsun, bu bölgelerdeki vatandaşlarımızın, insanlarımızın ekonomik sıkın
tılarının giderilmesiyle ilgili imkânların ortaya çıkarılması gerekiyor. 

MEHMET ÖZYOL (Adıyaman) - Siz hükümetsiniz; buyurun, yapın. 

İSMAİL KÖSE (Devamla) - Şimdi, değerli milletvekilleri, yıllardan bu yana, bir de burada, Doğu 
ve Güneydoğu Anadolu Bölgelerindeki olayların arkasında ekonomik geri kalınmışlığm sözleri edil
di ve yine burada, o bölgelerde devletin herhangi bir şekilde yatırım yapmadığı ifade edilmiştir. Bu, 
fevkalade yanlış bir düşencedir; çünkü, Türkiye Cumhuriyeti Devleti, hiçbir zaman, hiçbir bölgesin
deki insanımıza farklı muamele yapmamıştır. Bazı rakamları da bilgilerinize sunmak istiyorum: 
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Bölgeler arasındaki kalkınmışlık farkı, Türkiye'nin sosyal ve ekonomik yapısından kaynak
lanan genel bir sorundur. Bölgeler arasındaki bu fark, birçok kişinin sandığı ve birçok kişinin de id
dia ettiği gibi, istismar ettiği gibi, sadece Güneydoğu Anadolu Bölgesinin aleyhine bir durum içer
memektedir. 

Son onbeş yılını silahlı bir mücadele altında geçiren devletin araç ve gereçlerinin PKK örgütü 
tarafından tahrip edildiği bir dönemde bile, Türkiye Cumhuriyeti Devleti, Güneydoğu Anadolu Böl
gesine, en çok büyüyen bir bölge olarak bakmıştır. Evet, rakamlar devletin rakamlarıdır. Rakam ve 
grafiklere de baktığımızda, gerçekten, Güneydoğu Anadolu Bölgemizin 1983-2002 tarihleri arasın
daki büyüme hızı yüzde 6'dır. Yani, Türkiye geneline bakınız, Güneydoğu Anadolu Bölgesine 
bakınız, Güneydoğu Anadolu Bölgesinde yirmi yıllık kalkınma trendi yüzde 6'dır, Doğu Anadolu 
Bölgesinde 2,4'tür, Akdenizde 4,5'tir, Ege Bölgesinde 4,5'tir. 

HALİL ÇALIK (Kocaeli) - Karadenizde ne kadar? 
İSMAİL KÖSE (Devamla) - Karadenizde 3,1'dir. 
Devlet İstatistik Enstitüsü verilerine göre, 1983 - 2002 dönemi yıllık ortalama nüfus artış hızı, 

Akdeniz Bölgesinde yüzde 2,41, Doğu Anadolu Bölgesinde yüzde 1,29, Ege Bölgesinde yüzde 1,92 
ve Güneydoğu Anadolu Bölgemizde yüzde 2,90'dır. 

Yine, 1983-2000 yılları arasında Güneydoğu Anadolu Bölgesine ve diğer bölgelere yatırımlar 
bazında baktığımızda, Güneydoğu Anadolu Bölgesi ve İç Anadolu Bölgesi, yatırımlar itibariyle, 
Ege bölgesinden sonra gelmektedir. 

Bölgeler itibariyle, teşvik belgeli yatırımlar da, 1983-2001 yılları arasında, Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi yüzde 8,3 payla, yüzde 2,7 pay ve yüzde 5 pay alan Karadeniz Bölgelerinin önün
dedir. Yani, hem Karadeniz Bölgesinden hem de İç Anadolu Bölgesinden öndedir Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi. 

Bölgeler itibariyle, genel bütçe gelirleri, 1983-2001 tarihleri itibariyle, Güneydoğu Anadolu 
Bölgesi yüzde 1,48 payla, yüzde 1,39 pay katkısı olan Doğu Anadolu Bölgesiyle birlikte en alt 
sıradadır. Yani, millî gelire katkısı ise en alt sıradadır. 

Güneydoğu Anadolu Bölgesi, 1983-2002 yılları arasındaki büyüme hızı, hem toplam gayri safî 
yurt içi hâsıla hem de kişi başına düşen gayri safî yurt içi hâsıla bakımından ülkenin en hızlı 
büyüyen bölgelerindendir. 1983-2001 dönemi, yıllık ortalama kişi başına düşen teşvik belgeli 
yatırımlarının bölgelere göre dağılımına baktığımızda, Karadeniz Bölgesi, Doğu Anadolu Bölgesi 
ve İç Anadolu Bölgemizden çok daha iyi durumdadır. 

Yine, 1990-2001 dönemi toplam yatırım tahsislerinin yüzde 7,1'i GAP Projesine yapılmıştır. 
Kişi başına yapılan kamu yatırımı açısından değerlendirildiğinde, Güneydoğu Anadolu Bölgesi en 
fazla ödenek tahsis edilen ikinci bölge konumundadır. 

1983 ile 2000 yılları arasında Güneydoğu Anadolu yüzde 6, İç Anadolu yüzde 4,6, Marmara 
ise yüzde 4'le kalkınma rakamlarını göstermektedir. 

Değerli milletvekilleri, bu bakımdan, devletin rakamlarına da baktığımızda, bölgede, yatırım
lar bakımından, devletin bölgeye bakışı açısından herhangi bir kötü niyet yoktur. Kötü niyet 
PKK'nın, kötü niyet, kötü hareket terör örgütünün olmuştur ve çok daha fazla imkânların gitmesine 
engel olmuştur, insanlarımızla devlet arasında bir husumet meydana gelmesine vesile olmuştur; 
ama, o insanlarımız kesinlikle buna alet olmamışlardır. Dün olduğu gibi bugün de, kesinlikle vatan
daşlarının kardeş olduğunu, Türkiye Cumhuriyeti Devletinin kendi devleti olduğunu kabullenerek, 
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bunun, inşallah, bundan sonra çok daha iyi şartlarda mutluluğunu yaşayacaktır. Bu vesileyle, bugün 
çok önemli bir gündür, hükümete teşekkür ediyorum, hükümetin ortağı olan Milliyetçi Hareket Par
tisini temsil eden hükümet ortağına teşekkür ediyorum ve buradan, Doğu ve Güneydoğu Anadolu 
Bölgelerinde, her noktada yaşayan insanlarımıza sesleniyorum: Milliyetçi Hareket Partisine söz 
söyleyenleri iyi tahlil etsinler; kimin, bu milletin aleyhinde düşünce sahibi olduklarını iyi gözlesin-
ler. Milliyetçi Hareket Partisinin, olağanüstü halin kaldırılmasında imzası vardır; dört ay sonra da -
onbeş yıldan bu yana, iyi ya da kötü, oralara girmek istemiyorum- olağanüstü halin Türkiye'den 
tamamen kaldırılmasında Milliyetçi Hareket Partisinin mührü olacaktır. 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

İSMAİL KÖSE (Devamla) - Ben, Partimizi temsil eden hükümetimizin üyelerini de tebrik 
ediyorum. 

Bu vesileyle, olağanüstü halin kaldırılmasının hayırlı uğurlu olmasını diliyorum, vatandaş
larımıza hayırlı olmasını diliyorum. Türk Devletinin bugüne kadar yapmış olduğu hizmetleri bun
dan sonra çok daha fazlasıyla yapacağına inanıyor; Yüce Heyetinizi saygıyla selamlıyorum. (MHP 
sıralarından alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler. 

Saadet Partisi Grubu adına, Diyarbakır Milletvekili Sayın Ömer Vehbi Hatipoğlu; buyurunuz. 
(SP ve AK Parti sıralarından alkışlar) 

SP GRUBU ADINA ÖMER VEHBİ HATİPOĞLU (Diyarbakır) - Sayın Başkan, sayın millet
vekilleri; olağanüstü halin iki ilimizden kaldırılmasına, iki ilimizde de dört ay daha uzatılmasına 
ilişkin Başbakanlık tezkeresi üzerinde Saadet Partisi Grubunun görüşlerini arz etmek üzere 
huzurunuza gelmiş bulunuyorum; hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Ben de, diğer arkadaşlarım gibi, konuşmama başlarken, öncelikle, Millî Takımın gösterdiği 
büyük başarıyı gönülden kutluyorum; bu başarının çeyrek finalde de ve kupaya giden yolda da ay
nen gösterilmesini canı gönülden diliyorum. İnşallah, birazcık da ihtiyaç hissettiğimiz bu millî 
gururu hep birlikte yaşayacağız, bu onuru duyacağız diye düşünüyorum. 

Değerli arkadaşlarım, her şeyden önce, bu Başbakanlık tezkeresi, bugüne kadar getirilen tez
kerelere oranla olumlu bir adımdır; iki ilimizden olağanüstü hal uygulamasını kaldırıyoruz. 

Ben, tabiî, Millî Güvenlik Kurulunda olağanüstü hal görüşülürken'basına yansıyan kadarıyla 
arz edeceğim; diğer iki ilimizde de, son kez dört ay uzatılması gibi bir düşüncenin dile getirildiğini 
gazetelerden okuduk; bu temenninin de gerçekleşmesini diliyorum. İnşallah, bu Meclisin çatısı al
tında, bundan sonra, ne bu bölgemizde ne de bir başka bölgemizde olağanüstü halin uzatılmasına 
veya ilan edilmesine gerek kalacak herhangi bir olay yaşamayız ve bir daha da bu Meclisin çatısı 
altında, yine ümit ediyorum, temenni ediyorum ki, bir daha olağanüstü hal müzakeresi yapılmaz. 

Değerli arkadaşlarım, birçok olay geride kalmıştır; onların müzakeresine, muhasebesine çok 
fazla girecek değilim. Ben, her şeyden önce, olağanüstü hal uygulamasına son verildikten sonra, 
bizim, o bölgemizin, Türkiye'nin diğer bölgeleriyle entegrasyonunu sağlamaya yönelik ne tür çalış
malar yapmamız gerekir, nasıl entegre edebiliriz ve sorunları, tartışmadan, kavga etmeden, silah 
sıkmadan, birbirimizin yakasına yapışmadan, siyasî istismar konusu da yapmadan nasıl çözebilme 
iradesi gösterebiliriz, nasıl uzlaşabiliriz; aslında, burada, bu kürsüde, bunların müzakere edilmesi 
gerektiğini de arz etmek istiyorum. 
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Şimdi, ben, şuna inanıyorum: Olağanüstü hal uygulamasının süresi abartılı olarak uzatıldı. El
bette, olağanüstü hal, Anayasamızda yer alan bir yönetim tarzıdır, Anayasamızda vardır; ancak, 
Anayasa, bu uygulamayı, bu yönetim tarzını, caydırıcılığından dolayı ifade etmiştir ve dört ayda bir 
Türkiye Büyük Millet Meclisinde görüşülmesini de bundan dolayı gerekli kılmıştır; yani, sürgit bir 
yönetim tarzı haline dönüşmemesini Anayasa amirdir. Oysa, geçici bir uygulama olmamış -biraz 
önce Sayın Köse ve diğer arkadaşlarımız da ifade buyurdular- onbeş yıl boyunca sürekli devam et
miş. 

Biz, bu bölgede, 1978 yılında sıkıyönetim ilan etmişiz arkadaşlar. Bundan sonra anlatacağım 
bazı konuların altyapısını oluştursun diye bu bilgilere giriyorum, geçmişi deşmek adına gir
miyorum. 1978'de sıkıyönetim ilan etmişiz. Ardından, 1987'de olağanüstü hale girmişiz; olağanüs
tü hali 46 kez uzatıyoruz. Tabloyu, net olarak görelim. Ne olmuş; yirmidört yıl boyunca, bu bölge 
insanı, elbette ki, olağandışı bir rejimle yönetilmiş. Peki, ne olmuş; bunun, beraberinde getirdiği 
psikolojik sorunlar var; bunun, beraberinde getirdiği siyasal sonuçlar var; hiçbirimizin pek içine sin
diremediği sonuçlar da var; beraberinde getirdiği hukukî sorunlar var ve gerçekten de bu bölgede, 
çok uzun bir süre yaşanan bir insanlık dramı var. 

Elbette, Türkiye, bu saydığım şeylere, olağanüstü hale durup dururken filan da başvurmamış 
veya sıkıyönetime durup dururken başvurmamış. Türkiye Cumhuriyeti Devleti, belki de, tarihinin 
en acımasız, en kapsamlı, en kanlı kalkışmasıyla karşı karşıya gelmiş, bu da işin bir gerçeği ve terör, 
safha safha yayılmış. Biz, Doğu ve Güneydoğu Anadolu Bölgelerinin insanları, elbette bütün Tür
kiye; ama, Doğu ve Güneydoğu Anadolu Bölgelerinde yaşayan insanlar, terörizmin vahşi yüzünü 
de birebir görmüş, yaşamış insanlarız. Yani, bu bölge, gerçekten sıkıntılar yaşadı. İnsan hayatının 
ne kadar basit bir şekilde sonlandırılabileceğini, insan hayatına son vermenin sıradanlaşabileceğini 
biz gördük o bölgede. 

Devletimiz binlerce şehit verdi, biraz önce Sayın Köse ifade etti, devletin güvenlik güçleri, as
kerî güçleri, emniyet güçleri binlerce şehit verdi; Cenabı Allah'tan rahmet diliyorum ve hepimiz, 
onlara, minnet ve şükran duygularını hissediyoruz; ama, şurayı da hemen ilave etmek gerekir ki, 
terörle mücadelede, o bölgenin yiğit insanları da çok büyük görevler üstlendiler. PKK'dan bah
sediliyor, PKK'ya şu kadar insan katıldı deniliyor; ama, PKK'ya karşı, Türk Silahlı Kuvvetleriyle 
birlikte el ele verip mücadele eden korucuların sayısı, PKK örgütüne katılanların sayısının en azın
dan 4-5 katıdır, onu da burada zikretmek lazım. Yani, bölge insanı, hiçbir zaman terörden yana ol
mamıştır, şiddetten yana da hiçbir zaman olmamıştır; ama, bunu istismar etmek isteyenler, bunu 
siyasî çıkarları adına kullanmak isteyenler elbette olmuştur. 

Şimdi, ne olmuş: Bu olay, bir hesaba göre, Türkiye'nin 100 milyar, 150 milyar dolarına mal ol
muş. Başka ne olmuş: 24 yılımız da heba olmuş, 24 yılımız da gitmiş. 

Terörün ne kadar korkunç bir bela olduğunu, elbette, en çok bu bölge halkı bilir; çünkü, biz, 
onunla kucak kucağa yaşadık, onunla büyüdük, köylerimiz harabeye döndü, tarlalarımız çoraklaştı, 
ormanlarımız yakıldı, sadece insanlar değil, hayvanlar da öldürüldü; bölge halkı, 24 yıl üretimden 
kopuk yaşadı. Köy, çiftlik sahipleri, maalesef, hayvan sürülerine sahip insanlarımız bir zaman gel
di el avuç açacak duruma düşürüldü; bu sıkıntıları yaşadık. Çocuklarımız okulsuz kaldı, okullar 
yandı, yakıldı, köyler yıkıldı, hastalarımız ilaçsız kaldı, çocuklarımız doktorsuz kaldı ve en önem
lisi, bu bölgeden diğer bölgelere, insan, sermaye ve beyin göçü yaşandı; bütün bu sıkıntılar yaşan
dı. İş makineleri yakıldı, yollar tahrip edildi. Elbette, her şeyden önce, bizim Allah'tan temennimiz, 
bir daha böylesine acı bir tabloyla aziz milletimizi karşı karşıya bırakmamasıdır. Bu afet, en yıkıcı 
doğal afetten daha tehlikeli, daha yaralayıcı ve daha kalıcı etkileri olan bir afettir; terör afeti, budur. 

- 7 6 6 -



T.B.M.M. B:115 19 . 6 . 2002 0 : 2 

Ben, yeri gelmişken, burada, hemen ifade edeyim ki; elbette, terörizm bir insanlık suçudur ve 
terörün, ne dini ne milliyeti ne gerekçesi ve ne de mazereti olamaz ve insanlık onurunu taşıyan hiç 
kimse, elbette, terörden ve şiddetten yana tavır takınamaz. 

Şimdi, Türkiye, jeopolitik ve jeostratejik konumu itibariyle daima hedef ülke olmuştur; bunlar 
da doğrudur. Coğrafyamız, bir şeytan üçgeninin ortasında oturuyor; Kafkaslar, Balkanlar ve Or
tadoğu'da ateş var, kan var, gözyaşı var; bu da doğrudur. Elbette, Türkiye'nin, böyle bir şeytan üç
geni içerisinde bir refah adacığı halinde yaşamasını istemeyen güçler de vardır; ama, biz, zaaf
larımızı avantaja dönüştürme gayretini elbette gösterebiliriz, bunu göstermek durumundaydık. El
bette, bütün bunların da üstesinden gelebileceğimize ben inanıyorum; ama, birileri kalkıp 
"jeopolitik, jeostratejik konumumuz itibariyle Türkiye'nin düşmanları çoktur; bundan dolayı da, biz, 
kendi halkımıza götüreceğimiz demokratik haklan, özgürlüğü erteleyelim; terörü bitirelim, ondan 
sonra, bu haklara, demokratik haklara ve taleplerine 'evet' diyelim" deme lüksüne de sahip değildir. 
O zaman, biz, bu ülkenin yapacağı, vatandaşına götüreceği hizmetleri, terör örgütünün kararlarına 
ve programlarına endekslemiş oluruz; bu da, bir büyük devlet olmaya asla yakışmaz; bunu, böylece 
vurgulamak isterim. 

Bu ülkede, bizim etnik farklılığımız vardır; ama, bu bir ayrışma değil, bütünleşme aracı olarak, 
zenginlik aracı olarak algılanmalıdır diye düşünüyoruz. Eğer, biz, bu etnik farklılığı bir bütünleşme 
aracına dönüştürebilme iradesini gösterebilirsek, herhalde, bu, sorun değil, bir zaaf değil, bizim için 
bir güç kaynağı olmaya devam eder. 

Şimdi, biraz önce, Sayın Köse burada ifade etti, doğru bir tespitte bulundu: "Millî Takımın 
başarısını, Hakkâri'deki, Diyarbakır'daki, Şırnak'taki, Şanlıurfa'daki, Mardin'deki vatandaşımız 
büyük bir coşkuyla kutladı; ellerinde ay yıldızlı bayrağımız, Ankara'da Kızılay Meydanında veya 
İstanbul'un herhangi bir meydanında bunu coşkuyla karşılayan kalabalıklardan hiç farklı olmayan 
bir duyguyla kutladı." Doğrudur; doğrudur da, bunda şaşılacak bir şey yoktur. (SP ve DYP sıraların
dan alkışlar) Ben, onu vurgulamak istiyorum. O ay yıldızlı bayraktaki kan, anadili Kürtçe olan Ah
met'in, Mehmet'in Çanakkale'de döktüğü kandır, verdiği kandır; elbette ki bunda şaşılacak bir şey 
yok. (SP sıralarından alkışlar) 

Dolayısıyla biz bölünme fobisinden filan kurtulalım, bölünme fobisini bir tarafa bırakalım sev
gili arkadaşlarım. Kadim bir Arap geleneği vardır, derler ki, Araplar arasında, iki kavim, iki kabile 
savaşmaya başlarsa, aralarında bir niza çıktığında, o kavimlerin, o kabilelerin bilge kişileri öne çıkar 
ve bu kabilelerin bir aradayken birlik ve bütünlük içindeyken ne büyük başarılar elde ettiğini an
latırlar, buna dair şiirler okurlar, şarkılar söylerler, olay savaşa dökülmeden bir barış havası içerisin
de çözülür, halledilir. Bugün, anadili Kürtçe olan, anadili Türkçe olan veya bir başka dilden olan bu 
ülkenin bilge insanlarının bir araya gelmesi lazım. Biz, parçalanmadan, bölünmeden, kavga et
meden, kapışmadan Türkiye'nin sorunlarını çözebilme iradesini gösterebileceğimizi ifade etmek 
durumundayız. Birisi bunları bize anlatabilmeli, millete anlatabilmeli. Bu ülkede, bu ayırımcılık ol
madan, bu kavgalar olmadan, biz Malazgirt'i beraber yaptık, biz üç kıta yedi denize hâkim bir im
paratorluğa beraber yürüdük, Türkiye topraklarında yaşayan bütün unsurlarıyla, bütün insanlar. Biz, 
millî mücadeleyi yedi düvele karşı birlikte yürüttük; biz, Aziziye tabyalarında Moskof uşaklarına 
karşı birlikte savaştık; Ermeni çetelerine karşı birlikte savaştık; biz, Çanakkale'de birlikte savaştık. 
(Alkışlar) Biz, cumhuriyeti, bu ülkeyi birlikte kurduk; biz, daha dün, Kıbrıs'ta birlikte olduk, şehit 
olduk hep beraber; o halde, Kürtü, Türk'ü birbirinden ayırmaya kalkışmak elbette ihanettir ve bu 
ihaneti de yapmaya kimsenin ne gücü yeter, ne de haddidir; bunu peşinen burada ifade etmek lazım. 
(Alkışlar) 
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Değerli arkadaşlarım, demek ki mesele, bölünme, parçalanma falan değil; ben, bu sözleri 
sadece burada söylüyor değilim; hatırlarım, 1995 seçimlerinde, Diyarbakır meydanında şu cümleyi 
kullandım, bununla da onur duyuyorum, burada da kullanıyorum bu cümleyi "Türkiye'yi kimse 
bölemez, Bekaa Vadisindeki hain de bölemez" dedim. (Alkışlar) O zaman Bekaa Vadisindeydi... 
Ben, bunu Diyarbakır'da söyledim, bu Meclis kürsüsünde daha rahat söylerim; ama, Türkiye'de bu 
bölgeye yapılacak hizmetler, bu bölge insanının duygu ve düşüncelerini, hissiyatını ifade edecek 
gelişmeler ortaya konulduğunda, meseleyi getirip ülkenin bölünmesi, parçalanması noktasına otur
tursanız, hizmetten uzak tutarsanız, gerçekten, başkasının yapamadığı sıkıntıyı, bu ülkeye siz 
yaşatırsınız. 

Bakın, Sayın İçişleri Bakanımız biraz önce burada ifade buyurdu, "terör örgütünün beli kırıl
mıştır, terör eylemleri azalmıştır" dedi. Doğru söylüyor, silahlı eylemler azalmıştır; ama, ben, 
buradan, o bölgenin bir çocuğu olarak sizlere sesleniyorum, hatırlatıyorum. Arkadaşlar, özgürlük 
ekmektir; özgürlüğü olmayanın ekmeği de olmaz, ekmeği olmayanın özgürlüğü de yoktur. Bunlar, 
birbirinden ayrı şeyler değildir. Eğer siz, bu bölge insanını, açlıktan, işsizlikten, evsizlikten, mes
leksizlikten, meskensizlikten kurtaramazsanız, eğer siz, bu bölge insanını aşa, işe, mesleğe ve mes
kene kavuşturamazsanız, ben, korkarım ki, birkaç yıl sonra, çok daha ciddî, çok daha önü alınmaz 
sıkıntılarla karşı karşıya geliriz ve işte o zaman üzülürüz, o zaman hepimiz derinden üzülürüz. 

Değerli arkadaşlarım, netice itibariyle, bu bölgenin, Türkiye'nin diğer bölgeleriyle entegre 
edilebilmesinin temel şartlarından birincisi, birinci adım demokratikleşmedir. Demokratikleşmeyle, 
özgürlüklerin genişletilmesiyle, insanların kendi dillerini kullanıp, kendilerini, kendi kullandıkları 
dille ifade etmesiyle bir ülke bölünemez; belki, bir ülkede, bu zenginlik bir harç olur, yeniden bütün
leşme sağlanır. Ben, Sayın Köse gibi düşünmüyorum. Ben, bir Kürtçe yayınla, bölgesel yayınla, Tür
kiye'nin parçalanıp bölüneceğine filan inanmıyorum Ben şuna inanıyorum Sayın Köse: Ben Kültür 
Bakanı olsam, elimde imkân olsa, ben Çanakkale Şehitleri piyesini Kürtçe oynatırım bütün bölgede, 
ilçelerinde ve illerinde. Ve o Çanakkale'nin nasıl kazanıldığını anlatırım insanlara; başkaları yanlış 
anlatmasın, başkalarının yaptığı yanlış propagandalar etkili olmasın diye, bunları anlatırım. 

Değerli arkadaşlarım, dolayısıyla hangi dilin bir iletişim aracı olarak kullanıldığı pek önemli 
değil, önemli olan, o dilden ne anlatıldığıdır. Eğer, bölünme, parçalanma, ihanet anlatılacaksa, 
Türkçe anlatılması da yanlıştır, Kürtçe anlatılması da yanlıştır, bir başka dilden anlatılması da yan
lıştır; ama, birlik ve beraberlikten bahsedilecekse, ister İngilizce ister Fransızca ister Türkçe ister 
Kürtçe anlatın, o faydalıdır, o yararlıdır. Herhalde, meseleyi birazcık da bu şekilde ele almak 
gerekir. 

Değerli arkadaşlarım, bizim bütünleştiğimiz kavramlar çok daha fazladır, ortak paydalarımız 
çok fazladır. Biz, aynı Bine mensubuz, aynı tarihe mensubuz, aynı coğrafyada yaşıyoruz, aynı çıkar
ları paylaşıyoruz. Şimdi, Avrupa kıtasındaki ülkelerin birliğinden bahsedilirken, bu aziz toprakların 
yeniden parçalanmasından yana tavır koyabilecek bir tane akıldan mahrum insanın olabileceğini 
ben düşünmüyorum. 

Bu nedenle, ortak paydalarımızı öne çıkararak, kardeşliğimizi pekiştirerek, sorunların üstesin
den gelebiliriz. Biraz önce burada Sayın Köse de ifade etti, Sayın Bakanım da konuşurken söyledi, 
bizim, bu bölgeyle ilgili sorunlarımız var. Nedir bu sorunlar; ekonomik sorunlarımız var. Gerçi, bu 
hükümet, Türkiye'nin bütününü o Güneydoğu Anadolu Bölgesi gibi yoksullaştırdı, her tarafta 
ekonomik sorunlar diz boyu; ama, ekonomik sorunlarımız var. Bu sorunların çözülmesi lazım. Tür
kiye Cumhuriyeti Devleti, olağanüstü hali kaldırdığı gün, bunu bir milat kabul etmeli, o bölgenin 
ekonomik kalkınmasını sağlayacak önlemleri derhal uygulamaya koymalıdır. 
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Bunun yolu nereden geçer?.. Bakınız sayın milletvekilleri, değerli arkadaşlarım; benim, hazır
layıp, imzalayıp, Meclis Başkanlığına sunduğum bir yasa önerisi var. Olağanüstü Hal Bölgesi kap
samındaki illeri, lütfen, afet bölgesi olarak ilan edin ve afet bölgesine yapılan yatırımlar ve fonlar 
oralara da aktarılsın. Bunu, olağanüstü hali kaldırdığımız gün gerçekleştirebiliriz. Afet bölgesi ilan 
edebiliriz. O bölgede yatırımları teşvik edebiliriz. Başka ne yapabiliriz; bir master plan hazır
layabiliriz; yani, bu afetin, bu yirmi yıllık terörün, o bölgede bıraktığı yıkımı, psikolojik, sosyal, 
ekonomik yıkımı tespit etmeliyiz. Bir envanter olmalı elimizde. Hangi sıkıntılar olmuş ve biz, bu 
sıkıntıları nasıl çözebiliriz; bununla ilgili çözüm önerilerini ortaya koyabilmeliyiz. Bunun için, 
üniversiteler harekete geçirilmelidir, sivil toplum örgütleri harekete geçirilmelidir ve o bölge 
yeniden kalkınıp Türkiye'yle ekonomik anlamda da bütünleşme imkânlarına kavuşabilmelidir. 
Bütün bunları yaptığımız zaman ne olur; bütün bunları yaptığımız zaman, Türkiye'yi bölmek, par
çalamak isteyen dahili veya harici ihanet şebekeleri varsa, onların istismar edebileceği imkânları da 
ortadan kaldırmış oluruz. 

Huzurunuzda, yeniden, bu bölgede meydana gelen olaylarda hayatını kaybeden, şehit olan Em
niyet güçlerine, Silahlı Kuvvetler mensuplarına, bu olaylarda hayatını kaybeden masum ve mazlum 
bölge halkına Allah'tan rahmet diliyorum. 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

ÖMER VEHBİ HATİPOĞLU (Devamla) - Bir daha, böyle bir afetle bu ülkenin karşılaş
maması için dua ediyorum; ancak, biz, dua makamında değil, icraat makamında olan bir topluluğuz 
Türkiye Büyük Millet Meclisi üyeleri olarak; yapmamız gereken şeylerin olduğunu yeniden hatır
latıyorum; özellikle hükümete hatırlatıyorum. Lütfen geç kalmayalım, Eğer geç kalırsak, korkarım 
ki, çok daha ciddî sorunlarla karşı karşıya geliriz, çok daha derin sorunlarla karşı karşıya geliriz ve 
sıkıntılarımız kökleşmiş olur. 

Bu nedenle, bu olağanüstü hal görüşmesinin sözde değil; ama, gerçekte, son görüşme olması 
temennisiyle, Yüce Heyetinizi saygıyla selamlıyorum. (Alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Hatipoğlu. 

Anavatan Partisi Grubu adına, Şırnak Milletvekili Sayın Mehmet Salih Yıldırım; buyurun 
efendim. (ANAP sıralarından alkışlar) 

ANAP GRUBU ADINA MEHMET SALİH YILDIRIM (Şırnak) - Sayın Başkan, değerli mil
letvekilleri; dört ilde uygulanmakta olan olağanüstü halin, iki ilde 30 temmuzdan itibaren kaldırıl
ması, Şırnak ve Diyarbakır İllerinde de -son kez olmasını ümit ettiğimiz- dört ay süreyle uzatıl
masıyla alakalı Başbakanlık tezkeresi üzerinde, Anavatan Partisi Grubu adına söz almış 
bulunuyorum; Grubum ve şahsım adına hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Sözlerime başlamadan önce, ulusun duygularını bir noktada odaklayan Millî Takımımızın bu 
güzel başarısını canı gönülden kutluyor; başarılarının devamını diliyorum. 

Değerli milletvekilleri, Anayasanın 119, 120 ve 121 inci maddeleri, olağanüstü halin hangi 
koşullarda, hangi gerekçeyle ve nasıl uygulanacağını amirdir. Olağanüstü hal, adı üzerinde istisnaî 
bir durumdur; ancak, ne yazık ki, olağanüstü hal, uzun süren, olağan işleyen bir yaşam biçimine 
dönüştü ve de ne yazık ki, olağanüstü hal, nesiller boyu süren olağandışı bir uygulamaya dönüştü. 
Ülke genelinde uygulanan hukuk bir kenara bırakıldı, idarenin ve yargının tabi olduğu ayrı bir 
hukuk uygulandı. Bundan etkilenenler oldu, zarar görenler oldu. 

Peki, olağanüstü hal neden uygulandı? Olağanüstü halin uygulanmasını gerekli kılan koşullar 
vardı. Hepinizin bildiği gibi, olağanüstü hal, ya güvenlik ya ağır ekonomik koşul ya tabiî afet ya da 
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ağır sağlık şartları altında ihdas edilir; ancak, ülkemizde, ne yazık ki, çok uzun süreden beri olan ve 
de tekrarlayan, bu kez de olağanüstü hal için gerekçe olan uygulama, neden, terördü, güvenlikti. 

Nedir terör? Terör, bireyin, bir başkasına veyahut da başka bir topluluğa, istemi dışında, zorla, 
silahla, baskıyla, duygu ve düşüncelerini ona aktarmasıdır, ona kabul ettirmesidir. Hepiniz biliyor
sunuz ki, demokratik hukuk devletinde, bireylerin kaderlerini tayin etme hakkı vardır. Bu hakkın 
gaspı, tabiî ki düşünülemez; hele hele, bu hakkın, yasal olmayan, yasadışı bir mücadelenin meş-
rulaştırılması için kullanılması ise, hiç kabul edilemez. Bu nedenle, fiilî bir gasp, hukukî bir hak 
doğurmaz. Onun için de, terör, sadece bir hukuk suçu değil, aynı zamanda bir insanlık ve ahlak 
suçudur. 

Şunu belirtmek gerekir ki, ikiyüz yıldan beri 34 kez karşılaştığımız bu olumsuzluktan, yeterin
ce ders çıkarmadık; çünkü, her defasında, konunun, sadece satıhtaki boyutunu gördük, teröristle uğ
raştık, terörü gözardı ettik. Her defasında olay tekrarlandığında, faturası kabardı. Bu ulus, ağır, ama 
çok ağır faturalar ödedi. 

Peki, terör sadece bize mi özgüydü; hayır, terör tüm dünyanın sorunu. 11 Eylülde yaşanan olay
ları gördünüz; belki, o olaylar olmasa, terörün dünya boyutu bu haliyle fark edilmeyecekti, görül
meyecekti. "Bir musibet bin nasihatten yeğdir" diyenlere hak verecek bir olgu çıktı ortaya. 

Bizim, terörle karşılaşmamızdan bu yana geçen süre ikiyüz yılı aşkındır dedik, Babanzade Ab-
durrahman Paşa'dan bu yana, 34 kez bu olumsuzluğu yaşadık. 

Neden biz hep yaşıyoruz, neden biz hep karşılaşıyoruz? Jeopolitik ve jeostratejik konumumuz 
bunun bir nedeni. Ülkemiz üzerinde, komşularımızın, ülkemizden binlerce fersah uzakta olan ül
kelerin hesapları var, çıkarları var. Ülkemizin bulunduğu konum cazip, başkaları için iştah açıcı alt
yapı, güzellikler oluşturuyor. Bunların tümü doğru olabilir; başkalarının kendilerine, uluslarına, 
çıkarlarına uygun hesapları da olabilir; ancak, bizi esas üzen, bizim kendi hesaplarımızın, yeterin
ce ulusumuzun çıkarları doğrultusunda olmayışıdır; bu sorunun, sıkıntılarla karşılaşmamızın da al
tında yatan temel unsur olmasıdır. 

Peki, bu insanlarımızı, bu sıkıntı içerisine çeken olgular nelerdir? Bir kere, şunun altını birlik
te çizmemiz gerekmektedir: Sorunları sağlıklı olarak görmezseniz, sorunları sağlıklı olarak tespit 
etmezseniz, doğru çözümler üretme şansınız olmaz. Bu sorunları kim çözecek; tabiî ki siz çözecek
siniz, tabiî ki biz çözeceğiz. Siz bunları sahiplenmediğiniz, başkaları sahiplendiği takdirde, bunlara 
niçin sahipleniyorsunuz deme hakkını da kaybedersiniz. Onun için, sorunları göreceksiniz; bölgenin 
de, Türkiye'nin de güllük gülistanlık olmadığını bileceksiniz. Bugün, bölgede yaşayan insanın sos
yoekonomik açıdan çok ama çok önemli sıkıntıları var. Bugün, bölgedeki iller ile batıdaki iller 
arasındaki gelir farkı, biri diğerinin 11 kat fazlasıdır. Bugün, Doğu Anadolu'da, Güneydoğu 
Anadolu'da ve batıdaki en fazla ve en az gelir sahibi olan insanlar arasındaki fark, birinin diğerine 
236 kat fazlasıdır; bunları göreceksiniz. Bugün, Türkiye'de gayri safî yurtiçi hâsıla fert başına 2 160 
dolardır; ama, bunun, Güneydoğu Anadolu'da 1 275 dolar olduğunu göreceksiniz, Doğu Anadolu'da 
bunun 1 100 dolar olduğunu göreceksiniz ve de bazı yerlerde bunun 600 dolara kadar düştüğünü 
göreceksiniz. Peki, Doğu ve Güneydoğu Anadolu'da mı yalnız; hayır. Türkiye'nin pek çok yerinde 
bu sorun ve sıkıntılar var. Ben, geçenlerde, Ankara'nın dağ köylerine gittim, oradaki sos
yoekonomik düzeyi doğu ve güneydoğudan çok daha geri gördüm; ama, oranın özelliği var, oranın 
hassasiyeti var, duyarlılığı var; oradaki sorunların öncelikli çözülmesi gerekiyor, önceliği var. 

Bu sorun ve sıkıntıların aşılması konusunda yapılabileceklerin altını önemle çizmemiz 
gerekiyor. 
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Bakın, eğitsel konuyla alakalı, herkes çok şey söyledi; bunların tümü doğrudur. Siz, bölge in
sanının birikimini, kültürünü görmezlikten gelme hakkına sahip değilsiniz. Bu, onların temel hak ve 
hürriyetlerinin bir parçası ve devamı. Bunların yaşanmasına imkân sağlamak, sizin birlikteliğiniz, 
bizim birlikteliğimiz, geleceğimiz için teminattır. Arkadaşlarımız çok güzel şeyler söylediler; biz bu 
tarihi birlikte yarattık, bu ülkeyi biz birlikte yarattık, biz kaderimizi birleştirdik, biz geleceğimizi 
birlikte yarattık. Bu kadar olumsuz şartlara rağmen ayrışmaya meydan vermemiş bir toplumu, ay-
rışacakmış gibi göstermeye, hiç kimsenin ama hiç kimsenin hakkı yoktur. 

Biz, duygu ve _ düşüncelerimizin sınırlarını genişleteceğiz, düşünce, hürriyetinin önünü 
açacağız. Bunları yaptığınız takdirde, duygu ve düşüncelerini ifade etmek için, hiç kimse, yasal ol
mayan yol arama gereğini de görmeyecek, duymayacaktır. 

Bakınız, eğitimle alakalı konudaki sorun ve sıkıntılarımızdan birkaç örnek vereceğim; çünkü, 
ben, bu kürsüden bunları o kadar çok tekrar ettim ki, sizi de rahatsız ettiğimi zannediyorum. Bugün, 
Türkiye'de okuryazar oranı yüzde 82. Bugün, Güneydoğu Anadolu Bölgesinde bu oran yüzde 60,4; 
Doğu Anadolu'da yüzde 65. Bir iki puan ilave edebilir veya çıkarabilirsiniz, bir şey ifade etmez; 
ama, 7 ile 13 yaş arasındaki insanlarımızın, hâlâ, yüzde 57'sinin okuryazar olmadığını göreceksiniz. 
Benim seçim bölgem olan Şırnak'ta okuryazarlık oranı yüzde 58'dir. Kız çocuklarında bu oran yüz
de 20'dir. Yüzde 80 okuryazar olmayan kesitin yarısı Türkçe bilmez. Bunları görmezlikten gelebilir 
misiniz?! Bu sorumluluğun kime ait olduğunu söyleyebilir misiniz; bu sorumluluk bizim. Bu 
bakımdan, sorunları, sıkıntıları yerinde, sağlıklı tespit edecek, buna da uygun çözüm üretecek ve 
göreceksiniz ki, hiçbir sorunu, sıkıntısı olmayan, millî birliği, bütünlüğü, duygusu tek, yüreği tek, 
düşüncesi tek bir toplum ve ulus olmanın gereğini birlikte yaşayacağız. 

Peki, biz bunları yapmadık, ne oldu; terör belasıyla karşılaştık. Terör bize neye mal oldu biliyor 
musunuz; 32 817 cana mal oldu. Terör bize neye mal oldu biliyor musunuz; 17 177 yaralıya mal ol
du. Terör bize neye mal oldu biliyor musunuz; 6 153 yerleşim birimi boşaldı; bunların 1 779'u köy. 
1,5 milyon insan kendi memleketinde muhacir olmak konumunda kaldılar ve bunların bu ülkeye 
kaybının, faturasının ne olduğunu söylersem hepimizin çok üzüleceğini tahmin ediyorum. Terörün 
bize maliyeti, endirekt kayıplar hariç, 130 milyar dolardır. Bakınız, bu 130 milyar dolarla neler 
yapılabilirdi: 123 000 fabrika yapılabilirdi, 197 478 ilköğretim okulu ve lise yapılabilirdi, 14 063 
yataklı tam teşekküllü hastane yapılabilirdi ve 233 218 kilometre asfalt yapılabilirdi, 4 tane GAP 
yapılabilirdi ve tüm dışborçlarımız bir kalemde silinebilirdi. Bunların içerisinde endirekt kayıp yok, 
sadece ve sadece güvenlik için harcanan direkt kayıplar söz konusudur. 

Peki, terörle alakalı konuda sorunlarımız var, sıkıntılarımız var; ilânihaye, hayat boyu biz bun
larla mı yaşayacağız; hayır. Şunu açıklıkla ifade etmek istiyorum: Tabiî ki, bölgede sorunlar var, 
sıkıntılar var. Bu olayların büyük bir kısmının bölgede oluşununda tesadüf olmadığını hepiniz 
biliyorsunuz; ama, bölge insanı, özünde çok büyük oranda, yüzde 90 oranında değerlerle, üniter 
devlet, toprak bütünlüğü konusunda en az sizler kadar duyarlıdır; ancak, sorunu olan, sıkıntısı olan, 
geleceği olmayan insanlardan fazilet ve yurtseverlik bekleme hakkının olmadığını bilmek 
gerekiyor. Biz, onlara insanca yaşam standardı sağladığımız takdirde, o insanların hiçbirisini 
terörist yapma şansına sahip olmadığımızı göreceksiniz. Hafızanızı biraz tazeleyeceksiniz; çok 
uzunlara da gitmenize gerek yok. Daha bundan... 1974 yılında Kıbrıs Harekâtı sırasında, Tür
kiye'nin her tarafında olduğu gibi, doğu, güneydoğu illerinde de, askerlik şubelerinin önünde uzun 
kuyruklar oluştu. Bu kuyruklarda bıyığı terlememiş insanlar vardı, bu kuyruklarda ak sakallı ve ak 
saçlı insanlar vardı; bunlar, Kıbrıs'ta, yurttaşları için, ırktaşları için canını vermeye giden, koşan in
sanlardı, bizim insanlarımızdı. Peki, bu neslin çocukları karşımızda neden bugün asi, isyankâr ve 
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terörist? Evvela kendimizi sorgulayarak, kendimizi irdeleyerek bir sonuca vardığımız takdirde, 
sorun, sıkıntı yaşamayacak bir ülke, bir ulus, bir devlet olduğumuzu görme şansını yakalayacağız. 

Biz ne yapalım; biz, her şeyden önce, özgürlüklerine sahip, haklarını kullanan, hukukunu 
koruyan, eğitilmiş, katılımcı, yurttaş, birey yapmanın önkoşulunu oluşturmak zorundayız. Biz ne 
yapalım; düşünce özgürlüğünün sınırlarını daraltmama konusunda özenli olalım. Güvenlik ile öz
gürlüğün birbirinin karşıtı olduğunu söylemek büyük yanlışlıktır. Güvenlik ve özgürlük, birbirini 
tamamlayan iki öğedir; biri, diğerinin tamamlayıcısıdır, eski tabirle mütemmim cüzüdür. Bu bakım
dan, bu konu, belki bazılarınca istifhamla karşılanabilir, bazılarınca kaygıyla karşılanabilir; vehme 
gerek yoktur. Devlet vatandaşına güvenmek zorundadır. Vatandaşına güvenmeyen devlet olur mu?! 
Siz bireyi, siz toplumu, siz siyaseti güvenlik kodlarıyla takip ederseniz, başarıya ulaşacağınızı 
düşünebilir misiniz? Bunun açmazını görmezseniz, başarılı olma şansınızı zaten baştan kaybettiniz 
demektir. 

Peki, bölgenin sorun, sıkıntılarını giderelim mi; evet. Ne yapalım; nüfus baskısının çok önem
li bir etken, faktör olduğunu görelim. Bölge insanının inançları doğrultusunda, birikim ve kültürü 
doğrultusunda, bu konulara biraz uzak olduğunu biliyorsunuz; ancak, GAP bölgesinde yapılan 
geniş kapsamlı çalışmada, üç çocuktan fazla çocuğu olan ailelerin yüzde 70'i nüfus kontrol 
sorununun gerekli olduğuna işaret ediyor ve buna yakınlık gösteriyor. Bu, çok önemlidir. Nüfus bas
kısını kontrol altında almadığınız takdirde, bölgedeki sorun, sıkıntıların çözümünün uzun süreç 
alacağının hesabını yapmak zorundayız. Bugün, dünyada nüfus artışıyla ilgili oran yüzde 1,5, Tür
kiye ortalaması yüzde 1,7; bugün, Güneydoğu Anadolu Bölgesinde bu oran, yüzde 3,2; ki, Türkiye 
ortalamasının neredeyse 2 katı kadardır. 

Peki, bölgeyle alakalı çok önemli bir sorun, sıkıntı da nedir; köye geri dönüşle alakalı konudur. 
Ben, geçen hafta, gündemdışı konuşmayla bunu huzurunuza taşıdım. Bakınız, köye geri dönüşle 
alakalı sorunu çözmediğiniz takdirde, bölgede ne huzuru ne sosyal barışı ne de toplumsal huzuru 
sağlamanız mümkün değildir. İnsanlar işsizdir. Bugün, sadece Güneydoğu Anadolu Bölgesi, Tür
kiye nüfusunun yüzde 9'unu oluşturmasına karşın, Türkiye'deki işsizlerin yüzde 20'sini barındırıyor. 
Bunu görmezlikten gelemezsiniz. Her birisi kendi bulundukları koşullarda üretici olan bu insanlar, 
bugün, tüketici ve potansiyel suçlu konumundalar. Siz, bunların insanca yaşam koşullarını sağ
layacak bir yere taşımadığınız sürece, sürdürülebilir bir yaşam oluşturmadığınız sürece, sorun, 
sıkıntıyla karşılaşacağınızın hesabını yapmak zorundasınız. Her şeyden önce gerçekçi olmak zorun
dasınız. Siz, sadece "köye gidin, köyünüz açık" diyemezsiniz; siz, kırsal altyapıyı oluşturacaksınız; 
siz, sosyal altyapıyı oluşturacaksınız; siz, ekonomik altyapıyı oluşturmak zorundasınız. Ben, geçen 
hafta söyledim; feryadımı size duyurdum. Köy-kent Projesine gösterilen ilginin, alakanın en azın
dan onda Tinin de Köye Geri Dönüş Projesi için gösterilmesi gerektiğini söyledim. Bugün, Köy
kent Projesi için sağlanan kaynağın 430 000 000 dolar olduğunu söyledim; ama, köye geri dönüş 
için sağlanan kaynak ise, sadece 5,1 milyon dolar. Bunun, gerçekçi ve ülke gerçekleriyle, sorun
larıyla bağdaşır olduğunu söylemek mümkün değil. Bunu sağlamadığınız takdirde, bölgede 
yaşayacağınız sorunların, sıkıntıların beklentisi içinde olmak zorundasınız. 

Bakın, geçen yıl köye geri dönüşle alakalı konudaki rötar otuzaltı yıldı, bu yıl kırkiki yıl oldu. 
Bu bizim sorunumuz değil de bir başkasının sorunudur diyebilecek sağduyu sahibi bir tek insan 
bana gösterebilir misiniz; hayır. Bu sorunların altında yatan temel öğelerin, artık, açlık, yoksulluk, 
işsizlik ve de eğitimsizlik, birikimsizlik olduğunu söylemeye gerek yok ve her defasında, terör için 
art niyetli insanların kullandığı iki enstrüman için de, inanç ve etnik yapı olduğunu söylemeye gerek 
yok; ancak, biz, biraz önce de söylediğim gibi, her defasında, işin sadece terörist boyutunu gördük. 
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Güvenlik güçleri üstlerine düşenin mükemmelini yaptılar; ancak, terörün altyapısını oluşturacak 
temel öğeleri gözden kaçırdık ve her bir sonraki uygunsuzlukla, terörist olayla çok ağır faturalar 
ödeyerek karşılaştık. Ümit ediyorum ki, inşallah bu son olacak. 

Bakınız, bölgedeki ekonomik kalkınmayla alakalı konuda çok şey önerildi, çok şey söylendi; 
gözden kaçırılan bir şey var -üzülmemek mümkün değil- bölgede "bölgesel entegre kalkınma 
projesi" adı altında bir proje var, Güneydoğu Anadolu Projesi. Bu proje sadece Güneydoğu 
Anadolu'ya özgü değildi. 

Bakın, Atatürk, bundan altmışyedi yıl önce "Dicle ve Fırat Nehirlerini dizginleyin" diye talimat 
verir ve aradan geçen bu kadar uzun süreye rağmen, ne onun söylediklerinin gereğini yaparız ne insan
larımızın temel ihtiyaçları olan bu sorunun, sıkıntının giderilmesi için gerekli iradeyi ortaya koyarız. 

Peki, GAP nedir; bir bölgesel entegre kalkınma projesidir. Temel büyüklükleri -temel büyük
lükleri bizi ilgilendiriyor- neler midir; bakınız söyleyeyim: Sadece GAP Projesi, tek başına, 3 800 
000 insana direkt iş demektir. Peki, Doğu ve Güneydoğu Anadolu Bölgelerindeki tüm işsizlerin top
lamının 3 000 000 olduğunu söylersem, sadece bu projeyle bütün işsizleri iş sahibi yapıp, 800 000 
de yurdumuzun diğer tarafından işsizlere istihdam olanağı yaratacağım dersem, bu projenin neden 
bu kadar geciktiğini anlatmak mümkün olur mu?! 

Bugün, bütün dünyanın ortak paydası olan, temel sorunlardan biri olan enerji açığı konusu, 
GAP'ta az çok şekillenecek imkâna sahip. Tek başına 27 milyar kilovat/saat enerji demek. Peki, 
bunun gecikmesini izah edebilir misiniz?! GAP, tek başına, her yıl ulusuna bir Atatürk Barajı hediye 
edecek demektir; bunu gözden kaçırabilir misiniz?! GAP, 1 700 000 hektar arazinin sulanması 
demektir. Bu, 5 Çukurova demektir. Bunun getirişinin ne olduğunu biliyor musunuz; 26 000 000 ton 
bitkisel üretim ve de hammaddesi tarım olan 13 500 000 ton sanayi ürünü demektir. Peki, biz bun
ları görmezlikten gelecek kadar zengin miyiz; hayır. Bu yanlışın, bu eksikliğin, bu kusurun, bu ih
malin bedelinin, tüm ulusça çok ama çok ağır ödendiğinin altını çizmek gerekiyor. Bugün Türk top
lumunda yoksulluk ve açlık değerlerini ortaya koyarsanız, toplumumuzun büyük bir kısmının bu 
kategori içerisinde olduğunu söylersek, bu kadar nimeti tepişimizin makul bir izahını yapabilecek 
sağduyu sahibi bir tek kişi çıkmaz. 

GAP'ın getirileri çok; ama, GAP'ta gelin görün ki, esas motor sektörü olan tarım sektöründeki 
rötar 72 yıl, enerji sektöründeki rötar 16 yıl, eğitim sektöründeki rötar ise 25 yıl. Bunun çok öncelik
li olarak giderilmesi gerekiyor. 

Güneydoğu ve Doğu Anadolu için bugüne kadar üretilen 7 tane proje var. Bu projelerin hiç
birisinin gerçek anlamıyla yaşama geçtiğini iddia edebilir misiniz?! Ha, buraya gelir, biz, yaşama 
geçti deriz. Peki, birincisi yaşama geçti de ikincisini neden çıkarma gereği duyduk diye sormazlar 
mı?! Bu bakımdan, yeni baştan proje, yeni baştan program üretmeye hiç gerek yok; Güneydoğu 
Anadolu Projesini yaşama geçirme konusundaki ilkeli siyasî bir irade, bugünkü ortamda bile yeter
li çözüm üretme şansına sahiptir. 

Bu, sadece Güneydoğu Anadolu için mi geçerlidir; hayır, Doğu Anadolu Projesi bugüne kadar 
çoktan yaşama geçmeliydi, Kuzey Anadolu Projesi çoktan yaşama geçmeliydi, Konya Ovası Projesi 
çoktan yaşama geçmeliydi. Bugüne kadar, biz, kendimizi, dünyada tarımda kendine yeten 5 ülkeden 
biri olarak kabul ediyorduk; bugün, iktisaden faal nüfusu yüzde 5-10 oranında olan ülkelere tarım 
açısından muhtaç hale geldik. Bizim iktisaden faal nüfusumuzun yüzde 43 ilâ yüzde 52'si tarım sek
töründe çalışır. Bunları içimize sindirebilir miyiz?! Bu sorunları, sıkıntıları göremezsek, çözüm 
üretme şansımızın yeterli olmayacağını bilmek gerekiyor. 
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Bugün bu kadar hayatî önemi olan bu konunun bir diğer önemli parçasını da görmek zorun
dayız; korucularla alakalı mesele. Değerli konuşmacılar bu konuyu gündeme taşıdılar. Bakın, geç
mişte kendi canlarını, onurlarını, çoluk çocuklarını, mallarını, devletin onuru için riske etmiş olan 
bu insanları ortada bırakamayız. İçişleri Bakanlığının koordinatörlüğünde, ilgili kurum ve kuruluş
larla birlikte, çok kısa bir sürede, bunlar için sosyal güvence olabilecek bir projenin yaşama geçiril
mesi gerekiyor. 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 
BAŞKAN - Tamamlayın lütfen. 
MEHMET SALİH YILDIRIM (Devamla) - Bugün, 58 900 geçici köy korucusu, 30 300 gönül

lü köy korucusu var; bunların aile yapılarını ve bölge özelliklerini de hesaba katarsanız, milyonlara 
ulaşan bir rakamın olduğunu göreceksiniz. Çok kısa süre içerisinde bunlarla ilgili rehabilitasyonun 
yaşama geçmesinin beklentisi içerisinde olduğumuzun da özenle altını çizmek istiyorum. 

Her şeyden önce, kararlı, söylediğini yapan, yaptığını söyleyen ve de herkes için umut olan bir 
siyasî iradenin beklentisi içerisinde olmak, herkesin en doğal hakkıdır; bize de yakışan budur, ol
ması gereken budur. 

Ben, sözlerimi tamamlamadan önce, Cenabı Hak'kın, bu yüce ulusa bir kez daha olağanüstü hal 
ve sıkıyönetim ilan etmeye mecbur edecek koşullar yaratmamasını diliyorum, Yüce Heyete saygılar 
sunuyorum. (Alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Yıldırım. 
Son olarak, Demokratik Sol Parti Grubu adına, Hakkâri Milletvekili Evliya Parlak konuşacak

lardır. 
Buyurunuz Sayın Parlak. (DSP sıralarından alkışlar) 
DSP GRUBU ADINA EVLİYA PARLAK (Hakkâri) - Sayın Başkan, değerli arkadaşlar; söz

lerime başlarken, hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. 
Ben de, Başbakanlığın, Hakkâri ve Tunceli İllerinde 30 Temmuzdan geçerli olmak üzere kal

dırılması ve Diyarbakır ve Şırnak İllerinde de son kez dört ay uzatılmak üzere karar alınması is
tenilen olağanüstü hale ilişkin tezkeresiyle ilgili Grubum adına söz aldığımdan dolayı, hem Grubum 
adına hem de şahsım adına hepinizi bir kez daha saygıyla selamlıyorum. 

Değerli arkadaşlar, yirmidört yıldan beri, 1978'den 1987 yılına kadar sıkıyönetim ve 1987'den 
2002 yılına kadar da olağanüstü hal uygulamasıyla karşı karşıya kalan bu bölgenin durumunu, geç
tiğimiz yasama yıllarında da zaman zaman sizlerin bilgisine sunmaya çalıştım ve o zaman, sizlere, 
1999 yılında ilk konuştuğumda, 21 yaşına gelen gençlerin doğal bir yönetim görmediğini söyledim 
-bugün 24 yaşına geldiler- ama, inşallah, 30 Temmuzdan sonra, normal yönetim görmeye baş
layacaklar. Bu noktaya getiren güvenlik birimlerine, özellikle bölgede hizmet veren bölge valisi, 
asayiş komutanı, ilgili asker ve polis görevlilere, valilere gerçekten şükranlarımı sunmak istiyorum. 
Huzur, son derecede... Üç yıl öncesinden -tekrarlıyorum, bu karar biraz gecikmiştir- bugüne kadar 
değerlendirdiğimizde, Anadolu'nun diğer birçok kentinden çok daha sağlıklı bir şekilde, huzur ve 
güven ortamı sağlanmıştır. Geçmiş yıllarda, zaten huzur mevcut değilken, hiç kimsenin bunu kal
dırmaya yönelik bir teklifi olmamıştır; ama, bugün, insanlarımız, en uç köyden en uzak mezraa 
kadar, 24 saat huzur içerisinde yaşamaktadır. Onun için, bugün çok onurluyuz, çok mutluyuz. 

Değerli arkadaşlar, olağanüstü hal ile birlikte, bölgede bundan sonra ortaya çıkacak durumu ve 
yapmamız gerekenleri de özetlemek istiyorum. Burada, tüm grup yöneticilerini, sözcülerini din-
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ledim; iktidarıyla muhalefetiyle, konuşmalarında şunu ortaya koydular: Gerçekten, bölgede bu 
kararın alınmasının çok isabetli olduğu ve bundan sonraki dönemler için, özellikle geçmişten ders 
alınarak, çok sağlıklı kararlar almamız gerektiği noktasında hemen hemen bütün gruplar hemfikir 
olmuştur. Bu nedenle, bütün gruplardaki milletvekili arkadaşlarıma, bölge milletvekili olarak da 
peşinen teşekkürlerimi sunmak istiyorum. 

Değerli arkadaşlar, terörle birlikte, özellikle 1984'ten sonra, insanlarımız, köylerini, mez
ralarını, yaylalarını, çiftliklerini bırakmak zorunda kaldılar ve bütün il ve ilçe merkezlerinin nüfusu 
3'e, 4'e katlanmaya başladı. Terör döneminde bile, insanlarımızın geçim kaynakları konusunda ön
lemler araştırılmış ve 1987'den itibaren, özellikle sınır illeri olması nedeniyle sınır ticaretine olduk
ça önem verilmiş ve her türlü sınır ticaretinin geliştirilmesi için de devletçe önlemler alınmış, yeni 
yeni açık pazar yerlerinin kurulması öngörülmüş; ama, bundan üç dört ay önce de burada gündem-
dışı konuşmamda dile getirdiğim gibi, maalesef, 57 nci hükümetin görev başına gelmesiyle birlik
te sınır ticareti oldukça kısıtlanmıştır. Biz, yüce huzurunuzda defalarca bunu arz ettik. Her ilde, 
ticaret konusu yapılan mal çeşidi yüzlerce kalemden 8-10 kaleme indirilerek, o da, baston, tespih, 
hurma gibi, alanı olmayan, satanı olmayan mallardan ibaret hale getirildi. Gruplarımızda da arz et
tik, neticede, birtakım girişimler sonucu, bu yıl, inşaat malzemesi, tesisat malzemesi ve çatı sacı ol
mak üzere 4-5 kalem ilave yapıldı. Bu vesileyle -Tarım Bakanımız da burada- insanlarımız tekrar 
kendi köylerine, mezralarına ve geçim kaynaklarına kavuşuncaya kadar, özellikle sebze, meyve ve 
temel gıda maddeleri konusunda mevsimsel olarak, sadece o sınır illerinde kalmak üzere, birtakım 
olanakların tanınmasını istirham ediyorum. 

Değerli arkadaşlar, bölge insanı, gerçekten -bizden önce konuşan sözcüler de bunu ifade ettiler-
köyüne dönmek istiyor; hele, olağanüstü hal kaldırıldıktan sonra hepsi gitmek istiyor; çünkü, 
oradan gelirken karnı toktu, 3 tane keçisi, 2 tane ineği, bahçesi, cevizi, meyvesi vardı, bunlara 
kavuşmak istiyor; ama, bunu sağlamak için de, oradaki valiliklerimize bazı olanaklar vermemiz 
lazım. Deprem bölgesinde vatandaşlarımıza -bir daha inşallah kimse afete uğramasın- yapılan kalıcı 
konutlar gibi değil, sadece, köye dönen insanımızın kafasını sokacak, hayvanını barındıracak, 
icabında toprak damlı ev yapabilecek olanakların valiliklere verilmesi lazım. 

Biraz önce konuşan değerli sözcü arkadaşım ifade ettiler, 2002 yılında sadece 7,5 trilyon lira 
para ayrılmıştır. Ayrılan bu paranın yeterli olduğunu söylemek elbette mümkün değildir. 

Köy Hizmetlerine, mutlaka -acil destekten mi, başka kaynaklardan mı- köy yollarını yapabilecek, 
oraya birtakım altyapıları götürebilecek akaryakıt parasının gönderilmesi gerekmektedir. 

Bu arada, özellikle bütün arkadaşlar değindiler, 50 000'e yakın korucu, halen görevdedir. 
Korucu olan köylerin hiçbirisi yoktur ki, askerimizle birlikte şehit vermemiş olsun; hiçbir korucu 
köyü yoktur ki, ayağını, bacağını, kolunu, gözünü kaybetmemiş gazisi olmasın. 57 inci 
hükümetimizin, bunlara da köklü bir çözüm, bir sosyal güvence veya istihdam alanları yaratarak -
yaşlarına göre bir tercihler sıralaması yaparak- çözüm getireceğine inanmaktayım. 

Değerli arkadaşlar, şu anda bölgedeki yatırımlara ilişkin hususlarda da birkaç şey söylemek is
tiyorum, özellikle ilim için söylüyorum. İlimizde yatırım konusu olmadığı için, geçim kaynakları, 
devletin resmî kurumlarında çalışan işçi, memur aylığı gibi değil. Korucu maaşları 120-140 000 000 
lira arasında. Burada bir kez daha söylemiştim, sadece Hakkâri İlinde, Sosyal Yardımlaşma ve 
Dayanışmayı Teşvik Fonundan faydalanmak için, 10 000 aile, kuru gıda sırasına girmektedir. 

Bunun dışında, ülkemizin içinde bulunduğu ekonomik koşullar nedeniyle, devletimiz, projeler
den, altyapılardan -eğitim, sağlık konusu dışında- zaten elini çekmeye başlamıştır. Dolayısıyla, 
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yatırım özel sektörden beklenmektedir; ama, bu da ancak, sağlanacak bir mevzuatla gerçekleş
tirilecektir. 

Şu anda yürürlükte bulunan "kalkınmada öncelikli" ifadesi sulandırılmıştır ve teşvikler, hiçbir 
anlamı kalmayan niteliktedir. Bunu, Sekizinci Beş yıllık kalkınma Planı görüşülürken, Plan ve Büt
çe Komisyonunda da ifade ettim; teşvikleri, yalnız doğu ve güneydoğuda değil, Türkiye'nin Orta 
Anadolusunda da, Giresun'un ilçelerinde de -Hakkâri'nin ilçesi düzeyinde olan ilçeler vardır- ilçeler 
bazında, il bazında, yepyeni kriterlere bağlayarak mutlaka değerlendirmeler yapmak lazım. Böl
geden örnek veriyorum: Bir Van'da aynı teşvik verilirse, bir adam, Hakkâri'ye gider mi, Bitlis'e 
gider mi? Diyarbakır'a verdiğiniz zaman Bitlis'e gelir mi; Erzurum'a verdiğiniz zaman Ağrı'ya gelir 
mi? Bu kategorileri ayırmak lazım ve bu teşviklerin kalkınmada öncelikli yöre anlayışına uygun 
projelendirilmeleri, yeniden değerlendirilmeleri lazımdır. 

Bu bilgilerin tümü Devlet Planlama Teşkilatında fazlasıyla mevcuttur; çünkü, Devlet Planlama 
Teşkilatı, kurulduğu günden beri bölgesel olarak Türkiye'nin her yerinde -ilçeler dahil olmak üzere-
çok önemli kriterler ve veriler toplanan bir kurumumuzdur. Bu kurumdan alınacak bilgilerle yeni 
bir düzenleme yapılırsa, insanlarımız belki oralarda yatırım yapmaya başlayacaklardır. 

Özellikle yatırım... Ben bunu özellikle vurguluyorum -ilgili bakana ve hükümetimize de teşek
kür ediyorum- şu safhada, kaymakamlıklar ve valiliklerce Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışmayı 
Teşvik Fonundan talep edilen seracılık, hayvancılık, arıcılık ve benzeri alanlarda -ki, çok ufak çap
taki projelere dayalıdır; istihdam bununla sağlanıyor. Bunların dışında bir istihdam alanı söz konusu 
değildir- istihdam yaratıcı birtakım önlemlere mutlak surette gereksinim bulunmaktadır. 

Değerli arkadaşlar, bunu çok üzülerek söylemek istiyorum; fakat, gerçekleri de söylememiz 
gerekiyor. Huzur ortamı sağlanmış; ama, insanlarımızın yüzde 70'i işsiz, aç, sefil. Bu insanlara, çok 
kısa sürede, biz, bu huzur ortamı içerisinde insan haklarını her gün biraz daha tanıyarak -ki, 
olağanüstü hal uygulamasının kaldırılması da bunun bir göstergesidir- sağlayamazsak, PKK kalkar 
KADEK gelir, KADEK kalkar başka bir şey gelir; yani, insanlar aç ise, kullanılmaya müsaittir. Böl
ge de buna müsaittir; çünkü, bütün komşu ülkelerimiz... Zaten, bugüne kadar terör örgütlerinin 
oradaki destek aldıkları yerler de bellidir; yani, onun için, bu bölgedeki insanımızı eğer biz sahip
lenmezsek, yine art niyetli insanlarımız sahiplenecektir. 

Değerli arkadaşlar, bir cümle söylüyorum, dikkat edin. Ben inanıyorum ki, olağanüstü halin 
kaldırılmasını bütün bölge halkının yüzde 99'u bayramla karşılıyor; ama, belki üzülen yüzde 1 gibi 
bölücü kesimler vardır; çünkü, elinden bir silah daha alıyorsunuz. (DSP sıralarından alkışlar) Her 
silahı aldığınızda, onların kullanacağı bir şey kalmıyor ellerinde. 

Bu dönemde, gerçekten, eğitim ve sağlık konusunda az olmayan hizmetler yapılmaktadır. Ör
neğin, eğitime katkı payı gibi bir gelir kaynağı sağlandıktan sonra, bölgedeki ilköğretim okulları, 
özellikle YİBO'lar -ki, dağınık bir yerleşimdir- eğitimin kalitesinin yükseltilmesi için de mutlaka 
gerekli olan kurumlardır. Yine örnek olarak veriyorum; Hakkâri'de sayısı üç yılda 5'ten 10'a çıkmış
tır. Bölgede öğretmen konusu, norm kadro sayesinde, gerçekten, hem sınıf öğretmeni konusunda 
hem de branş öğretmeni sayısı açısından, geçmişe nazaran yüzde 90 karşılanmış hale gelmiştir; 
yönetici atamaları aynı şekilde. 

Sağlık konusuna geldiğimizde, bundan çok önceki birçok konuşmamda özellikle doktorsuzluk-
tan, hatta bir diş çekimi için bile Hakkâri'den Van'a -240 kilometre- şevkli giden insanlarımız ol
duğundan ve hele, o dönemlerde, bir de yollardaki işkenceden dolayı hasta sahiplerinin gidemedik
lerinden burada bahsetmiştim, ifade etmiştim hatırlarsanız; bugün, Allah'a şükür o noktaları bırak-
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tık ve özellikle, Sağlık Bakanlığı, 57 nci hükümet, Sayın Başbakanımız, sayın bakanlarımız ve özel
likle Sayın Osman Durmuş Bey'e minnettarlığımı ifade etmek istiyorum. (MHP sıralarından alkış
lar) 1992'den bugüne kadar on yıl, beşer yıl arayla ertelenen Zorunlu Hizmet Yasasının, 27 Mart 
2002 tarihinden itibaren tekrar yürürlükte olmasını sağlamıştır. Ben inanıyorum ki, önümüzdeki bu 
temmuz ayından itibaren, mezun olacak hekimler, yeni bitirecek uzman hekimler, hem pratisyen 
hem uzman hekimler, yalnız Hakkâri, yalnız Şırnak, yalnız Bitlis'te olan eksikleri değil, Çerkeş'te, 
Alucra'da, Giresun'un Şebinkarahisar İlçesindeki noksanları da giderecek hale gelmiştir. İşte, bu 
bakanı, özellikle bir hekim olarak kendi meslektaşları ve özellikle bazı sivil toplum örgütleri, bazı 
basın organları sürekli topa tutmuşlardır; ama, ne Sayın Bakanımız ne hükümetimiz ne Sayın Baş
bakanımız, bundan taviz vermemiştir. Bunu da, onurla, bir milletvekili olarak ifade etmek is
tiyorum. (DSP sıralarından alkışlar) 

Değerli arkadaşlar, bölgedeki belediyelere değinmeden geçemeyeceğim. Doğu ve güney
doğuda, özellikle bu bahsettiğimiz dört beş ilde, büyükşehir belediyeleri dahil birçok belediyeyi 
1999'da HADEP kazanmıştır. Bu, Anayasa gereği yapılan seçimlerle halkın tercihi olmuştur; yüz
de 70, yüzde 80 oy almışlardır. Ama, bu belediyelerin tümü -ki, Türkiye'nin genelinde belediyeler 
zaten krizde- kapanma noktasındadır ki, geçmişte, 1999'dan önceki dönemde bir belediye başkanı, 
hiçbir yetkisi yokken "ben belediyeyi kapatıyorum, anahtarı devlete teslim ediyorum" diye bir açık
lama yaptı; medya sahip çıktı, zamanın cumhurbaşkanı sahip çıktı, hükümet sahip çıktı ve orayı kol 
kanat altına aldılar. Bugün, ben tahmin ediyorum, yalnız Hakkâri'deki değil, Yüksekova'daki değil, 
Şemdinli'deki değil, o bölgedeki belediyelerin tümü, dokuz on ay, onbeş aydır maaş ödememişler
dir ye olağanüstü iller olduğu için yönetim açısından, mücavir iller olduğu için, herhangi bir çalışan 
da ses çıkaramamaktadır; ama, bu insanlar, bizim insanımızdır. O illerde, o ilçelerde yaşayan halk, 
kamu hizmeti verme durumunda olan belediyeden hizmet beklemektedir. 

Geçen hafta burada Meclis araştırması önergesinin öngörüşmeleri sırasında Afet Kararnamesi 
tartışılırken, Partimizin değerli sözcüsünün ifade ettiği gibi, biz, bu kararnameden Grup olarak ger
çekten rahatsızız; çünkü, hiç kimse, sadece bu dönemde değil, hiçbir dönemde, bu kararnamenin 
objektif kullanıldığını söyleyemez Türkiye'de. 

Belediyelere dağıtılacak gelirlerin toplamı yüzde 6 ise, bunun yüzde 1,5'ini, yüzde 2'sini alıyor
sunuz, beğendiğiniz 200-300 belediyeye veriyorsunuz, geriye kalanı tekrar dağıtıyorsunuz. 
Belediyelerin sahiplenmek istedikleri gelir düzeyini, yüzde 6'dan, otomatikman yüzde 4'e, yüzde 
4,5'e indiriyorsunuz. Bunun, Anayasayla, hakla hukukla, adaletle ilgisi yoktur. 

Demokratik Sol Parti, inşallah tek başına iktidar olduğunda, bunu kökünden kaldıracaktır. 
(DSP sıralarından alkışlar) 

Değerli arkadaşlar, ikinci bir konu hazine yardımıdır. Gerçekten, belediyelere yapılan hazine 
yardımı da sübjektiftir. Biz, her şeyin şeffaf olmasını istiyoruz. Bugün, bakan -hangi iktidar olursa 
olsun, hangi bakan olursa olsun- hangi partiye mensupsa, inanın ki, hazine yardımının yüzde 90'ı 
gizliden o belediyelere gidiyor, yüzde 10'u da sus payı diye, haberi olan belediyelere gidiyor. Ben, 
bunu, bugünkü bakan için değil, geçmişten bugüne kadar gelip geçen bakanlar için söylüyorum; 
çünkü, hiçbir bakan, hiçbir hükümet, hiçbir dönemde bunun objektif verildiğini hiçbir zaman açık
layamamıştır, açıklayamaz da. İnşallah bu iki konuyu da ortadan kaldırmak lazım. 

Netice olarak şunu söylüyorum: Bugün, HADEP'li belediyeler "afet kararnamesinden şu 
belediye şu kadar yardım almıştır" diye afişler yazıp asıyorlar. Böylece, bir yerde onların eline bir 
koz vermiş oluyoruz haksızca. Orada yaşayan tüm insanlar, oy veren vermeyen herkes, hizmet 
yönünden mağdur durumdadır. Dolayısıyla, buna da bir çözüm bulmamız gerekmektedir. 
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MAHMUT GÖKSU (Adıyaman) - Hükümetsiniz, bulmanız lazım. 

VEYSEL CANDAN (Konya) - Bulsa bulsa, DSP bulurdu!.. 

MAHMUT GÖKSU (Adıyaman) - Başbakan da onlarda!.. 

EVLİYA PARLAK ( Devamla) - Değerli arkadaşlar, ben biraz da, bölge insanı olarak, 
günümüzde herkesin tartıştığı ve değerli bazı sözcülerin de "kendimiz için Avrupa Birliğinin kabul 
ettiği normlara, kriterlere varalım" dedikleri noktalara değinmek istiyorum. 

BAŞKAN - Süreniz dolmak üzere Sayın Parlak; 1,5 dakikanız var. 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - Tamam Başkanım, daha 1,5 dakikam var. 

Önce, anadilde yayın ve anadili öğrenme konusunda yaşadıklarımı ve bildiklerimi arz etmek 
istiyorum. 

Değerli arkadaşlar, anadili öğrenmek, konuşmak, Türkiye'de, Avrupa Birliğinde kabul et
tiğimiz Kopenhag siyasî kriterleri içinde olmasına karşın, sadece sanki Kürtçe'nin öğrenilmesi 
olarak ortaya konuluyor. 

Dün değil evvelki gün hepiniz görmüşsünüzdür, Milliyet Gazetesinde -Lazlar burada çoktur 
tahmin ediyorum- "Lazca eğitim istiyorum..." Ben bu arkadaşı bilmiyorum; bakın: "Tulum ve 
kemençedeki ustalığıyla dünyaca tanınan Karadenizli müzisyen Birol Topaloğlu Lazca türküleri 
nedeniyle televizyona çıkarılmamaktan yakınıyor." 

Şimdi, ben bunu niçin söylüyorum; Türkiye'de bir gerçek var, anadili Lazca olan var, Gürcüce 
olan var, Boşnakça olan var, benim gibi Kürtçe olan da var. Benim eşim Boşnaktır, anadili Boşriak-
çadır. Üç çocuğum var, üçü de üniversiteyi bitirdi, ne Kürtçe biliyorlar ne Boşnakça biliyorlar. Şim
di, benim kızım dese ki, baba bir kurs var, annemin akrabalarıyla Boşnakça konuşmak için gidip öğ
rensem; benim oğlum dese ki, ben Hakkâri'de Hakkârililerle rahat diyalog kuramıyorum, gitsem 
Kürtçe öğrensem; bunu bölücülük olarak değerlendirirsek, yanılıyoruz demek istiyorum, 
yanılıyoruz... 

HÜSEYİN KALKAN (Balıkesir) - Engel yok buna... 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - İkinci bir şey... 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - Buraya gelince... 

HÜSEYİN KALKAN (Balıkesir) - Yazıklar olsun!... 

BAŞKAN - Sayın Kalkan... 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - Bu, benim görüşüm. Bu, benim Partimin görüşü de değil, şah
sımın görüşü. 

BAŞKAN - Sayın Parlak, cümlelerinizi bitiriniz. 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - İkinci bir şey, bir örnek daha vereyim... 

HÜSEYİN KALKAN (Balıkesir) - Ayıp yapıyorsun!.. 

MAHMUT GÖKSU (Adıyaman) - örnek ver, örnek ver; açıklık getir buna... 

BAŞKAN - Sayın Parlak, cümlelerinizi bitiriniz, sonuçlandırınız. 

EVLİYA PARLAK (Devamla) - Değerli arkadaşlar, bakın, 12 Eylül öncesinde ben Kürtçe bant 
dinliyordum; ihtilal gecesi toplamalar başladı ve gerçekten o bantların hepsi yandı; ondan sonra 
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karaborsaya düştü; o kadar çok sempatiyle aranıyordu -müzik; normal müzik- ne zamanki serbest 
bırakıldı, bandrolle satılıyor, ne ben alıyorum ne kimse alıyor. Benim bunları söylememin bir 
nedeni var. Bugün, çanak antenlerle, zaten, dış ülkelerden, kontrol edemediğiniz yayınlar yapılıyor. 

HÜSEYİN KALKAN (Balıkesir) - Yapılsın... 
EVLİYA PARLAK (Devamla) - Bu yayınlar üstelik o kadar zehirli bir şekilde yapılıyor ki, in

sanlarımızın beyni karıştırılıyor. Biz, normal yayınla, doğru bir şekilde, ifadeyle bu insanlara ulaşır
sak -teknoloji o kadar gelişmiş ki, bunu kontrol edemiyoruz- bunları da korkmadan kendimiz için 
yaparsak ve eğer bunları sağlarsak, bir daha, doğuda, güneydoğuda, başka yerde, Türkiye'nin hiç
bir köşesinde, Allah'ın izniyle, ne sıkıyönetimi gerektiren ne olağanüstü hali gerektiren bir şey olur 
ve de milletin birliğini, bütünlüğünü perçinleştiren bir yönetimi oluştururuz, işte bugün aldığımız 
karar gibi. 

Yirmidört yıldır, bu bölge, gerçekten, kuruyla beraber yaşın da yandığı bir yerdir; ama, bugün 
şunu söylüyorum: Çalışan bütün güvenlik görevlileri, bugün orada millet-devlet bütünlüğünü sağ
lamıştır ve bundan dolayı da, gerçekten, sayın bakanlara, sayın hükümetimize ve bütün yetkililere 
minnettarız. ' 

Bu duygularla, bu kararın Yüce Heyetinizce kabul edileceği inancımı vurguluyorum. Avrupa 
istediği için değil, kendimiz için -bölgemize ve ülkemize- gerekli olan en sağlıklı kararları da, in
şallah, bu Yüce Genel Kurul alacaktır. 

Hepinize en içten saygılarımı sunuyorum. (DSP, MHP ve ANAP sıralarından alkışlar) 
BAŞKAN - Sayın Parlak, çok teşekkür ediyorum. 
Sayın milletvekilleri, çalışma saatimiz saat 19.00'a kadar. İçtüzüğe göre, bu konuyla sınırlı ol

mak üzere, çalışma süremizi uzatabiliriz eğer tensip buyurursanız. 

Sürenin uzatılmasını tensip buyuran, kabul eden arkadaşlarımız... Kabul etmeyenler... Kabul 
edilmiştir. 

Şimdi iki arkadaşımıza şahsı adına söz vereceğim ve daha sonra da tezkerenin oylamasını 
yapacağım. 

Tunceli Milletvekili Bekir Gündoğan, buyurun. (DSP sıralarından alkışlar) 
BEKİR GÜNDOĞAN (Tunceli) - Sayın Başkan, saygıdeğer milletvekilleri; olağanüstü halin, 

Hakkâri ve Tunceli İllerinden 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere kaldırıl
masını, Diyarbakır ve Şırnak İllerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere 
dört ay süreyle uzatılmasını Türkiye Büyük Millet Meclisine arz eden 10.6.2002 tarihindeki Bakan
lar Kurulu tezkeresi üzerinde söz almış bulunmaktayım; hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Değerli milletvekilleri, ben, önce, Anayasamızın 10 uncu maddesini bir hatırlatmak istiyorum, 
gerçi, hepiniz de biliyorsunuz. Anayasamızın 10 uncu maddesinde aynen şöyle der: "Herkes, dil, 
ırk, renk, cinsiyet, siyasî düşünce, felsefi inanç, din, mezhep ve benzeri sebeplerle ayırım gözetil
meksizin kanun önünde eşittir. 

Devlet organları ve idare makamları bütün işlemlerinde kanun önünde eşitlik ilkesine uygun 
olarak hareket etmek zorundadırlar." 

Biz, doğu ve güneydoğuda 24 yıldır bütün bu kanunlardan uzak, ayrı yasalarla, ayrı kanunlar
la, ayrı antidemokratik yasalarla gerçekten yönetilen bir toplumuz; buna, yediden yetmişine, 
çocuğumuzdan büyüğümüze kadar tahammül eden, sabır gösteren bir toplumuz. 
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Ben şunu diyorum: Bu bölgelerimiz, doğu ve güneydoğu bölgeleri, gerçekten, bu ülkenin hem 
kaleleri hem kapısıdır; çünkü, bu insanlar askerliğini yapar, vergisini verir, nöbete gider, savaşa gider; 
bana göre birinci sınıf vatandaştır, vatandaşlık görevinde, bugüne kadar hiçbir kusur işlememiştir, öy
leyse, bunların ayrı yasalarla yönetilmesini, bunlara ayrıcalıklar uygulanmasını, zannedersem, hiç
birimizin vicdanı kabul edemez. İşte, Türkiye'nin gelmek istediği nokta da bana göre budur. 

Bu ülkenin her şeyden önce akıl yolunu seçmesi... Akıl yolunun ise, demokrasiden geçtiğine 
inanıyorum. O zaman, demokratik kültürümüzü artırmamız, demokratikleşme sürecimizi de 
tamamlamamız gerekir. Aksi takdirde, biz, eşitliği, kardeşliği, birlikte yaşamayı bir türlü sağ
layamayız; bunun dışında alternatif yok. Bunun dışındaki başvurular, ancak ve ancak, terör olayları 
olur; ki, bunu da, hepimiz kınıyoruz. Terörün mantığı ve hukuku yoktur, hepinizin bildiği gibi. 
Ama, biz, devlet olarak, vatandaşımıza, terörün reva gördüğü şeyleri, asla ve asla, reva gör
memeliyiz; biz, ne olursa olsun, hukuk çerçevesinde, hukuk devleti olma anlayışından uzaklaş-
mamalıyız. 

Doğuda, güneydoğuda ve ilimde yirmidört yıldan beri uygulanan olağanüstü hal ve 
sıkıyönetimler, gerçekten, birçok kesimin hataları -siyasî partilerin hataları, güvenlik güçlerinin 
hataları- birbirine karışarak, savunmasız, sivil vatandaşları bir hayli zedelemiştir. Öylesine 
zedelemiştir ki, Türkiye'de insan hakları ihlalleri en üst seviyeye ulaşmıştır. Bunu, bazı siyasî 
iradeler, zamanında "üç beş şaki" deyip, "üç beş kişi" deyip geçiştirmiştir; kimi oy hesapları yap
mıştır, kimiyse hukuk devleti anlayışı çerçevesinden çıkarak, terörü bitireceğim diye, kendi insan
larını bitirmiştir. 

Ben, bunun, çok canlı ve çarpıcı bir örneğini vermek istiyorum sizlere: 1993-1994 yıllarında, 
hepimizin bildiği gibi, Sayın Tansu Çiller Hanımefendi Başbakandı -bunu, hepimiz biliyoruz; hele 
hele, siyasetle uğraşanlar çok daha iyi hatırlıyor, o illerde, o bölgede yaşayan insanlar çok çok daha 
iyi hatırlıyor- terörü bitireceğim diye, köylerimizi boşalttı. Evler yakıldı, insanlar iç göç vermek 
zorunda kaldı. Oysaki, maalesef, terör bitmedi, daha da zirveye ulaştı. O dönem, doğu ve güney
doğuda, binlerce aile, onbinlerce köy, mezra boşaltıldı; insanlar, uğraşlarından, tarımından, hay
vanından, ticaretinden olmak zorunda kaldı. 

Hatta, o dönem, Saygıdeğer Milletvekilim Sayın Genç, zaman zaman söylüyordu: "Ovacık'ta 
bu prefabrikeler içerisine koyduğunuz insanlar, bu haritanın üzerinde yüzkarasıdır. Bunları niye 
kurtarmıyorsunuz?" İşte, o insanların, 1993-1994 yıllarında, gerçekten, Ovacık'ta o prefabrikeler 
içerisinde yaşamaya mahkûm edildikleri dönem o dönemdi; ama, biz, bu dönem... Sayın Genç şim
di onlardan bahsetmiyor; çünkü, biz, o insanları, o çamurlardan, o karlardan çıkarıp, gerçekten 
kalıcı konutlara kavuşturmuş olduk. Hakikaten, üzücü bir manzaraydı, o manzaraya bu şekilde son 
vermiş olduk. 

Demek istediğim şu: Biz, hiçbir zaman, insanlarımızı mağdur etmekle veya ayrı yasalar uy
gulamakla bir yere varamayız. Bizim yapmak istediğimiz tek şey şu olmalıdır: O insanları birinci 
sınıf vatandaş olarak bağrımıza basmak; o insanların geriye dönüşü için ne gerekiyorsa onu yap
mak; tarım ve hayvancılık sektörünü tekrar o bölgelerde canlandırmak; o insanları istihdam etmek 
için, köye dönüşler için devletin katkıda bulunması; o insanların kendi evlerinin içerisinde oturması, 
kendi tarlasını ekmesi, kendi hayvanına bakması, kendi geçimini sağlaması gerekir; bundan başka 
çaremiz yoktur. Bizim yapmamız gereken budur ve bu hükümet döneminde de bunun büyük çoğun
luğunu yapıyoruz. Valilerin emrine parayı verdik. Köye dönüşlerde kendilerine çok büyük katkılar
da bulunuluyor, demir veriliyor, çimento veriliyor, para veriliyor ve insanlar da seve seve köylerine 
gidip, evlerini yapıyorlar. 
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Değerli arkadaşlar, ben, 4.6.2002 tarihinde, burada, gündemdışı konuşmamda, olağanüstü halin 
kalkması için katkısı bulunan tüm görevlilere, Millî Güvenlik Kuruluna, Cumhurbaşkanıma, Baş
bakanıma teşekkür etmiştim. Ben, bugün de, huzurlarınızda, biraz sonra bu Yüce Meclisin değerli 
oylarıyla kalkacağına inandığım olağanüstü hal için, hem Başkanıma hem Başbakanıma hem siz 
değerli milletvekili arkadaşlarımıza, vereceği kıymetli oylarından ötürü, şimdiden teşekkür 
ediyorum, saygılar sunuyorum. Ama, ben, şunu da söylüyorum: Biz, bu ülkeyi gerçekten hukuk 
devleti yapmak zorundayız; biz, bu ülkede hukukun tüm kurum ve kurallarını yerleştirmek zorun
dayız; biz, bu ülkede insan hakları ihlallerini ortadan kaldırmak zorundayız, barışı ve kardeşliği sağ
lamak zorundayız. İnsanlar akıl ve vicdanla donatılmışlardır. Bu, Tanrı'nın insana verdiği en büyük 
cevherdir, bunu çok iyi kullanmamız gerekir. Eğer, biz bunu değerlendirirsek, biz bu yoldan hareket 
edersek, barışı, kardeşliği ancak bu şekilde sağlamış oluruz; bunun dışında hiçbir çaremiz yoktur. 
İnsanların rengi değişik olabilir, şekli değişik olabilir, bölgesi değişik olabilir, cinsiyeti değişik 
olabilir, varlığı değişik olabilir; ama, ne olursa olsun, her şeyden önce, bu ülkenin insanıdır, bu ül
kenin vatandaşıdır. 

Ulusal bilinci geliştirmemiz gerekir. Bana göre, bu ülkede eksik olan budur, ulusal bilincin ek
sikliğidir; yoksa, ulusal bilinci geliştirmezseniz, bölgeye göre, illere göre kanunlar uygularsanız, 
gerçekten, bu ülkede, kardeşliği, barışı bir türlü sağlayamayız. 

Değerli arkadaşlarım, diğer taraftan, o bölgelerde yapmamız gereken şey şudur: Sayın 
Bakanımız da buradadır. O bölge, tarım ve hayvancılık bakımından oldukça ehliyetli insanlarla 
doludur. Her şeyden önce, tanm ve hayvancılık konusunda, o bölgeye gereken desteği sağlamamız 
gerekir; çünkü, onların bundan başka uğraşacağı pek bir konuları da yoktur. Eğer, biz, bu konuda on
lara gereken desteği sağlarsak, o bölgede tekrar hayvancılığı canlandınrsak, tarımı canlandırırsak, o 
zaman, bu ülkeye giren delidana etinden de kurtulmuş oluruz. Bu, bizim için oldukça önemlidir. 

BAŞKAN - Sayın Gündoğan, 1 dakikanız var. 

BEKİR GÜNDOĞAN (Devamla) - Peki efendim. 
Değerli milletvekilleri, olağanüstü halin kalkmasına, ilim ve Hakkâri oldukça seviniyor. Ben 

dilerdim ki, diğer iki ilimizde de kalksaydı; ama, üç ay sonra, temenni ederim ki, onlar da bu sevin
ci yaşarlar. Biz, gerçekten, bu konuda, oldukça sevinçli ve mutluyuz. Bu konuya sevinmeyen sadece 
bir kesim var; açık ve net söyleyeyim, rantçı kesim ile terör kesimi bu işe sevinmiyor; ama, halk 
olarak hepimiz gerçekten mutluyuz, sevinçliyiz. 

Ben de, bu sevincimi, bu mutluluğumu huzurunuzda bölüşürken, Yüce Kurulunuza ve Sayın 
Başkanıma saygılar sunuyor, hepinize teşekkür ediyorum. (DSP, MHP ve ANAP sıralarından alkışlar) 

BAŞKAN - Teşekkürler Sayın Gündoğan. 

TURHAN GÜVEN (İçel) - Sayın Başkan, konuşmada, eğer, zabıtlar getirilirse, görülecek ki, 
sataşma vardır. 

Terörle mücadele bir devlet meselesidir, bir millî meseledir. Terörle mücadelede "ya bitecek ya 
bitecek" deyip de, daha fazla azdırdığını ifade ediyor sayın konuşmacı. Sayın milletvekili doğruları 
yansıtmıyor. Bugün, eğer -sataşma olarak şunu söyleyeyim- Apo... 

BAŞKAN - Kime sataşma Sayın Güven? 

TURHAN GÜVEN (İçel) - Doğrudan doğruya Sayın Çiller'e ve hükümetine sataşmıştır efendim. 

BAŞKAN - O zaman, tutanaklara baktırayım, eğer, sabit görürsem söz veririm. 
Teşekkür ederim. 
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TURHAN GÜVEN (İçel) - Terörü bitiren insanları takdir etmeniz lazım, bunları yapmıyor
sunuz, istismar ediyorsunuz. 

BAŞKAN - Şahsı adına, Tunceli Milletvekili Sayın Kamer Genç. 

Buyurun Sayın Genç. 

Süreniz 10 dakikadır. 

KAMER GENÇ (Tunceli) - Sayın Başkan, değerli milletvekilleri; Başbakanlığın olağanüstü 
halin iki ilde uzatılmasıyla ilgili tezkeresi üzerinde söz aldım, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Aslında, gelen tezkere yanlış. Zaten, Bakanlar Kurulu uygun görmediği yerde, kendiliğinden 
olağanüstü hal uzuyor ve bunun için Millî Güvenlik Kurulu kararına da gerek yok; ama, Türkiye'de 
Anayasayı anlayan, Anayasayı takan kimse yok. Aslında, bu olağanüstü hal 30 Temmuz yerine 
bugün niye kaldırılmıyor? 

Tabiî, aslında, olağanüstü hal, insan yaşamı üzerinde, insan hayatını baskı altına alan, temel 
hak ve özgürlükleri yok eden, insanca yaşama şartlarını ortadan kaldıran çok anormal bir rejimdir. 
Bu anormal rejimin altında yaşayanlar bilir. Saadet Partisi Grubu ve ANAP Grubu adına konuşan 
arkadaşlarımız bölgedeki olayları çok güzel tahlil ettiler; bunları da, o bölgenin insanları oldukları 
için ifade ettiler. Yaygın anarşik olaylarda kamu düzeninin bozulması meselesi, bir günlük, bir gün 
sonraki meseledir. Bir ay sonra, iki ay sonra olağanüstü hal ilan edilmez ve uzatılmaz. Bu, demok
rasiye, insan haklarına ve demokratik anlayışa da aykırı; bunu devamlı söyledik. 

Değerli milletvekilleri, tabiî, ilimizde olağanüstü halin 30 Temmuzdan sonra kaldırılmasına 
seviniyoruz; ancak, bu olağanüstü hali kaldırırken, yine, eski rejimi devam ettirmeyelim, eski bas
kı rejimini devam ettirmeyelim. Orada ciddî yatırımlar yapalım. Ben kendi ilimi konuşmak için söz 
aldım. Oraya kalitesiz, sürgün yönetici göndermeyelim. O halkla bütünleşen, halkı seven, orada en 
az o insanlara yapılan kötülükleri kendisine yapılmış gibi hisseden insanları gönderelim. Bölgeyi 
sürgün yerinden kurtaralım. 

Geçen gün bir lisede bir olay meydana geliypr. Öğrenciler masanın başına yazılar yazmışlar; 
bütün lise öğrencilerinde var. Hemen git, okul yöneticilerini görevden al. Böyle bir anlayış olur 
mu?! 

Kafası kızıyor assubayın, köyde -daha yakında oluyor- iki gün sokağa çıkma yasağı ilan ediyor. 
(MHP sıralarından gürültüler) 

Arkadaşlar, ben konuşmamı yapayım. Rica ediyorum, bırakın şimdi... 

Sokağa çıkma yasağı ilan ediyor. Böyle bir şey olur mu?! 

Ben Meclis Başkanvekiliyim; Türkiye'de protokolde, Cumhurbaşkanından sonra, Meclis Baş
kanının olmadığı yerde Cumhurbaşkanını temsil ediyorum; ama, bölgeye gittiğimiz zaman, hâlâ, 
biz, başka görülüyoruz. Bu zihniyetlerden insanların sıyrılması lazım. 

Değerli milletvekilleri, bunları, biz, bu Meclisin saygınlığını sormak için söylüyoruz. Artık, 
ırkçı kafalarla, kafatasçı düşüncelerle olaylara yaklaşmayalım. Türkiye, büyüyen bir ülkedir. İlim 
çağıdır, bilim çağıdır. Irkçılıkla bir yere varamazsınız. Bu çağın en büyük hastalığıdır bu. 

AHMET ÇAKAR (İstanbul) - Siz, bu kafayla nereye varacaksınız?! 

KAMER GENÇ (Devamla) - Efendim, lütfen müdahale etmeyin. 

BAŞKAN - Sayın Çakar... 
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KAMER GENÇ (Devamla) - Ben kimseyi kastetmiyorum. (MHP sıralarından gürültüler) 

Değerli milletvekilleri... 

BAŞKAN - Değerli arkadaşlarım, hatibi dinleyelim. 
KAMER GENÇ (Devamla) - Efendim, niye üzerinize alıyorsunuz?! Niye üzerinize alıyor

sunuz?! (MHP sıralarından gürültüler) 

ORHAN ŞEN (Bursa) - Niye bize doğru bakarak konuşuyorsun?! 

BAŞKAN - Sayın Şen... 

KAMER GENÇ (Devamla) - Hayır, niye yani Sayın Başkan... Yani, 5 dakika burada 
konuşacağız diye ikide bir sözümüzü niye kesiyorlar ki bunlar. 

BAŞKAN - Evet; lütfen... 

Buyurun siz devam edin. 

KAMER GENÇ (Devamla) - Değerli milletvekilleri, bakın, ilimizin ciddî çözümlere ihtiyacı 
var. Bakın, geçen gün bir vatandaş geldi, köyüne bırakmıyorlar. Niye bırakmıyorlar. "Sen PKK'lı 
keçiler besliyorsun" demişler. Bunlar sizin memlekette oluyor mu? "Nedir PKK'lı keçi" dedim. 
"Efendim, PKK'lılar beslediği keçilerin bir kısmını senin köyünde beslemiş..." Böyle laflar olur 
mu?! 

Beyler, bunlar memleketimde olan şeylerdir. Şimdi, bakın, işte size bir gazetenin kupürü: "Tun
celi'de 27 köy hâlâ yasaklı. 164 aileye evlerine dönüş izni verilmiyor." 

Düşünebiliyor musunuz, size, evinizi, köyünüzü terk et deseler, haydi çıkın deseler -eşyanız 
orada, eviniz orada- nereye gideceksiniz?! Size kira parası da ödenmiyor. 

Değerli arkadaşlar, biraz insanların acılarını hissederek meselelere bakmak lazım. Yani, bizler, 
sizden daha fazla bu memleketin menfaatini düşünen, sizden daha fazla heyecan duyan, her zemin
de Türkiye Cumhuriyeti Devletinin bir vatandaşı olmaktan onur duyan insanlarız; ama, mantıksız 
davranışlarla, birtakım milliyetçilik duygularını tahrik eden insanlar değiliz. Bu memleket bizimdir. 
Bu memleketi dünyada en saygın ülke haline getireceğiz. Bunu nasıl yapacağız; elbette ki, demok
rasinin standartlarını yükselterek, insan hakları standartlarını yükselterek yapacağız. 

Bölgemizde önemli sorunlar vardır; hayvancılık, çok önemli bir sorundur; ama, yayla zamanı 
geldiğinde, maalesef, hayvanları dağa çıkarmak için yüzlerce yere telefon ediyoruz; ama, karşımız
da muhatap bulamıyoruz. "Yasak" diyor adam "oradan gitmeyeceksin buradan gideceksin... Yok 
efendim, Tunceli'nin yaylalarına çıkmak için ille Erzurum'u döneceksin veya Erzincan'ı dönecek
sin..." Böyle bir şey olur mu?! 

ABBAS BOZYEL (İğdır) - Olur!.. Olur!.. 
KAMER GENÇ (Devamla) - Size göre "olur" tabiî; sizin mantığınız böyle. (MHP sıralarından 

gürültüler) 
Beyler, bakın, maalesef, ilimizde, gece saat 6'dan, 7'den sonra komşuya giderken, hâlâ oradaki 

kişilerden izin alıyoruz; bunları, artık, kaldıralım; lütfen, bunlar kalksın. Bakın, 1998,1999 yılların
dan sonra silahlı eylemler bitti; artık, orada da, insanlar, rahatça yaşayabilecek bir hayat şartlarına 
kavuşturulmalıdır. 

Bizim ilimize hiçbir hizmet gelmiyor. Bakın, Sağlık Bakanı... Geçen gün, bizim çocuklar im
tihana giderken, benim ilçemin yakınında dolmuş kaza yaptı; dolmuştaki 19 öğrenciden 3'ü ve 1 de 
öğretmen öldü. Benim ilçemde hastane var; ama, hastanede bir tansiyon aleti bile yok, doktor yok; 
böyle bir hastane olur mu! Benim ilimde doktor yok arkadaşlar! 
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ABBAS BOZYEL (İğdır) - Var!.. Var!.. 

KAMER GENÇ (Devamla) - Varsa, getirir ispatlarsınız burada. 

Bakın, ondan sonra, o çocuklar... (MHP sıralarından gürültüler) 

Ya müdahale etmeyin arkadaşlar... 

O gençlerimiz Elazığ'a kaldırıldı; belki, Tunceli'de tedavi edilebilseydi, o ölümler olmazdı. 

Şimdi, bizim Tunceli'de önemli bir yol ağı var; Karadeniz'i güneye bağlayan bir Pülümür yolu 
var, Pertek'ten geçiyor. Bu Pertek Köprüsü, çok önemli bir köprüdür. Pülümür Dağındaki o yol... 
Erzurum'a, Erzincan'a giderken, Mutu Köprüsünden geçiyorsunuz; toz toprak; kışın kamyonlar geç
miyor. Kaç defa söyledik; Karayolları Bölge Müdürüne söyledik; diyor ki: "Bana 500 milyar lira 
versinler, ben bunu yapacağım." Verilmiyor bir şey. 

Bakm, geçen günkü trafik kazası da, karayolları çukur halinde olduğu için oldu. Sayın Karayol
ları Bölge Müdürü çalışan bir arkadaşımız; ama, maalesef, ödenek verilmiyor, oraya doğru dürüst 
hizmet gitmiyor, Köy Hizmetlerinin araçlarına akaryakıt bulunamıyor. Böyle bir şey olur mu?! 
(MHP sıralarından gürültüler) 

Sayın Başkan, bu arkadaşlar niye müdahale ediyorlar, ben anlamıyorum ki... 

BAŞKAN - Sayın Genç, siz Genel Kurula hitap ediniz. 

KAMER GENÇ (Devamla) - Efendim, ben ediyorum; ama, araya da girmesinler. 

BAŞKAN - Soru da sormayın arkadaşlara, cevap verirler. 
KAMER GENÇ (Devamla) - O kadar haksız uygulamalar var ki... Bizim Pertek'te bir iplik 

fabrikası vardı. İplik fabrikasını İsparta'ya taşıdılar. Oradaki işçilerin 52'si hâlâ boşta. Yüksek Plan
lama Kurulu bir karar vermiş, demiş ki: "Bu işçileri biz Tunceli'deki kamu kurumlarına yerleş
tireceğiz." Ama, oradaki Genel Müdür hemen talimat vermiş: "Bunların görevine son veriyorum." 
Diyorum ki: Kardeşim, Yüksek Planlama Kurulunun kararı var, Başbakanın imzası var, şu kadar 
bakanın imzası var, peki bu hükümet yok mu ortada?! Arkasından Saym Hüsamettin Özkan'a git
tik, Sayın Sanayi Bakanımıza gittik, "çare bulacağız" diyorlar; ama, öte taraftan da bu insanlara zor
la tebliğ ediyor, ayırıyor. Yani, böyle bölgelerde hukuk tatbik edilmiyor ve insanların hukukî hiçbir 
hakkına saygı duyulmuyor. Dolayısıyla, biz de bunları ileteceğimiz arkadaşlar bulamıyoruz. 

Değerli arkadaşlarım, bakın, ben Meclis Başkanvekiliyim, maalesef, birtakım bakanlarınıza 
defalarca telefon ediyoruz, telefonlarımıza çıkmıyorlar. Böyle bir şey olur mu?! Böyle bir şey olur 
mu?! Ben Başkanvekili de olmasam... 

İlimizde çok ciddî sıkıntılar var. Rica ediyorum... Bakın, hükümetten rica ediyorum; artık, böl
geciliği bırakalım. Türkiye Cumhuriyeti sınırları içerisinde bir Tunceli İli var; bu Tunceli İline de 
yeterli hizmeti götürelim. Karayolları olsun, Köy Hizmetleri olsun, su olsun... 

Bakın, 2 tane önemli sulama projemiz var; birisi, Mazgirt-Akpazar'da, birisi Çemişkezek'te. 
Beş sene önce bunların projeleri yapıldı, hâlâ bir kuruş para verilmedi; yani, bunlara verilecek para 
da 12 -13 trilyon lira para; ama, bunun karşılığında da büyük bir yatırım olacak, o bölgede köylüler 
en azından üretim yapacak; şekerpancarı ekecek, buğday ekecek ve geçimlerini sağlayacaklar. 

Değerli milletvekilleri, Tunceli İli Türkiye Cumhuriyeti Devleti içinde bir il değil midir? 
Maalesef, bu hükümet Tunceli İline bir kuruş yatırım yapmamıştır. Bir tek, eskiden, Saym Tansu 
Çiller zamanında bir barajın temeli atılmıştır, onun dışında bir yatırım yok. (DSP ve MHP sıraların
dan gürültüler) 
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Siz yaptıysanız bir şey söyleyin arkadaşlar, bir tane yatırım söyleyin!.. 
Rica ediyorum!.. 
Sağlık hizmetleri en mahrumiyet bölgesinde... (MHP ve DSP sıralarından gürültüler) 

Ben anlamıyorum ki!.. Ben anlayan insanlara göre konuşuyorum; ama siz... (DSP ve MHP 
sıralarından gürültüler) 

BAŞKAN - Arkadaşlar, sayın hatip sözlerini bitirecek; lütfen!.. (DSP ve MHP sıralarından 
gürültüler) 

KAMER GENÇ (Devamla) - Efendim, şimdi, Bekir Bey, tabiî ki, iktidar partisi milletvekili. 
Elbette ki iktidar partisi milletvekili kendisine göre konuşur; ama... (DSP ve MHP sıralarından 
gürültüler) 

(Mikrofon otomatik cihaz tarafından kapatıldı) 
BAŞKAN - Değerli arkadaşlarım, sayın hatip son sözlerini söyleyecek... 
KAMER GENÇ (Devamla) - Efendim, lütfen, bize de herkese tanıdığınız hakkı tanıyın. 
Sayın Başkan, yıllarca terör altında ezilmiş bir halkın ıstıraplarını duyarak burada o insanların 

acılarını, ıstıraplarını, maruz kaldıkları keyfî uygulamaları dile getirmek benim parlamenterlik 
görevimin gereğidir. Yani, burada da bu süreyi lütfen bize kullandırın ve maalesef her cümlemizde 
de bir sataşma oluyor ve bizdeki insicamı da bozuyorlar. 

Yani, değerli milletvekilleri, artık Tunceli'ye yeniden dönüş konusunda bu hükümetin gerekli 
tedbiri alması lazımdır. Bugün, Ankara'da, İstanbul'da, Türkiye'nin her tarafında Tuncelililer var; 
ama, orada çok güzel arazilerimiz var. Munzur Dağlarının altında çok güzel turistik alanlar var. Hiç 
olmazsa yollarımızı yapalım, buralarda yaşam koşullarını iyileştirecek belirli bir ortam yaratalım ve 
bu insanlar köylerine dönsün. Artık büyük şehirlerde yaşamanın şartları çok zor. O bakımdan, rica 
ediyoruz, özellikle hükümetten, bölgeye, halkı anlayan, halkla özdeşleşen yöneticiler göndersinler. 

BAŞKAN - Sayın Genç, size teşekkür edebilir miyim? 
KAMER GENÇ (Devamla) - Bir dakika, son cümleyi söyleyeyim de... 
BAŞKAN - Peki, son cümlenizi alayım. 
KAMER GENÇ (Devamla) - Biraz önce bir iki arkadaşımız, olağanüstü hali kaldıran güvenlik 

kuvvetlerine, Başbakana, Millî Güvenlik Kuruluna teşekkür ettiler. Teşekkür ederiz, tamam, kabul 
ediyorum da, aslında, teşekkür edilmesi gereken halktır. Halkın desteklemediği bir hareket hiçbir 
zaman başarıya ulaşamaz. Doğu ve güneydoğuda eğer terör sona ermişse, o bölge halkının özverili 
mücadelesinden kaynaklanmıştır ve burada, doğu ve güneydoğu halkına özellikle de teşekkür et
mek istiyorum; o bölgede, en anormal şartlarda, terörün bitmesi için canını dişine takarak mücadele 
vermiştir. 

Bir de, şunu, son cümle olarak söylüyorum: Artık, bu bölgede itirafçılar yakalanıyor "efendim, 
ben on sene önce şu adamın, gittim, evinden ekmek aldım" diyor, yüzlerce insan tutuklanıyor. Daha, 
onbeş gün önce, Ovacık'ta, 15 kişiyi içeriye aldılar. Rica ediyorum, bu uygulamaları da artık bırak
sınlar; yani, bu terör bittiğine göre, geçmişe bir sünger çekelim. 

Saygılar sunuyorum efendim. (DYP sıralarından alkışlar) 

BAŞKAN - Peki, biz de size çok teşekkür ediyoruz Sayın Genç. 
Sayın Güven, ben kendim okuduktan sonra, Divan üyesi arkadaşlarıma da gösterdim; Sayın 

Bekir Gündoğan'm konuşmasında, Sayın Çiller'e yönelik bir sataşma tespit edemedim. Öyle bir 
niyet olsaydı söylerdim. 
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TURHAN GÜVEN (İçel) - Sayın Başkan, kendisinin de itirafı var yani... 

"Terör ya bitecek ya bitecek dedi; ama, terörü azdırdı" diyor. İsmen söylüyor efendim. Bu 
memlekette terörü bitirenler bellidir. 

BAŞKAN - Efendim, görüşmeler tamamlanmıştır. 

Şimdi, Başbakanlık tezkeresini tekrar okutup, oylarınıza sunacağım... 

MEHMET SADRİ YILDIRIM (Eskişehir) - İsim söylendi Başkan... 

TURHAN GÜVEN (İçel) - Sayın Başkan, ismen söylüyor efendim; demek ki zabıtlara geç
miyor. "Terör ya bitecek ya bitecek, terörü azdırdı" diyor... Terörü azdırdığını ifade ediyor. 

BAŞKAN - Öyle bir niyet olsaydı... Burada, inceleteceğimi söyledim, incelettim Sayın 
Güven... 

TURHAN GÜVEN (İçel) - Bu memlekette terörü bitirenler meydandadır. Bu millî bir 
meseledir; ama, terör taraftan olduğunu ifade eden insanları da burada kınamak lazım. 

BAŞKAN - Hayır, öyle bir niyeti görmedim. Yazılı metne de baktım. "Olduğunu hissedersem, 
konuşmanıza izin veririm" dedim; ama, yok. Onu da ben düzeltmiş oldum. 

TURHAN GÜVEN (İçel) - O zaman, bir kez daha lütfen dikkatli okuyun da, ondan sonraki 
gündemdışmda da gereğini yapalım. Bu memlekette binlerce insan şehit olmuştur. Terörü azdıran
lar bilinsin... 

BAŞKAN - Tezkereyi okutuyorum: 
Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanlığına 

30 Mart 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere (4) ilde dört ay süre ile uzatılan ve Tür
kiye Büyük Millet Meclisinin 13.3.2002 tarihli ve 735 sayılı Kararı ile onaylanmış bulunan 
olağanüstü halin; 

1- Hakkâri ve Tunceli İllerinden 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere kal
dırılmasının, 

2- Diyarbakır ve Şırnak İllerinde 30 Temmuz 2002 günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere 
dört ay süre ile uzatılmasının, 

Türkiye Büyük Millet Meclisine arzı Bakanlar Kurulunca 10.6.2002 tarihinde kararlaştırılmıştır. 

Gereğinin yapılmasını saygılarımla arz ederim. 
Bülent Ecevit 

Başbakan 
BAŞKAN - Kabul edenler... Kabul etmeyenler... Kabul edilmiştir. 

Teşekkür ediyorum. 
Kanun tasarı ve tekliflerini sırasıyla görüşmek için, 20 Haziran 2002 Perşembe günü saat 

15.00'te toplanmak üzere, birleşimi kapatıyorum. 

Kapanma Saati: 19.26 

© 
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V. - SORULAR VE CEVAPLAR 
A) YAZILI SORULAR VE CEVAPLARI 
1.- Erzincan Milletvekili Tevhit Karakaya'nın, Erzincan-Kemah-Oğuz Köyünün yoluna ilişkin 

Başbakandan sorusu ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akçan 'in cevabı (7/7308) 

TÜRKİ YE BÜYÜK MİLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Algıdaki sorulanının Başbakan Sayın Bülent Ecevit tarafindan yazılı olarak 
cevaplandırılmasına delaletinizi saygı ile arz ederim. 03.05.2002 

Tevhit KAR AKAYA 
Erzincan Milletvekili 

ttyha Önce, TBMM Başkanlığına sunduğum yazılı soru önergemde Erzincan ili 
Kem^; ilçesi Oğuz Köyü arasındaki yolun bakım ve onanmı Köy Hizmetlerine'mi, yoksa 
Karayollarına mı aittir? Söz konusu yolun bakım ve onanmı içih ne gibi tedbir alınmıştır?" 
diye sormuştum. 

Ötiergeme adınıza 17.7.2001 tarih ve 856 sayı ile Devlet Bakanı Sayın Mustafa 
Yılmaz "ferzincan ili Kemah ilçesi Oğuz Köyü arasındaki yol köyyolu yol ağımızda yer 
almamaktadır" şeklinde cevaplandırmıştır. 

Kemah Oğuz Köyü arasındaki yol, önemli bir hizmet görmekte ve ne Köy Hizmetleri 
ne de Karayollan yol ağında yer almamaktadır. 

Buna göre; 

. I- Erzincan ili Kemah Oğuz Köyü arasındaki yolun sahibi kimdir? Karayollan mı, 
Köy Hizmetleri mi? v 

2- Köy Hizmetleri sahiplenmediğine göre, Karayollan niçin görevden kaçmaktadır? 

3- Kemah Oğuz Köyü arası yolu ile ilgili ortaya çıkan bu çelişkiyi devlet ciddiyeti ile 
bağdaştırabiliyor musunuz? 

4- Kemah Oğuz Köyü yolunun Karayolları yol ağında yer almamasının sebebi nedir? 
Buna kim, ne zaman karar vermiştir? 

5- Kurumların birbirlerine havale ç^'ek görevden kaçmalarından dolayı 1992 
yılından beri yolun bakımsız bırakıİmasım ve kaderine terk edilmesini, 8 köyün 
ulaşım problemi yaşamasını nasıl açıklayabiliyorsunuz? 
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T.C. 
BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 

Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 
A N K A R A 

SÜRELİ 
A....72002 

SAYI :B.09.0.APK.22.00.00.17/ I j UM '1 9 liAZ-fAM 2W. 
KONU: Erzincan Milletvekili 

Tevhit KARAKAYA'mn 
Yazılı Sora Önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ : 24/05/2002 tarih ve B.O2.O.KKG.0.I2/106-738-22/2869 sayılı yazı. 

Başbakanlığın İlgi yazısı ekinde alınan T.B.M.M. Başkanlığının 21/05/2002 tarih ve 
KAN.KAR.MD.A.Ol.O.GNS.0.10.00.02-7/7308-15263/36229 sayılı yazısı eki Erzincan 
Milletvekili Tevhit KARAKAYA'mn Erzincan ili Kemah ilçesi Oğuz köyü arasındaki yolun 
bakım ve onarımı hakkında Sayın Başbakanımıza yönelttiği, Sayın Başbakanımızın da 
Bakanlığımız koordinatörlüğünde cevaplandırılmasını tensip ettikleri T.B.M.M. 7/7308 Esas 
sayılı Yazdı Soru Önergesi incelenmiş olup, cevabı ekte sunulmuştur. 

Bilginizi ve gereğini arz ederim. 

Prof.Dr.Abdölkadir AKÇAN 
Bakan 

ERZİNCAN MİLLETVEKİLİ 
TEVHİT KARAKAYA'MN 

T.B.M.M. 7/7308 ESAS SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİNİN 
SORULARI VE CEVAPLARI 

SORULAR: 

Daha önce, TBMM Başkanlığına sunduğum yazıh soru önergemde "Erzincan ili 
Kemah ilçesi Oğuz Köyü arasındaki yolun bakım ve onarımı Köy Hizmetlerine mi, yoksa 
Karayollarına mı aittir? Söz konusu yolun bakım ve onanmı için ne gibi tedbir alınmıştır?" 
diye sormuştum. 

Önergeme adınıza 17.07.2001 tarih ve 856 sayı ile Devlet Bakanı Sayın Mustafa 
Yılmaz "Erzincan ili Kemali ilçesi Oğuz Köyü arasındaki yol köyyolu yol ağımızda yer 
almamaktadır" şeklinde cevaplandırmıştır. 
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Kemah Oğuz Köyü arasındaki yol, önemli bir hizmet görmekte ve ne Köy Hizmetleri 
ne de Karayolları yol ağında yer almamaktadır. 

Buna göre; 

1- Erzincan ili Kemah Oğuz Köyü arasındaki yolun sahibi kimdir? Karayolları mı, 
Köy Hizmetleri mi? 

2- Köy Hizmetleri sahiplenmediğine göre, Karayolları niçin görevden kaçmaktadır? 

3- Kemah Oğuz Köyü arası yolu ile ilgili ortaya çıkan bu çelişkiyi devlet ciddiyeti ile 
bağdaştırabiliyor musunuz? 

4- Kemah Oğuz Köyü yolunun Karayolları yol ağında yer almamasının sebebi nedir? 
Buna kim, ne zaman karar vermiştir? 

5- Kurumların birbirlerine havale ederek görevden kaçmalarından dolayı 1992 
yılından beri yolun bakmışız bırakılmasını ve kaderine terk edilmesini, 8 köyün ulaşım 
problemi yaşamasını nasıl açıklayabiliyorsunuz? 

CEVAPLAR; 

,-Erzincan ili Kemah-İliç îl Yolu Aynmı-Oğuz yolu Bakanlık Makamı'nın 10.04.1989 
tarih ve 1989/24 Sayılı OLUR'u ile "Köy Hizmetleri Genel MüdürlüğÜ'ntin bu yolun 
yapımını üstlenmesi" gerekçesi iİe Karayolları ağından çıkarılmıştır. Sözkomısu ağ değişikliği 
Bakanlığımızın bağlı kuruluşu Karayolları Genel Müdürlüğünce 30 Mayıs 1989 gün ve 14-
Plan.Şb.Md.ll8/Gn-0883 sayılı yazısı ile Köy Hizmetleri Genel Müdürİüğü'ne resmi olarak 
bildirilmiştir. Ancak, Oğuz yerleşim yerinin Karayolları Genel Müdürlüğümüz Kuruluş ve 
Görevleri Hakkındaki Kanun gereğince görev kapsamına girip girmediği hususunun 
değerlendirilmesi için çalışmalar ve yerinde incelemeler yeniden başlatılmıştır. 

2. -Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun; 
İller Bankası Bölge Müdürlüğünün Sinop İlinde programa aldığı işlere, 
Sinop İlinde afet bölgesi ilan edilen yer olup olmadığına, 
İlişkin soruları ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akçan 'in cevabı (7/7309, 7314) 

TÜRKÎYE BÜYÜK: MÎLLET MECLÎSI B AŞKANLIĞUSIA 

Aşağıdaki sorularımın Bayındırlık ve îskan Bakanı Sayın Abdulkadir 
AKCAN tarafından yazdı olarak cevaplandırılması için gereğini arz ederim. 

Mahmut GÖKSU 
Adıyaman Milletvekilij 

1- İller Bankası Bölge Müdürlüğü'mm Sinop il, ilce ve beldelerinde 
2002 yılında programladıkları ve yapacaktan işler nelerdir? 

2- Bu işlerin toplam maliyetleri ne kadardır? 
3- Bu yıl kullanılacak ödenek miktarı ne kadardır? 
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TÜRKİYE BÜYÜK MÎLLET MECLİSİ BASK ANT JĞINA 

Aşağıdaki sorulanının Bayındırlık ve İskan Bakanı Sayın Abdulkadir 
AKCAN tarafindan yazılı olarak cevaplandırılması için gereğini arz ederim. 

iahmut GÖKSU) 
Adıyaman Milletvekili 

1 - Sinop İl7 İlce ve Belde Belediyelerinden Afet Bölgesi ilan edilen var 
mı? 

2- Afet Bölgesi (katsayı) belirlerken hangi kriterlere bakılmaktadır? 
3- Afet Bölgesi belirlemede Belediye Başkanlarının siyasi yapılan 

dikkate almıyor mu? 
4- En son ne zaman ve hangi belediyeler afet kapsanma .alırımı$Bir? 

Süresi ne kadar? 
T.C. 

BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 
Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 

A N K A R A 
SÜRELİ 

SAYI : B.09.0.APK0.22.00.00117/ U<°V J.J20Ö2 
KONU : Adıyaman Milletvekili İ Ö üAZT.J.N 2GC2 

Mahmut GÖKSU'tıun 
Yazılı Soru önergeleri 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: 21.05.2002 tarih ve KAN.KAR.MD:A.01.0.GNS.0.10.00.02'-15237 sayılı yazınız. 

İlgi yazınız ekinde alınan Adıyaman Milletvekili Mahmut GÖKSU'nun, İller Bankası 
Bölge Müdürlagünün Sinop ilinde programa aldığı işler ile bu il'de afet bölgesi ilan edilen yer 
olup, olmadığı hakkında Bakanlığıma yöneltmiş olduğu T.B.M.M. 7/7309 ve 7/7314 Esas 
sayılı Yazıh Soru Önergeleri incelenmiş olup, cevapları ekte sunulmuştur.' 

Bilgi ve gereğini arz ederim. 

Prof.Dr.Abdülkadir AKÇAN 
Bakan 
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ADIYAMAN MİLLETVEKİLİ 
SAYIN MAHMUT GÖKSU'NUN 
T.B.M.M. 7 / 7309 ESAS SAYILI 

YAZILI SORU ÖNERGESİNE DAİR 
SORULAR VE CEVAPLARI 

SORULAR: 
1) İller Bankası Bölge Müdürlüğü'nün Sinop İl, ilçe ve Beldelerinde 2002 yılında 

programladıkları ve yapacaktan işler nelerdir ? 
2) Bu işlerin toplam maliyetleri ne kadardır ? 
3) Bu yıl kullanılacak ödenek miktarı ne kadardır ? 

CEVAPLAR; 
( 1,23 ) iller Bankası Genel Müdürlüğü 2002 Yılı Yatırım Programında Sinop İli, İlçeleri ve 
Beldelerinin altyapı tesislerine ait bilgiler aşağıda belirtilmiştir. 

A) BANKAMIZ 2002 YILI YATIRIM PROGRAMİNDA OLUP, İNŞAAT ÇALIŞMALARI 
DEVAM EDEN TESİSLER: 

SİNOP (MERKEZ): 
Kanalizasyon : Bankamız Yatırım Programına 1993 yılında giren Sinop II (Merkez) kanalizasyon 
inşaatı Bankamızca 1998 yılı B.F.ile 1.250.000.000.000.- TL keşif bedeli üzerinden ihale edilmiş 
olup bu güne kadar tesis inşaatına 2002 yılı birim fiyatları ile 3.677.000.000.000.-TL harcanmış ve 
yıl içi ödeneği 420.000.000.000.- TL.dir. 
îçmesuyu : îçmesuyu tesisi Bankamızın 2002 yılı yatırım programında 720 .Milyar TL yıl içi 
yatırımı ile devam eden işlerimiz arasında yer almaktadır. Bu güne'kadar şebekede 133.354-mt. 
isalede 7.793 mt. boru döşenmiştir. İş devam etmekte olup, 28 km. isale hattı yapılacaktır. Tesis 
inşaatına bu güne kadar 2002 yılı birim fiyatları ile 11.235.000.000.000.-TL ( Malzeme dahil ) 
harcanmıştır. 
AYANCIK: 
Kanalizasyon : Bankamız Yatırım Programına 1993 yılında giren Ayancık kanalizasyon inşaatı 
Bankamızca 1995 yılı B.F.ile 130.000.000.000.- TL keşif bedeli üzerinden ihale edilmiş olup ,. 
halen toplam 234.000.000.000.-TL (ana söz + %3Û + 1 .ek söz.) keşif bedeli üzerinden devam eden 
tesis inşaatına hu güne kadar 2002 yılı birim fiyatları ile 4.880.000.000.000.-TL harcanmış ve yıl içi 
ödeneği 180.000.000.000.- TL.dir. 

ERFELEK: 
Îçmesuyu : Bankamızın 2002 yılı yatırım programında 660 Milyar TL yıl içi yatırımı ile devam 
eden işlerimiz arasında yer almaktadır.Devam eden işimizde şebekede 14.462 rht. isalede 14.012 
mt. boru döşenmiş ve 1 adet 500 m3 'lük depo yapılmıştır.. Tesis inşaatına bu güne kadar 2002 vılı 
birim fiyatları ile 1.701.000.000.000.-TL ( Malzeme dahil) harcanmıştır. 
Yapı : Bankamız 2002 yılı Yaürım Programında yer alan çok maksatlı salon + sosyal tesis ve 
Otogar tesisi işlerinin toplam maliyeti 3.99Û.000.OOO.OO0.-TL. olup , Tesisi inşaatının yıl içi 
ödeneği 921.000.000.000.-TL.dir. 

B ) BANKAMIZ 2002 YİLİ YATIRIM PROGRAMINDA YER ALAN TESİSLER : 
SİNOP (MERKEZ) 
Harita : 2002 yılı yatırım. Programında yer alan Sinop İlinin halihazır harita işinin keşif bedeli 
yaklaşık olarak 219.000.000.000.-TL.dir.Bu yılki uygulama programı ve ödenek imkanlanna göre 
söz konusu işin ele alınmasına çalışılacaktır. 
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Katı atak : Bankamız 2002 Yatırım Programında " Belediye Hizmetleri Sektörü " kapsamında yer 
alan Sinop ( Merkez ) + Erfelek + Gerze Belediyelerinin katı atık düzenli depolama projesi, ortak 
olarak planlanmış ve tatbikat projesi Bankamızca yaptırılmıştır. Projenin toplam tutan 
2.000.000.000.000.-TL.Sİ dış kredi olmak üzere , 4.500.000.000.000.-TL.dir. Yıl içi ödeneği ise ; 
l.OOÖ.OOO.ÖOO.OOO.-TL.si dış kredi ile birlikte toplam 2.500.000.000.000.-TL.dir. Dış kredi miktarı 
Belediyesinin borçlanma durumuna göre Bankamızca değerlendirilecektir. 

BOYABAT: 
Kanalizasyon : 2002 Yılı Yatırım Programında " Etüt - Proje " karakteristiğinde bulunmakta olup, 
Avan projesi mevcuttur. 
İçmesuyu : Bankamızın 2002 yılı yatırım programında 40 Milyar TL yıl içi yatırımı ile etüt - proje 
bölümünde devam eden işlerimiz arasında yer almaktadır. 

GERZE: 
Kanalizasyon : 2002 Yılı Yatırım Programında " Etüt - Proje " karakteristiğinde bulunmakta olup, 
Avan projesi mevcuttur. 

GÜZELKENT: 
İçmesuyu: Bankamızın 2002 yılı yatırım programında 30 Milyar TL yıl içi yatırımı ile etüt - proje 
bölümünde devam eden işlerimiz arasında yer almaktadır. 

ADIYAMAN MİLLETVEKİLİ 
SAYIN MAHMUT GÖKSU'NUN 
T.H.M.M. 7/7314 ESAS SAYILI 

YAZILI SORTİ ÖNERGESİNE DAİR 
SORULAR VE CEVAPLARI 

SORULAR: 

1) Sinop. İt, İlçe ve Belde Belediyelerinden Afet Bölgesi Öan edilen var mı? 
2) Afet Bölgesi (katsayı) bcSîrlerken hangi kriterlere bakılmaktadır? 
3) Afet Bölgesi belirlemede Belediye Başkanlarının siyasi yapıları dikkate almıyor 

mu? 
4) Kn son ne -zaman ve hangî belediyeler afet knpsammu alınmıştır? Süresi ne kadar? 

CKVAPLAR: 

i ) 2001 yılı içuuleSîrtop İL İlçe ve Beldelerinde genel hayalı etkileyen ve 
Bakanlığıma buıkal eden herhanai bir doğal afet meydana gelmediğinden, 13/04/2002 tarih 
ve 3931 sayılı Bakanlar Kurulu Kararında Sinop İL İlçe ve Bekle belediyelerin<3en Kararname 
kapsamında herhangi bîr belediye bulunmamaktadır. 

2) Doğal Afct sonucu alt ve üst yapı hasarına uğrayan Belediyelere yapılan yardımlar 
4123 »ayılı Kanunun 6. Maddesine dayanılarak çıkarılan Tabii Afet Nedeniyle <Cielir Kaybı ve 
Alt Yupı. Hasarına Uğrayan Belediyelere Yapılacak Yardımlara dair (10/02/2000 gön VC 
23960 »ayılı Resini Ouzete'de yayımlanan) tebliğ doğrultusunda, gerçekleştirilmektedir, 

Buna göre; 

Afete mana kulan belediyelerin. Bakanlığımız Alet taleri Genel, Müdürlüğüne 
müracaat cımeleri halinde, ah yapı hasarlarının tespiti için konu İller Bankası ve Karüyollan 
Cîenel Müdürlüklerine, ast yapı hasarları için de Valİligî'ne (Bayındırlık ve iskün Müdürlüğü) 
aktarılmakta ve bu idarelerce hasırlanarak, onaylanan huşur kesitleri raporlarına göre 
katsayılar belirlenmektedir. 

3) Bugüne kadar çıkan kararnamelerde yer alan Belediyelerden de anlaşılacağı {fcrare, 
genel hayatı etkileyen ve tabii afete maruz kalan her siyasi görüşten belediye, hiçbir ayırım 
olrnaksiüuı Kararname kapsamında yor almaktadır. 

4) En son; 02/02/2001 tarih ve 24306 sayılı Kesmj Ciazete'dc yayımlaftan 2001/1958 
sayılı kararda, S'mop-Gcrzc Belediyesi 2.40 ve Slnop-Türkeli Belediyesi de 2.00 katsayı İle 
yer almakla olup, kuramumenîn süresi Bakanlar kurulunca 6 öy olarak belfflemrûştir. 
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3. - İstanbul Milletvekili Mustafa Baş 'in, Balata, Boğaziçi ve Fatih köprülerine ilişkin sorusu 
ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdulkadir Akçan 'in cevabı (7/7349) 

TÜRKÎVE BÜYÜK MÎLET MECLİSÎ BAŞKANLIGI'NA 

Aşağıdaki sorularımın Bayındırlık Bakanı Sayın Abdulkadir AKÇAN tarafından yazılı 
olarak cevaplandırılmasına delaletlerinizi saygılarımla arz edcrimr^t)|2.05.2002 

Mustafa BAŞ 
İstanbul Milletvekili 

1- Karaköy ve Eminönü'nü birbirine bağlayan Galata Köprüsünün yeniden yapılması 
işi hangi tarihte ihale edilmiştir? İnşaata hangi tarihte başlanmıştır? Başlama 
tarihinde gecikme olmuş mudur? Olmuşsa gerekçeleri nelerdir? 

2- İnşaat hangi tarihte bitirilip iş teslimi yapılacaktı? 

3- Bugün iş bitirilmiş midir? Teslim alınmış mıdır? 

4- tşin süresi uzamışsa ne kadar uzamıştır? 

5- Köprü inşaatının ihale bedeli ne kadardır? 

6- Bugüne kadar harcanan para ne kadardır? 

7- îşin uzaması dolayısıyla devlet zarara uğramış mıdır, uğramışsa tahmini ne 
kadaıüır? 

8- îşin uzaması dolayısıyla müteahhit firma zarara uğramış mıdır? Uğramışsa ne 
kadardır? 

9- İşin uzamasının gerekçeleri nelerdir? 

10- iş ne zaman bitirilip teslim alınacaktır? 

11-Bu inşaatın parası Öz kaynak mıdır? Yoksa yerli veya yabancı kredi kullanılmış 
mıdır? 

12-Kredi kullanılmışsa şartlan nedir? Bugüne kadar ne kadar faiz ödenmiştir? Toplam ' 
ne kadar faiz ödenecektir? 

13- İstanbul Boğaziçi ve Fatih köprüleri kaç yılda bitirilmiştir? Maliyeti ne kadardır? 

14- Her iki boğaz köprüsünün çevre yollan kaç yılda bitirilmiştir ve maliyetleri ne 
kadardır? 

15-Projeye göre 3 dakikada açılıp kapanması gereken köprü kanatlarının 6 ayda bir 
açılmasının sebebi Dedir? 
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16- Haliç'teki tersaneler köprü kanatlarmm açılamamasından dolayı herhangi bir 
ekonomik kayba uğramakta mıdır? Uğruyorsa tahmini ne kadardır? 

17- Yine projeye göre köprü üzerinde ulaşım için çok önemli olan saatte 10 bin yolcu 
taşıyacak hafif metro sistemi olacaktı. Bu sistem neden daha sonra iptal 
edilmiştir? 

18- Yüklenici firmaya bugüne kadar yapılan ödeme miktarı nedir? 

19-Büyükşehir belediyesinin dolayısıyla İstanbullunun bu gecikmeden dolayı köprü 
altındaki dükkanlardan zararı olmuş mudur? 25 milyon $ kira geliri zararı iddiaları 
doğru mudur? Doğru değilse tahmini veya kesin ne kadardır? 

T.C. 
BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 

Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 
ANKARA 

SÜRELİ 
SAYI : B.O9.0.APK.O.22,OO.0Û.17/ U$*9 , J.../2002 
KONU : İstanbul Milletvekili 19 HAZİRAN 2002 

Mustafa BAŞ'ın 
Yazılı Soru Önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: T.B.M.M. Başkanlığıma21.05.2002 tarih ve A.Ol.O.GNS.0.10.00.02-15290 sayılı 
yazısı. 

İlgi yazı ekinde alınan İstanbul Milletvekili Mustafa BAŞ'ın Galata, Boğaziçi ve Fatih 
Sultan Mehmet köprülerine ilişkin Bakanlığıma yöneltmiş olduğu 7/7349 Esas Sayılı Yazılı 
Soru önergesi incelenmiş olup, cevabı ekte sunulmuştur. 

Bilginizi ve gereğini arz ederim. 

Prof.Dr.AbdüIkadir AKÇAN 
Bakan 
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İSTANBUL MİLLETVEKİLİ 
MUSTAFA BAŞ'IN 

T.B.M.M. 7/7349 ESAS SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİNE DAİR 

SORULAR VE CEVAPLARI 

SORULAR: 

1- Karaköy ve Eminönü'nü birbirine bağlayan Galata Köprüsünün yeniden yapılması 
işi hangi tarihte ihale edilmiştir? İnşaata hangi tarihte başlanmıştır? Başlama tarihinde 
gecikme olmuş mudur? Olmuşsa gerekçeleri nelerdir? 

2- İnşaat hangi tarihte bitirilip iş teslimi yapılacaktır? 

3- Bugüne iş bitirilmiş midir? Teslim alınmış madır? 

4- İşin süresi uzamışsa ne kadar uzamıştır? 

5- Köprü inşaatının ihale bedeli ne kadardır? 

6- Bugüne kadar harcanan para ne kadardır? 

7- İşin uzaması dolayısıyla devlet zarara uğramış mıdır, uğramışsa tahmini ne 
kadardır? 

8- İşin uzaması dolayısıyla müteahhit firma zarara uğramış mıdır? Uğramışsa ne 
kadardır? 

9- İşin uzamasının gerekçeleri nelerdir? 

10- İş ne zaman bitirilip teslim alınacaktır? 

11- Bu inşaatın parası öz kaynak mıdır? Yoksa yerli veya yabancı kredi kullanılmış 
mıdır? 

12- Kredi kullanılmışsa şartlan nedir? Bugüne kadar ne kadar faiz Ödenmiştir? Toplam 
ne kadar faiz ödenecektir? 

13- İstanbul Boğaziçi ve Fatih köprüleri kaç yılda bitirilmiştir? Maliyeti ne kadardır? 

14- Her iki boğaz köprüsünün çevre yollan kaç yılda bitirilmiştir ve maliyetleri ne 
kadardır? 

15- Projeye göre 3 dakikada açılıp kapanması gereken köprü kanatlarının 6 ayda bir 
açılmasının sebebi nedir? 

16- Haliç'teki tersaneler köprü kanatlarının açılamamasından dolayı herhangi bir 
ekonomik kayba uğramakta mıdır? Uğruyorsa tahmini ne kadardır? 

17- Yöne projeye göre köprü üzerinde ulaşım için çok önemli olan saatte 10 bin yolcu 
taşıyacak hafif metro sistemi olacaktı. Bu sistem neden daba sonra iptal edilmiştir? 
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18- Yüklenici Firmaya bugüne kadar yapılan ödeme miktarı nedir? 

19-Büyükşehir belediyesinin dolayısıyla istanbullunun bu gecikmeden dolayı köprü 
altındaki dükkanlardan zararı olmuş mudur? 25 milyon S kira geliri zararı iddiaları doğru 
mudur? Doğru değilse tahmini veya kesin ne kadardır? 

CEVAPLAR; 

l- Yeni Galata Köprüsü (YGK) înşaatı Yapım Hizmetleri işi Bakan Onaylı ihale kararı 
ile 30 785 042.14 S Teklif Bedelle (indikatif ABD $ olarak) STFA-THYSSEN (Alman) 
Firmalarından oluşan konsorsiyuma 20,09.1985 tarihinde ihale edilmiştir. 

Müteahhite 11.06.1987 tarihinde işyeri teslim edilerek işe başlanılmıştır. 

İhale kararından sonra Maliye vizesinin alınması Sayıştay tescilinin yaptırılması, 
mevcut Galata Köprüsü koridoru ile Eminönü ve Karakfty Meydanlarının Bakan Olur'u ile 
Karayollan Devlet ağına alınması, inşaatın tamamlanmasından sonra İstanbul Büyükşehir 
Belediyesine (ÎBB)' devredilmesi ve Proje için finansmanının sağlanması için gerekli 
protokollerin düzenlenmesi ile Alman Kredi Kuruluşu (KfW) ile kredi müzakerelerinin 
yapılarak dış kredi anlaşmasının imzalanması muameleleri ikmal edilmiştir. 

Yukarıda sayılan işlemler gerek ülkemiz mukavele mevzuat ile gerekse dış kaynaklı 
finansman temininde mutad olduğundan işe başlanmasında sıra dışı bir gecikme olmamışta. 

2,3- Proje çok cüzi birkaç imalat dışında tamamlanmıştır, önümüzdeki aylarda ÎBB ile 
devir teslim görüşmelerine başlanılarak tarafların vecibelerinin belirleneceği bir protokol 
düzenlenmesini müteakip gerekli işlemlerin ikmalinden sonra Yeni Galata Köprüsü asıl sahibi 
olan ÎBB Başkanlığına teslim edilebilecektir. Kesin bir tarih verilememekle birlikte devir 
teslimin bu yıl içinde yapılması planlanmaktadır. 

4- işin süresinde uzama olmuştur. Sözleşmesine göre bitiş tarihi 09.12.1989 olmasına 
karşm bazı mücbir sebepler nedeni ile Müteahhite, en son süre uzatım olur'u ile 29.10.1993 
tarihine kadar süre verilmiştir. Dolayısı ile inşaatın yasal süre sonu olarak bu tarihe itibar 
edilmesi gerekmektedir. 

5- İnşaatın ihale bedeli 1.maddede belirtildiği üzere 30 785 042,14 indikatif ABD 
Dolardır. Dış kredi DM olarak sağlandığından ihale tarihindeki eşdeğer tutan 93.4 Milyon 
DM.tır. İşin son kesifi 163.5 milyon DM olarak tespit edilmiştir. 

6- İnşaatta bugüne kadar harcanan para, Müteahhit Konsorsiyumu ile İdare arasında 
zuhur eden anlaşmazlıklar yargı kararlan ve bu bağlamda gelecekteki muhtemel idare 
alacaklarının güvenceye alınması için Müteahhit Hakedişlerinden yapılan kesintiler dikkate 
alındığında KDV hariç net ödenen tutar olarak 152,9 Milyon DM dir. KDV Bedelleri İBB 
Başkanlığı Bütçesinden ve iç finansman kapsamında karşılanmaktadır, 

7- Yeni Galata Köprüsünün yapımı esnasında eski köprüye ilişilmemiş ve trafik 
buradan çalıştırılmıştır. Eski köprü yenisinin hizmete alınmasından sonra sökülüp 
götürüldüğünden karayolu ulaşımı açısından kayda değer bir kayıp ve zarar oluşmamıştır. 
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8- İşin uzamasından dolayı Müteahhit Firmanın kaybının idarece tespiti mümkün 
değildir. Ancak inşaatın zamanında bitirilememiş olması, araya uzun çalışılmayan sürelerin 
girmesi ve anlaşmazlıklar gibi nedenlerden ötürü Müteahhitin maliyetleri de artabileceği 
düşünülmektedir. 

9- İşin uzamasının gerekçeleri bütünü ile idare ile müteahhit, arasında sözleşme 
uygulaması ve bazı teknik konularda ortaya çıkan anlaşmazlıklardır. Müteahhitin 1995 yılında 
tcmmerüde düşmesi ile inşaat uzun müddet durmuş ve ancak Müteahhitin idare lehine bazı 
mali güvenceler sağlamayı kabul ve taahhüt etmesi üzerine 16.03.1998 tarihinde yeniden işe 
başlama akdi şeklinde düzenlenen Protokol ile tnali yaptırıra hükümlerinin müteahhit 
tarafından yerine getirilmesi, iç ve dış finansmanın sağlanması işlemlerinin tekrarından sonra 
Şubat 2000 de çalışmalara yeniden başlanılmıştır. 

10- Bu soruya 2-3 maddelerinde cevap verilmiştir. 

11- Yeni Galata Köprüsü alman Kredi Kuruluşu KfVV'den sağlanan kaynakla finanse 
edilmiş ve edilmektedir. Projenin Müşavirlik Mühendislik Hizmetleri ve Yapım KDV'si 
kaynaklardan (ÎBB Bütçesinden) karşılanmaktadır. 

12- Alman Kredi kuruluşu KftV'den; 

Bölüm I a 
Bölüm 1 b 
Bölüm Ha 
Bölüm Tl b 
Bölüm in 

40.000.000.DM 
41.70D.00Q.DM 
46.600.000. DM. 
28.000.000. DM 
9.900.000. DM 

Toplam 166.200.000. DM 

Tutarında kredi temin edilmiştir. 

13- l.Boğaz Köprüsü 4, Fatih Sultan Mehmet Köprüsü ise 2,5 yılda tamamlanmıştır. 
Bu iki büyük asma köprünün günümüze getirilmiş toplam maliyetleri 400 Milyon Ş 
civarındadır. 

14- 1.çevre yolu ile 2.cevreyolunun (Kmalı-Sakarya) Büyük ve Küçük sanat yapılan, 
para toplama tesis ve binaları ile diğer tesisler de dahil olmak üzere günümüze getirilmiş 
toplam maliyetleri 1,5 Milyar $ civarındadır. 

15- Köprü kanatlarının otomatik ve yarı otomatik işletme modlanndaki açılma ve 
kapanma süreleri 3 dakikadır. Dolayısı ile köprünün her 3 dakikada bir açılıp kapanması gibi 
bir durum söz konusu değildir. Yeni Galata Köprüsü hizmete alındıktan sonra yaklaşık 6.5 yıl 
boyunca haftada 2 defa açılmıştır. Ancak 1999 yılı başlarında baskül kapaklarda tespit edilen 
hasarlar nedeni ile can ve mal emniyeti yönünden köprünün kapalı durumda tutulması 
mecburiyeti doğmuştur. Bilahare hasarların araştırılmasına başlanarak bu işlem Mart 2001 ayı 
içinde tamamlanmış ve bu arada biriken deniz trafiğine geçit vermek üzere gerekli yapısal 
tedbirler alınarak bir defa acil açma-kapama yapılmıştır. Mart 2001'den sonra da talep 
yoğunluğu dikkate alınarak köprü tedbirli olarak yine 3 defa açılmış ve tekne giriş çıkıdan 
sağlanmıştır. 
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Halen devam etmekte olan pompa ve mekanik sistemin son revizyonları ve nihai 
dengeleme işleri tamamlandıktan sonra Köprünün ihtiyaca cevap verecek şekilde açılıp 
kapanmasına devam olunacaktır. 

Onarımdan sonra İ.T.Ü'ye yaptırılan dinamik tahkikte haskül köprülerde yüksek 
genleşmeli titreşimler oluştuğu tespit edilmiştir, Bu konudaki değerlendirme ve verilecek 
karara göre gerekmesi halinde yapılacak teknik müdahale ve iyileştirmeden sonra köprü 
normal ve sürekli işletme şartlarına kavuşacaktır. 

16- Bu konuda Bakanlığımıza yapılan bîr başvuru veya bildirim bulunmamakta olup, 
Firmaların ihtiyaç duyduğu zamanlarda Bakanlığımıza yaptıkları müracaatlar 
değerlendirilerek, Haliç'teki tersanelerin ihtiyaçları ve deniz trafiğinin akışı sağlanmaktadır. 

17- Bahsedilen Hafif Raylı Sistem Yeni Galata Köprüsünün 1. Keşfinde yer 
almamaktadır. Bilahare Belediyenin talebi ile gündeme gelmiş; ancak gene kendi talepleri ile 
bu imalatın yaptırılmasından vazgeçtikleri resmen bildirilmiştir. Dolayısı ile işin asıl sahibi 
olan kuruluşun arzusu hilafına bir işlem yapılması mümkün değildir. Ayrıca köprü üzerinde 
Hafif Raylı Sistem için koridor da bırakıldığından bugüne kadar kilometrelerce metro hattı 
döşeyen tBB için 600 m. Açıklığın geçilmesi her zaman mümkündür. 

18-6. Maddede cevaplanmıştır. 

19-7. Maddede cevaplanmıştır. 

4. - Yozgat Milletvekili İlyas Arslan 'in, Yozgat bağlantılı bazı yol çalışmalarına ilişkin soru 
ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdülkadir Akçan 'in cevabı (7/7353) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 
Aşağıdaki sorularımın Bayındırlık ve İskan Bakanı Saym Prof Dr. Abdülkadir 

AKÇAN tarafından Yazılı olarak cevaplandırılması hususunu arz ederim. 07.05.2002 

İlyas ARSLAN \ 
Yozgat Milletveloli 

Soru 1- Köy Hizmetleri hizmet ağı kapsamında bulunan ilçeler arası bazı yollarımızın 
standardının yükseltilmesi amacıyla Karayolları hizmet ağı kapsamına almayı düşünüyor-
musunuz? 

Soru 2- Yozgat-Şefaatli-Kozaklı-Nevşehir hattını oluşturan yolu ne zaman hizmete açmayı 
düşünüyorsunuz? 

Soru 3- Atatürk yoluna ait 3 km.lik varyantın inşaat seviyesi %751ere geldiği halde ödenek 
azlığı nedeniyle yakın zamanda hizmete açılması mümkün gözükmemektedir. Ne zaman 
hizmete açmayı düşünüyorsunuz? 

Soru 4- Yozgat-Sorgun-Akdağmadeni-Yıldızeli Devlet Karayolu Doğu-Batı bağlantısı 
açısından çok önemli bir yoldur. Yoğunluğu fazla olan bu yolu ne zaman tamamlamayı 
düşünüyorsunuz? 
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T.C. 
BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 

Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 
A N K A R A 

SAYI îB.09,O.APK.0.22.00.00J7/ U ^ J t 
KONU : Yozgat Milletvekili 

İlyas ARSLAN'm 
Yazılı Soru önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: T.B.M.M. Başkanlığının 21.05.2002 tarih ve A.01.0.GNS.O.10.00.0245290 sayılı 
yazısı. 

İlgi yazı ekinde alınan Yozgat Milletvekili İlyas ARSLAN'ın Yozgat bağlantılı yol 
çalışmalarına ilişkin Bakanlığıma yöneltmiş olduğu 7/7353 Esas sayılı Yazılı Soru Önergesi 
incelenmiş olup, cevabı ekte sunulmuştur. 

Bilginizi ve gereğini arz ederim. 

Prof.Dr.AbdÜlködir AKÇAN 
Bakan 

YOZGAT MİLLETVEKİLİ 
İLYAS ARSLAN'IN 

T.B.M.M. 7/7353 ESAS SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİNE DAİR 

SORULAR VE CEVAPLARI 
SORULAR: 

1- Köy Hizmetleri hizmet ağı kapsamında bulunan ilçeler arası bazı yollarımızın 
standardının yükseltilmesi amacıyla KarayoUan hizmet ağı kapsamına almayı 
düşünüyormusunuz? 

2- Yozgat-Şefaatü-Kozakh-Nevşehir hattını oluşturan yolu ne zaman hizmete açmayı 
düşünüyorsunuz? 

3- Atatürk yoluna ait 3 Km.lik varyantın inşaat seviyesi % 75 lerc geldiği halde 
ödenek azlığı nedeniyle yakın zamanda hizmete açılması mümkün gözükmemektedir. Ne 
zaman hizmete açmayı düşünüyorsunuz? 

SÜRELİ , 

19 HAZİRAN 2002 
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4- Yozgat-Sorgun-Akdağmadeni-Yıldızeli Devlet Karayolu Doğu-Batı bağlantısı 
açısından çok önemli bir yoldur. Yoğunluğu fazla olan bu yolu ne zaman tamamlamayı 
düşünüyorsunuz? 

CEVAPLAR: 

1- Karayolları Genel Müdürlüğü 5539 Sayılı Kuruluş Kanuna göre önemli bölge ve il 
merkezlerini deniz, hava, demiryolu istasyon, iskele, liman ve alanlarını birbirine devlet 
yollan ile ilçe, bucak gibi belli başlı merkezleri il merkezine il yollan ile bağlamak, yapımı, 
bakım ve onarımını sağlamakla sorumludur. Yozgat'ın ilçeleri ile ulaşımı da Karayolları 
ağındaki mevcut yollar ile sağlanmaktadır. 

Mevcut yol ağımızda yapım, bakım ve onarım çalışmaları için yeterli ödenek 
sağlanamaması nedeniyle, halen Köy Hizmetleri Genel Müdürlüğü sorumluluğunda bulunan 
ilçeler arası yolların Genel Müdürlüğümüz yatırımları içerisinde değerlendirilmesi bugün için 
mümkün olamamaktadır. 

2- Yozgat-Şefaatli-Kozaklı-Nevşehir yolunda sorun teşkil eden 24 Km.lik (Yerköy-
Yozgat) Ayr.-Şefaatli kesimi 23.05.2001 tarihinde ihale edilmiştir. Şu anda Km: 0+000-
10+000 arası toprak işleri çalışmaları devam etmektedir. 2002 yılı Ödeneği 700 Milyar TL. 
olan söz konusu yola 2 Trilyon TL. ek Ödenek temin edilebildiği taktirde yol 2003 yılında 
tamamlanabilecektir. 

Yolun diğer kesimlerinde ulaşım sağlanmaktadır. 

3- Atatürk, yolunun devamı olan Yozgat-Boğazkale yoluna bağlantıyı sağlayacak 3 
Km.lik kesim, parke kaplamalı olarak trafiğe açılmıştır. Yol kenarındaki tretuvar ve hendek 
çalışmalarına devam edilmektedir. 

4- Yozgat-Sorgun-Akdağmadeni-Yıldızeli yolu 2002 yılı Yatırım Programında 1 
Trilyon TL. ödenek ile yer almakta olup, fiziki gerçekleşme yüzdesi, yaklaşık %5 
civarındadır. Yolun kalan işlerinin bitirilebilmesi için yaklaşık 60 Trilyon TL. ye ihtiyaç olup, 
programlanan ödeneklerin yıllar itibariyle düzenli olarak verilmesi halinde yolun 2005 yılı 
sonunda bitirilmesi mümkün olabilecektir. 

5. - Rize Milletvekili Mehmet Bekaroğlu 'nın, Bingöl-Karlıova İlçesindeki bazı vatandaşlara 
yeşil kart verilmemesinin nedenlerine ilişkin sorusu ve İçişleri Bakanı Rüştü Kâzım Yücelen 'in 
cevabı (7/7374) 

TORKIY^BÜYÜK MÎLLET MECLÎS! BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın İçişleri Bakanı sayın Rüştü Kazım YÜCELEN 
tarafından yazılı olarak cevaplandırılmasını saygılarımla arz ederim. 09.05.2002 

(7J, £££££-
Prof. Dr. Mehmet BEKAROĞLU 

Rize Milletvekili 

Bilindiği gibi Yeşil Kart uygulaması yoksul oIanIann,geIiri 
bıdwımayanlann,ihtiyaçh ve muhtaç olanların Devlet' in sağlık töhmetlerinden 
feydaîanabümeleri amacıyla yürürlüğe konmuş bir uygulamadır. 
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Bingöl ili Karlıova ilçesi ve köylerinde ikamet etmekte olan 
yurttaşlarımızdan Cemal YÎĞtT, Ümit KARABÂY, Alaattin ŞAYAK yeşil kart 
sahibi olduklarını, süresi dolan yeşil kartlarını yenilemeye gittiklerinde 
ekonomik durumları yasanın öngördüğü kriterlere uymasına rağmen, güvenlik 
güçlerince yalanlan adma düzenlenen belgelerde, "örgüt üyesi", yada "örgüte 
yardım ve yataklıktan" fişli oldukları nedeniyle kendilerine yeşil kart 
verilmediklerini irâde etmekte, mağduriyetlerini bildirmektedirler. 

SORULAR: 

1- Yeşil Kart uygulamasında sözü edilen gerekçelerle ytfşft kart 
verilmediği iddiaları doğru mudur ? 

2- Yakınlarının durumları nedeniyle hiçbir suçu ohnayan insanların veya 
daha önce adi suçlardan kaydı olup cezasını tamamlamış olanların bu 
uygulama ile sağlık hizmetlerinden istifade etmelerinin engellenmesi 
ayrımcılık ve antidemokratik bir uygulama değil midir ? 

3- Devlet* in ilgili mercilerince yapılan bu uygulama Anayasa' nm 10. ve 
38. maddesi Üe aykırılık teşkil etmemekte midir ? 

4- Bakanlığınızca bu durumların ortadan kaîdınlmasma yönelik bir 
Çalışma var mıdır ? 

T.C. 
İÇİŞLERİ BAKANLIĞI 

İller Idarasi Genel Müdürlüğü 

SAYI :BO5OİLlOO7OOO1.3O3.2/30 3 5 A N K A R A 
KONU -.Yazılı Soru Önergesi. Y<a/c>#2002 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ : TBMM Başkanlığının 21.05.2002 tarih ve KAN.KAR.WD: A.01.0.GNS.0.10.0D.02- 15290 
sayılı yazısı. 

Rize Milletvekili Sayın Mehmet BEKAROĞLU tarafından Türkiye Büyük Millet Meclisi 
Başkanlığına sunulup, ilgi yazı ekinde Bakanlığımıza intikal ettirilen vo Bingöl İli Karlıova 
İlçesinde ikamet eden vatandaşlarımızın yeşil kart almak için müracaat ettiklerinde fiş 
kayıtlarının olup, olmadığı hususunda araştırma yapıldığı, fiş kaydı bulunan vatandaşlanmızın 
yeşil karttan faydaianamadıkları konusundaki Yazılı Soru Önergesi (7/7374-15338) aşağıda 
cevaplandırılmıştır. 

Bingöl İli Karlıova İlçesinde ödeme gücü olmayan vatandaşlarımızın tedavi giderlerini 
karşılamaları için yeşil kart verilmesinde ilgili Yönetmeliğin 7. maddesinin 7, fıkrasında 
bulunan "Gerekli görülen hallerde, Emniyet ve Jandarma Teşkilatı, yeşil kart başvuru ve bilgi 
formu ile beyan edilen hanenin ve hane halkının durumunu araştırarak sosyal yaşantı düzeyi ve 
kayıtlarda görülmeyen' ekonomik ve mali durumları hakkında tespitlerini formda göstermek 
suretiyle kurula bildirir" hükmü doğrultusunda inceleme yapıldığı, bu incelerrienin tamamen mali 
durumlarına yönelik olduğu, Yönetmelik hükümleri çerçevesinde hareket editmesf, vatandaşlar 
arasında yanlış anlamalara sebebiyet verecek uygulamalardan kaçınılması konusunda Karlıova 
Kaymakamlığının 24.04.2002 tarih ve 168 sayılı yazılan ile Emniyet ve Jandarma teşkilatının 
uyarıldığı, uyanya rağmen Yönetmelik hükümlerinin uygulanmasında gerekli hassasiyeti 
göstermeyen personel hakkında 4483 sayılı Kanuna göre ûn inceleme başlatıldığı, 
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«wr,mm ?İT?a?!fim,M V f î 9 i l terî v e r i , m e s i n d9 ve sosyal yalımların dağıtılmasında hiçbir 
ayrımın yapılmadığı, ilgili mevzuatlar çerçevesinde hareket edildiği, yapılan iddiaların doğrulan 
yansıtmadığı anlaşılmıştır. 

Bilgilerinize arzederim. 

Rüştü Kazım YÜCEDEN 
Bakan 

6. -Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, son beş yılda yapılan müşavir atamalarına ilişkin 
sorusu ve Devlet Bakam ve Başbakan Yardımcısı A. Mesut Yılmaz 'in cevabı (7/7425) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın aracdığınızla Devlet Bakanı ve Başbakan 
Yardımcısı Mesut Yılmaz tarafından yazılı olarak cevaplandırılmasını arz 
ederim. 

Zeki Çelik 
Ankara Milletvekilli 

Son beş yıldan bu yana yıllar itibari ile isimleri, müjçtesebatlan ve tayin 
gerekçeleri ile birlikte Bakanlığınız ve bağlı kurumlara; 

1-Kaç Bakan Müşaviri, 
2-Kaç Bakanlık Müşaviri tayini yapılmıştır? 
3-Bunlardan kaçı fiili olarak görev yapmakta varsa geçici görevlilerin 

görev yerleri nerelerdir? 

T.C. 
BAŞBAKANLIK 

Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcılığı 

SAYI :B.O2.O.O18/0/£#4 ^706/2002 

KONU: Soru Önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MÎLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: 30.05.2002 gün ve KAN.KAR.MD, A.01.0,GNS.0.10.00.02-15313 sayılı yazınız. 

Ankara Milletvekili Zeki ÇKLİK'in vermiş olduğu (7/7425-15437) yazılı soru 
önergesine verilen cevaplar ekte takdim edilmektedir. 

Bilgi ve gereğini arz ederim. JU*UV**& 4 > f t * » « ^ 
Mesut YILMAZ 

Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısı 
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1) Bakanlığım ve Bağh kuruluşlarda Genel Müdür ve Genel Müdür Yardımcısı kadrosu 
bulunmamaktadır. 

2) 2000 yılında kurulan Avrupa Birliği Genel Sekreterliğinin kuruluş Kanunu olan 4587 
sayılı Kanuna göre; bir Daire Başkanı 2001, bir Daire Başkanı 2002 yılında asaleten 
atanmıştır. Dört Daire Başkanlığı görevi de 2000, 2001 ve 2002 yıllarında, diğer 
Kamu Kurura ve Kuruluşlarından geçici olarak görevlendirilen, kanuni şartlan uygun 
personelin vekaleten atanması suretiyle yürütülmektedir. 

3) Şube Müdürü kadrosu bulunmamaktadır. 

7. - Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik 'in, son beş yılda yapılan müşavir atamalarına ilişkin 
sorusu ve Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısı H. Hüsamettin Özkan 'in cevabı (7/7435) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın aracılığınızla Devlet Bakanı Hüsamettin Özkan; 
tararından yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. 

Zeki Çelik 
Ankara Milletvekili 

Son beş yıldan bu yana yıllar itibari ile isimleri, miiktesebatlan ve tayib. 
gerekçeleri ile birlikte Bakanlık ve bağlı kurumlara; 

1-Kaç Bakan Müşaviri, 
2-Kaç Bakanlık Müşaviri tayini yapılmıştır? 
3.Bunlardan kaçı fiili olarak görev yapmakta, geçi görevlilerin görev 

yerleri nerelerdir? 
T.C. 

DEVLET BAKANLIĞI 
BAŞBAKAN YARDIMCILIĞI 

SAYI :B.02.0.002/40/4£î3 ANKARA 
KONU : ff l(, /2002 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞI 
GENEL SEKRETERLİĞİ 

Kanunlar ve Kararlar Dairesi Başkanlığına 
İLGİ: 30.05.2002 tarih ve A.01.0.GNS.0.10.00.02-7/7435-15447/36570 sayılı yazınız. 

Ankara Milletvekili M. Zeki ÇELİK'in tarafıma tevcih ettiği ve Türkiye Büyük 
Millet Meclisi İç Tüzüğü'nün 99'uncu maddesi gereğince cevaplandırılması istenen 
7/7435-15447 esas numaralı yazılı soru önergesi ile ilgili bilgiler ilgi yazınız 
çerçevesinde hazırlanarak ekte sunulmuştur. 

Bilginizi saygılarımla rica ederim. 

\ltiux 

H.Hüsamettin ÖZKAN 
Devlet Bakanı ve 

Başbakan Yardımcısı 
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BAKANLIK MÜŞAVİRLİĞİNE ATANANLARIN SAYISAL ÜSTESİ (SON S YIL İTİBARİYLE) 

BAŞBAKANLIK 

ADALET BAKANLIĞI 

MlLLİ SAVUNMA BAKANLIĞI 

12.05.2002 

İÇİŞLERİ BAKANLIĞI 

DIŞİŞLERİ BAKANLIĞI 17 30 

MALİYE BAKANLİĞİ 10 21 

MİLLİ EĞİTİM BAKANLIĞI 13 26 

BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 33 15 

SAĞUK BAKANLIĞI 13 10 

ULAŞTİRMA BAKANLIĞI 11 10 

TARİM VE KÖYİŞLERİ BAKANLIĞI 51 27 

ÇAUŞMA VE SOS.GOV. BAKANLİĞİ 19 29 

SANAYİ VE TİCARET BAKANLİĞİ 15 

ENERJİ VE TABU KAY. BAKANLIĞI 

KÜLTÜR BAKANLIĞI 

19 

25 

17 

24 

TURİZM BAKANLIĞI 

ORMAN BAKANLIĞI 

ÇEVRE BAKANLIĞI 

11 

31 

13 

30 

ATANMA GEREKÇESİ ; 
Bakanlıkların Teşkilat Kanunu* larmm ilgili maddelerinde" 'Bakanlıkta Özel önem ve öncelik taşıyan 
konularda Bakana yardımcı olmak üzere... Bakanlık Müşaviri görevlendirilebilir.,.' hökmö karşısında, 
Bakanlık Müşavirlerinin Bakanlığın görev alanıyla İlgili konularda Bakana yardımcı olmak üzere, 
kanunlarda belirtilen şartlan taşıyanlar arasından 1 inci derece kadro karşılığı bu görevlere 
atanmışlardır. 
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8. -Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, son beş yılda yapılan bürokrat atamalarına ilişkin 
sorusu ve Devlet Bakanı Şükrü Sina Gürel'in cevabı (7/7465) 

TÜRKİYE BÜYÜK MÎLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorulanının aracüığraızla Devlet Bakanı Şükrü Sina Gürel 
tarafindan yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. 

Zeki Çelik 
Ankara Milletvekili 

Son beş yıldan bu yana yular itibari ile isimleri, müktcsebatlan ve tayii 
gerekçeleri ile birlikte Bakanlığınız ve bağlı kurumlara; 

1- Kaç Genelmüdür ve Genel Müdür yardımcısı, 
2-Kaç Daire Başkam, 
3-Kaç Şube Müdürü, 
4-Varsa kaç il müdürü tayini asil yada vekaleten yapılmıştır? 

T.C. 
DEVLET BAKANLIĞI 

SAYI : B.02.0.007/^/^ ANKARA 
KONU : v sjnm 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: TBMM Başk.'nın, 03.05.2002 tarih ve A.Ol.O.GNS.0.10.00.02-15313 saydı yazısı, 

Ankara MflletveklU Sayın Zeki ÇELİK'in Bakanhğıma tevcih ettiği, 7/7465-
15468 esas no'lu Yazdı Soru önergesi cevabı hazırlanarak ekte sunulmuştur. 

Bilgilerinizi ve gereğini arz ederim, 

Prof. Dr. Şükrü S. GÜREL 
Devlet Bakanı 
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SON BEŞ YILDA TÜRKİYE TAŞKÖMÜRÜ KURUMUNA ATANAN 

AD!-SOYADI ÖNCEKİ GÖREVİ ^ÜKTESEBATI ATANDIĞI KADROVE DERECES 

Cevsi ŞAHIN 
ÖmsfYENEL 
Mustafa ŞİMŞEK 
Çetin ONUR 
Ali Rıza AKIN 
Vahit ÇELIKEL 
Yusuf ÇELİK 
Erdal DEMİROK 
İsmail VERİMBAŞ 
İhsan ÛNLO 
Mehmet KAYADELEN 
Cengiz OLGUN 
KsyaARSLAN 
Azmi AKAUN 
Nevzat YAMAK 
Tuncel MARMARA 
Jhsan UNLO 
Şükrü ÜSTÜNDAĞ 
Nedim ALAN 
Kemal AKSOY 
Necdet BİÇER 
Gündüz YEREBASMAZ 
Bahri KARA 
Bahri KARA 
ibrahim BANDAKÇIOĞLU 
Abdullah ZAİM 
Adnan YAĞCİ 
Yüksel UZUN 
NecsH DEĞİRMENCİ 
Murat KÖSEOĞLU 

Daire Başkanı 
-
Müessese Müdürü 
Müşavir 
Müşavir 
Müşavir 
Eaşuzman 
Daire Başkanı 
Müşavir 
Daire Başkanı 
-
Başuzman 
Başuzman 
Başuzman 
Başuzman 
Başuzman 
Müşavir 
Şube Müdürü 
Başmüfettiş 
Hukuk Müşaviri 
Müşavir 
Şube Müdürü 
Başuzman 
Genel Sekreter 
Başuzman 
Başuzman 
Uzman (idari) 
Başmühendis 
Şef (İdari) 
Başmühendis 

1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
2/1 
1/4 
1/4 
2/1 

Genel Müdür 
GensTfîîüdür 
Genel Müdür Yardımcı 
Genel Müdür Yardımcı 
Gene! Müdür Yardımcı 
Genel Müdür Yardımcı 
Genel-Müdür Yardımcı 
Genel Müdür Yardımcı 
Genel Müdür Yardımcı 
Genel Müdür Yardimci 
Genel Müdür Yardımcı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Teftiş Kurulu Başkan» 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Daire Başkanı 
Genel Sekreter 
Daire Başkanı 
şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 

1. Derece 
t.Deirece 
1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 

..1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 
1. Derece 
1. Derece 
1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 
LDerece 
1. Derece 
LDerece 
1.Derece 
1.Derece 
LDerece 
1.Derece 
1. Derece 
LDerece 
1. Derece 
1. Derece 
1.Derece 
1. Derece 
2. Derece 
1. De rece 



SON BEŞ YILDA TÜRKİYE TAŞKÖMÜRÜ KURUCUNA ATANA 

ADİ-SOYADİ ÖNCEKİ GÖREVİ MÜKTESEBAT1 ATANDIĞI KADRO VE DERECE 
Yekta İNCfRClO&LU 
F.AhmstSAR10ĞLU 
Şükrü ÜŞTÖNDAĞ 
Ahmet DÖRTTEPH 
Sinan YILMAZ 
Ahmet OSTÛNBAŞ 
Eyüp PİNAR 
Mehmet AYDEMİR 
Murat AYDIN 
MOnlrYÛCE 
Şinasl BOZKURT 
Semahat KARAÇAM 
H.A1IAKSEK0 
LûtfiÇİTIROĞLU 
Mustafa KİREN 
Ahmet SOYKURUM 
ÖzcanöZKANDEMİR 
Necml AKSAKAL 
Sevim ÜLKER 
Erdoğan URHANOĞLU 
A.GQndûz APAYDİN 
Şakir YURDAKUL 

Başmühendis 
Başmühendis 
Başmühendis 
Başuzman 
Başmühendis 
Başmühendis 
Şef (İdari) 
Baştabip 
Mühendis 
Uzman (idari) 
Uzman (İdari) 
Başmühendis 
Başmühendis 
Şef (Teknik) 
Başuzman 
Uzman (Teknik) 
Muhasebeci 
Başmühendis 
Uzman (İdari) 
Uzman (İdari) 
Mühendis-
Başmühendis 

1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
2/3 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
1/4 
174 
1/4 
1/4 
1/4 
3/1 
2/3 
1/4 
1/4 

Şuba Müdürü 
Şube Müdürü 
şube Müdürü 
şûbs Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şute Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şuba Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 
Şube Müdürü 

1.Derece 
1.Derece 
1.Derece 
LDerece 
1.Derece 
LDerece 
1.Derece 
t Derece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 
LDerece 

Rot: Türkiye Taşkömürü Kurumu Genel Müdürlüğü Başbakanlığın 29.C5.19SS tarih ve 35 sayılı G 
Devlet Bakarriığı'na (Prcf.Dr.Şükril S.GÜREL) bağlanmıştır. 



O 

S O R U C E V A P L A R I 
Teşekkülümüz ve Sağlı Ortaklıklarında son beş yıldan bu yana katt veya asaleten ataması yapıla 

isimleri, müktasebatları ve tsyln gerekçelerini gösterir liste; 

1 - Genel Müdür ve Ganel Müdür Yardımcıları, 
ADI SOYADI 

1SS8YIÎI 
A.ZIhnI Doğu 
gayra svKeyumuj-
Yusuf Onsa! Önder 
Adi Şuşofilu 
Mehmet Demlrtas 
Mehmet Kaya 
Ernün Kılıç 
Btçtün Kıkç 
ABlcani Kılıç 
Mehmet Kızıldere 
Faruk Çiçek 
Osman Kocacöju 
1S99 Yılı 
LHakkı Aralan 
Dr.M.2ya Gözier 
İbrahim Bilgen 
AZîhni DeSu 
Uçman Tekin 
2C00 Yıh 
İbrahim Bilgen 
Osman Yaylı 
H.Hskan İçten 
Mehmet Kaya 
Ercan Damircan 
Sera/ettin Kangal 
ıbrshîmUz 
Orhan Akbaş 
Mehmet Kıatdere 
Hlcsbl Kızıitan 
20MYi [ l 
Mehmet Kava 
Orhan Çakır 

GÖREV YERİ VE UMVANI 

Eti Holding A Ş . 
â H f e t ö n p A Ş . 
EtiHoldinflAS. 
Et iBorA.f . 
Eti Bor A.Ş." 
Eti Bor A Ş . , 
Eti BarA.Ş. 
E i iBerAŞ. 
Eti Alüminyum A Ş . 
Eti Alüminyum A.Ş. 
EH Alüminyum A.Ş. 
Eti Alüminyum A Ş . 

EtiHoîdingAS. 
E8 Hoidinp A.Ş. 
Eti Holding A.Ş. 
Eti Holding A Ş . 
Eti Holding A Ş . 

EtiHoîdingAS. 
Et' Holding A Ş . 
Eti Holdintf A.Ş. 
Eti Bor A Ş . 
Eti Bor A $. 
Eti Bar A S . • 
Eü Alüminyum A Ş . 
Eti Aiüminyjm A Ş . 
Eti Alüminyum A.Ş. 
Eü Alüminyum A Ş . 

Eü Holding A Ş . 
Eti Bor A Ş . 

Genel Müdür Yrd. 
esnel'tKüîfilrYra. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Gener Müdür Vekili 
Genel Müdür 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 

Genel Müdür 
Genel Müdür 

Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 

Genel Müdar Yrd. 
Genef Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 
Genel Müdür Yrd. 

Genel Müdür Yrd, 
Genel Müdür 

ATAMA 
GEREKÇESİ 

Yeniden Yspı lanma 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
YBniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
İhtiyaç 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 

Mah.Karan 
Mûş.Karamame 
Müş.Kansmame 
Mah.Karan 
Müs.Karsmame 

Mûş.Karamame 
Müş.Kararnamo 
MQş.Karamame 
Müs.Karamama 
Mûş.Karamame 
Müş.Ksrsmame 
Müs.Karamame 
İhtiyaç 
Mahkeme Karan 
İhtiyaç 

Müş .Kararname 
Müş, Kararname 

Bitirdiği Okul 

Al.T.lAGazete,H 
LT.U.MetalurfiMü 
DMMAMaden.Fa 
Jst.Gs.Müh.öz.Yü 
I.D.M.M AKImya 
LT.O.Müh.Mim.Fa 
LT.Ü.Müh.Mim.Fa 
I.T.Û.MOh.Mim.Fa 
l.T_O.Mak. 
Ege O.I.T.I. Akad 
A.O.Fen.Fak.Kim 
Kenya D.M.M.Mim 

I.T.Q.Tek.Ok.Mad 
A.Ü.Fen Fak. Jeo 
LT.lA.Mall B.Muh 
A. I.T.I A-GazeîaH 
AÜ.S.B.F.Maliye 

I.T.I.AMali. B.Mu 
AÜ.Siy.Bii.Fak. 
OTO. Madan ve P 
İ.T.U.Müh.MIm.Fa 
I.T.Ü.MDh.Mı'm.Fa 
Eskişehir I.T.İA. 
LT.Ü.Mak. 
AUAçıkOğrt.Fs 
Ege O.I.T.L Akad 
AÜ.FenFak.F&k 

I.T.Û. Maden Müh 
fT.Ü.Mad.Fak.Ma 

* " - • '• 

http://LT.lA.Mall


2 - D a i r e Başkanı, 

ADI SOYADİ 

1998 Yıh 

GÖREV YERİ ATAMA 
GEREKÇESİ Bitirdiği Okul 

Osmart İşık Eti Holding A.Ş. Genel. MüdÛriO§û~ |YenidenYinnılanm2 [MT.4A Mafoe-B 
Osman Koçer 
.^4—j.,Jıl.;ı. lı ı ı rfK [KErTl 
Dr.EMelihÖztürk 

gfcîJcftİfoB-AŞ. GeB^Hfidoncaa 
Eti Holding A.Ş. Genel MûdüriOğO 

Yeniden Yapılanma 

AHayati Oncüe 
Eti Holding A.ş. Genel Müdürlüğü 

jYeniden Yapılanma (Ankara Mes.YQk. 
AIT.İA Maliye B 

Yeniden Yapılanma .Ü.Yfflc.JeoToJlB 

M.Kemal Bayrak 
EH Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü 

[AK Sapmaz 
Eti Holding A.S. Genel MûdOriüŞO 

Yeniden Yapılanma LT.Q.MaoenMQh 

Feridun Topaloğlu 
iEtf Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü 

Yeniden Yapılanma 

Mustafa Keleş 
EftBor A.Ş, Gene) MOdOrluflo 

Yeniden Ya lanma 

[Hüsnü Durukan 
Eti Bor A.Ş. Gensl MOdûriOflu 

Yeniden Yapılanma 

|Ana.Ü.Müh.Mim, 
YQk.TekÛğrt.Ok 

Cemal Başsu 
|Etı Bor A.Ş, Genel Müdürlüğü 

Yeniden Yapılanma 
Atatürk ÜnJşt.Fa 

[Tahir Balıkçı 

[Abdullah Bertjsr |Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü 
19B9Yılı 

Eti Bor A.Ş. GansI Müdürlüğü 
Yeniden Yapılanma 

' I.T.İA lşi.-Muh.l 

Eti Bor A.Ş. Genel Müdürlüğü 
Yeniden Yapılanma 

Gazi Orta Ogrt.0 

Metin KOsBOglu lEti Bor A.Ş. Genel MOdûrtÖjü 
jYeniden Yapılanma 
[Yeniden Yapılanma 

tTÛ Mad.FafcMa 
İTÜ Kimya Fak.K 
İTÜ Maden Fak.M 

Ersan Dündar lEH Holding A.Ş, Genel Müdürlüğü 
ihtfyagı 

IMah.Karen 
H.Ü.Sos.1 
ıH.Ü.Fi2ikMüh. 

12000 Yılı 
Tuncay Duman 
'Atilla Tan 
Orhan Akbaş 

Eti Holding A.Ş. Id.ve Sos.lşl.Dai.Başkanı 
Eti Holding A Ş . Bag.Ort.ve işi.Oai.Başkanr 
Eti Holding A.Ş. Bilgi Sis-Dal-Başkanı 

İhtiyaç 
Şntiyaş. 
ihtiyaç 

Ank.Mes.Yuk.Ok 
•T.U.MadenMü 

Anadolu Oni A Ö 
Ersan Dündar 
Metin Mutlu 

Eti Holding A.Ş ." Bilgi Sis.Dal.Başkant Mah.Kararı 
Eti Holding A.Ş. Tesl$-Müh.Hiz.Dai.Başkanı İhtiyaç 

H.Ö.RzikMüh 
lstKim.Müh.öz 

2001 Yılı 
Funda Altun 

[M.lbrahim Esenergul 
I Hüseyin Oprukcu 

Eti Holding A.Ş~ Paz.ve Sat.Dal.Başkanı jlhfyaç 
Eti Holding A Ş . , Tesis-&0h.Hiz.Pai.B3skanı 
Eti Holding A Ş . Tefüş Krİ.Başkanı 

ihtiyaç 
ihtiyaç 

ODTÜ Kimya M 
Bertin Tek,Ünl.K 
Gazi ÜnkKamu 

http://Mes.YQk
http://Ogrt.0
http://Bag.Ort.ve
http://Ank.Mes.Yuk.Ok


o 

3 - Müdilr, 

ADİ SOYADI 

1998 YIJJ 

GÖREV YERİ 

- 3 -

ATAMA 
G5REKÇES» İBttlrdiatÖkü} 

Şemsettin Bavkaf 
RAzra Sevdir 
Ahmet Ekizar 

Eti Holding AŞ. Genel MOdOdüğO 
ES Holdinp A Ş . Genel Müdürtügû, 

EÜ Holding A.Ş. Genel MBdOriûğO 

Yenldan Yapilanma 
Yenidea Yapılanma 
Yeniden Ya pılanrna 

Tfc.veTur.YQk. 
A.Û.F.İ5 (dares 
Ank.l.T.l.At$I.M 

Fahrettin Alay 
Mehmet Kozalak 
İsmail Ek$l """"" 

FGalip Irak 

EH Holding A Ş . GsneJ MüdarlOftl 
EJLHoldingA^-GeneHtiadürlogtl; 
EB Holding A.?. Gene] Mûd&rlDğO 
Et? Holding A.Ş. Genel MOdûtieğO 

Yeniden Yapılanma 
Yanidan Yapılanma 

OPT f b l Gasl E 
D.T.C.FFars D 

Yeniden Yapılanma D.M,MAYQk.O 
Yeniden Yapılanma Ank.Ün,51s.Bll.F 

»s 
vo 
as 

MehmstOzda'n 
Rahmi Akgflç 

Eti Hoidlng A Ş . Genel Müdûriuao 

Tu.iayOzte.rk 
Eti Holding A Ş . Genet MOdOriûöO 

Fuat Araş 
Eti Holding A Ş . Genel MDdOriOöü 
Eti Hoiding A.Ş. Gensf M&dOflDga 

Yeniden Yapılanma Ba$kent l.T.iA 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden„Y.aptfanma 

H.0.1ngilkce BÖ 

Yeniden Yapılanma 
D.M,MAKimya 
K.T.O.Jeoloil M 

Cengiz Ergan 
Kadir Yiğit 

Eti Holding AŞ. Genel MOdOrfağo 

Tlmirtısn Cankurtaran 
Eti Holding A Ş . Genel ModurtOfiû 

Nuray İpiikçfoğiu 

Eti Holding A Ş . Genel MüdûriP-ğü 
Eti Holding A.Ş. Genel MOdOriûğa 

Ahmet Uzun 
Eti Holding A Ş . Genel MOdûriOğû 

Şeref Gedik 
ES Holding AŞ.-Genel MOdflriafla 

Ahmet B&ser 
Eti Holding A Ş . Genel SMidOrTuaû 

M.Yafcm Kenadıkınk 
ES Holding A Ş . Genel ModOriüftO. 

SuatTunser 
Eti Holding A Ş . Genel MudOriugO 

.Sedat Ttmcer 
Eti Holding AŞ. Genel MûdOriOŞû 

ZryaAhmBtTunac 
EH Holding A Ş . Genel Madortüğû 

HOseyîn Karagöz 
Eti Holding A Ş . Genel MüdOrtüğO 

ErfıanAihok 
Eü Holdinp A Ş . Genel Müdürlüğü 
Eti Holding AS. Genel MOdürioğo 

Yenjden Yapılanma H.U.MOh.FaR.M 
Yeniden Yapılanma AÜ.D.T.C.F, R 
Yeniden Yapılanma AG.FizikMüh. 
Yeniden Yapılanma .D.M.MA.Msk 
Yeniden Yapıtenma Ana.OnJktisat F 
Y&-?İdi£n.Yspıîsnma 
Yeniden Yapılanma 

Ana.Qnll.t.B.Fa 
.T.F AEkonom 

Yeniden Yapılanma Aİ.T.tA Başke 
Yeniden Y-aptlanma Ank.Mes.YQk.O 
Yeniden Yapıfanma D.M.MAMaWn 
Yeniden Yaprlanma 
Yeniden Yapılanma 

Selçuk O.M.M-P 
t.T.lAMuhas©b 

Yeniden Yapılanma D.M.M AMakin 
Yeniden Yapılanma A.O.DİI VB Cog 

Hasan Çebl 
Tahsin Tufan 

Eti Holding A Ş . Geneî MOdOriaga 

Mustafa Gtean 
EB Holding A Ş . Genel MûdurtSâB 
Eti Holding A.Ş. Genel MOdarTOgo. 

Yavuz Oztozfln İşti Bor A Ş . Genel MDdariOgû 

Yeniden Yapılanma .T.U.Madwı Fa 
Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma 

AO.KKarabek 

Yenidsn Yapılanma' 
9 Eyiut U.Made 
•D.M.M.FK.Yük 

Selehahttin COce 
Cemil Bilek 

Eü Bor A Ş . Genel MQdQriûftQ 
Eü Bor AŞ. Genel MPdOriOflO 

Yeniden Yapılanma ODTO MOh.Faî 
Yeniden Yapılanma Konya D.M.MA 

Mahmut Çavlı 
Şahin Ytimaz 

Eti Bor A Ş . Gansl MaduriOŞO 
Eü Bor A.Ş. Genel MDdOrloao 

Yeniden Yapılanma Diyarbakır Mes 
Yeniden Yapılanma H.ÜAnk.Mes.Y 

Ssiahatfin Savaslı 
Seyit Cobaner 

Eti Bor A Ş . Genel MüdOrtugû 

Hasan Kaymakçı 
Eti Bor A Ş . Genel MûdOrtPjjg 
Eti Bor AŞ. Genel Mûdurlüğa 

Yeniden Yapılanma l.T.O.MQh.Mim. 
Yeniden Yapılanma H,Ü.MQh.FaK.M 
YenidenYapıtenma Selçuk On.MQh 

Resul San Eti Bor A.Ş- Genel MOdOntao f Yeniden Yapılanma 9 EylorOnv.MD 

http://Tfc.veTur.YQk
http://Tu.iayOzte.rk
http://Ank.Mes.YQk.O
http://Cog
http://EylorOnv.MD


• 4 -

BeJma Sevilengûl 
Güngör Yıldırım 
R.l)tku Saymen 

Eti Bor A.Ş. Genel MüdDrlüğü 
Et) Alüminyum A.ş. Gena Müdürlüğü 
Eti Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlüğü Yeniden Yapılanma, 

Yeniden Yapılanma 
Yeniden Yapılanma, 

A.ÜAak Oflrt.F 
A.QAçık Ogrt.F 
A.Ü.Açık Ogrt.F 

Ahmet Mermerci 
Omar Sarkaya 

Eti Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlüğü Yeniden Yapılanma _ Adana İ.T.lAk. 
Eti Alüminyum A.Ş. Gensl MüdürlûŞû Yeniden Yapılanma tst.D.M.M.Mmy 

A.Mümtaz Gün Eti Alüminyum A Ş . Gansl Müdûrioejü Yeniden Yapılanma LT.O.Maden 
Mahir Arslan EH Alüminyum A.Ş. Genal Müdürlüğü Yeniden Yapılanma U.Ü.MetslugT 
Ahmet Saraç Eti Alüminyum A.Ş. Genel; ıjfMlrjaga Yeniden Yapılanma Kb1ıya^M.M\M 
t&Ziya-Güfle» gTATOmlrTyum A.ş. Genel Müdüriüğû Yeniden Yapılanma Istİ.T.I. Gazete 
V.Semih Büyükakın Eli Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlüğü Yeniden Yapılanma LT.Ü.Maden 
Ziya Kara BlAlümlnyum A.ş. Gensl Müdürlüğü Yeniden Yapılanma ].T.0.Mgtaîurj7 
Zeki Korkmaz 
N. Ilteriş Yalvaç 

Eti Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlüğü Yeniden Yepılanma Â.ÜA?ık Oğr.F 
Eti Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlümü Yeniden Yapılanma I.T.O.Meta?uq: 

1899 Yılı 
Muatafa Atılgan Eti Holding A.Ş. Genal Müdürlüğü İhtiyaç Al.T.I A Işlstma 
H.Hakan İçtin Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlümü İhtiyaç OTO. Maden 
AtamsrOzen Eti Bor A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç KTO.Yer.Bil.Fa 
ismail Korkmaz 
irfan Subay" 

Eti Alüminyum A.Ş. Genel Müdürlüğü Mahkeme Karan Ankara Üni.San 
Eti Alüminyum A.Ş. Genel Mûdûriüffü ihtiyaç I.O.Edebiyat Fa 

2000 Yttı 
Nuray Ipükçioğlu Eti Holding A.Ş. Genel MüdûrlüŞû İhtiyaç Ana.Ün.lkÖsat 
Fatma Cantekin Eti Holding A.ş. Genel MûdOriûSO İhtiyaç An'a.ÜnAO.F. 
MahmatAnyan EU Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü ihtiyaç^ H.Ü.Mes.YOkJÖ 
Ali Osman Uzun 
Şahin Ozkân" 

Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlümü İhtiyaç Samsun Eğitim 
Adana I.T.FÂ M Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç 

Mustafa Atılgan Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç Al.T.İ A İşletm 
Kemal Aiarotürk Eti Holding A Ş . Genel Müdürlüğü İhtiyaç Ana.OnlAÖ.F. 
Musa Yıldtnm Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü ıhtiyBg At.TJA Maliye 
Aftan Kama] Eti Holding AŞ. Genel Müdürlüğü İhtiyaç G.Q.Tek.Eğt.Fa 
Orhan Ozdemlr 
Şuie Ö: 

Eti Holding A Ş . Genei Müdürlüğü ihtiyaç Ana Ün.lşl.Fâld 
zeren Eti Holding AŞ- Genel Müdürlüğü İhtiyaç [J.O.Maden Fa 

Ahmet Atalay Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç H.Ü.Müh.Fak.M 
Salihe Sivri Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü ihtiyaç ODTÜ Metalürj 
Mustafa Gözen Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç 9 Eylül U.Made 
Çejajsttfn Erten Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç .T.U.Maden Fa 
Cetal Hançeıiioğlu Eti Holding A.ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç •T.O.MetaJurji 
Hilmi Bulut Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç I.TAJ.Makine M 
Yalçın Atak Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç. H.Ü.Maden Fa 
N.Kemal Yurdal Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü İhtiyaç Kdz.Tek.Ün.Ma 
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-s-
Ahmet Yatçı 
NügOn çıkıt 
DAll Özden 
Cahit Çetinkaya 
Muharrem Acar 
Mehmet Demir 
SakUCayan. ... 
H.NsH Baydar 
Ş.Davut Bilinmiş 

Eti Holding AŞ. Genel Müdürtüâü 
Eti Holding AŞ. Genel Müdürlüğü 
Eti Holding AŞ. Genel MüdüriOğÛ 
Eti Bor AŞ. Genel Madüriûgü 
Eti Bor AŞ. Genel MüdûılDöü 
Eri Bor A.Ş. Genel Müdürlüğü 
^Erîfior.A^GenalMQdûrMû. 
Eti Bor AŞ. Geneî Müdürfüöü 
Bl Bor AŞ. Genel Müdürlüğü 

İhtiyaç 
İhtiyaç 
ihtiyaç 
ihtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç 
İbî&aS-
İhtiyaç 
İhtiyaç 

Adana I.T.İA M 
An.On.işi.Fak.l 
Ana.ÛnAÖ.F. 
AÜ.Yab.Dll Alm 
AO Açık OğrLF 
Elazığ D.M.M A 
E s ! ^ l # l L L A 
9EylülOn.Müh 
AO.AçıkÖğrt.F 

2öö1YıIı 
Sevim özaydjn 
Harun Bulut 
ttS.Ugur Bilici 
Yakup Yıldırım 
Gökhan Reyhan 
İbrahim Nostar 
Mehmet Ateş 
M.Ernin Özünîü 
ÖztürkKarâ 
Ömer Çatal • • 
Mahmut Solmaz 
İbrahim Kayandan 
Zûiküf Çubukçu 
M.Orhanûzen 

Eti Holding AŞ. Genei Müdürlüğü 
EÜ Holding AŞ. Geneî Müdürlüğü 
Eti «olding AŞ. Geneî Müdürlüğü 
Eti Holding A.Ş. Genel Müdürlüğü 
Eti Holding AŞ. Genel Müdürlüğü 
Eti Holding AŞ. Genel Müdürlüğü 
Eti Holding AŞ. Genel Müdürlüğü 
Eü Bor AŞ. Genel Müdürlüğü 
Eti Bor AŞ. Genel Müdürlüğü 
EH Bor AŞ. GenelMüdürlügy 
Eti* Bor AŞ. Genel Müdürfüğü 
Eti Bor AŞ. Genel Müdüriüğü 
ES Bor AŞ. Gene! Müdürlüğü 
Eü Bor AŞ. Genel Müdürlüğü 

İhtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç 
ihtiyaç 
Mah.Karan 
ihtiyaç 
ihtiyaç 
İhtiyaç-
ihtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç 
İhtiyaç -

H.Ü.FenFak.ls 
H.Ü.Maden Fa 
riÜJtoden Mü 
D.M.MA İnşaa 
O.D.T.Ü. Made 
Ege Üni.Mak.F 
Al.T.I.Yük.Ok. 
KTÛ.Temei Bil 
KTÜ.Mak.MOh. 
J.-T.O.Mad.Fak. 
Atatürk Un.Fen 
9 Eylül Ün.Müh 
ODTÜ İnşaat M 
Ege Ün.Müh.M 

4-Teşekkülümüzve Bağlı ortaklıklannda ti Müdürü bulunmamaktadır. 
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9. - Batman Milletvekili Alaattin Sever Aydın 'in; 
Batman - Sason Karayoluna, 
- Nevşehir Milletvekili Mehmet Elkatmış 'in; 
İller Bankasının belediyelerden alacaklarını talısiline, 
- Kırıkkale Milletvekili Kemal A lbayrak 'in; 
İller Bankasından Kırıkkale Belediyesine yapılan ödemelere, 
İlişkin soruları ve Bayındırlık ve İskân Bakanı Abdulkadir Akçan 'in cevabı (7/7483, 7506, 

75İ1) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın Bayındırlık ve İskan Bakanı Sayın 
Abdulkadir AKGAN tarafından yazılı olarak cevaplandırılmasını 
saygılarımla arz ederim. 

Alaattin Sever AYDIN 
Batman Milletvekili " 

Batman - Sason karayolunda hergün yüzlerce, araç 
geçmektedir . Yolun bozuk oluşundan , çukurlardan araçlarda 
büyük zararlar olmakta ve dolayısıyla aşırı derecede maddi yönden 
milli kayıp, zaman kaybı ve zaman zaman can kaybı olmaktadır. 

S-İ ) Yaklaşık 15 yıldan beri yapımı devam eden Batman -
Sason Karayolu ne zaman bitirilebilecektir ? 

S-2) Şayet bu yolun yapımı kısa sürede bitirilemeyecekse ; 
eski yolun bakım ve onanmı konusunda herhangi bir çalışmanız 
mevcut mudur ? 
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TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki.sorularımın Sayın Bayındırlık ve İskan Bakanı tarafından 
yazılı olarak cevaplandırılması İçin gereğini saygıyla arz ederim. 
<2&. / 0tT/ 2002 

Mehmet ELKA/TMIÇ? 
AK Parti Nevşehir Milletvekili 

t i ler Bankası belediyelere yaptığı İşler ve verdiği krediler 
karşılığında alacağını belediyelerin İstihkakından belli oranlarda 
kesmektedir. Ancak İl ler Bankasının, alacakiannı bazı belediyelerden daha 
az veya hiç kesmediği; bazılarından ise tamamen kestiği iddia 
edilmektedir. Aylık geliri tamamen borcuna mahsuben kesilen 
belediyelerin durumları ise faciaya dönüşmektedir. 

S O R U U R 

1. İl ler Bankası, belediyelerden alacakiannı hangi kriterlere göre 
belediyelerin Istlhkaklanndan kesmektedir? 

2. Bazı belediyelerin aylık Istlhkaklannın hemen hemen tamamı borçlarına 
mahsuben kesilirken, bazılarınınki neden daha az veya hiç 
kesilmemektedir? 

3. Belediyelerin İl ler Bankasına olan borçlarının aylık Istlhkaklanndan 
tamamen kesilmesini doğru ve etlk buluyor musunuz? 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorumun Bayındırlık ve Iskan Bakanı. Sayın Abdülkadir AKÇAN 
tarafından yazılı olarak cevaplandınlmasım arz ederim. 13.05.2002 

smaTALBAYRAK 
Kırlktcale Milletvekili 

1- 18 Nisan 1999 yılında yapılan, Belediye seçimlerinden bugüne kadar Kınkkale 
Belediyesi'ne İller Bankası tarafından ne kadar ödeme yapılmıştır? ... 
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T.C 
BAYINDIRLIK VE İSKAN BAKANLIĞI 

Araştırma» Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 
ANKARA 

SURELİ 

SAYI tB.09.APK.0.22,OQ,00.17/ltU> J.J20Ö2 

KONU : Yazılı Som Önergeleri ugs „»., •-. •• r • 

TÜRKİYE BÛYÛK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: 30.05.2002 tarih ve KAN.KAR.MD:A.01,O.GNS.0.10.00.02-15400 sayılı ya2inız.. 

İlgi yazınız skinde alman, Batman Milletvekili Alaattin Sever AYDIN'ın Batman-
Sason karayolunun yapım çalışmalarına, Nevşehir Milletvekili Mehmet ELKATMIŞ'ın İller 
Bankasının belediyelerden yapacağı alacak tahsiline ve Kırıkkale Milletvekili Kemal 
ALBAYRAK'ın da, 1999-2000 yıllan itibariyle îller Bankasının forıkkale belediyesine 
yaptığı ödemeler hakkında, Bakanlığıma yöneltmiş oldukları T.B.M.M. 7/7483, 7/7506 ve 
7/7511 Esas sayılı Yazılı Sora Önergeleri incelenmiş olup, cevaplan ekte sunulmuştur. 

Bilgi ve gereğini arz ederim. 

Frof.Dr,Abdülkû4ir AKÇAN 
Bakan 

BATMAN MİLLETVEKİLİ 
SAYIN ALAATTİN SEVER AYDIN'IN 

T.B.M.M. 7/7483 ESAS SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİNE DAİR 

SORULAR VE CEVABI 

SORULAR: 

1- Yaklaşık 15 yıldan beri yapımı devanı eden Batman Sason Karayolu ne zaman 
bitirilebilecektir? 

2- Şayet bu yolun yapımı kısa sürede bitirilemeyecekse; eski yolun bakım ve onarımı 
konusunda herhangi bir çalışmanız mevcut mudur? 
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CEVAP: 

1-2) Batman-Sason yolunun toplam uzunluğu 66 Km.dir. 31 km.si önceki yıllarda 
sathi kaplamalı olarak tamamlanmış ve trafiğe açılmıştır. 35 Km uzunluğundaki Çatakköpru-
Sason-Yücebağ yolu ise 1993 yılında ihale edilmiş olup, 2002 yılı çakşma programında İl 
Yolları Yapım ve Onanmı devam eden işler kapsamında yer almaktadır..2002 yılı fîyatlan ile 
toplam maliyeti 11 Trilyon TL. dir. Bu güne kadar (2002 yılı fiyatlarıyla) proje için 7 Trilyon 
800 Milyar TL. harcama yapılmış ve 24 km.lik kesim sathi kaplamalı halde tamamlanarak, 
trafiğe açılmıştır. Bütçe imkanlarının kısıtlı olması nedeniyle, bu projeye 2002 yılında 400 
Milyar TL. ödenek ayrılabilmiştir. Projenin tamamının bitirilebilmesi için 2002 yılı fîyatlan 3 
Trilyon 200 Milyar TL. ödeneğe ihtiyaç duyulmaktadır. Söz konusu ödeneğin temin edilmesi 
halinde, proje bahse konu 2003 yılında tamamlanabilecektir. 

Ancak, Sason İlçesine olan ulaşımın aksamaması için eski yolda rutin bakım Ye 
onarını çalışmalan sürdürülmektedir. 

NEVŞEHİR MİLLETVEKİLİ 
SAYIN MEHMET ELKATMIŞ'IN 

T.B.M.M. 7/7506 ESAS SAYILI 
YAZILr SORU ÖNERGESİNE »AİR 

SORULAR VE CEVABJ 

SORULAR: 

1- İller Bankası, belediyelerden alacaklarım hangi kriterlere göre belediyelerin 
istihkaklanndan kesmektedir? 

2- Bazı belediyelerin aylık istihkaklarının hemen hemen tamamı borçlanna mahsuben 
kesilirken, bazılannînki neden daha az veya hiç kesilmemektedir? 

3- Belediyelerin İller Bankasına olan borçlanılın aylık istihkaklanndan tamamen 
kesilmesini doğru ve etik buluyor musunuz?, 

CEVAP: 

1-2-3) İller Bankası 2380 sayılı Kanun gereğince, Genel Bütçe vergi gelirleri tahsilat 
toplamının % 6'sına tekabül eden bölümünü, İçişleri Bakanlığı Mahallî İdareler Genci 
Müdürlüğünce bildirilen son Genel Nüfus Sayımı sonuçlarına göre dağıtmaktadır. Yine, 
bahse komi Kanun uyarınca, Banka; kendisine borçlu Belediyelerin vadesi gelmiş borç 
taksitlerini, Genel Bütçe'den belediyelere ayrılan paylardan kesmektedir. 

Banka, kaynaklarının tamamını, yerci yönetimlerin Devlet Planlama Teşkilatı'nca 
yıllık yatırım programına alınan alt ve üst yapı yatırımlarına sarf etmektedir. 

Yerel yönetimlerin talepleri doğrultusunda, Bankanın proğramfi aldığı yatırımların 
kaynağı, Belediyelere açılan kredilerin geri dönüşü ile mümkün olduğundan, taksitlerin 
vadesi geldiğinde Belediye paylarından kesilmesi zonmluduğu bulunmaktadır: 

Bu nedenle, Belediyelerin 3986 sayılı kanun, gereği olarak, yetkili makamlarca 
Bankaya bildirilen (S.S.K. Emekli Sandığı, Vergi, vb.) borçlan, anılan kanuna istinaden 
Belediye paylarından kesilmektedir. 
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KIRIKKALE MİLLETVEKİLİ 
SAYIN KEMAL ALBAYRAK'IN 
T.B.M.M, 7/7511 ESAS SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİNE 
DAİRSORUSU VE CEVABI 

SORU; 
i l ı. 

18 Nisan 1999 yılında yapılan, Belediye seçimlerinden bugüne kadar Kırıkkale 
Belediyesine İller Bankası tararından ne kadar ödeme yapılmıştır? 

CEVAP: 

Sözü edilen tarihten bugüne kadar, iller Bankası Genel Müdürlüğünce Kırıkkale 
Belediyesine, hissesi mukabilinde yıllar itibariyle tahakkuk ettirilen ve havale edilen ödenek 
miktarları şöyledir; 

-1999 Yılının Ocak-Aralık aylan arasında, toplam 5.493.213.767rTL tahakkuk etmiş 
ve belediye kesintileri düşüldükten sonra, yıl sonuna kadar 4.501.081.639.-TL havale 
edilmiştir. 

- 2000 Yılının Ocak-Arakk aylan arasında, toplam 11.688.129.729.-TL. tahakkuk 
etmiş ve belediye kesintileri düşüldükten sonra, yıl sonuna kadar 1.0.111.347.244.-TL havale 
edilmiştir. 

- 2001 yılının Ocak-Aralık aylan arasında, toplam Î2.647.632.523.-TL tahakkuk etmiş 
ve belediye kesintileri düşüldükten sonra, yıl sonuna kadar 8.830.851.639.-TL havale 
edilmiştir. 

- 2002 y ık ın Ocak-Mayıs aylan arasında, toplam 4.049.327.805.-TL tahakkuk etmiş 
ve belediye kesintileri düşüldükten sonra, yıl sonuna kadar 1,981.016;331.-TL havale 
edilmiştir. 
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10. - Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, TRT'deki personel istihdamına ilişkin 
Başbakandan sorusu ve Devlet Bakanı Yılmaz Karakoyunlu 'nun cevabı (7/7489) 

TÜRİÜYE-BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın aracılığınızla Başbakan Mustafa Bülent Ecevit tarafından 
yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. 

^ % > 
Zeki Çelik ' 

Ankara Milletvekili 

TRT yıllar boyu memleketimizin gelişmesinde önemli roller oynamış, güzide bir 
kuruluşumuzdur. Ancak son dönemlerde TRT'yle ilgili birçok spekülasyon ortaya 
atılmış, mali konulardaki bazı soru işaretleri yanında yayın politikası ve personel 
politikası konusunda da eleştiriler ortaya çıkmıştır. 

l.TRT Kurumu yaşanan ekonomik krizden etkilenmiş midir, etkilenmişse nasıl 
etkilenmiştir? 

İTRT'ye yıllar itibariyle 1990,1991,1992,1993,1994,1995,1996,1997,1998, 
1999,2000,2001 ve 2002 yıllarında memur, kadrolu, kadrosuz, geçici işçi, istisna akitli, 
kaşeli, kaç kişi alınmıştır? 

3. Kamuoyunda TRT'ye personel alımında hatır-gönül işlerinin çok etkili olduğu 
yolunda bir kanı vardır. TRT'ye personel alımı için objektif ölçüler getirmeyi 
düşünüyor musunuz? 

4.TRT'ye personel alınırken hangi işe alınma prosedürleri 
uygulanmıştır,Memurlar, muhabirler, teknik görevliler, hizmetliler ve diğer görevliler 
olarak ayrı ayrı açıklar mısınız? 

5.TRT'de işe alınmak için ölçü nedir? 1990-2002 yıllan arasında açılan ve 
gerçekleştirilen bütün sınavların tarihlerini ve nasıl ilan edildiğini açıklar mısınız? 

ö.TRT'ye personel alımlarında hangi kriterler uygulanmaktadır. İstisna akitli 
denen sistem nedir? Her dönem, o dönemde TRT'den sorumlu bakanın partisini izleyen 
birçok gazetecilerin ve diğer yakın olan kişilerin TRT'de işe başlatıldığı.iddiası doğru 
mudur? 

7.TRT'nin her biriminde (genel müdür, yönetim kurulu üyeleri, denetleme kurulu 
üyeleri dahil), tüm teknik servisler, hizmet servisleri, muhabir ya da haber editörü 
düzeyinde görev yapan çalışanlann kategoriler itibariyle aldıkları aylık net ücretlerini ve 
yıllık ikramiye tutarlarını 2002 mayıs ayı itibariyle açıklar mısınız? 
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T.C. 
DEVLET BAKANLIĞI 

SAYİ : B . 0 2 . 0 . 0 0 8 / o l - ^ O ^ - | $ / k / 2 0 0 2 

KONU : 7/7489-15422 esas sayılı 
Soru Önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ :a) 30.05.2002 tarih ve A.01.0.GNS.0.10.00.02-7/7489-15422/36545 sayılı yazınız. 
b) Başbakanlığın 05.06.2002 tarih ve B.02.0;KKG.0.12/106-745-7/3084 sayılı yazısı. 

Ankara Milletvekili M.Zeki ÇELİK tarafından Sayın Başbakanımıza tevcih edilen ve Sayın 
Başbakanımızca da tarafımdan cevaplandırılması tensip olunan 7/7489-15422 esas sayılı soru önergesi 
incelenmiştir. 

Yaşanan ekonomik krizden TRT Kurumu etkilenmiş ve kurum gelirleri özellikle enerji payı, bandrol gelirleri 
ile reklam gelirleri yönünden önemli ölçüde azalmıştır. Ancak, krizin etkileri alınan tasarruf tedbirleri ve bazı 
yatırımların ertelenmesi ile azaltılmaya çalışılmıştır. 

01/01/1990 tarihinden, 01/06/2002 tarihi itibariyle emeklilik, İstifa, ölüm gibi sebeplerle boşalan kadrolara 
ve gelişen Kurum hizmetleri karşısında duyulan ihtiyaç sebebiyle Kurum mevzuatına uygun olarak açıktan, 
yeterlik sınavıyla ve gerektiğinde genel duyumlu sınavla; Yardımcı Hizmetler, Avukatlık Hizmetleri, sağlık 
Hizmetleri, Genel İdari Hizmetler, Genel İdari Hizmetler Program Haber, Teknik hizmetler, Teknik hizmetler 
Program Haber kadrolarına açıktan ve uzun yıllar Kurumda akilli olarak çalışan personel ile Anadolu Ajansı'ndan 
pereonel ataması yapılmıştır. 

Kurumun gerek personel alımları gorekse personel alımına iirşkln sınavları 'Kurumun tabi olduğu mevzuat 
çerçevesinde yapılmış olup, bu güne kadar atamalara İlişkin Başbakanlık Yüksek Denetleme Kurufu'nutf ner 
hangi bir temenni ve eleştirisi de olmamıştır. 

2954 sayılı Türkiye Radyo ve Televizyon Kanunu'nun 50/h maddesinin verdiği yetkiye istisnaden, yapım 
ve yayın hizmetlerinde çeşitliliği sağlamak ve değişik yapım görevlerini yerine getirmek amacıyla, sürekli 
kadrolarla yürütülmesi mümkün olmayan ve Borçlar Yasası'nın 355.maddesinde tanımlanan ve hüküm altına 
alınan, program bazında konusu bir eser üretmek olan İşlerin gördürülmssinde; istisna sözleşmelerinden 
yararlanılmaktadır. Bir çok gazetecinin ve yakınlannm işe alındığı iddiası da doğru değiüdir. 

Ortalama 10 yıllık hizmet süresine göre, TRT Kurumunun çeşitli kadrolarının net ücretleri şöyledir; 

Genel Müdür aylık net ücret 2.390.298.700.-TL, yıllık net İkramiye 6.610.824.000.-TL, 
Yönetim Kurulu Üyesi aylık net ücret 498.078.200.-TL, 
Yayın Denetleme Uzmanı aylık net ücret 1.001.417.600.-TL, yıllık net İkramiye 4.475.971.500.-TL, 
Muhabir, Prodüktör, Spiker aylık net ücret 941.177.000.-TL, yıllık net İkramiye 4.206.100.900.-TL, 
Başkan 1.170.690. 800.-TL, yıllık net ikramiye 5.104.070.400.-TL, 
Memur aylık net ücret 456.928.700.-TL, yıllık net ikramiye 1.855.022.400/TL'dır. 

Bilgilerinize arz ederim. 

Dr.Yılmaz KARAKOYUHLU 
/ Devlet Sakanı > 
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11. -Ankara Milletvekili M. Zeki Çelik'in, Anadolu Ajansının statüsü, malî durumu ve per
soneline ilişkin Başbakandan sorusu ve Devlet Bakanı Yılmaz Karakoyunlu 'nun cevabı (7/7490) 

TÜRKİYFBÜYÜK MİLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın aracılığınızla Başbakan Mustafa Bülent Ecevit tararından 
yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. 

Zeki Çelik ' 
Ankara Milletvekili 

1-Anadolu Ajansı yaşanan ekonomik krizden etkilenmiş midir, etkilenmişse 
nasıl etkilenmiştir? 

2-Anadolu Ajansı bir devlet kuruluşu mudur, bir özel kuruluş mudur? Özel 
kuruluş ise giderlerini hangi özel gerçek veya tüzel kişileri karşılamaktadır. Devlet 
kuruluşuysa, giderlerini hangi kamu tüzel kişileri karşılamaktadır. İkisinin arası bir 
kuruluş ise giderlerini hangi tüzel kişiler karşılamaktadır? 

3- İstiklal Harbi Şartlarında Mustafa Kemal Atatürk'ün kurduğu Anadolu 
Ajansı'nm sahipliğiyle ilgili belgelerin yakılıp yok olduğu iddiası doğru mudur? 
Anadolu Ajansı'nın sahibi kimdir, bu sahipliği ortaya koyan belgeleri tarafımıza 
gönderebilir misiniz? 

4-Anadolu Ajansı'nm devletin trilyonlarca lira zarar eden ancak mali yapısı şeffaf 
olmayan bir kamu kurumu olduğu doğru mudur? AA'nın 1990,1991,1992,1993,1994, 
1995,1996,1997,1998,1999,2000,2001 yılı kar ve zarar tablolarını açıklar mısınız? 
Bu tablolar kamuoyunun bilgisine neden sunulmamaktadır? 

5-Anadolu Ajansı'nda 1990,1991,1992,1993,1994,1995,1996,1997, 1998, 
1999,2000,2001 ve 2002 yıllarında; kaç kadrolu, kaç sözleşmeli, kaç geçici işçi, kaç 
"kaşeli" tabir edilen kaç kişi, kaç memur işe alınmıştır? 

6-Anadolu Ajansı'na personel alınırken hangi işe alınma prosedürleri 
uygulanmıştır, muhabirler, teknik görevliler, hizmetliler olarak ayn ayn açıklar mısınız? 
Anadolu Ajansı'nda işe alınmak için ölçü nedir? 1990-2002 yılları arasında açılan ve 
gerçekleştirilen bütün sınavların tarihlerini ve nasıl ilan edildiğini açıklar mısınız? 

7-Maaiesef kamuoyunda AA'ya personel alımında hatır-gönül işlerinin çok etkili 
olduğu yolunda bir kam vardır. AA'ya personel alimi için objektif ölçüler getirmeyi 
düşünüyor musunuz? 

8-Özellikle personel alımında ve harcamalarının diğer kamu kurumları gibi Meclis 
tarafından denetlenememesi açısından birçok soru işaretinin kaynağı olan AA'nın 
haberleşmeyle ilgili diğer kamu kurumu TRT gibi Meclis denetimine açılması sizce 
doğru olmaz mı? 

9-Aaadolu Ajansı'nda her birimde (genel müdür, yönetim kurulu üyeleri, 
denetleme kurulu üyeleri dahil), tüm teknik servisler, hizmet servisleri, muhabir ya da 
haber editörü düzeyinde görev yapan çalışanların kategoriler itibariyle aldıklan aylık net 
ücretlerini ve yıllık ikramiye tutarlarını 2002 mayıs ayı itibariyle açıklar mısınız? 

cmT 
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T.C. 
D E V L E T B A K A N L İ Ğ İ 

SAYI : B.02.0-006/ O l - t ̂  < ^ y * / 2 0 0 2 

KONU : 7/7490/15423 esas sayılı 
Soru önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ :a) 30.05.2002 tarih ve A.01.0.GNS.0.10.00.02-7/7490/15423 /6546 sayılı yazınız. 
b) Başbakanlığın 05.06.2002 tarih ve B.02.0.KKG.0.12/106-745-8/3083 sayılı yazısı. 

Ankara Milletvekili M.Zeki ÇEÜK tarafından Sayın Başbakanımıza tevcih edilen ve Sayın 
Başbakanımızca da tarafımdan cevaplandırılması tensip olunan 7/7490/15423 esas sayılı soru önergesi 
incelenmiştir. 

Anadolu Ajansı Genel Müdürlüğü, Kurtuluş Savaşı sırasında Mustafa Kemal ATATÜRK'ün 6 Nisan 1920 
tarihinde yazdığı ve 8 Nisan 1920'dö bütün hor yere ulaşabilen genelge ile kurulup, çalışmalarına başlamıştır. 
Anadolu Ajansı 7 Temmuz 1920'de Başbakanlık Basın Yayın Genel Müdürlüğü bünyesine alınmıştır, 1 Mart 
1925 tarihinde ise bugüne kadar süre gelen Anonim şirket statüsünü kazanarak bağımsız, özel hukuk 
kurallarına tabi bir özel hukuk tüzel kişiliği olmuştur. 

Anadolu Ajansı Türk Anonim Şirketi Ana Sözleşmesinde saptanan kurallara göre yönetilen Türk Ticaret 
Kanunu Hükümlerine tabi bir Anonim şirkettir. Anadolu Ajansı Türk Anonim Şirketl'nin Ana Sözleşmesi 1986 
yılında yenilenerek 11 Eylül 1986 tarih, 1594 Sayılı Türkiye Ticaret Sicil Gazetesi'nde yayınlanmış olup, Şirketin 
adı maddesinde ise "Şirketin adı Anadolu Ajansı Türk Anonim Şlrketi'dir. Şirket kısaca Anadolu Ajansı diye 
anılır. lnsiyall(A.A.)'dır" denilmektedir. 

Anadolu Ajansı Türk Anonim Şirketi, Türk Ticaret Kanunu hükümlerine göre paydaşlardan oluşan üst 
organ Genel Kurul tarafından seçilen 5 Yönetim Kurulu Üyesi tarafından yönetilir ve temsil edilir. Genel Kurul 
şirketin iş ve muamelelerini denetlemek üzere 2 Denetçi seçer, Şirket Yönetim Kurulu, kendi üyeleri arasında 
birine Murahhas Üye Genel Müdür sıfatını verir ya da dışarıdan bir Genel Müdür atar. Anadolu Ajansı personeli, 
ana sözleşmede belirlenen kurallara uygun verilen yetkiye dayalı olarak, ihtiyaç halinde Genel Müdürce atanır. 
Anadolu Ajansı Türk Anonim Şirketi, Türk Ticaret Kanunu hükümlerine göre her yıl' Mart ayında Genel Kurul'unu 
yapar. Yıllık faaliyetinin hesabını verir ve İbra edilir. 

Anadolu Ajansının hisseleri doğal olarak hissedarların elinde bulunmaktadır. Anadolu Ajansı sahipliği 11© 
İlgili hisse senetlerinin yakılıp yok edildiği İddiası bu nedenle söz konusu olamaz. 

Bir özel hukuk tüzel kişiliği ve anonim şirket olan Anadolu AJansı'nda memur istihdam edilmosi hukuken 
olanaksızdır. Çalışanların tümü 1475 ve 5953 Sayılı Yasalar kapsamında işçidir. Sosyal güvenlik açısından 
Sosyal Sigortalar Kurumu'na bağlıdır. Çalışanların işçi niteliği geroği olaraK ücret ve sosyal yardımları ve iş 
koşulları IW yıllık dönemler halinde iş yerinde yetkili ve örgütlü Türkiye Gazeteciler Sendikası ile imzalanan 
Toplu İş Sözleşmelerinde belirlenen kurallara göre düzenlenmektedir. 

Anadolu Ajansı Türk Anonim Şirketi, dBvIetln haber ve enformasyon hizmetini karşıladığı için, Basın 
Yayın ve Enformasyon Genel Müdürlüğü bütçesinden hizmet karşılığı fatura keserek para almaktadır. Aynca 
Türkiye'de yayın yapan ulusal ve yerel, görsel ve yazılı basın yayın organları İle özel şirketler, borsa şirketleri, 
cep telefonu kuruluşlan, İnternet siteleri, büyükelçilikler, siyasi partiler, yabancı haber ajansları İle benzeri 
müesseselere yaptığı haber ve fotoğraf hizmetleri karşılığında kendi gelirlerini temin etmekte olup, trilyonlarca 
lira zarar etmesi gibi bir durum söz konusu değildir. Gelirleri ile giderlerini karşılayan bir şirkettir. 

Bilgilerinize arz ederim. 

Dr.^ılmax KARAKOYUNU1 
Davlet Babanı 
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12. - Van Milletvekili Maliki Ejder Arvas 'in, BAĞ-KUR sigortalılarının ilaç temininde ve 
tedavi masraflarının ödenmesinde karşılaştıkları sorunlara ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanından sorusu ve Devlet Bakanı ve Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vekili Mehmet 
Keçeciler 'in cevabı (7/7512) 

Aşağıdaki sorularımın Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Sayın Yaşar 
OKUYAK tarafından yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. Saygılarımla. 
14.MAYIS.2002 

Maliki Ejder ARVAS 
Van Milletvekili . ' 

Sosyal güvenlik bir ülkede yaşayan herkesi mesleki,sosyo-ekonomik ve 
fiziksel tehlikelere karşı korumayı amaç edinir. Buna paralel olarak Anayasamızda 
da "Herkes,sosyal güvenlik hakkına sahiptir. Devlet bu güvenliği sağlayacak 
gerekli tedbirleri alır ve teşkilatı kurar" denilmektedir. Ülkemizde bağımsız 
çalışanların sosyal güvenliğini temin maksadı ile Bağ-Kur kurumu kurulmuş Ve 
ülke insanın büyük bir kısmına sosyal güvenlik sağlamayı amaçlamaktadır. Buna 
karşın kurum sigortalılarına sunduğu hizmet ile onların sosyal güvenlik 
kumullarına olan inancını zayıflatmaktadır. 

SORU 1- Bağ-Kur sigortalılarının ilaçlarının temininde büyük sıkıntılar 
yaşanmaktadır. Eczaneler kurumdan alacaklarım zamanında alamamaları nedeni 
ile sigortalılara ilaç vermemektedir. Sigortalıların mağduriyetinin önlenmesi için 
alınan tedbirler nelerdir? Eczanelere ücretlerinin zamanında ödenememişinin 
sebepleri nedir? 

SORU 2- Bağ-Kur sigortalılarının hastanelerde tedavi masraflarını önce 
kendileri ödeyerek sonra kurumdan tahsil etmeleri sigortalıyı mağdur etmekte ve 
sigorta teknikleri ile bağdaşmamaktadır. Bu tür mağduriyetlerin giderilmesi için 
bir çalışma var mı? Ayrıca diğer sosyal güvenlik kurumların da böyle bir yöntem 
uygulanmazken Bağ-Kur da neden uygulanmaktadır? 
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ÇALİŞMA VE SOSYALGÜVENLİK BAKANLIĞI 
Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 

SAYI :B.13.AW.0.12.00.Waafi-2£M- „„ , «m 
KONU : Yazılı Soru Önergesi 11 Mm *« 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: 30.05.2002 tarih ve A.O1.0.GNS.0.10.00.02-7/7512-15539/15400 sayılı yazınız. 

İlgi yazınız ekinde alınan, Van Milletvekili Maliki Ejder ARVAS'a ait 7/7512-
15539/36669 Esas No'lu yazılı soru önergesi Bağ-Kur Genel Müdüriüğü'nce 
incelenmiş olup, konuya ilişkin verilmiş olan bilgiler aşağıda belirtilmiştir. 

Bağ-Kur sigortalı ve hak sahipleri, reçete muhteviyatı ilaçlarını Türk Eczacıları 
Birliği ile imzalanan 2002 yılı eczane protokolü kapsamında, sadece katılım payı 
ödemek suretiyle sözleşmeli eczanelerden temin etmektedirler. Kurumun içinde 
bulunduğu finansman sıkıntısı nedeniyle, 2001 yılının son aylarında, eczane 
ödemelerinde meydana gelen aksamalar bazı sözleşmeli eczanelerin sigortalı ve hak 
sahiplerine reçete muhteviyatı ilaçlarının verilmemesi veya ücreti karşılığında 
verilmesi gibi sonuçlar oluşturmasına karşın 2002 yılı eczane protokolünün 
imzalanması ve ödemelerin düzene girmesiyle bu sorunlar ortadan jkalkmıştır. Halen 
ödemelerin protokolde taahhüt edilen'sürelerde gerç>kleştirilmestriTS"azaTn1"̂ yPet-
gösterilmektedir. 

Bağ-Kur sigortalı ve hak sahipleri, Kurumun protokolü bulunan Sağlık 
Bakanlığı, SSK Başkanlığı, Üniversite Hastaneleri ile özel sağlık kurumlarından 
herhangi bir ücret Ödenmeksizin sadece sağlık karnelerini ibraz etmek suretiyle 
faydalanmaktadırlar. 

Ancak, Bağ-Kur Genel Müdürlüğü ile protokolü bulunmayan sağlık 
kuruluşlarında tedavi görülmesi halinde, tedavi bedeli sigortalı tarafından ilgili 
hastaneye ödenmekte, ödeme belgelerinin bağlı bulunan İl Müdürlüğüne ibrazını 
takiben, Sağlık Bakanlığı fiyat tarifesi üzerinden ilgililere geri ödeme yapılmaktadır. 

Bilgilerinize arz ederim. 

ÇİLER 
^Güvenlik 

V 
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13, - Van Milletvekili Maliki Ejder Arvas 'in, demiryolu taşımacılığına ilişkin sorusu ve 
Ulaştırma Bakanı Oktay Vural'ın cevabı (7/7513) 

rÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞFNA 

Aşağıdaki.sorularımın Sayın Ulaştırma Bakanı tarafından yazılı olarak 
cevaplandırılmasını arz ederim- Saygılarımla. 14.MAYIS.2002 

Maliki Ejder ARVAS' 
Van Milletvekili 

Günümüz modern yaşamında ulaşım faktörü hiç kuşkusuz büyük önem 
arz etmektedir. Bununla birlikte ulaşım araçları ve sanayisi ülke.ve dünya 
ekonomisi açısından da büyük bir pazar oluşturmaktadır. Cumhuriyetin ilk 
yıllarında demiryolları kalkınmışlığın belirleyicisi iken günümüzde dünya raylı 
taşımacılıkta önemli mesafeler katetmesine : rağmen ülkemizde maalesef 
demiryolları modernize edilememiştir. Bunun sonucu olarak TCDD zarar eden 
bir kurum durumuna düşürülmüştür. Ayrıca karayollarında bir çok.insanımızı 
kaybetmekteyiz. Güvenli bir ulaşım aracı olan demiryolu taşımacılığı'modernize 
edilerek trafik kazaları önlenebilir. 

SORU 1- TCDD'nin zararı ne kadardır? 

SORU 2- Raylı sistem taşımacılığı neden j gelişen .teknolojice ' 
uydurulmamaktadır ? 

SORU 3- Büyük şehirlerimizde kullanılan banliyö trenleri neden 
modernize edilerek şehir içi taşımacılıkta tam kapasiteyle kullanılmıyor? 

SORU Ar 1950 yılından bu yana yapılan demiryolu ne kadardır ? 

SORU 5- Demiryolu taşımacılığın geliştirilmesi için hazırlanan 
projeler var mı ? 
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T.C. W}5Û 
ULAŞTIRMA BAKANLIĞI ' 

Araştırma Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 

SAYI :B.1LÛ.APK.0.10.01.21./EA/_&İ&~/'#,M * 8 HAZİRAN 20$ 
KONU :Van Milletvekili 

Sayın MalM Ejder ARVAS'ın 

yazalı soru önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: 30.05.2002 tarih ve A.Ol.O.GNS.0.10.00.02-15400 sayılı yazınız. 

Van Milletvekili Sayın Maliki Ejder ARVAS'ın 7/7513-15540 sayılı yazılı soru önergesinin 
cevabı ekte sunulmuştur. 

Bilgilerinize arz ederim. 

Dr.Oktay VURAL 
Ulaştırma Bakam 

VAN MİLLETVEKİLİ SAYİN MALİKİ EJDER ARVAS'IN 7/7513-15540 SAYILI 
YAZILI SORU ÖNERGESİ VE CEVABI 

SORULAR: 

Günümüz modern yaşamında ulaşım faktörü hiç kuşkusuz büyük önem arz 
etmektedir. Bununla birlikte ulaşım araçlan ve sanayisi ülke ve dünya ekonomisi 
açısından da büyük bir pazar oluşturmaktadır. Cumhuriyetin ilk yıllarında 
demiryolları kalkınmışlığın belirleyicisi iken günümüzde dünya raylı taşımacılıkta 
önemli mesafeler katetmesine rağmen ülkemizde maalesef demiryolları modernize 
edilememiştir. Bunun sonucu olarak TCDD zarar eden bir kurum durumuna 
düşürülmüştür. Ayrıca karayollarında bir çok insanımızı kaybetmekteyiz. Güvenli bir 
ulaşım aracı olan demiryolu taşımacılığı moderaize edilerek trafik kazaları 
önlenebilir. 

1-TCDD'nin zararı ne kadardır? 
2-Raylı sistem taşımacılığı neden gelişen teknolojiye üydurulmamaktadır? 
3-Büyük şelıirlerimizde kullanılan banliyö trenleri neden modernize edilerek 

şehir içi taşımacılıkta tam kapasiteyle kullanılmıyor? 
4-1950 yılından bu yana yapılan demiryolu ne kadardır? 
5-Deıniryolu taşıcılığın geliştirilmesi için hazırlanan projefer var mı? 
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CEVAP: 

TCDD İşletmesi Genel Müdûrlüğü'nün 2001 yılı zararı 571,5 Trilyon TI>. ve 
20Ö2 yılı beklenen zaran ise 646,8 Trilyon TL. olarak tahmin edilmektedir. 

Modern ve hızlı tren teknolojisinin transferi için önce alt yapının bu 
teknolojiye uygunluğunun sağlanması gerekir. TCDD açısından bunun 
sağlanabilmesi alt yapının iyileştirilmesiyle mümkündür. Ancak politikalar 
sonucunda; 1950'lerden bu yana yapılan yeni yolların yüksek standartlı olmaması ve 
demiryolu yatırımlarına yeterli miktarda kaynak ayrılamaması, mevcut yolların 
geometrik ve fiziki standartlarının düşük olması ve iyileştirilememesi sonucunu 
doğurmuştur. Bugün için mevcut alt yapı, hızlı tren teknolojisine imkan sağlayacak 
nitelikte olmasa da, üzerinde en uygun çeken ve çekilen araçlar ile en iyi hizmet 
verilmeye çalışılmaktadır. 

İstanbul Sirkeci-Halkalı banliyö hattında 1955 model E 8000 tipi dizilerle 
hizmet verilmektedir. Bu araçların yenilenmesi için çalışmalar başlatılmış ancak, 
"Marmaray Projesi" sebebiyle DPT'ce söz konusu yatırıma izin verilmemiştir. 
VIİIBeş yıllık Kalkınma Planında banliyölerin yerel yönetimlere devri 
öngörülmüştür. İzmir Banliyö Hatlarının rehabilitasyonu ve Belediye'ye devri bir 
protokolle sağlanarak proje çalışmaları tamamlanmış ve yapım aşamasına geçilmiştir. 
Bu nedenle^ TCDD'nin yatırım programında yer alan "32 adet elektrikli banliyö treni 
imal ve temini projesi" yatırım proş^ffmft^cıkartıhp İzmir Büyükşehir 
Beledıyesminprograrrmmdalu1edilmiştir^:!',i * ^ - £ * \ 

Ancak, belediyenin kredi temini gecikmeye uğradığından, TCDD'ce 
gerçekleştirilmekte olan elektrifikasyon ve sinyalizasyon projesinin tamamlanması ile 
sistemin atü kalmasını önlemek için, araç temini projesi tekrar TCDD'nin 2002-2006 
Beş yıllık yatırım programına alınmıştır; Araçlar temin edildiğinde izmir'de hafif 
raylı sistemle entegrasyonlu modem banliyö işletmeciliği yapılabilecektir. Ankara ve 
Haydarpaşa-Gcbze hattında çalıştırılan mevcut E 14000 tipi araçların 
modernizasyonu çalışmaları sürdürülmektedir. 

1950-1960 yılları arasında 192,5 Km., 1960-1980 yılları arasında 627,3 Km. ve 
1981-2000 yıllan arasında 242,7 Km. olmak üzere toplam 1.062,5 Km. yeni 
demiryolu yapımı gerçekleştirilmiştir. Ayrıca 11 Kmlik İzmit-Köseköy (Çitt Hat) 
şehir geçişinin yol yapımı ve elektrifikasyon tesisleri yapımı tamamlanmış olup, 
sinyalizasyon yapım çalışmaları devam etmektedir. 

Demiryolu taşımacılığının geliştirilmesi amacıyla önemli projeler 
yürütülmektedir. Bunlardan halen yapımı sürdürülen; 47,5 Km lik Divriği-Sıvas 
(Tecer-Rangal) Demiryolu Varyantı ve 32 Kralik Menemen-Aliağa Çift Hatlı 
Demiryolu inşaat çalışmalarına devam edilmektedir, 
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Aynca Ülkemizin iki büyük kenti olan Ankara-îstanbıü arasındaki yolculuk 
süresini kısaltmak, hızlı ve konforlu bir seyahati sağlamak amacıyla, mevcut 
güzergahın rehabilite edilmesi planlanmış ve projenin ilk etabını oluşturan Arikara-
Eskisehir bölümünün -% 100 dış proje kredili olarak ihalesi yapılmıştır. ihaleyi 
kazanan konsorsiyum ile ticari sözleşme imzalanmış ve sözkonusu sözleşmenin 
onaylanması için Hazine Müsteşarlığına müracaat edilmiş, onay beklenmektedir. İlk 
etapta Ankara-Eskişehir arasının altyapısının iyileştirilmesi suretiyle seyahat süresi 4 
saate, yolcu taşıma payım %9'daiı %16'ya, yük taşıma payı ise %3'den %5'e 
yükseltilmesi hedeflenmiştir. Bu proje sadece Ankara-İstanbul arasmdaki seyahat 
süresini kısaltmayacak, aym zamanda Ankara-îzmir arasmdaki seyahat süresini de 
yaklaşık 2 saat azaltacaktır. İkinci etapta da Eskişehir-Gebze arasmdaki güzergahın 
rehabilitasyonu için 2002 yılında etüt-projeleri yapılacaktır. 

Ankara-Haydarpaşa mevcut demiryolunun iyileştirilmesi projesinin 
tamamlanması ile eş yamanlı olarak bitirilmesi planlanan 5 set yüksek hızlı trenin 
temini için 28.09.2001 tarihinde teklifler alınmış, ancak ihale fesh edilmiştir. 
Şartnamenin yemden değerlendirilerek tekrar ihaleye çıkılması kararlaştırılmış olup, 
şartname ile ilgili çalışmalar sürdürülmektedir. 

Kombine taşımacıbğın temelini oluşturan kara terminallerinden ilki alan 
Gaziantep Ronteyner Kara Terminali tamamlanmış olup 2001 yılı sonlarına doğru 
işletmeye açılmıştır. 2002 yılında Denizli ve JCayseri'de konteyner kara 
terminallerinin yapım çalışmalarına başlanacaktır^İTf»'*?*&, 

Avrupa Yatırıra Bankasından sağlanan kredi ile ekipmanların hizmete 
verilmesi sonucunda, Haydarpaşa, İzmir ve Mersin Limanlarındaki elleçleme 
kapasiteleri artırılarak limanların MI koyteyner teçhizatı ile donatılması çalışmaları 
tamamlanarak uluslararası liman statüsüne kavuşturulmııştur. TCDD'nin 
işletimindeki diğer limanların da dökme yüke uygun hale getirilmesi çalışmaları 
tanıamlanmış olup, mekanik ekipman temini için çalışmalar sürdürülmektedir. 
Depremde zarar gören Derince Limanının yeniden yapılandırılması için ihale 
çalışmaları devam etmektedir. 

Tüm Dünyada başlatılan yeniden yapılanma çalışmaları paralelinde ve Avrupa 
Birliği Derjıiryolu politikaları doğrultusunda TCDD'nin mali yapısının düzeltilmesi, 
müşteri odaklı bir yapının kurularak etkin ve ticari hizmet vermesi amacıyla, 1995 
yılında başlatılan yeniden yapılanma etüt çalışmaları 1996 yılında tamamlanmış olup, 
projenin hayata geçirilmesi için gerekli yasal düzenlemeler üzerindeki çalışmalar 
devam etmektedir, 
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Ayrıca, mevcut demiryolu altyapısı ve işletilen araçların iyileştirilmesi 
amacıyla 2002-2006 döneminde; 

-1617 Km. yol yenilemesi, 
-257 Km. takviye pozu, 
-1250 adet demiryolu makası üretilmesi, 
-96.000 adet ray kaynağı yapılması, 
-2431 Km. sinyalizasyon tesisiyapılması, 
-3133 Km. elektrifikasyon tesisi yapılması, 
-28 adet dizel manevra lokomotifi, 
-44 adet yolcu vagonu, 
-2657 adet yük vagonu imali, 
-32 adet elektrikli banliyö treni, 
-60 adet elektrikli anahat lokomotifi imal ve temini ile 
-5 set yüksek hızlı tren temini 

planlanmıştır./,^ *"••'Ç. ; \ \ 
14. - Osmaniye Milletvekili Şükrü Ünal'ın, Erzurum-Merkez İlçelerinde ve bağlı köylerindeki 

tuvaletsiz okul sayısına ilişkin sorusu ve Millî Eğitim Bakanı Metin Bostancıoğlu 'nun cevabı 
(7/7534) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞIMA 

Aşağıdaki sorumun Milli Eğitim Bakanı Sayın Mittin BOSTANCIOĞLU 
tarafindan yazılı olarak cevaplandırılmasını delaletlerinize saygılarımla arz 
ederim. 15.05.2002 

Jükrü ÜNAL 
Osmaniye Milletvekili 

06.05.2002 tarihli bir gazetede çıkan haberde Erzurum Valisi Sayın Derya 
Kadıoğlu ilçe ve köylerde tuvaletsiz okul kalmayacağını bildirmiştir. 

SORULAR : 

1. Erzurum merkeze bağlı ilçe ve köylerinde tuvaletsiz kaç okul vardır? 

- 8 2 8 -



T.B.M.M. B : 115 19 . 6 .2002 O : 2 

T.C. 
MİLLİ EĞİTİM BAKANLIĞI 

Araştırma, Planlama ve Koordinasyon Kurulu Başkanlığı 

SAYI :B.O8.0.APK.O.O3.0S.00-O3/2ö'İA { $ / £ / 2 0 0 2 
KONU : Soru Önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ : T.B.M.M Başkanlığının 30.05.2002 tarihli ve A.OI.Ö.ÜNS.0.10.00.02-15568-7/7534-
15582/36836 sayılı yazısı. 

Osmaniye Milletvekili Sayın Ştflcrü ÜNAL'ın, Erzurum İlinin ilçe ' ve köylerindeki 
tııvaletsiz okul sayısına ilişkin yazılı soru önergesi incelenmiştir. 

Valilikçe Erzurum İli genelinde, 1980-1983 yıllarında yapüan köy okullarından 
227'sinin tuvaletinin bulunmadığı tespit edilmiş olup, bu okullardan; 2001 yılında 177'sine 
tuvalet yapılmış, 2002 yılında da SO'sine yapılması planlanmıştır. 

Bilgilerinize arz ederim. ' # 

MİtiıriBOSTANCIOĞLU 

Millî Eğitim Bakanı 
75. - Karaman Milletvekili Zeki Ünal'ın, Halk Bankasından bir milletvekiline ait fabrikaya 

verilen kredi ile ilgili iddialara ilişkin sorusu ve Devlet Bakanı Kemal Derviş 'in cevabı (7/7554) 

TÜRKİYE BÜYÜK MÎLLET MECLÎSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın Devlet Bakanı Sayın Kemal Dejaös tarafından 
yazılı olarak cevaplandırılmasını saygılarımla arz ederim.21. 

Zeki ÜNAL 
Karaman Milletvekili 

Yazılı basında "Vekile usulsüz kredi" başlığıyla bir haber yayınlanmıştır. 
Habere göre; DSP Niğde milletvekili Eyüp Doğan'a ait Niğde Organize 
Sanayi Bölgesindeki tekstil fabrikası Orteks AŞ, İçin Başbakanlık Yüksek 
Denetleme Kurulunun 21 Kasım 2001 tarihinde yayınladığı Halk Bankası 
raporunda, Orteks'e iki yıl süreyle müsamaha gösterildiği YDK'nm olumsuz 
istihbarat raporuna rağmen, söz konusu şirkete 14 trilyon 922 milyar TL. kredi 
verdiği belirtilmektedir. 
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Sorularım şunlardır: 

1-TÜm toplumca acımasız bir ekonomik krizin yaşandığı, işyerlerinin 
kapandığı, bir kısım insanların kriz nedeniyîe intihar ettikleri, işlerini aşlarını 
kaybettikleri bir dönemde, YDK'nın tüm' uyanlarına rağmen» Halk Bankası, 
Orteks AŞ.'ye, hangi gerekçe ile kredi kullandırmaya devam etmiştir? 

2-Kredi kullandırmada siyasi bir nüiuz söz konusu olmuş mudur? Olmuş 
ise,siyasi etik açısından durumu nasıl değerlendiriyorsunuz? 

3-Haberde belirtildiği gibi, kullanılan kredi sadece, 14 trilyon 922 milyar 
TL.'midir? Kullanılan bu kredinin geriye ödeme takvimi ne şekildedir? Şirket 
bu ödeme takvimine uymuş mudur? Uymamış ise, son durum nedir? 

4-YDK'nun raporunu dikkate almadan Halk Bankasının kredi 
kullandırması Devleti zarara sokmak anlamına gelmiyor mu? Geliyor ise, banka 
yetkilileri hakkında bir işlem yapılmış mıdır? Yapılmamış ise, yapılması 
düşünülmekte midir? 

T.C. 
DEVLET BAKANLIĞI 

SAYİ: B.02.0.019/ /6 - fl^fl <$ LLl&Lj2002 

KONU: 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ: a)30.05.2002tarihli ve-KAN.KAR.MD.A.01.0.GNS.0.10.00.02-1556S 
sayılı yazınız. 

b) 12.06.2002 tarihli ve YDO/NE.B.02.2.THB.0.60.00.00/56 sayılı yazı. 

Karaman Milletvekili Zeki ÜNAL tarafından Bakanlığıma yöneltilen 7/7554-
15607 sayılı yazılı soru önergesi hakkındaki ilgi (a) yazınız üzerine Bakanlığım ilgili 
kuruluşu T Halk Bankası Genel Müdürluğü'nden alınan ilgi (b) yazr ve ekinin suretleri 
ilişikte gönderilmiştir. 

Bilgilerine arz ederim. 

Dr. Kemal DERVİŞ 
Devlet Bakanı 
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TÜRKİYE HALK BANKASI 
Sermayesi: 25O.UÜO.O0O.OO0.00O.-TL. 

Birim : Bilanço Konsoiida9yon ve Dış Raporlama 
İşaretimiz : YDO/NE B 02 2 TKB 0 60 00 00 

Tarih : 
Sayı : 
Özü : 

12.06.2002 
-56-

Sora önergesi 

T.C.DEVLET BAKANLIĞI 
(Dr.Kemal DERVİŞ ) 

İlgi: 31.05.2002 tarih, B.02.0.19/(16) 2729 sayılı yazınız. 

Karaman Milletvekili Zeki ÜNAL'ın som önergesine ait Bankamız cevabı ekte 
sunulmuştur. 

Bilgilerinize arz ederiz. 

E k : t 

Saygılarımızla 

Yusuf Duran O^AK BüîenTÜÜNCELER 
/Datoe Başkanı Murahhas Aza 

KARAMAN MİLLETVEKİLİ ZEKİ ÜNAL'IN SORU 
ÖNERGESİNE BANKAMIZ CEVABI 

23.6.1999 tarih ve 23734 sayılı Resmi Gazcte'de yayımlanan 4389 sayılı Bankalar 
Kanunu'nun 22.maddesinin S.fıkrası hükmüne göre ; Bankaların mensupları ve diğer görevlileri 
sıfat ve görevleri dolayısıyla öğrendikleri bankalara veya müşterilerine ait sırlan bu konuda 
kanunen açıkça yetkili kılınan mercilerden başkasına açıklayamazlar. 

Bu maddeye konu yetkili merciler, kendi kanunlarında özel hüküm bulunan veya gene! 
kanunlar ile yetkili kılınan mercilerdir. 

T.B.M.M.'nîn genel olarak bilgi edinme ve denetim yolları, T.C.Anayasası'mn 
98 .maddesinde düzenlenmiştir. 
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Bu maddeye göre;' 

T.B.M.M. ; soru, Meclis araştırması, gene! görUşme, gensoru ve Meclis soruşturması 
yollarıyla denetleme yetkisini kullanır. 

Soru ile ilgili önergelerin verilme şekli, içeriği ve kapsamı ile cevaplandırılma, gürüşme 
ve araştırma yöntemleri ise Meclis İç Tüzüğü ile düzenlenmiştir. 

Sözkonusu tüzükte, T.B.M.M. Milletvekillerince verilen soru önergeleri İle istenilen 
bütün bilgi ve belgelerin verileceğine dair bir hüküm bulunmamaktadır. 

Bu itibarla, T.C. Anayasası, Bankalar Kanunu ve T.B.M.M. İç Tüzük hükümleri birlikte 
değerlendirildiğinde, milletvekillerinin, Bankalardan banka ve müşteri sırrı kapsamına giren 
konularda bilgi istemeye yetkili mercilerden olmadığı anlaşılmaktadır. 

T.C. Anayasasının 98.maddesi gereğince milletvekillerinin vermiş oldukları som 
önergelerine verilecek cevapta, banka ve müşteri sırrı kapsamındaki bilgiler verilemez. 

Soru önergelerine verilecek cevapta sır niteliğindeki bu bilgilerin açıklanması, banka ve 
müşteri veya üçüncü şahısların sırlarının ifşa edilmesi anlamına geleceğinden, soru önergelerine 
verilecek cevapta, banka ve müşteri sırrı kapsamındaki bilgilere yer verilmesi, 4389 sayılı 
Bankalar Kanunu'nun 22.maddesinin S.fıkrası hükmüne açıkça aykırılık teşkil edecektir 

İlgi yazınıza konu soru önergesine cevap verilmesi 4389 sayılı Bankalar Kanunu'nun 
22.maddesinin Sokrasına aykırılık teşkil ettiğinden dolayı cevap verilememektedir. 

16. - Manisa Milletvekili Bülent Arınç 'm, tütün, tütün mamulleri ve alkollü içkiler piyasası 
düzenleme kurumunun göreve başlamaması nedeniyle ortaya çıkabilecek sorunlara ilişkin 
Başbakandan sorusu ve Devlet Bakanı Yılmaz Karakoyunlu 'nun cevabı (7/7606) 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

Aşağıdaki sorularımın Başbakan sayın Bülent ECEVİT tarafından 
yazılı olarak cevaplandırılmasını arz ederim. Saygılarımla 

j£2. 
Bülent ARINÇ 

Manisa Milletvekili 

1. 4733 sayılı Kanunun 2. maddesi gereği oluşturulması gereken 
Tütün, Tütün Mamulleri ve Alkollü İçkiler Pfyasasi Düzenleme 
Kurumunun aynı Kanunun Geçici 1. maddesinin (D) bendi gereği üç 
ay içerisinde göreve başlaması gerekmekteydi. ;Beş ^y,geçmesine. 
rağmen Kurum henüz teşekkül etmemiştir. Sebepleri -nelerdir?* 
Kurum ne zaman göreve başlayacaktır ? 
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2. Düzenleme Kurulu üyeleri de henüz atanmamıştır. Buıhun.sebepleri 
nelerdir? Ne zaman atanacaktır ? 

3. Tekel Genel Müdürlüğüne verilen yasal süre dolduğu ve yeni 
Kurumda oluşturulmadığı İçin hukuki boşluk meydana'gelmiştir. Bu 
sürede tütün üreticisinin, tüccarının ve ihracatçısının hak ve 
menfaatlerini hangi kurum koruyacaktır ? 

4. Kurum ve Kurul henüz oluşturulmadığından işlemlerin yürütülmesi 
için 4733 sayılı Kanunun 9. maddesi gereği gkartilması gereken 
yönetmelikler çıkartılmadığından oluşan yasal boşluk nasıl 
doldurulacaktır? Oluşacak zararlar kimler ve hangi kurum 
tarafından nasıl giderilecektir ? 

T.C. 
D E V L E T B A K A N L I Ğ I 

SAYI :B.Q2.0.0Û6/O4- 4 ^ 5 \% / 6 /2002 

KONU : 7/7606/15682 esas sayılı 
Soru önergesi 

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA 

İLGİ :a)04.06.2002 tarih ve A.01.0.GNS.0.10.00.02-7/7606-15682/37073 sayılı yazınız. 
b)Başbakanlığın 05.06.2002 tarih ve B.02.0.KKG.0.12/106-750-12/3107 sayılı yazısı. 

Manisa Milletvekili Bülent ARINÇ tarafından Sayın Başbakanımıza tevcih edilen ve 
Sayın Başbakanımızca da tarafımdan cevaplandırılması tensip olunan 7/7606-15682 esas 
sayılı soru önergesi incelenmiştir. 

Tütün, Tütün Mamulleri ve Alkollü içkiler Piyasası Düzenleme Kurumu; Tütün, Tütün 
Mamulleri ve Alkollü İçkiler Piyasası Düzenleme Kurulu ve hizmet birimlerinden oluşan bir 
teşkilat olup, Kurum karar organı olan "Kurul" ise; Maliye Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı, Tarım 
ve Köytşleri Bakanlığı, Hazine Müsteşarlığı, Dış Ticaret Müsteşarlığı, jTürkiye Ziraat Odaları 
Birliği ve TEKEL Genel Müdürlüğü'nün ilgilendirildiği Devlet BakanlıÖı'nm önereceği ikişar 
aday arasından Bakan Kurulu'nca atanacak üyelerden oluşmaktadır. Kurul üyelerinin 
atanmalarıyla birlikte "Kurum" un karar mekanizması devreye girerek, hali hazırda tamam 
olan hizmet birimleri göreve başlayacaktır. 

Kurul üyeleri 4733 sayılı Kanunda belirtilen Bakanlıklar ve Kuruluşlar tarafından 
önerilmiş olup, Bakanlar Kurulu'nca atanacaktır. 

4733 sayılı Kanunun geçici 1'nci maddesinin (d) bendinde "Kurum bu. Kanunun 
yürürlüğe girmesini müteakip en geç 3 ay içinde görev yapmaya başlar. Bu süre, içerisinde"bu 
Kanunla Kuruma verilen görevler Genel Müdürlük tarafından yürütülür", hükmü yer almak 
olup, hüküm çerçevesinde, Kuruma Kanunla verilen görevler TEKEL Genel Müdürlüğü 
tarafından yürütülecektir. 

Herhangi bir zarar söz konusu olmayıp, mevcut yasa ve yönetmelikler çerçevesinde 
çalışmalar sürdürülmektedir. 

Bilgilerinize arz ederim. / / S\ 

Dr.Yflmaz KARAKOYUNLU 
/ Devlet Bakam 
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TÜRKIYE BÜYÜK MILLET MECLISI 
İ İ i 

DEMİ 
DÖNEM: 21 YASAMA YILI: 4 

115 İNCİ BİRLEŞİM 
19.6.2002 ÇARŞAMBA 

Saat: 15.00 
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DANIŞMA KURULU ÖNERİSİ 

1. - Genel Kurulun toplantı günlerinden Salı gününün denetim konularına (Anayasanın süreye 
bağladığı konular hariç), Çarşamba ve Perşembe günlerinin de Kanun Tasarı ve Teklifleri ile 
Komisyonlardan Gelen Diğer İşlerin görüşülmesine ayrılması, Salı ve Çarşamba günlerinde bir
leşimin başında bir saat süre ile sözlü soruların görüşülmesi, sunuşlar ve işaret oyu ile yapılacak 
seçimlerin her gün yapılması önerilmiştir. 

(Genel Kurulun 15.6.1999 tarihli 15 inci Birleşiminde kabul edilmiştir.) 

KOMİSYON TOPLANTILARI 

* Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve 
Spor Komisyonu 
19.6.2002 Çarşamba 
Saat: 10.00 

* İçişleri Komisyonu 
19.6.2002 Çarşamba 
Saat: 11.00 

* Plan ve Bütçe Komisyonu 
19.6.2002 Çarşamba 
Saat: 11.15 
20.6.2002 Perşembe 
Saat: 11.00 

* Dışişleri Komisyonu 
20.6.2002 Perşembe 
Saat: 10.00 

* Millî Savunma Komisyonu 
20.6.2002 Perşembe 
Saat: 10.00 

* Sağlık, Aile, Çalışma ve 
Sosyal İşler Komisyonu 
20.6.2002 Perşembe 
Saat: 10.30 

* TBMM Hesaplarını İnceleme Komisyonu 
20.6.2002 Perşembe 
Saat: 11.00 



TÜRKİYE BÜYÜK MÎLLET MECLİSİ GÜNDEMİ 
115 İNCİ BİRLEŞİM 1 9 . 6 . 2002 ÇARŞAMBA Saat: 15.00 

1 - BAŞKANLIĞIN GENEL KURULA SUNUŞLARI 
1. - Dört ilde uygulanmakta olan Olağanüstü Halin; Hakkâri ve Tunceli illerinden 30.7.2002 

günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere kaldırılmasına, Diyarbakır ve Şırnak illerinde 30.7.2002 
günü saat 17.00'den geçerli olmak üzere dört ay süre ile uzatılmasına ilişkin Başbakanlık tezkeresi. 

2 - Ö Z E L GÜNDEMDE YER ALACAK İŞLER 

3 - S E Ç İ M 

5 * = 

4 - O Y L A M A S I YAPILACAK İŞLER 

Rp5 

5 - MECLİS SORUŞTURMASI RAPORLARI 

6 - GENEL GÖRÜŞME VE MECLİS ARAŞTIRMASI YAPILMASINA DAİR ÖNGÖRÜŞMELER 



7 - SÖZLÜ SORULAR 

1. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Karayolları Genel Müdürlüğünün Adıyaman'daki 
projelerine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1078) (2) 

2. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman Gölbaşı Kanalizasyon Projesine ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1079) (2) 

3. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, İller Bankası Bölge Müdürlüğünün Adıyaman'daki 
yatırım projelerine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1080) (2) 

4. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman'da afet bölgesi kapsamına alman belediye 
olup olmadığına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1081) (2) 

5. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman'a demiryolunun götürülüp götürülmeyece
ğine ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1083) (2) 

6. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman'da yürütülen projelere ilişkin Ulaştırma 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1084) (2) 

7. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman'da yürütülen projelere ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1085) (2) 

8. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman'da iskâna tâbi olan vatandaşlara ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1086) (2) 

9. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Kırıkkale Üniversitesinde bir öğretim üyesinin doktora 
tezinin kabulünden sonra iptal edilmesine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1092) (2) 

10. - İstanbul Milletvekili Bahri Sipahi'nin, istanbul Büyükşehir Belediyesinden ihale alan bir firma 
hakkında ileri sürülen iddialara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1093) (2) 

1 1 . - İstanbul Milletvekili Bahri Sipahi'nin, İstanbul Büyükşehir Belediyesince açılan otobüs ihalesine 
ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1094) (2) 

12. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesinden ihale alan bir firma 
hakkında ileri sürülen iddialara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1095) (2) 

1 3 . - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Kuzey Irak'ın Erbil Kentinde düzenlenen Türkmen 
Kurultayına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1097) (1) 

14. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, tıbbi cihazlara ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1098) (1) 

15. - Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin, Merzifon ilçe Emniyet Müdürlüğünde pasaport şubesi kurulup 
kurulmayacağına ilişkin içişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1099) (1) 

16. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Türk vatandaşlığından çıkanlara ve vatandaşlığa 
alınanlara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1103) (1) 

17. - Balıkesir Milletvekili llyas Yılmazyıldız'ın, Bakanlığın açtığı ihalelere ilişkin Bayındırlık ve iskân 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1104) (1) 

18. - Balıkesir Milletvekili İlyas Yılmazyıldız'ın, depremden zarar gören belediyelere yapılan yardımlara 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1105) (1) 

19. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğullarf nın, İstanbul'da su satışı yapan firmalara ilişkin Sağlık 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1107) (1) 

20. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğullan'nın, Emlak Bankasınca verilen konut kredilerine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1108) (1) 

21. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Ziraat Bankasının bilgisayar sisteminin döşenmesi ile bakım 
ve onarımının yapımına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1110) (1) 

2 2 . - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Ziraat Bankasınca bir firmaya verilen kredinin battığı 
iddiasına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1111) (1) 

23. - istanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Çanakkale Assos Küçükkuyu sahil yolu projesine ilişkin 
Bayındırhk ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1113) (1) 

24. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, istanbul'da bazı dolmuş hatlarında sahte plaka ile araç 
çalıştırıldığı iddiasına ilişkin içişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1116) (1) 

25. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun THY seferlerinde dağıtılan gazetelere ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1118) (1) 

26. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun THY Adıyaman seferlerine ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1119) (1) 

27. - Gaziantep Milletvekili Mehmet Ay'm, Gaziantep-Karkamış Hükümet Konağı Projesine ilişkin 
içişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1123) (1) 

(1) Bir birleşimde cevaplandırılmamıştır. 
(2) İki birleşimde cevaplandırılmamıştır. 
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28. - Gaziantep Milletvekili Mehmet Ay'ın, Gaziantep-Nurdağı İlçesi Emniyet Amirliği binası inşaatına 
ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1124) (1) 

29. - Gaziantep Milletvekili Mehmet Ay'ın, Gaziantep-Araban İlçesi özel İdare İşhanı inşaatına ilişkin 
İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1125) (1) 

30. - Yozgat Milletvekili Mehmet Çiçek'in, tasdikname üzerine kayıt yapan okul müdürlerinin görevden 
alındığı iddiasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1126) (1) 

3 1 . - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, demiryolu yapımında kullanılacak olan krediye ilişkin 
Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1127) (1) 

32. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Türk Telekomun özelleştirilmesi ile ilgili basında yer 
alan iddialara ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1128) (1) 

33. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, İstanbul-Taksim'de yılbaşı gecesi meydana gelen olaylara 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1129) (1) 

34. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul-Güngören Belediye Başkanlığınca bazı sokaklara 
Merve Kavakçı adının verildiği iddiasına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1131) (1) 

35. - Gaziantep Milletvekili Mehmet Ay'ın, Gaziantep İlinde yürütülen okul projelerine ilişkin Millî 
Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1134) (1) 

36. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Ankara kent içi tren yolunda meydana gelen kazaların 
önlenmesi için alınacak tedbirlere ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1136) (1) 

37. - İsparta Milletvekili Ramazan Gül'ün, gözaltına alındıktan sonra serbest bırakılan ve yeniden 
gözaltına alınıp tutuklananlara ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1138) (1) 

3 8 . - Sakarya Milletvekili Nezir Aydın'ın, işyerlerinde özürlü kontenjanından işçi çalıştırılmasına 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1142) (1) 

39. - Karaman Milletvekili Zeki Ünal'ın, YÖK'ün üniversite lojmanlarında oturanlarla ilgili yayınladığı 
genelgeye ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1143) (1) 

4 0 . - Sımak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1144) (1) 

4 1 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1145) (1) 

4 2 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Sımak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü som önergesi (6/1146) (1) 

4 3 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Millî Savunma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1147) (1) 

4 4 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1149) (1) 

4 5 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1151) (1) 

4 6 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1152) (1) 

4 7 . - Sımak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Orman Bakanından sözlü som önergesi (6/1153) (1) 

48. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Sımak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1155) (1) 

4 9 . - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, 2001 Malî Yılı Bütçesinden Şırnak İline ayrılan 
yatırım ödeneklerine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü som önergesi (6/1157) (1) 

50. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, genel nüfus sayımı ile ilgili iddialara ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü som önergesi (6/1160) 

5 1 . - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, elektrik üretim sözleşmesi yapılan bazı şirketlere ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1161) 

5 2 . - Aksaray Milletvekili Murat Akın'm, Aksaray İli Güzelyurt İlçesinin Aşağı Mahallesinin 
yerleşimine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1167) 

5 3 . - Aksaray Milletvekili Murat Akm'ın, Aksaray İli Güzelyurt İlçesinin yol sorununa ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1168) 

5 4 . - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray İli Güzelyurt İlçesinin çöp konteyneri ihtiyacına 
ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1169) 

55.- Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray İli Güzelyurt İlçesinin sulama kanalı ihtiyacına ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü som önergesi (6/1172) 

5 6 . - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray-Eskil İlçesinin kütüphane ihtiyacına ilişkin Kültür 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1173) 
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57. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'm, Aksaray-Eskil İlçesindeki şeker pancarı üreticilerinin 
sorunlarına ve uygulanan kotaya ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1174) 

58. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'm, Aksaray İline bağlı bazı ilçelere mal müdürü atanmasına ve 
personel ihtiyacına ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1175) 

59. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'm, vergi borçlarına ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1176) 

6 0 - Aksaray Milletvekili Murat Akın'm, Aksaray-Eskil İlçesine bağlı köylerin branş öğretmeni 
ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1178) 

6 1 . - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray tündeki okullarda branş öğretmeni açığına ve 
atamalarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1179) 

62. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray İli Güzelyurt ilçesiyle ilgili projelere ilişkin Çevre 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1180) 

63.- Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'mn, İstanbul Ballıca Ormanları hakkındaki bazı iddialara 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1183) 

64. - Muğla Milletvekili Hasan Özyer'in, domates üreticilerinin sorunlarına ilişkin Tarım ve Köyişleri 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1185) 

65. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın, LPG'li araçlarla ilgili Danıştay kararının uygulanmasına ilişkin 
Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1186) 

66. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın , norm kadro uygulamasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1187) 

67. - istanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, Vakıflar Genel Müdürlüğünün 2000 Malî Yılı 
Bütçesinden camilere yaptığı yardımlara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1188) 

6 8 . - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, Türkiye-İran doğalgaz boru hattı ihalesinin 
iptaline ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1189) 

69. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, Türkiye-İran ve Samsun-Ankara doğalgaz boru 
hatları ihalelerine ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1190) 

70. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın, Ordu İlinde devlet-vatandaş işbirliğiyle yaptırılan okullara ilişkin 
Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1191) 

71. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın, fındık alım fiyatlarına ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1193) 

72. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın, deniz ulaşımına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1194) 

73. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'mn , türban yasağı gösterisine destek verdikleri iddiasıyla 
ceza verilen şoförlere ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1196) 

7 4 . - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'mn, YÖK tarafından KKTC YODAK Başkanına türban 
konusunda baskı yapıldığı iddiasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1197) 

75. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Samsun'da kurulan azot ve bakır fabrikalarının insan 
sağlığına olan etkilerine ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1199) 

76. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'mn, Samsun'da kurulan azot ve bakır fabrikalarının çevreye 
verdiği zarara yönelik açılmış davaların sayısına ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1200) 

77. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'mn, TRT'nin yeni logosuna ilişkin Başbakandan sözlü soru 
önergesi (6/1202) 

7 8 . - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, TPAO'nun faaliyetlerine ve Eskişehir'de 
yürütülen projelere ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1204) 

79. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, elektrik kesintilerine ve Porsuk Çayının 
temizlenmesine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1205) 

80. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, enerji üretimine ve doğalgaz projelerine ilişkin 
Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1206) 

8 1 . - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, Eskişehir bağlantılı bazı karayollarına ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1207) 

82. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, esnaf, KOBİ ve sanayicilerin desteklenmesine 
ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1208) 

83. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, Şeker-İş kolunda çalışan geçici işçilere ve pancar 
üreticilerine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1209) 

84. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadrı Yıldırım'ın, Eskişehir ve Sivrihisar SSK hastanelerine ilişkin 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1210) 

85. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, Emniyet personeline ve yerel yönetimlere ilişkin 
İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1211) 
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86. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, sekiz yıllık kesintisiz eğitim ve norm kadro 

uygulamasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1212) 
87. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Osman Gazi Üniversitesinin kadro sorununa ve 

sekiz yıllık eğitime katkı payı olarak toplanan paralara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1213) 

8 8 . - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, hayvancılığın sorunlarına ilişkin Tarım ve 
Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1214) 

89. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, tarım ve hayvancılığın bazı sorunlarına ilişkin 
Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1215) 

90. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, çiftçilerin Tarım Kredi Kooperatiflerine ve T.C. 
Ziraat Bankasına olan borçlarına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1216) 

91. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, eğitime katkı payı olarak toplanan paralara ve 
Eskişehir'e ayrılan miktara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1217) 

92. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, SSK Hastanelerinde alınan muayene ücretlerine 
ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1218) 

9 3 . - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, SSK ve BAĞ-KUR emeklilerinin ücretlerine 
ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1219) 

94. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Eskişehir İlindeki belediyelere yapılan yardımlara 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1220) 

95. - Tokat Milletvekili Reşat Doğru'nun, Tokat-Sulusaray ve Erbaa Horoztepesi'ndeki tarihi kalıntılara 
ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1222) 

9 6 . - Tokat Milletvekili Reşat Doğru'nun, Tokat-Turhal banliyö treni projesine ilişkin Ulaştırma 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1223) 

97. - Tokat Milletvekili Reşat Doğru'nun, Tokat-Gölgeli ve Babaköy'ün, baraj köprüsü ihtiyacına ve 
Almus Barajının yol çalışmalarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1224) 

98. - Tokat Milletvekili Reşat Doğru'nun, Tokat İlinin bazı ilçelerinde yapılacak gölet ve dere ıslah 
çalışmalarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1225) 

99. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa'nın dağ ilçelerinde havza geliştirme projesi olup 
olmadığına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1230) 

100. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesinin hizmetlerini yürüten 
şirketlere ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1231) 

101. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesince otobüslerde kullanılan 
Akbil uygulamasına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1232) 

102. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul'un ağaçlandırılmasında kullanılan ithal ağaçlara 
ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1233) 

103. -Nevşehir Milletvekili Mükremin Taşkın'ın, Nevşehir'deki belediyelere yapılan yardımlara ilişkin 
Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1234) 

104. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1238) 

105. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1239) 

106. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1241) 

107. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1242) 

108. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1243) 

109. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1244) 

110. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar izol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1245) 

111. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1246) 

112. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1247) 

113. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1248) 
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114. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar İzol'un, Bütçeden Şanlıurfa İline ayrılan yatırım ödeneklerine 
ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1249) 

115. - Diyarbakır Milletvekili Nurettin Atik'in, Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısı A. Mesut 
Yılmaz'ın kardeşi hakkında dava açılması talebi olup olmadığına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi 
(6/1251) 

116. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, yurtdışındaki üniversitelerden mezun olanların 
diplomalarının denkliği ile ilgili sorunlara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1252) 

117. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun İlindeki köy yollarının asfaltlanması ve köy 
içme suyu projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1253) 

118. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, son on yılda yapılan tapulama çalışmalarına ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1255) 

119. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, son on yılda yapılan kadastro çalışmalarına ilişkin 
Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1257) 

120. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, tavsiyeli eğitim araçları listesine ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1258) 

121. - Muğla Milletvekili Hasan özyer'in, Yapı Denetimi Uygulama Yönetmeliğine ilişkin Bayındırlık 
ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1259) 

122. - Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin, sel felaketine uğrayan Amasya-Yeşil Yenice ve Suluova'nın 
Yardım kararnamesi kapsamına alınmamasına ilişkin Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1260) 

123. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, sanayicilerin faaliyet dışı gelirlerine ilişkin Sanayi ve Ticaret 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1264) 

124. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Bursa'daki arıtma projelerine ilişkin Çevre Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1267) 

125. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, havaalanlarına iniş ve kalkış yapan uçaklardan alman ücrete 
ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1269) 

126. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Bursa'daki köy yolarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1270) 

127. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, petrol şirketlerine ödendiği iddia edilen fazla paralara ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1272) 

128. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, gelir vergisine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1274) 

129. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, köy hizmetleri için alınacak araçlara ve köy yollarına ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1275) 

130. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, personel sayısına ve niteliklerine ilişkin Çevre Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1276) 

131. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, İmam Hatip liselerine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1277) 

132. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Bursa İlindeki işitme engelli öğrencilere ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1278) 

133. - Muğla Milletvekili Hasan özyer'in, Bakanlığın 2/b adlı çalışmaları durdurduğu iddialarına ilişkin 
Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1282) 

134. - Konya Milletvekili M.Sait Gönen'in, Konya'da turistik işletme belgesi verilen işletmelere ilişkin 
Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1283) 

135. - Konya Milletvekili M.Sait Gönen'in.Türk vatandaşlığına geçmek isteyen soydaşlarımıza ilişkin 
İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1284) 

136. -Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Güneydoğu Anadolu'da bölücü terör örgütünün 
propagandasına karşı önlem alınıp alınmadığına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1286) 

137. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, bir banka sahibinin soruşturma ifadesinde gazeteciler 
hakkındaki bazı iddialarına ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1287) 

138. - Tekirdağ Milletvekili Enis Sülün'ün, Kınalı-Tekirdağ karayoluna ilişkin Bayındırlık ve İskân 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1288) 

139. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Nüfus Hizmetleri Güçlendirme Vakfının hizmetlerine 
ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1290) 

140. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Deniz Otobüsleri İşletmesi ve Halk Ekmek 
Fabrikasına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1291) 

141. - istanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Ermeni kilisesi sayısına ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1294) 
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142. -Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Kılık-Kıyafet Yönetmeliğine uymadıkları gerekçesiyle 

görevine son verilen öğretmenlere ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1296) 
143. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Hilvan İlçesinde kamulaştırılan arazilerin 

bedellerine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1297) 
144. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Şuaybşehri-Hanelbarur yoluna ilişkin 

Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1298) 
145. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Alaçam Toplu Köyü balıkçılarının 

sorunlarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1301) 
146. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun İlindeki bazı köylerin içme suyu sorununa 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1302) 
147. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, köy ve mahalle muhtarlarının ödenek miktarı ve 

sorunlarının çözümü yolunda bir çalışma olup olmadığına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1304) 
148. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin'deki enerji nakil hatlarına ilişkin Enerji ve Tabiî 

Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1305) 
149. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin İlindeki enerji açığına ilişkin Enerji ve Tabiî 

Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1306) 
150. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin - Nusaybin su depolama projesine ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1307) 
151. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, GAP sulama kanallarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1308) 
152. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin İli köylerinin bazı sorunlarına ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1309) 
153. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Dargeçit ve Midyat yatılı bölge okullarına ilişkin Millî 

Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1310) 
154. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin'deki sağlık kuruluşu ve porsonelinin sayısına ilişkin 

Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1311) 
155. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin'deki bazı küçük sanayi sitesi inşaatlarına ve 

ihalelerine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1312) 
156. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Eti Holding Mazıdağı Maden Müdürlüğü'nün Fosfat Madeni 

İşletmesine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1313) 
157. - İğdır Milletvekili Ali Güner'in, Iğdır-Aralık-Aşağıçiftlik Köyü ve Gödekli Barakalarında Tabiî 

afet sonucu yapılan çalışmalara ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1317) 
158. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Bufalo Operasyonuna ilişkin Başbakandan sözlü soru 

önergesi (6/1319) 
159. - Samsun Milletvekili Erdoğan Sezgin'in, Merkez Bankasının döviz satışına ilişkin Başbakandan 

sözlü soru önergesi (6/1320) 
160. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, süpermarketlerin küçük esnaf üzerindeki etkilerine 

ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1322) 
161. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa İlindeki elektrik kesintilerine ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1323) 
162. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, esnafın SSK ve BAĞ-KUR prim borçlarına ilişkin 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1324) 
163. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik Köprüsüne ilişkin Bayındırlık ve İskân 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1325) 
164. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, kütüphanelere ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru 

önergesi (6/1326) 
165. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik'e bağlı köylerin yol sorunlarına ilişkin 

Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1327) 
166. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, Balıkesir İlindeki bazı karayolu projelerine ilişkin 

Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1328) 
167. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, Balıkesir-Bigadiç Devlet Hastanesi ek bina yapım 

projesine ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1329) 
168. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, Balıkesir İlindeki bazı baraj projelerine ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1330) 
169. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, memurların ücretlerinin iyileştirilmesi yönündeki 

çalışmalara ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1331) 
170. - Denizli Milletvekili Mustafa Kemal Aykurt'un, MİT bölge başkanları için İstanbul'da villa 

kiralandığı iddiasına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1334) 
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171. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul'daki otogaz ve benzin istasyonları hakkındaki 
iddialara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1335) 

172. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa I. Merhale ve II. Merhale barajlarının ödeneklerine 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1336) 

173. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa ilindeki yol ve köprülü kavşak projelerine ilişkin 
Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1337) 

174. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bakanlığın Bursa ilindeki projelerine ilişkin Sağlık 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1338) 

175. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki balıkçı barınakları ödeneklerine ilişkin 
Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1343) 

176. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa doğalgaz dağıtım şebekesi ve kompresör istasyon 
projelerine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1344) 

177.'-' Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa'daki okul inşaatı projelerine ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1345) 

178. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Merkez ve Yenişehir meteoroloji istasyon binalarına 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1346) 

179. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, çevre düzeni planlarının hangi bakanlıkça 
onaylanacağına ilişkin Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1347) 

180. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Mart ayı enflasyon oranına ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1349) 

181. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar Izol'un, Şanlıurfa Hilvan Devlet Hastanesi ile sağlık ocaklarının 
bazı sorunlarına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1350) 

182. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar Izol'un, Şanlıurfa-Birecik ilçesinin sağlık ocağı sorununa ilişkin 
Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1351) 

183. - Şanlıurfa Milletvekili Zülfıkar Izol'un, Şanlıurfa-Siverek Devlet Hastanesinin sağlık personeli 
ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1352) 

184. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, THY'nca kiralanan uçaklara ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1354) 

185. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul ve Ankara Büyükşehir belediye başkanlarının 
açılış törenleri için yaptıkları harcamalara ilişkin içişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1355) 

186. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Manavgat Irmağı'nm israil'e satılacağı iddialarına ilişkin Enerji 
ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1356) 

187. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, 2001 yılı demiryolu projelerine ve Bursa ili için bir çalışma 
olup olmadığına ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1357) 

188. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, baraj projelerine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1358) 

189. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Hazine arazilerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1359) 

190. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl-Karlıova Soğukpınar (Gameşan) köyü ormanlarına 
ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1360) 

191. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl-Solhan ve Karlıova ilçeleri ile ilgili projeleri olup 
olmadığına ilişkin Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1361) 

192. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl İli Solhan ve Genç ilçelerine bağlı bazı köylerin 
içme suyu, yol ve köprü sorunlarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1362) 

193. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, kaçırılarak işkence yapıldığı ileri sürülen bazı kişilere ilişkin 
içişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1363) 

194. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl tündeki yol sorunlarına ilişkin Bayındırlık ve iskân 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1364) 

195. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl'de karayollarının genişletilmesi için çalışma yapılıp 
yapılmadığına ilişkin Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1365) 

196. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in Bingöl'deki haberleşme ve demiryolu sorunlarına ilişkin 
Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1367) 

197. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bakanlığın Bingöl İlindeki projelerine ilişkin Kültür 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1368) 

198. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, MTA'nm Bingöl'deki çalışmalarına ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1369) 

199. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl ilindeki Devlet Hastanelerinin sorunlarına ilişkin 
Sağlık Bakantndan sözlü soru önergesi (6/1370) 

- 1 0 - 115 İNCİ BİRLEŞİM 



7 - S O Z L U SORULAR 
200. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bakanlığın Bingöl İlindeki projelerine ilişkin Sağlık 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1371) 
201. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Tapu ve Kadastro Genel Müdürlüğünün Bingöl İlindeki 

projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1372) 
202. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl İlindeki okul projelerine ve YÖK'ün bazı kararlarına 

ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1373) 
203. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, "eğitime katkı payı" adıyla toplanan paralara ilişkin Millî 

Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1374) 
204. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl İlinde kapalı olan okullara ve branş öğretmeni 

ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1375) 
205. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Köy Hizmetleri İl Müdürlüğünün Bingöl İli için ayırdığı 

yatırım ödeneğine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1376) 
206. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Orman Bölge Müdürlüğünün Bingöl İlindeki projelerine ve 

Kızılağaç Köyü sınırlarındaki orman yağmalamasına ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1377) 
207. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl-Genç İlçesinde terör dolayısıyla boşaltılan köylere 

ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1378) 
208. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl İli ve ilçelerinde yürütülen projelere ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1379) 
209. - Bingöl Milletvekili Mahftız Güler'in, Bingöl İli ve ilçelerinde yürütülen projelere ve Bingöl 

Sanayi Sitesine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1380) 
210. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, TEKEL Genel Müdürlüğünün Bingöl İli ve ilçelerinde 

yürüttüğü projelere ve tütün ekim alanlarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1381) 
211. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in, Bingöl Havaalanı inşaatına ilişkin Ulaştırma Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1382) 
212. - Kocaeli Milletvekili Mehmet Batuk'un, İzmit İlindeki Karayolu projesine ilişkin Bayındırlık ve 

İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1387) 
213. - Kocaeli Milletvekili Mehmet Batuk'un, İzmit-Gebze-Sakarya arasındaki E-5 karayolu projesine 

ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1388) 
214. - Kocaeli Milletvekili Mehmet Batuk'un, Kocaeli İlindeki yol sorunlarına ilişkin Bayındırlık ve 

İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1389) 
215. - Kocaeli Milletvekili Mehmet Batuk'un, Kocaeli-Gebze-Şile karayolu projesine ilişkin Bayındırlık 

ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1390) 
216. - Kocaeli Milletvekili Mehmet Batuk'un, iptal edilen Körfez Geçiş projesi ile ilgili yeni bir çalışma 

yapılıp yapılmayacağına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1391) 
217. - İsparta Milletvekili Ramazan Gül'ün, son üç ay içinde Merkez Bankasınca satılan ABD dolarına 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1392) 
218. - İsparta Milletvekili Ramazan Gül'ün, Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonuna devredilen banka 

yöneticilerinin ücretlerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1393) 
219. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, TESK ve TŞOF başkan ve yönetim kurulu üyelerinin 

maaşlarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1396) 
220. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, çocuk sağlığı ve gelişimi konusunda yapılan 

çalışmalara ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1397) 
221. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, ÇAY-KUR depolarındaki çay miktarına ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1399) 
222. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, THY Trabzon seferini yapan uçak personelinin kaldığı otele 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1401) 
223. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, dağıtımına izin verildiği iddia edilen porno film 

VCD'lerine ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1402) 
224. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamu kurumlarının telefon santrallerinde telesekreter 

kullanılmasına ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1403) 
225. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesi Meclis toplantılarına 

katılmayan FP Beyoğlu Belediye Meclisi üyesine ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1404) 
226. - Sımak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Güçlükonak İlçesine bağlı bazı köylerin içme 

suyu sorununa ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1405) 
227. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Güçlükonak İlçesi Basan Deresi üzerindeki 

köprüye ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1406) 
228. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Güçlükonak İlçesindeki ilköğretim 

okullarının ek derslik ihtiyaçlarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1407) 
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229. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İli ve ilçeleri arasındaki yol sorununa ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1408) 

230. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Güçlükonak Fındık Beldesi ve Koçtepe 
köyünün sağlık personeli ihtiyaçlarına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1409) 

231. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi İlçesinin telefon şebekesi ve araç 
gereç ihtiyacına ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1410) 

232. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi İlçesinin ilköğretim okulları ve millî 
eğitim müdürlüğünün bazı ihtiyaçlarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1411) 

233. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi İlçesinin bazı köylerinin okul 
sorununa ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1412) 

234. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi Devlet Hastanesinin personel, araç ve 
gereç ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1413) 

235. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi İlçesi sağlık ocaklarının personel ve 
araç-gereç ihtiyaçlarına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1414) 

236. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi İlçe TEDAŞ Müdürlüğünün 
ihtiyaçlarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1415) 

237. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Uludere İlçesinin kanalizasyon sorununa 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1416) 

238. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Uludere İlçesine bağlı bazı köylerin 
ilköğretim okulu ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1417) 

239. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Uludere İlçesine bağlı bazı köylerin yol ve 
içme suyu sorunlarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1418) 

240. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Aknıan'ın, Şanlıurfa-Birecik İlçesi Ayran Beldesinin yoluna ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1419) 

241. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İl Kültür Merkezi inşaatına ilişkin Kültür Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1420) 

242. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki sanayi sitesi inşaatlarına ilişkin Sanayi ve 
Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1421) 

243. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Nilüfer ve Bursa-Yıldırım Çıraklık Eğitimi Merkezleri ve 
Bursa-Yıldırım Halk Eğitimi Merkezi inşaatlarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1424) 

244. - Sinop Milletvekili Kadir Bozkurt'un, esnaf ve sanatkârların Halk Bankasından kullandıkları 
kredilere ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1425) 

245. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa Serbest Bölgesinin ne zaman hizmete 
gireceğine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1426) 

246. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa II. Organize Sanayi Bölgesine ilişkin 
Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1427) 

247. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa'da Bölge idare Mahkemesi kurulup 
kurulmayacağına ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1428) 

248. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa'nın elektrik ve Harran Ovasının sulama 
sorunlarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1429) 

249. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa'ya SSK Bölge Hastanesi yapılıp 
yapılmayacağına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1430) 

250. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Akçakale Gümrük Kapısına ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1431) 

251. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Şanlıurfa Devlet Hastanesi inşaatına ve sağlık 
personeli ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1432) 

252. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, Gaziantep Otoyolu inşaatına ilişkin Bayındırlık ve 
İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1433) 

253. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun III. Trafo Merkezinin özel sektöre devrine 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1434) 

254. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, kurye taşımacılığı ile kaçak olarak yurda sokulan mallara 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1435) 

255. - Hakkâri Milletvekili Hakkı Töre'nin, deprem konutları ihalesine ilişkin Bayındırlık ve İskân 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1436) 

256. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Bakanlığa bağlı kuruluşlardaki personel ve ihalelere ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1437) 

257. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Nedim Bilgiç'in, bakanlığın yurtiçi ve yurtdışı kadrolarına ilişkin 
Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1438) 
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258. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Nedim Bilgiç'in, Hudutlar ve Sahiller Sağlık Genel 

Müdürlüğünde yapılan ihalelere ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1440) 
259. - Hakkâri Milletvekili Hakkı Töre'nin, hastanelerde rehin kalan hasta olup olmadığına ve yurtdışından 

yatay geçişle ülkemize gelen tıp öğrencilerine ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1441) 
260. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, personel alımlarına ve Dünya Bankası kredisiyle 

yürütülen sağlık projesi olup olmadığına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1442) 
261. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, Bakanlığa bağlı kuruluşlardaki ihalelere ve vakıflara ilişkin 

Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1443) 
262. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, Bakanlığa bağlı kuruluşlardaki ihaleler ve vakıflara ilişkin 

Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1444) 
263. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, Bakanlığın yaptığı ihaleler ve kurduğu vakıflara ilişkin Çevre 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1445) 
264. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, bakanlığa bağlı kuruluşlardaki personel atamalarına ve 

Dünya Bankasından alınan kredilere ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1446) 
265. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, personel atamalarına ilişkin Kültür Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1447) 
266. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Bakanlığın yurtdışı kadrolarına ve ihalelere ilişkin Kültür 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1448) 
267. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, bedelli askerlik yasasıyla elde edilen gelire ilişkin Millî 

Savunma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1449) 
268. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Gümrük Müsteşarlığı personeline ilişkin Devlet Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1450) 
269. - Hakkâri Milletvekili Hakkı Töre'nin, Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğüne ait İl Spor Tesislerine 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1451) 
270. - Kırıkkale Milletvekili Hacı Filiz'in, Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğünün yaptığı inşaat ihalesi olup 

olmadığına ve spor kulüplerine yapılan yardımlara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1452) 
271. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, Eğitime Katkı Payı olarak toplanan paralara ilişkin Millî 

Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1453) 
272. - Hakkâri Milletvekili Hakkı Töre'nin, personel alımlarına ve Millî Eğitim Vakfı'nın gelirlerine 

ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1454) 
273. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, okulların onarım ve öğrenci taşıma hizmetlerine ilişkin Millî 

Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1455) 
274. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nın, TRT tarafından açılan ihalelere ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1456) 
275. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, TEKEL Genel Müdürlüğünün verdiği bayiliklere ve personel 

alımı olup olmadığına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1459) 
276. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, TEKEL Genel Müdürlüğünün açtığı ihalelere ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1460) 
277. - Gaziantep Milletvekili tbrahim Konukoğlu'nun, Anadolu Ajansı Genel Müdürlüğünün 

harcamalarına ve personel alımı olup olmadığına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1461) 
278. - Hakkâri Milletvekili Hakkı Töre'nin, Anadolu Ajansı Genel Müdürlüğünün zararlarına ve 

personel sayısına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1463) 
279. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, Bakanlığın açtığı inşaat ihalelerine ve illere yapılan 

yardımlara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1464) 
280. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, Millî Eğitim Vakfı'nın hizmetlerine ilişkin 

Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1465) 
281. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, SPOR TOTO teşkilatının bayiliklerine ve kiraya verilen 

spor tesislerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1466) 
282. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, Gençlik ve Spor İl Müdürlüklerine gönderilen 

paralara ve Millî Piyango Genel Müdürlüğünce verilen bayiliklere ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1467) 

283. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, kitap alımına ve Anadolu Medeniyetleri Müzesi Vakfının 
giderlerine ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1469) 

284. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, Bakanlığa bağlı kuruluşlarda yapılan ihalelere ve vakıflara 
ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1470) 

285. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, personel alımlarına ve belediyelere yapılan yardımlara ilişkin 
Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1471) 
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286. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, personel alımlarına ve orman tahsislerine ilişkin Orman 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1472) 

287. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Bakanlığa bağlı kuruluşların ihalelerine ve vakıflara ilişkin 
Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1473) 

288. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, personel atamalarına ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1474) 

289. - Bitlis Milletvekili Yahya Çevik'in, personel atamalarına ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1475) 

290. - Burdur Milletvekili Mustafa Örs'ün, Bakanlık kaynaklarından aktarılan paralara ve inşaat 
ihalelerine ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1476) 

291. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, yurt dışına gönderilen hastalara ve tıbbî malzeme 
alımına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1477) 

292. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Nedim Bilgiç'in, ambulans alımına ve temizlik ihalelerine ilişkin 
Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1478) 

293. - Gaziantep Milletvekili ibrahim Konukoğlu'nun, imaj, logo ve tanıtım harcamalarına ilişkin 
Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1479) 

294. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, alt yapı ihalelerine ve İller Bankasından aktarılan 
paraya ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1480) 

295. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, eski bakan ve müsteşarlara araç, lojman ve 
personel tahsis edilip edilmediğine ve kurum dışında çalıştırılan personele ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1481) 

296. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, İnegöl-Yenice Beldesindeki Orman İşletmelerinin 
personel sorununa ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1483) 

297. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Bozova İlçesinin elektrik aboneliği sorununa 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1484) 

298. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa'daki iplik ve çırçır fabrikalarının sorunlarına 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1485) 

299. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, KIZILAY'a bağışlanan gayrimenkullere ilişkin İçişleri 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1487) 

300. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, okullarda trafik eğitimi başlatılmasına ilişkin Millî 
Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1488) 

301. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik İlçesine bağlı bazı köylerin sağlık ocağı 
ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1489) 

302. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik-Aşağı Fatmacık Köyü Yeşilyurt 
mezrasının trafo merkezi ihtiyacına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1490) 

303. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik-Altınova Köyünün ek trafo ihtiyacına 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1491) 

304. - Şanlıurfa Milletvekili Yalıya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik-Kakurtlu Köyü ile Yukarı Kakurtlu 
Mezrasının ilçe ile bağlantısını sağlayan yola ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1492) 

305. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik İlçesinin bazı mezralarının su sorununa 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1493) 

306. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik İlçesine bağlı köylerin yol sorununa 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1494) 

307. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa - Birecik- Mezra Beldesinin yol sorununa 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1495) 

308. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik ve Suruç ilçeleriyle bağlantısı olan 
bazı köylerin yol sorununa ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1496) 

309. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik-Mengelli Köyünün su sorununa ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1497) 

310. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Halfeti-Yukarı Göklü Beldesinin sağlık 
merkezi ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1498) 

311. - İstanbul Milletvekili Nazire Karakuş'un, bir bürokrata bilgisayar sistemi yazılım ve 
donanımlarıyla ilgili şirket kurdurulduğu iddialarına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1499) 

312. - Ankara Milletvekili Melda Bayer'in, Ankara Büyükşehir Belediye Başkanlığınca kullanılan şehir 
amblemine ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1500) 

313. - İzmir Milletvekili Mehmet özcan'ın, İzmir Atatürk Eğitim Hastanesi ile ilgili basında çıkan 
habere ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1501) 
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314. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, define aramalarına ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1502) 

315. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Cevher-Pınarbaşı mezrasının elektrik trafosu 
ihtiyacına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1503) 

316. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Halfeti İlçesi Y.Göklü Beldesinde meydana 
gelen sel felaketine ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1504) 

317. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İller Bankası Genel Müdürlüğünce yapılan köy yollarına 
ilişkin Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1505) 

318. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul-Silivri-Semizkumlar Mevkii Ali Paşa Köyündeki 
Hazine arazisine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1506) 

319. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, yasa dışı yollarla Avrupa'ya giderken yakalanan Irak 
kökenli Türkmenlere ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1507) 

320. - Konya Milletvekili Özkan öksüz'ün, Konya İlindeki ağaçlandırma çalışmalarına ilişkin Orman 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1508) 

321. - Konya Milletvekili Özkan Öksüz'ün, Vakıflar Genel Müdürlüğü'nün Konya İlindeki faaliyetlerine 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1509) 

322. - Konya Milletvekili Özkan öksüz'ün, Konya İlindeki Vakıf eserlerine ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1510) 

323. - Konya Milletvekili Özkan Öksüz'ün, Konya İlindeki turizm yatırımlarına ve turist sayısına ilişkin 
Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1511) 

324. - Konya Milletvekili Özkan Öksüz'ün, Konya İlindeki demiryolu projelerine ilişkin Ulaştırma 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1512) 

325. - Konya Milletvekili Özkan öksüz'ün, belediyelere konsolide bütçeden yapılan yardımlara ilişkin 
Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1513) 

326. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, pancar üreticilerinin alacaklarına ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1514) 

327. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, TEDAŞ tarafından güç bedeli adı altında alman 
ücrete ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1516) 

328. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-lnegöl-Çayyaka Köyü Sağlık Evinin personel 
ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1517) 

329. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bakanlığın Bursa İlindeki yatırımlarına ilişkin Çevre 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1518) 

330. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanhurfa-Bozova ilçesinin hastane ihtiyacına ilişkin 
Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1523) 

331. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Beytüşşebap İlçesinin okul sorununa ilişkin 
Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1525) 

332. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Beytüşşebap İlçesi ve köylerindeki kadastro 
çalışmalarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1526) 

333. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Beytüşşebap Devlet Hastanesinin sağlık 
personeli ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1527) 

334. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Beytüşşebap İlçesine bağlı köylerin ulaşım 
sorununa ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1528) 

335. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, ağaç ithaline ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1529) 

336. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Merkez Bankası Mensupları Sosyal Güvenlik ve 
Yardımlaşma Vakfına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1530) 

337. - istanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, IMF'den alınan kredilere ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1532) 

338. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, GAP Bölgesindeki arazi satışlarına ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1533) 

339. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, SSK prim tabanının artırılmasının doğurduğu sorunlara 
ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1534) 

340. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa'da Halk Bankası merkez şubesi açılıp 
açılmayacağına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1535) 

341. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Birecik İlçesi Tüten köyünün yol sorununa 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1536) 

342. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Osmangazi-Tuzaklı Köyünün orman köylülerine 
yapılan yardımların sağlanmasına ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1537) 
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343. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Osmangazi-Tuzaklı Köyündeki işsizlik sorununa 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1539) 

344. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Osmangazi Doğancı Barajının kuruluş yerine ilişkin Tarım 
ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1540) 

345. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Osmangazi-Tuzaklı köylülerinin sağlık sorununa 
ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1541) 

346. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa Nilüfer Deresi ve Doğancı ile Nilüfer baraj 
bölgelerindeki kanalizasyon sorununa ilişkin Bayındırlık ve iskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1542) 

347. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Osmangazi İlçesi Tuzaklı ile Hüseyinalan köyleri 
arasındaki yol, onarım ve asfalt çalışmalarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1543) 

348. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, Bakanlığın yeni bir vakıf kurduğu iddialarına 
ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1544) 

349. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Gümrük Vakfına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1545) 

350. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, milletvekillerine ait LPG ile çalışan araçlara ilişkin Türkiye 
Büyük Millet Meclisi Başkanından sözlü soru önergesi (6/1546) 

351. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Üçüncü Boğaz Köprüsü projesine ilişkin Bayındırlık ve 
İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1547) 

352. - Denizli Milletvekili Mehmet Gözlükaya'nm, bor madenlerinin özelleştirilmesine ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1549) 

353. - Denizli Milletvekili Mehmet Gözlükaya'nm, bor madenleri üretimine ve pazarlamasına ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1550) 

354. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, bor madenlerinin üretimine ve satışına ilişkin Başbakandan 
sözlü soru önergesi (6/1552) 

355. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, bor madenlerinin ihracatıyla ilgili yapılan anlaşmalara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1553) 

356. - İzmir Milletvekili Yıldırım Ulupınar'm, yeraltı zenginliklerimize ve rezervlere ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/15 54) 

357. - İstanbul Milletvekili Hayri Kozakçıoğlu'nun, bor madenine ilişkin Başbakandan sözlü soru 
önergesi (6/1555) 

358. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, bor madenlerine ve üretim tesislerine ilişkin Başbakandan 
sözlü soru önergesi (6/1556) 

359. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, bor madenlerinin özelleştirilmesinin sakıncalı olacağı 
iddiasına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1558) 

360. - İzmir Milletvekili Yıldırım Ulupınar'm, bor tuzlarının ekonomiye katkısının artırılmasına ve 
ihracatına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1559) 

361. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Istanbul-Ambarlı'da LPG dolum ve depolama tesisi kurmak 
için başvuruda bulunan bir firmaya ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1560) 

362. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, doğalgaza yapılan zamlara ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1562) 

363. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, güney ve güneydoğu sınırında mayından arındırılacak 
arazi ve kullanımına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1563) 

364. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, enerji sektöründeki işletme hakkı devir 
anlaşmalarındaki KDV oranının düşürülmesine ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1566) 

365. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İSKİ tarafından gerçekleştirilen temiz su şebeke 
çalışmalarına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1567) 

366. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesince gerçekleştirilen 
ağaçlandırma çalışmalarına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1568) 

367. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Şubat krizinden önce Merkez Bankasından döviz aldığı iddia 
edilen bazı bankalara ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1570) 

368. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Bayındırlık ve İskân eski Bakanı Koray Aydın ve ailesine ait 
ticari işletmeye ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1572) 

369. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Ankara Ticaret Odası'nı ziyareti sırasında yaptığı 
açıklamaya ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1573) 

370. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Avrupa Birliği Genel Sekreterliğinin açmış olduğu uzman 
yardımcılığı sınavına ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından sözlü soru önergesi (6/1574) 

371. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, bor, altın ve petrol yatakları rezervlerine ilişkin 
Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1575) 
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372. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, deprem vergilerine ilişkin Başbakandan sözlü 

soru önergesi (6/1576) 
373. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul-Boğazköy Belediye Başkanı hakkındaki bazı 

iddialara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1577) 
374. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Özelleştirme İdaresine ilişkin Devlet Bakanından sözlü 

soru önergesi (6/1578) 
375. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, KDV'ye ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1579) 
376. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul'daki maden ocağı işletmelerine ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1580) 
377. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, izin almadan çalışan yabancılara ilişkin İçişleri Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1581) 
378. - Van Milletvekili Fetullah Gültepe'nin, bazı bankaların sermaye artırımı süresi dolmadan 

TMSF'na aktarıldığı iddialarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1582) 
379. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'm, Demirbank'ın satışına ilişkin Başbakandan sözlü 

soru önergesi (6/1583) 
380. - Antalya Milletvekili Kemal Çelik'in, Ziraat ve Halkbank'a atanan yöneticilere ilişkin 

Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1584) 
381. - Batman Milletvekili Faris Özdenıir'in, Ziraat ve Halkbank'a dışarıdan atanan yöneticilerin 

ücretlerine ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1585) 
382. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonuna devredilen bankalara 

ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1586) 
383. - Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Ziraat ve Halkbank'tan verilen kredilerle ilgili bazı 

iddialara ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1587) 
384. - İstanbul Milletvekili Celal Adan'ın, Sümerbank'ın OYAK'a satışına ilişkin Başbakandan sözlü 

soru önergesi (6/1588) 
385. - Denizli Milletvekili Mehmet Gözlükaya'nın, Bankexpress'in TEKFEN Holding'e satılma 

koşullarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1589) 
386. - Zonguldak Milletvekili Ömer Barutçu'nun, Ziraat ve Halkbank'tan emekliye ayrılan ve iş akdi 

feshedilen personele ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1590) 
387. - Kayseri Milletvekili Sevgi Esen'in, Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonuna devredilen bankaların mali 

iştiraklerine ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1591) 
388. -Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'in, Şanlıurfa-Bozova İlçesine bağlı bazı köy yollarına ve 

Şanlıurfa-Gaziantep karayoluna ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1592) 
389. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'm, Şanlıurfa -Halfeti İlçesine bağlı bazı köy yollarına 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1593) 
390. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa - Bozova İlçesine bağlı bazı köy yollarına 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1594) 
391. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'm, Şanlıurfa - Bozova İlçesine bağlı bazı köylerin su 

sorununa ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1595) 
392. - Aksaray Milletvekili Murat Akm'ın, ekim zamanından önce çiftçilere kaliteli tohum verilip 

verilemeyeceğine ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1596) 
393. - Ordu Milletvekili Cemal Enginyurt'un, Kanal D sunucusu Mehmet Ali Erbil'in ödediği gelir 

vergisine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1597) 
394. - Ordu Milletvekili Cemal Enginyurt'un, SHOW TV Genel Yayın Yönetmeninin ödediği gelir 

vergisine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1598) 
395. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa'daki kamu ihalelerinde yolsuzluk yapıldığı 

iddialarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1599) 
396. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şımak-Cizre'de bazı özel kanalların şifreli 

yayınlarına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1600) 
397. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, 2000-2001 yılları içinde yapılan otoyol ve 

otobanlara ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1601) 
398. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, Yunanistan Dışişleri Bakanının Fener 

Patrikhanesi ile yaptığı görüşmeye ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1602) 
399. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Karadeniz Teknik Üniversitesi-Akçaabat Fatih Eğitim 

Fakültesinde bulunan mescidin kapatıldığı iddiasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1603) 
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400. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Hilvan-Ovacık Köyü okul sorununa ve taşımalı 
eğitime ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1604) 

401. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Viranşehir-Eyyüp Nebi Beldesindeki okul 
sorununa ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1605) 

402. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa İli ve köylerinin okul sorununa ilişkin Millî 
Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1606) 

403. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa'daki 2001 yılı eğitim projelerine ve öğretmen 
açığına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1607) 

404. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, 1996-1997 ve 2001-2002 öğretim yıllarında meslek 
liselerinde öğrenim gören öğrenci sayısına ilişkin Millî Eğitini Bakanından sözlü soru önergesi (6/1608) 

405. - Hatay Milletvekili Mehmet Şandır'ın, Hatay ve Osmaniye İllerinde meydana gelen sel felaketine 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1609) 

406. - Hatay Milletvekili Mehmet Şandır'ın, Hatay ve Osmaniye İllerinde meydana gelen sel 
felaketinden sonra yapılan çalışmalara ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1610) 

407. - Hatay Milletvekili Mehmet Şandır'ın, Hatay ve Osmaniye'deki çiftçilerin enerji borçlarına 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1611) 

408. - Hatay Milletvekili Mehmet Şandır'ın, Hatay ve Osmaniye İllerinde meydana gelen sel felaketin
den zarar gören çiftçilerin sorunlarına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1612) 

409. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, 19 Mayıs Üniversitesi Kampusüne girişlerde başörtüsü 
kontrolü yapıldığı iddiasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1613) 

410. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Güven Sigorta A.Ş.'nin özelleştirilme ihalesine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1614) 

411. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Asarcık-Ladik, Ladik-Havza karayolu 
projelerine ilişkin Bayındırlık ve İskan Bakanından sözlü soru önergesi (6/1615) 

412. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, okullarda uyuşturucu madde bağımlılığının arttığı 
iddialarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1617) 

413. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, uyuşturucu madde kullanımına ilişkin İçişleri 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1618) 

414. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa - Gaziantep oto yolu projesine ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1619) 

415. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa Havalimanı projesine ilişkin Bayındırlık ve 
İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1620) 

416. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, uyuşturucuyla mücadeleye ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1621) 

417. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Türk Patent Enstitüsüne ilişkin Sanayi ve Ticaret 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1622) 

418. - Şanlıurfa Milletvekili Yalıya Akman'ın, Şanlıurfa-Viranşehir İlçesi sulama projesine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1623) 

419. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa İlindeki hayvancılığın desteklenmesine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1624) 

420. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, GAP-Baziki sulama projesine ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1625) 

421. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Harran İlçesi sulama projesine ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1626) 

422. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'ın, Şanlıurfa-Ceylanpınar İlçesi sulama projesine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1627) 

423. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Orman 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1628) 

424. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Ulaştırma 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1629) 

425. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Çevre 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1630) 

426. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Enerji ve 
Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1631) 

427. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin İçişleri 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1632) 

428. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1633) 
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429. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Millî 

Savunma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1634) 
430. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ve öğretmen 

ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1635) 
431. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ve personel 

ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1636) 
432. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın. Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Çalışma ve 

Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1637) 
433. - Sımak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Sanayi ve 

Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1638) 
434. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Turizm 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1639) 
435. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Tarım ve 

Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1640) 
436. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Maliye 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1641) 
437. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Kültür 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1642) 
438. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak İlindeki yatırım projelerine ilişkin Adalet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1643) 
439. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Özelleştirme İdaresi Başkanlığına bağlı kurumlarda yapılan 

atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1644) 
440. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Özelleştirme İdaresinde yapılan bir atamaya ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1645) 
441. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Özel Kalem Müdürlüğüne yapılan atamaya ilişkin Enerji 

ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1646) 
442. - Ordu Milletvekili Eyüp Fatsa'nın, orman ürünleri üretim tesislerinin sorunlarına ilişkin Orman 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1647) 
443. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesince kurulan şirketlere 

ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1648) 
444. - İstanbul Milletvekili Cahit Savaş Yazıct'nın, futbol liglerindeki hakem hatalarına ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1649) 
445. - Şanlıurfa Milletvekili Muzaffer Çakmaklı'nın, Şanlıurfa-Bozova İlçesi Kantıavşar Belediyesine 

ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1650) 
446. - Şanlıurfa Milletvekili Muzaffer Çakmaklı'nın, GAP İdaresinin faaliyetlerine ve personeline 

ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1651) 
447. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, Adıyaman İli sulama projelerine ilişkin Enerji ve 

Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1652) 
448. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, yanık yoğun bakım ünitelerine ilişkin Sağlık Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1653) 
449. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamuya ait araçlara ilişkin Başbakandan sözlü soru 

önergesi (6/1655) 
450. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamu lojmanlarına ilişkin Başbakandan sözlü soru 

önergesi (6/1656) 
451. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, koruma hizmetlerine ilişkin Başbakandan sözlü soru 

önergesi (6/1657) 
452. - Şanlıurfa Milletvekili Yahya Akman'in, Şanlıurfa Havalimanı Projesine ilişkin Ulaştırma 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1658) 
453. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, bazı kamu çalışanlarının sendika üyesi olmaya zorlandığı 

iddialarına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1659) 
454. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Garanti ve Osmanlı Bankalarına ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1660) 
455. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğullan'nm, kamu kurum ve kuruluşları bünyesinde kurulan 

vakıflara ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1661) 
456. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğullan'nm, Millî Eğitim Vakfı tarafından toplanan paralara 

ve yapılan harcamalara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1662) 
457. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, doğalgaz alımı ve tüketimindeki miktar ve 

fiyatlara ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1663) 
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458. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, Bolu Dağı tüneline ilişkin Bayındırlık ve İskân 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1665) 

459. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, bir tıp kitabının izinsiz alıntıyla hazırlandığı 
iddiasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1666) 

460. - Ordu Milletvekili Cemal Enginyurt'un, Suudi Arabistan'daki Osmanlı eserlerinin imha edildiğine 
yönelik basında çıkan iddialara ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1668) 

461. - Muğla Milletvekili Metin Ergun'un, Suudi Arabistan'daki Osmanlı eserlerinin imha edildiğine 
yönelik basında çıkan iddialara ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1669) 

462. - İçel Milletvekili Ali Güngör'ün, Başbakanlık Tanıtma Fonu kaynaklarının kullanımına ilişkin 
Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından sözlü soru önergesi (6/1670) 

463. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa Çevre Yolu yapım çalışmalarına ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1672) 

464. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-Karacabey yolu yapım çalışmalarına ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1674) 

465. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul'da kaçak olarak çalışan maden ocaklarına ilişkin 
İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1675) 

466. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul - Göngören Belediyesince yaptırılan bir hastaneye 
ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1676) 

467. - İzmir Milletvekili Işılay Saygın'ın, dökme zeytinyağı ihracatına ilişkin Başbakandan sözlü soru 
önergesi (6/1677) 

468. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun'un 19 Mayıs ilçesindeki projelere ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1678) 

469. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul'un bazı ilçelerindeki kaçak inşaatlara ve bunlara 
göz yumulduğu iddialarına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1679) 

470. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'in, Ortaköy Devlet Hastanesinin ne zaman hizmete açılacağına 
ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1680) 

471. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, işçi emeklilerinin malî durumlarına ilişkin 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1681) 

472. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, emlak vergisi oranlarının indirilip 
indirilmeyeceğine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1682) 

473. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, elektrik fiyatında indirime gidilip 
gidilmeyeceğine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1683) 

474. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, doğalgaz fiyatından KDV oranının düşürülüp 
düşürülmeyeceğine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1684) 

475. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, kömür fiyatında indirime gidilip 
gidilmeyeceğine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1685) 

476. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, Manisa İlindeki bazı baraj projelerine ilişkin Enerji ve 
Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1686) 

477. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul-Bağcılar Kapalı Spor Salonu inşaatına ilişkin 
İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1687) 

478. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, doğrudan gelir desteği uygulamalarına ilişkin Tarım 
ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1688) 

479. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, hayvancılık sektörünü destekleme çalışması yapılıp 
yapılmayacağına ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1689) 

480. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, tütüne alternatif ürün çeşitlerine ilişkin Tarım ve 
Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1690) 

481. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, Manisa Merkez ve Salihli ilçelerindeki SSK sağlık 
kuruluşlarının ek inşaatlarına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1691) 

482. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Aksaray-Ortaköy Ahmetler Göleti Projesine ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1692) 

483. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin-Midyat-Batman Karayolunun yenilenmesine ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1693) 

484. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, Mardin-Midyat-Dargeçit Karayolunun yenilenmesine ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1694) 

485. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul Büyükşehir Belediyesinden ilçe belediyelerine 
yapılan yardımlara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1697) 

486. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, Manisa ve bazı ilçelerinin lise binası ihtiyacına ilişkin 
Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1698) 
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487. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, sağlık harcamalarına, özel sağlık kuruluşlarının sağlık 
hizmetlerine ve organ satışına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1699) 

488. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Samsun-Çarşamba Havalimanı kargo binaları yapım 
ihalesine ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1701) 

489. - Mardin Milletvekili Veysi Şahin'in, YÖK'e sunulan Mardin'de Eğitim Fakültesi kurulması 
hakkındaki öneriye ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1703) 

490. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, telefon abonesi sayısına ve konuşma 
ücretlerinden alınan vergi oranlarına ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1704) 

491. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, ABD ziyaretinin sonuçlarına ilişkin Dışişleri 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1705) 

492. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, Manisa ilinde bulunan tarihî eserlerin bakım, onarım ve 
restorasyonunun yapılıp yapılmayacağına ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1706) 

493. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in Pülümür, Tunceli-Pertek-Elazığ karayolu çalışmalarına 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1707) 

494. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Tunceli'nin Çemişgezek İlçesinin Elazığ İline ulaşım 
sorununa ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1708) 

495. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Tunceli ve Erzincan İllerinde deprem ve yangın nedeniyle 
evlerini kaybedenlere ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1709) 

496. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, Tunceli İline bağlı bazı köylerin sulama suyu projelerine 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1710) 

497. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Bolu ve Ayaş Tüneli Projelerine ilişkin Ulaştırma 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1711) 

498. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Atatürk Orman Çiftliğinin ağaçlandırılmasına ve çiftlik 
arazisi üzerinde kurulan bovvling tesislerine ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1712) 

499. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, acil müdahale botu ihalesine ilişkin Başbakandan sözlü soru 
önergesi (6/1714) 

500. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, Manisa-Saruhanlı ve Osmancah'da Yaprak Tütün 
İşletmelerinin özelleştirilmesine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1715) 

501. - Manisa Milletvekili Mustafa Enöz'ün, tarihî Kula evlerinin restorasyonuna ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1716) 

502. - Gaziantep Milletvekili İbrahim Konukoğlu'nun, elektronik elektrik sayacı ithaline ilişkin Enerji ve 
Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1717) 

503. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Vezirköprü Gazi İlköğretim Okulu spor salonunun 
çökerek yıkılmasına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru,önergesi (6/1718) 

504. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Samsun İlinde doğrudan gelir desteği uygulaması 
yapılmamasının nedenlerine ve Köy-Tür İşletmelerinin yeniden faaliyete geçirilemeyeceğine ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1719) 

505. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, emekli maaşı ödemelerine ilişkin Başbakandan sözlü 
soru önergesi (6/1720) 

506. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, kitap inceleme komisyonu üyelerine tavsiye edilen 
kitapların belirlenmesine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1721) 

507. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, eğitime katkı payı olarak toplanan paralara ve 
kullanımına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1722) 

508. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu' nun, deprem nedeniyle çıkarılan vergilere, toplanan 
paralara ve harcamalarına ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1723) 

. 509. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, öğretmen kaynağı tercihlerine ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1724) 

510. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, tarımsal sulama ücretlerine ilişkin Enerji ve 
Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1725) 

511. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, Ziraat Bankası ve Halk Bankası şubelerinin 
kapatılmaması yönünde bir çalışma olup olmadığına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1726) 

512. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, pancar çiftçisine şeker oranı priminin yeniden 
verilip verilmeyeceğine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1727) 

5 1 3 . - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, kamu çalışanlarının ücret dengesizliğinin ne zaman 
giderileceğine ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1728) 

514. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, özelleştirme faaliyetlerine ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1729) 
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515. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, inşaat halindeki balıkçı barınaklarına ve Samsun 
balıkçı barınağının ne zaman tamamlanacağına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1730) 

516. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, TMSF'ye devredilen bankalara ve bankalara sağlanan 
fınansal desteğe ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1731) 

517. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, doğrudan gelir desteği ödemelerine ve Samsun İlinde 
bu uygulamanın ne zaman yapılacağına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1735) 

518. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Arjantin ve Türkiye'nin ekonomik göstergelerine ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1737) 

519. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, yıllık tüketilen akaryakıt miktarına ve fiyatına ilişkin 
Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1738) 

520. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Yönetici Atama ve Meslekte Yükselme Yönetmeliği 
uygulamalarına ve vekaleten ataması yapılan yöneticilerle ilgili iddialara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü 
soru önergesi (6/1739) 

521. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, ihtiyaç harici olduğu iddia edilen okullara ve 
Sinop'taki vekil yöneticilere ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1740) 

522. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Samsun Mobil Santral ihalesi ile ilgili iddialara ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1741) 

523. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, Eskişehir Ekspresinin seferlerinin iptaline ilişkin 
Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1744) 

524. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, İlköğretim öğrencilerine süt dağıtımına 
ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1745) 

525. -İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, balıkçılığın geliştirilmesi ve balıkçılık kredilerine ilişkin 
Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1746) 

526. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, petrol kuyularına, ham petrolün işlenmesine ve 
ekonomiye katkılarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1747) 

527. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Halk Bankasının Samsun Alaçam ve Vezirköprü 
şubelerinin kapatılacağı iddiasına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1748) 

528. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, 1999-2001 yıları arası Sosyal Yardımlaşma ve 
Dayanışmayı Teşvik Fonundan yapılan yardımlara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1749) 

529. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, vergi oranlarının düşürülüp düşürülmeyeceğine 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1750) 

530. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, kamu çalışanlarının tümünü kapsayacak bir 
ücret artışı yapılıp yapılmayacağına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1751) 

531. -Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, kaymakamların kılık kıyafet yönetmeliğinde değişiklik 
yapılacağı iddiasına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1752) 

532. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, orman yangınlarını önleme ve ağaçlandırma 
çalışmalarına ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1753) 

533. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, Elazığ-Maden İlçesindeki bir binanın kilise olarak 
tescil edileceği iddiasına ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1754) 

534. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nm, yurt dışındaki üniversitelerde ilahiyat eğitimi görmüş 
öğretmenlerin denkliklerine ilişkin Millî Eğitim Bakanindan sözlü soru önergesi (6/1755) 

535. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, özürlülerin eğitimine ve sayısına ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1756) 

536. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, satış elemanlığı belgesi başvuru tarihinin uzatılıp 
uzatılmayacağına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1757) 

537. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1758) 

538. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1759) 

539. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1760) 

540. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1761) 

541. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1762) 

542. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1763) 
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543. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1764) 

544. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1765) 

545. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1766) 

546. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1767) 

547. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1768) 

548. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1769) 

549. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1770) 

550. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1771) 

551. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişki- Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım 
ödenekleri ve projelerine n Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1772) 

552. Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1773) 

553. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1774) 

554. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1775) 

555. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1776) 

556. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1777) 

557. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi (6/1778) 

558. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1779) 

559. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, 2002 yılında Balıkesir İline ayrılan yatırım ödenekleri ve 
projelerine ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1780) 

560. - Elazığ Milletvekili Ahmet Cemil Tunç'un, Elazığ-Keban Deresi hidroelektrik santralı projesine 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1781) 

561. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, işverenlerin vermek zorunda oldukları bildirim 
formlarına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1782) 

562. - Osmaniye Milletvekili Şükrü Ünal'ın, Osmaniye bağlantılı bazı karayollarının iyileştirme 
çalışmalarına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1783) 

563. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Eskişehir İlindeki belediyelere yapılan 
yardımlara ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1784) 

564. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Eskişehir'deki sağlık projelerine ilişkin Sağlık 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1785) 

565. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Eskişehir İlindeki sağlık ocaklarının personel 
ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1786) 

566. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, çiftçilerin elektrik borçlarına ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1787) 

567. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, hayvancılığı destekleme çalışmalarına ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1788) 

568. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, Eskişehir-Sivrihisar'a BAĞ-KUR irtibat bürosu 
açılıp açılmayacağına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1789) 

569. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, akaryakıt fiyatlarındaki artışın nedenlerine 
ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1790) 

570. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldınm'ın, telefon ücretlerine ilişkin Başbakandan sözlü 
soru önergesi (6/1791) 
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571. - Eskişehir Milletvekili Mehmet Sadri Yıldırım'ın, muhtarların ödeneklerine ilişkin Başbakandan 
sözlü soru önergesi (6/1792) 

572. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Bafra İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1793) 

573. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Çarşamba ilçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1794) 

574. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Havza İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1795) 

575. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Kavak İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1796) 

576. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Salıpazarı İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1797) 

577. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Vezirköprü İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1798) 

578. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Yakakent İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1799) 

579. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Ladik İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1800) 

580. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Asarcık İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1801) 

581. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Alaçam İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1802) 

582. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Ayvacık İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1803) 

583. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Terme İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1804) 

584. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Tekkeköy İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1805) 

585. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Merkez İlçesindeki yatırımlara ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1806) 

586. - Şanlıurfa Milletvekili Ahmet Karavar'ın, Şanlıurfa Siverek Devlet Hastanesinin anestezi uzmanı 
ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1807) 

587. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Yalçınkaya'nm, GAP'ta sulama ve üretim planlaması çalışmalarına 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1808) 

588. - Şanlıurfa Milletvekili Muzaffer Çakmaklı'nın, Halk Bankası Divanyolu Şubesinin kapatılma 
nedenine ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1809) 

589. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, İsrail'in Filistin'i işgaline karşı izlenen politikaya ve 
Filistin'e yapılacak yardımlara ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1810) 

590. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, M-60 tanklarının modernizasyonuna ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1811) 

591. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak Küçük Sanayi Sitesi ve Organize Sanayi 
Bölgesi çalışmalarına ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1812) 

592. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Cizre yolunun tamamlanmasına ilişkin 
Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1813) 

593. - Niğde Milletvekili Mükerrem Levent'in, Futbol Federasyonu Başkanı ve hakemler hakkındaki 
iddialara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1814) 

594. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-İnegöl İlçesinde heyelandan zarar gören 
köylerin durumuna ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1815) 

595. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, heyelandan zarar gören Bursa-Ankara karayolunun 
onarımına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1816) 

596. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-İnegöl İlçesine bağlı Kaymaz ve 
Sülüklüköy'de yoğun cevherleşme olduğu iddiasına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi. (6/1817) 

597. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-İnegöl İlçesindeki Çitli Deresi köprüsünün ne 
zaman onarılacağına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1818) 

598. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, okullarda süt dağıtımına ilişkin Devlet Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1820) 

599. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İl Kültür Merkezi inşaatına ilişkin Kültür Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1821) 
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600. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki bazı projelerin tamamlanma sürelerine ilişkin 

Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1822) 
601. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa-Uludağ yol projesinin ne zaman tamamlanacağına 

ilişkin Turizm Bakanından sözlü soru önergesi (6/1823) 
602. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki bazı projelerin ne zaman tamamlanacağına 

ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1824) 
603. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki bazı projelerin ne zaman tamamlanacağına 

ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru önergesi (6/1825) 
604. - Bursa Milletvekili Teoman Özalp'in, Bursa İlindeki bazı balıkçı barınağı inşaatlarına ilişkin 

Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi (6/1826) 
605. - Malatya Milletvekili Yaşar Canbay'ın, Malatya Pamuklu Dokuma Fabrikasına ilişkin Devlet 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1828) 
606. - Malatya Milletvekili Yaşar Canbay'ın, Köy Hizmetleri Malatya Bölge Müdürlüğünün 

kapatılmasına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1829) 
607. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, anne ve bebek ölümlerine ilişkin Sağlık Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1830) 
608. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun 19 Mayıs Barajı için yapılan harcamalara ve 

arazisi kamulaştırılan köylülerin alacaklarına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1831) 

609. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Vezirköprü İlçesindeki bazı köylerin okul ve 
öğretmen ihtiyacına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1832) 

610. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun-Vezirköprü İlçesinin bazı köylerinin yol ve su 
sorunlarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1833) 

611. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, muhtarların özlük haklarına ilişkin İçişleri Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1834) 

612. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Samsun İlindeki öğretmen açığına ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1835) 

613. - Siirt Milletvekili Ahmet Nurettin Aydın'ın, Siirt İlinin ulaşım sorununa ilişkin Bayındırlık ve 
İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1836) 

614. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, okullardaki süt dağıtımına ilişkin Millî Eğitim 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1837) 

615. - Elazığ Milletvekili Ahmet Cemil Tunç'un, Elazığ Süleyman Demirel Kültür Merkezi inşaatına 
ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1838) 

616. - Elazığ Milletvekili Ahmet Cemil Tunç'un, Elazığ Karakocan Vakıflar Öğrenci Yurdu inşaatına 
ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1839) 

617. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, personel sayısı, statüleri, bürokrat atamaları ve adli 
soruşturmalara ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1840) 

618. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, hastanelerdeki malzeme alımlarının ihale ile 
yapılması kararına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1841) 

619. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, yolsuzluk iddiaları sonucu açılan soruşturmalara ve 
sonuçlarına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1842) 

620. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu'nun, sperm bankası kurulması girişimine ilişkin Sağlık 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1843) 

621. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, kamuda göreve başlatılan personele ilişkin Devlet 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1844) 

622. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-İnegöl Verem Savaş Dispanserindeki 
teknisyen ihtiyacına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1845) 

623. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1846) 

624. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1847) 

625. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1848) 

626. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1849) 

627. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Maliye Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1850) 
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628. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Sanayi ve Ticaret Bakanından sözlü soru 

önergesi (6/1851) 
629. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1852) 
630. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1853) 
631. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1854) 
632. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Adalet Bakanından sözlü soru önergesi 

(61855) 
633. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Tarım ve Köyişleri Bakanından sözlü soru 

önergesi (6/1856) 
634. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1857) 
635. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1858) 
636. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1859) 
637. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1860) 
638. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Turizm Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1861) 
639. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1862) 
640. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Orman Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1863) 
641. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1864) 
642. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Ulaştırma Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1865) 
643. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1866) 
644. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1867) 
645. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1868) 
646. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1869) 
647. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1870) 
648. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından 

sözlü soru önergesi (6/1871) 
649. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi 

(6/1872) 
650. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından 

sözlü soru önergesi (6/1873) 
651. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından 

sözlü soru önergesi (6/1874) 
652. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, atamalara ilişkin Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımcısından 

sözlü soru önergesi (6/1875) 
653. - istanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, MTA'nın sosyal tesislerine yapılan harcamalara ilişkin 

Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1876) 
654. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Artvin İlindeki altın arama çalışmalarına ilişkin Çevre 

Bakanından sözlü soru önergesi (6/1877) 
655. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, elektrik enerjisi ihtiyacına ve nasıl karşılandığına ilişkin Enerji 

ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1878) 
656. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Çoruh havzasında yapılacak barajlara ilişkin Enerji ve Tabiî 

Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1879) 
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657. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Artvin İlindeki altın rezervlerine ve altın araması yapan 
şirketlere ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1880) 

658. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, fen ve anadolu liseleri öğrencilerinin ortaöğretim başarı 
puanlarının üniversite giriş sınavına etkisine ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1881) 

659. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Yusufeli İlçesinin yerleşim yerinin yapımı düşünülen baraj 
nedeniyle değiştirileceği iddiasına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1882) 

660. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, arsa sahiplerinin inşaat yapımında karşılaştıkları sorunlara 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1883) 

661. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, tahakkuk eden ve tahsil edilen vergi miktarlarına ilişkin 
Maliye Bakanından sözlü soru önergesi (6/1884) 

662. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Devlet memurluğu ve işçi sınavlarına katılım ve başarı 
durumuna ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1885) 

663. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, CS-2-Anbarlı Kompresör İstasyonu yapımını üstlenen 
firmaya ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1886) 

664. - Tunceli Milletvekili Kamer Genc'in, gaz ve petrol boru hattı ihalelerine ilişkin Başbakandan 
sözlü soru önergesi (6/1887) 

665. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, çeşitli kaynaklardan elde edilen elektrik enerjisi üretimine 
ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi (6/1888) 

666. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, ilaçların biyoeşdeğerliliğinin incelenmesine ilişkin Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1889) 

667. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, kültür varlığı konumundaki binalara ilişkin Kültür Bakanından 
sözlü soru önergesi (6/1890) 

668. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, SSK prim artışına ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanından sözlü soru önergesi (6/1891) 

669. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, İstanbul'daki koruma kurallarına ve yıkılma tehlikesindeki 
tarihi binalara ilişkin Kültür Bakanından sözlü soru önergesi (6/1892) 

670. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Eskişehir'de bir mağaza açılışında çocuk istismarı 
yapıldığı iddialarına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1893) 

671. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, İstanbul Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi 
Kütüphanesindeki kitapların satılacağı iddialarına ilişkin Millî Eğitim Bakanından sözlü soru önergesi (6/1894) 

672. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, balık çiftliklerine ve balıkçılara verilen kredilere ilişkin 
Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1895) 

673. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu'nun, Bursa-İznik-Müşküle Köyünün sulama suyu 
ihtiyacına ilişkin Devlet Bakanından sözlü soru önergesi (6/1896) 

674. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi'deki termik santralın emisyon izni 
olup olmadığına ve radyasyon yaymasına ilişkin Enerji ve Tabiî Kaynaklar Bakanından sözlü soru önergesi 
(6/1897) 

675. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi'deki termik santralde çalışan işçilerin 
sağlığı ve iş güvenliğine ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanından sözlü soru önergesi (6/1898) 

676. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi'de faaliyet gösteren termik santralın 
yörede sağlık sorunlarını arttırdığı iddialarına ilişkin Sağlık Bakanından sözlü soru önergesi (6/1899) 

677. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi'deki termik santralın çevreye olumsuz 
etkilerine ve ÇED raporunun olup olmadığına ilişkin Çevre Bakanından sözlü soru önergesi (6/1900) 

678. - Şırnak Milletvekili Abdullah Veli Şeyda'nın, Şırnak-Silopi'deki termik santralın çevreye 
radyasyon yaydığı iddialarına ilişkin Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1901) 

679. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın, Kamu Personel Seçme Sınavına ve maliyetine ilişkin 
Başbakandan sözlü soru önergesi (6/1902) 

680. - Konya Milletvekili Özkan Öksüz'ün, hayvancılığın geliştirilmesi projelerine ilişkin Tarım ve 
Köyişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1903) 

681. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, İstanbul ve Ankara Büyükşehir Belediyelerine bağlı şirket 
ve vakıfların açılış, temel atma ve kutlama törenlerindeki harcamalarına ilişkin İçişleri Bakanından sözlü soru 
önergesi (6/1904) 

682. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya'nın ERT adındaki yabancı bir örgütün İstanbul'da yaptığı 
toplantıya ilişkin Dışişleri Bakanından sözlü soru önergesi (6/1905) 

683. - Bursa Milletvekili Faruk Çelik'in, Bursa'daki Karayolları 14. Bölge Müdürlüğünün kapatılacağı 
iddiasına ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1906) 

684. - İstanbul Milletvekili Osman Yumakoğulları'nın, İstanbul boğaz köprülerinden elde edilen gelire 
ilişkin Bayındırlık ve İskân Bakanından sözlü soru önergesi (6/1907) 
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1.-Kamu Kurum ve Kuruluşlarının Yurtdışı Teşkilâtı Hakkında 189 Sayılı Kanun Hükmünde 
Kararname ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/53) (S. Sayısı: 433) (Dağıtma tarihi: 29.5.2000) (*) 

2. - Sosyal Güvenlik Kurumu Teşkilâtının Kurulması ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında 618 Sayılı Kanun Hükmünde Kararname; Sosyal 
Güvenlik Kurumu Teşkilâtının Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanun Tasarısı; Kayseri Milletvekili 
Hasan Basri Üstünbaş ve Üç Arkadaşının Sosyal Güvenlik Kurumu Teşkilâtının Kurulması ile Bazı 
Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve Sağlık, 
Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/755, 1/689, 2/699) (S. Sayısı: 
666) (Dağıtma tarihi: 7.5.2001) 

3. - Türkiye İş Kurumunun Kurulması ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde 
Değişiklik Yapılması Hakkında 617 Sayılı Kanun Hükmünde Kararname; Türkiye İş Kurumu Kanun 
Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/754, 
1/692) (S. Sayısı: 675) (Dağıtma tarihi: 14.5.2001) 

4. - Esnaf ve Sanatkârlar ve Diğer Bağımsız Çalışanlar Sosyal Sigortalar Kurumu Kanunu, 
Tarımda Kendi Adına ve Hesabına Çalışanlar Sosyal Sigortalar Kanunu ile Bazı Kanun ve Kanun 
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında 619 Sayılı Kanun Hükmünde Kararname ile 
Aynı Mahiyetteki Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe 
Komisyonları Raporları (1/756,1/691) (S. Sayısı: 676) (Dağıtma tarihi: 15.5.2001) 

5. - Sosyal Sigortalar Kurumu Başkanlığının Kurulması ve Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında 616 Sayılı Kanun Hükmünde Kararname ile Sosyal 
Sigortalar Kurumu Kanunu Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe 
Komisyonları Raporları (1/753,1/690) (S. Sayısı: 685) (Dağıtma tarihi: 29.5.2001) 

6. - Gümrük Müsteşarlığının Teşkilât ve Görevleri Hakkında 485 Sayılı Kanun Hükmünde 
Kararname ile Gümrük Müsteşarlığının Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanun Hükmünde 
Kararnamenin Bazı Hükümlerinin Değiştirilmesine Dair 541 Sayılı Kanun Hükmünde Kararname ve 
Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/209, 1/228) (S. Sayısı: 861) (Dağıtma tarihi: 14.5.2002) 

7. - İzmir Milletvekili Rifat Serdaroğlu'nun; İstanbul Milletvekili Bülent Akarcalı'nın; Amasya 
Milletvekili Ahmet İyimaya'nın; Ankara Milletvekili Yıldırım Akbulut'un; Şırnak Milletvekili Mehmet 
Salih Yıldırım'ın; Gaziantep Milletvekili Ali Ilıksoy, Konya Milletvekili Ömer İzgi ve Ankara 
Milletvekili Nejat Arseven'in; İstanbul Milletvekili Ziya Aktaş ve 42 Arkadaşının; Zonguldak 
Milletvekili Hasan Gemici'nin ve İzmir Milletvekili Işılay Saygm'ın; Türkiye Büyük Millet Meclisi 
İçtüzüğünde Değişiklik Yapılmasına Dair İçtüzük Teklifleri ve Anayasa Komisyonu Raporu (2/94, 
2/232,2/286,2/307, 2/310, 2/311, 2/325, 2/442, 2/449) (S. Sayısı: 527) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

8. - Ceza İnfaz Kurumları ve Tutukevleri ve Personeli Eğitim Merkezleri Kanunu Tasarısı ve Adalet ve 
Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/744) (S. Sayısı: 786) (Dağıtma tarihi: 19.12.2001) 

9. - Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Anayasa Komisyonu Raporu 
(1/777) (S. Sayısı: 557) (Dağıtma tarihi: 29.11.2000) 

10. X - Devlet Meteoroloji İşleri Genel Müdürlüğü Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanunda 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/886) (S. Sayısı : 
827) (Dağıtma tarihi: 6.3.2002) 

11 . - Millî Savunma Bakanlığı ile Kara, Deniz ve Hava Kuvvetleri Komutanlıklarına Bağlı Kurumlarda 
Döner Sermaye Teşkili ve İşletilmesine İlişkin Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Millî 
Savunma ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/812) (S. Sayısı: 746) (Dağıtma tarihi: 25.10.2001) 

(X) Açık oylamaya tâbi işleri gösterir. 
(*) Hükümet bulunamadığından görüşmeleri bir defaya mahsus ertelenmiştir. 

- 2 8 - 115 İNCİ BİRLEŞİM 



8 - KANUN TASARI VE TEKLİFLERİ İLE KOMİSYONLARDAN GELEN DİĞER İŞLER 

12. - Kütahya Milletvekili Emin Karaa'nın, Avukatlık Kanununa Bir Geçici Madde Eklenmesine Dair 
Kanun Teklifi, İzmir Milletvekili Mehmet özcan'm, 4667 Sayılı Avukatlık Kanununa Ek Geçici Bir Madde 
Eklenmesine Dair Kanun Teklifi, Denizli Milletvekili Salih Erbeyin'in, 1136 Sayılı Avukatlık Kanununda 
Değişiklik Yapılmasına Dair 2.5.2001 Tarih ve 4667 Sayılı Kanunun 97 nci Maddesine Bir Cümle İlave 
Edilmesine Dair Kanun Teklifi, Konya Milletvekili Lütfı Yalman'ın, Avukatlık Kanununda Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanunda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ile Manisa Milletvekili Bülent 
Arınç'ın, 4667 Sayılı Avukatlık Kanununa Ek Geçici Bir Madde Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve Adalet 
Komisyonu Raporu (2/950, 2/877,2/921,2/928,2/944) (S. Sayısı: 864) (Dağıtma tarihi: 10.5.2002) 

13. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Avrupa Topluluğu Arasında Türkiye Cumhuriyetinin Topluluk 
Programlarına Katılmasının Genel İlkeleri Hakkında Çerçeve Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna 
Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/965) (S. Sayısı: 856) (Dağıtma tarihi: 3.5.2002) 

14. - İçel Milletvekilleri Edip Özgenç, Akif Serin ve Turhan Güven'in, 20.5.1933 Tarih ve 2197 Sayılı 
Kanunun 1 inci Maddesinde Yeralan İçel Adının Mersin Olarak Değiştirilmesi Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/332) (S. Sayısı: 612) 
(Dağıtma tarihi: 20.2.2001) 

15. X - Ev Hayvanlarının Korunmasına Dair Avrupa Sözleşmesinin Onaylanmasının Uygun Bulunduğu 
Hakkında Kanun Tasarısı ve Çevre ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/613) (S. Sayısı : 668) (Dağıtma 
tarihi: 9.5.2001) 

16. X - Avrupa Sınırötesi Televizyon Sözleşmesini Değiştiren Protokolün Onaylanmasının Uygun 
Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/969) (S. Sayısı: 869) (Dağıtma tarihi: 
27.5.2002) 

17. X - Çocuk Haklarına Dair Sözleşmeye Ek Çocukların Silahlı Çatışmalara Dahil Olmaları 
Konusundaki İhtiyari Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/894) (S. Sayısı: 796) (Dağıtma tarihi: 7.1.2002) (*) 

18. X - Avrupa Çevre Ajansına ve Avrupa Bilgi ve Gözlem Ağına Türkiye Cumhuriyetinin Katılımı ile 
İlgili Olarak Avrupa Topluluğu ve Türkiye Cumhuriyeti Arasında Yapılan Anlaşmanın Kabul Edilmesi ile 
İlgili Müzakerelerin Nihai Senedinin ve Türkiye Cumhuriyeti ile Avrupa Topluluğu Arasında Türkiye 
Cumhuriyetinin Avrupa Çevre Ajansı ve Avrupa Bilgi ve Gözlem Ağına Katılımı Anlaşmasının 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Çevre, Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/805) (S. Sayısı: 715) (Dağıtma tarihi: 18.6.2001) 

19. X - Avrupa Peyzaj Sözleşmesinin Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/853) (S. Sayısı: 716) (Dağıtma tarihi: 18.6.2001) 

20. X - Zorunlu Deprem Sigortası Kanunu Tasarısı ile Zorunlu Deprem Sigortasına Dair 587 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararname ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/782, 1/609) (S. Sayısı : 
824) (Dağıtma tarihi: 26.2.2002) 

21. - Özürlüler Hakkında Kanun Tasarısı ve Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor ve Sağlık, Aile, 
Çalışma ve Sosyal İşler Komisyonları Raporları (1/907) (S. Sayısı: 778) (Dağıtma tarihi: 3.12.2001) 

22. - Tüketicinin Korunması Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ile 
Amasya Milletvekili Ahmet İyimaya'nın Aynı Mahiyetteki Kanun Teklifi ve Adalet, Sanayi, Ticaret, Enerji, 
Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/954, 2/879) (S. Sayısı: 842) 
(Dağıtma tarihi: 27.3.2002) 

23. - Çevre Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ile Amasya Milletvekili 
Ahmet İyimaya'nın, 2872 Sayılı Çevre Kanununda Değişiklik Yapılmasına İlişkin ve Kırklareli 
Milletvekili Cemal Özbilen ve 5 Arkadaşının, Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun 
Teklifleri ve Plan ve Bütçe ve Çevre Komisyonları Raporları (1/388, 2/586, 2/886) (S. Sayısı : 851) 
(Dağıtma tarihi: 17.4.2002) 

24. - Türk Ceza Kanunu ile Hapishane ve Tevkifhanelerin İdaresi Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun Tasarısı ve Adalet Komisyonu Raporu (1/928) (S. Sayısı: 775) (Dağıtma tarihi: 26.11.2001) 
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25. - Türk Ceza Kanunu, Cezaların İnfazı Hakkında Kanun ve Karayolları Trafik Kanununda 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ile İzmir Milletvekili Işılay Saygın'ın Türk Ceza Kanunu ile 
Cezaların infazı Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi, Doğru Yol Partisi Grup 
Başkanvekilleri Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük, İçel Milletvekili Turhan Güven ve Sakarya 
Milletvekili Nevzat Ercan'ın Türk Ceza Kanununun 455 inci Maddesine İki Fıkra Eklenmesine Dair Kanun 
Teklifi, Bursa Milletvekili Ali Arabacı ve 5 Arkadaşının Türk Ceza Kanununun Bazı Maddelerinin Değiştiril
mesine İlişkin Kanun Teklifi, Bursa Milletvekili Ali Arabacı ve 5 Arkadaşının Karayolları Trafik Kanununun 
Bazı Maddelerinin Değiştirilmesine İlişkin Kanun Teklifi, İstanbul Milletvekili Erol AF in Türk Ceza Kanunu 
ve Karayolları Trafik Kanununun Bazı Maddelerinin Değiştirilmesine İlişkin Kanun Teklifi ve Adalet 
Komisyonu Raporu (1/796,2/341,2/559,2/562,2/563,2/686) (S. Sayısı: 629) (Dağıtma tarihi: 20.3.2001) 

26. - Uluslararası Ticarî İşlemlerde Yabancı Kamu Görevlilerine Rüşvet Verilmesinin Önlenmesi İçin 
Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Adalet Komisyonu Raporu (1/773) 
(S. Sayısı: 684) (Dağıtma tarihi: 25.5.2001) 

27. - Kadının Statüsü Genel Müdürlüğü Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanun Tasarısı ve Sağlık, 
Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/477) (S. Sayısı : 377) (Dağıtma 
tarihi: 8.3.2000) 

28. - Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışma Genel Müdürlüğü Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanun 
Tasarısı ile Balıkesir Milletvekili Mustafa Güven Karahan'in, T.C. Toplumsal Yardımlaşma ve Dayanışma 
Sandığı Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Plan ve Bütçe 
Komisyonları Raporları (1/905, 2/312) (S. Sayısı: 803) (Dağıtma tarihi: 23.1.2002) 

29. - Türk Vatandaşlığı Kanununda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Tasarısı ve İçişleri 
Komisyonu Raporu (1/958) (S. Sayısı: 844) (Dağıtma tarihi: 4.4.2002) 

30. - Nüfus Kanununun Bazı Maddelerinin Değiştirilmesine Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu 
Raporu (1/852) (S. Sayısı: 686) (Dağıtma tarihi: 28.5.2001) 

31. - Sahil Güvenlik Komutanlığı Kanunu, Türk Silâhlı Kuvvetleri İç Hizmet Kanunu ile Türk Silahlı 
Kuvvetleri Personel Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Millî Savunma 
Komisyonları Raporları (1/864) (S. Sayısı: 750) (Dağıtma tarihi: 1.11.2001) 

32. - İçişleri Bakanlığı Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun 
Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/804) (S. Sayısı: 595) (Dağıtma tarihi: 29.1.2001) 

33. X - Birleşmiş Milletler Hazır Barış Gücü Düzenlemeleri Sistemine Katkılar Hakkında Türkiye 
Hükümeti ve Birleşmiş Milletler Arasında Ortak Niyet Beyanının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair 
Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/761) (S. Sayısı: 559) (Dağıtma tarihi: 4.12.2000) 

34.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Amerika Birleşik Devletleri Hükümeti Arasında Belbaşı 
Tesisinin Kapanması ve Yeni Bir Sismik Araştırma İstasyonunun Faal Hale Getirilmesi ile İlgili Anlaşmanın 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi 
ve Teknoloji ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/667) (S. Sayısı: 497) (Dağıtma tarihi: 22.6.2000) 

35.X - Vatandaşlık Belgesi Verilmesine İlişkin Sözleşmenin Onaylanmasının Uygun Bulunduğu 
Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/785) (S. Sayısı: 603) (Dağıtma 
tarihi: 12.2.2001) 

36.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Moldova Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Savunma Sanayii 
İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu 
Raporu (1/813) (S. Sayısı: 647) (Dağıtma tarihi: 16.4.2001) 

37.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Güney Afrika Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Hava 
Taşımacılığı Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, 
Ulaştırma ve Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/327) (S. Sayısı: 80) (Dağıtma tarihi: 28.7.1999) 

38.X - Kişi Halleri Konusunda Milletlerarası Karşılıklı Bilgi Verilmesine İlişkin Sözleşmenin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/786) (S. Sayısı: 615) (Dağıtma tarihi: 23.2.2001) 

39.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ve Fas Krallığı Hükümeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki 
ve Korunmasına İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/750) (S. Sayısı: 565) (Dağıtma tarihi: 17.12.2000) 

40.X - Uluslararası Telekomünikasyon Birliği (ITU) Kuruluş Yasası ve Sözleşmesinde Değişiklik Yapan 
Kyoto ve Mineapolis Tam Yetkili Konferansları Sonuç Belgelerinin Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna 
Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/834) (S. Sayısı: 696) (Dağıtma tarihi: 7.6.2001) 

41.X - Ahvali Şahsiye Belgelerinde Yer Alan Bilgilerin Kodlanmasına İlişkin Sözleşmenin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/787) (S. Sayısı: 616) (Dağıtma tarihi: 23.2.2001) 
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42.X - Yaşam Belgesi Verilmesine Dair Sözleşmenin Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun 
Tasarısı ve İçişleri ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/788) (S. Sayısı: 617) (Dağıtma tarihi: 23.2.2001) 

43.X - Türkiye Cumhuriyeti ile Litvanya Cumhuriyeti Arasında Hukukî ve Ticarî Konularda Hukukî ve 
Adlî işbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu 
Raporu (1/283) (S. Sayısı M65) (Dağıtma tarihi: 1.10.1999) 

44.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Cezayir Demokratik Halk Cumhuriyeti Hükümeti Arasında 
Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve Korunmasına ilişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair 
Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/591) (S. Sayıst: 353) (Dağıtma tarihi: 
23.2.2000) 

45.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Moldova Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Hava Taşımacılığı 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve 
Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/319) (S. Sayısı: 117) (Dağıtma tarihi: 9.8.1999) 

46.X - Birleşmiş Milletler İklim Değişikliği Çerçeve Sözleşmesine Katılmamızın Uygun Bulunduğuna 
Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/290) (S. Sayısı: 735) (Dağıtma tarihi: 1.10.2001) 

47.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Büyük Britanya ve Kuzey irlanda Birleşik Krallığı Hükümeti 
Arasında Sosyal Güvenlik Sözleşmesinin ve Eki Sağlık Bakımı Hakkında Protokolün Onaylanmasının Uygun 
Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/687) (S. Sayısı: 515) (Dağıtma tarihi: 27.6.2000) 

48. — 190 Sayılı Genel Kadro ve Usulü Hakkında Kanun Hükmünde Kararnameye Bir Geçici Madde 
Eklenmesine Dair Kanun Tasarısı ve Tarım, Orman ve Köyişleri ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları 
(1/479) (S. Sayısı: 173) (Dağıtma tarihi: 13.10.1999) 

49.- Telsiz Kanununun Bazı Maddelerinin Değiştirilmesi Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri 
Komisyonu Raporu (1/732) (S. Sayısı: 571) (Dağıtma tarihi: 11.1.2001) 

50.X - Hayvanları Koruma Kanunu Tasarısı ve İçişleri ve Çevre Komisyonları Raporları (1/393) 
(S. Sayısı: 89) (Dağıtma tarihi: 30.7.1999) (*) 

5 1 - Çiftçi Mallarının Korunması Hakkında Kanun Tasarısı ve içişleri ve Tarım, Orman ve Köyişleri 
Komisyonları Raporları (1/470) (S. Sayısı: 348) (Dağıtma tarihi: 21.2.2000) 

5 2 - Karayolu Taşıma Kanunu Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji ve 
Bayındırlık, imar, Ulaştırma ve Turizm Komisyonları Raporları (1/638) (S. Sayısı: 635) (Dağıtma tarihi : 
3.4.2001) 

5 3 - Su Ürünleri Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri, Tarım, Orman ve 
Köyişleri ve Adalet Komisyonları Raporları (1/600) (S. Sayısı: 619) (Dağıtma tarihi: 28.2.2001) 

54.- Gözlükçülük Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı, Şanlıurfa Milletvekili 
Mustafa Niyazi Yanmaz'ın Aynı Mahiyetteki Kanun Teklifi ile Muğla Milletvekili Fikret Uzunhasan'ın, Türk 
Optometri ve Optik Meslekler Kanun Teklifi ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal işler Komisyonu Raporu 
(1/767,2/246,2/570) (S. Sayısı: 602) (Dağıtma tarihi: 12.2.2001) 

5 5 . - Millî Eğitim Bakanlığı Döner Sermaye İşletmeleri Kanunu Tasarısı ve Millî Eğitim, Kültür, 
Gençlik ve Spor ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/485) (S. Sayısı: 356) (Dağıtma tarihi: 25.2.2000) 

56 . - Şanlıurfa Milletvekili Sedat Edip Bucak'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/253) (S. Sayısı: 257) (Dağıtma tarihi: 14.1.2000) 

57. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Hindistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasındaki Turizm İşbirliği 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, imar, Ulaştırma ve 
Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/274) (S. Sayısı: 101) (Dağıtma tarihi: 30.7.1999) 

58. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Gürcistan Hükümeti Arasında Sosyal Güvenlik Sözleşmesinin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve 
Dışişleri Komisyonları Raporları (1/489) (S. Sayısı: 174) (Dağıtma tarihi: 19.10.1999) 

59. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Şili Cumhuriyeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve Korun
masına İlişkin Anlaşma ve Eki Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve 
Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/530) (S. Sayısı: 183) (Dağıtma tarihi: 25.10.1999) 

60.- Bazı Kurum ve Kuruluşların Korunması ve Güvenliklerinin Sağlanması Hakkında Kanunda 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ile Aynı Kanunun İki Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/597,1/562) (S. Sayısı: 394) (Dağıtma tarihi: 10.4.2000) 

61.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Polonya Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Uluslararası 
Karayolu Taşımacılığı Anlaşmasının Tadiline İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğu 
Hakkında Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/269) (S. Sayısı: 102) (Dağıtma tarihi: 3.8.1999) 
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62.- İstanbul Milletvekili Bülent Akarcah'nın, Siyasî Ahlak Komisyonu Kanunu Teklifi ve Anayasa 
Komisyonu Raporu (2/75) (S. Sayısı: 40) (Dağıtma tarihi: 15.7.1999) 

63.X - Türkiye Cumhuriyeti ve Moldova Cumhuriyeti Arasında Konsolosluk Anlaşmasının 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/312) (S. Sayısı: 
43) (Dağıtma tarihi: 21.7.1999) 

64.- Türk Silahlı Kuvvetlerinde İlk Nasıp İstihkakına İlişkin Kanun Tasarısı ve Millî Savunma 
Komisyonu Raporu (1/390) (S. Sayısı: 72) (Dağıtma tarihi: 26.7.1999) 

65.-Hazır Gıda İaşesi Kanunu Tasarısı ve Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/439) (S. 
Sayısı: 74) (Dağıtma tarihi: 26.7.1999) 

66. X - Uluslararası Sergilere İlişkin Sözleşme ile Sözleşmeye Değişiklik Getiren Uluslararası Sergiler 
Bürosu Genel Kurul Kararına Katılmamızın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/273) (S. Sayısı: 85) (Dağıtma tarihi: 30.7.1999) 

67. X - Dünya Turizm Teşkilâtı Tüzüğünün Bazı Maddelerinde Yapılan Değişikliklerin Onaylanmasının 
Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/266) (S. Sayısı: 94) (Dağıtma tarihi: 3.8.1999) 

68. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Letonya Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Turizm Alanında 
İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, 
Ulaştırma ve Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/267) (S. Sayısı: 95) (Dağıtma tarihi: 3.8.1999) 

69. X - Türkiye Cumhuriyeti Ordusu Subay, Askerî Memur ve Muadilleriyle Astsubayların Giyeceğine 
Dair Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Millî Savunma 
Komisyonları Raporları (1/402) (S. Sayısı: 112) (Dağıtma tarihi: 3.8.1999) 

70.- Türk Ticaret Kanununun Bazı Maddelerinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve 
Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji Komisyonu Raporu (1/502) (S. Sayısı : 138) 
(Dağıtma tarihi: 12.8.1999) 

71.-Topyekûn Savunma Sivil Hizmetleri Kanunu Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/385) (S. 
Sayısı: 139) (Dağıtma tarihi: 13.8.1999) 

7 2 - Sıtma ve Frengi İlaçları İçin Kanunun Yürürlükten Kaldırılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Sağlık, 
Aile, Çalışma ve Sosyal İşler Komisyonu Raporu (1/469) (S. Sayısı: 142) (Dağıtma tarihi: 14.8.1999) 

73.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Lübnan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Denizcilik 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve 
Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/293) (S. Sayısı: 149) (Dağıtma tarihi: 25.8.1999) 

74.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Letonya Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Denizcilik 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve 
Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/308) (S. Sayısı: 151) (Dağıtma tarihi: 25.8.1999) 

75.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Litvanya Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Denizcilik 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve 
Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/270) (S. Sayısı: 143) (Dağıtma tarihi: 26.8.1999) 

7 6 - Elazığ Milletvekili Ahmet Cemil Tunç'un, Elazığ İlinde Büyükşehir Belediyesi Kurulması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/191) (S. Sayısı: 
181) (Dağıtma tarihi: 19.10.1999) 

77.X - Türkiye Cumhuriyeti ile Türk Kültür ve Sanatları Ortak Yönetimi Genel Müdürlüğü Arasında 
Arsa Tahsisi Hakkında Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/511) (S. Sayısı: 177) (Dağıtma tarihi: 20.10.1999) 

78.X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Letonya Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Gelir Üzerinden 
Alınan Vergilerde Çifte Vergilendirmeyi Önleme ve Vergi Kaçakçılığına Engel Olma Anlaşması ve Eki 
Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri 
Komisyonları Raporları (1/542) (S. Sayısı: 185) (Dağıtma tarihi: 25.10.1999) 

79.- Türk Ticaret Kanununun Bazı Maddelerinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve 
Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji Komisyonu Raporu (1/481) (S. Sayısı : 187) 
(Dağıtma tarihi: 25.10.1999) 

8 0 - Şanlıurfa Milletvekili Zülfükar tzol ve 38 Arkadaşının, Şanlıurfa İlinde Büyükşehir Belediyesi 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma 
Önergesi (2/18) (S. Sayısı: 192) (Dağıtma tarihi: 2.11.1999) 

8 1 - Askerî Hava Alanları Çevresinde Uygulanacak İnşaat ve Her Türlü Mania Sınırlamaları 
Hakkında Kanun Tasarısı ve Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/384) (S. Sayısı : 193) (Dağıtma tarihi : 
4.11.1999) 
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82.- Harp Araç ve Gereçleri ile Silah, Mühimmat ve Patlayıcı Madde Üreten Sanayi Kuruluşlarının 
Denetimi Hakkında Kanun Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji ve Millî 
Savunma Komisyonları Raporları (1/381) (S. Sayısı: 196) (Dağıtma tarihi: 17.11.1999) 

83.X - Ozon Tabakasını İncelten Maddelere Dair Montreal Protokolünde Yapılan Değişikliğin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Çevre ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/541) (S. Sayısı: 208) (Dağıtma tarihi: 18.11.1999) 

8 4 - Samsun Milletvekili Ahmet Demircan ve 18 Arkadaşının, Kuzey Anadolu Projesi Bölge Kalkınma 
İdaresi Teşkilâtının Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine göre 
Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/119) (S. Sayısı: 213) (Dağıtma tarihi: 25.11.1999) 

8 5 - Uşak Milletvekilleri Mehmet Yaşar Ünal ile Hasan özgöbek'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/129) (S. Sayısı: 220) (Dağıtma tarihi: 6.12.1999) 

8 6 - Konya Milletvekili Teoman Rıza Güneri ve 8 Arkadaşının, Konya Ovası ve Orta Anadolu 
Bölge Kalkınma İdaresi Teşkilâtının Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/4) (S. Sayısı: 219) (Dağıtma tarihi: 8.12.1999) 

8 7 - Uyuşturucu Maddelerin Murakabesi Hakkında Kanunun Bazı Maddelerinde Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve İçişleri Komisyonları Raporları (1/568) (S. 
Sayısı: 252) (Dağıtma tarihi: 21.12.1999) 

88.- Kimlik Bildirme Kanununun Bir Maddesinin Değiştirilmesi ve Bu Kanuna Bir Ek Madde ile Bir 
Geçici Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/570) (S. Sayısı: 253) 
(Dağıtma tarihi: 21.12.1999) 

8 9 - Taşınmaz Mal Zilyetliğine Yapılan Tecavüzlerin önlenmesi Hakkında Kanuna Bazı Maddeler 
Eklenmesine Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/557) (S. Sayısı: 254) (Dağıtma tarihi : 
21.12.1999) 

90.- Jandarma Teşkilât, Görev ve Yetkileri Kanununun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun Tasarısı, Jandarma Teşkilât, Görev ve Yetkileri Kanununa Bir Madde Eklenmesine Dair Kanun 
Tasarısı, Jandarma Teşkilâtı Görev ve Yetkileri Kanununa İki Ek Madde Eklenmesine Dair Kanun Tasarısı ile 
Ankara Milletvekili Yücel Seçkiner'in, Aynı Mahiyetteki Kanun Teklifi ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/569, 
1/571, 1/572, 2/72) (S. Sayısı: 295) (Dağıtma tarihi: 21.12.1999) 

9 1 . - Uzman Jandarma Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ile Uzman Jandarma 
Kanununun Bazı Maddelerinin Değiştirilmesi Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/560, 
1/573) (S. Sayısı: 296) (Dağıtma tarihi: 21.12.1999) 

92.- Denizli Milletvekili Beyhan Aslan'ın, Yedi İlde Büyükşehir Belediyesi Kurulması Hakkında 9 Eylül 
1993 Tarih ve 504 Sayılı KHK'nin 1 inci Maddesinin 1 inci Fıkrasının Değiştirilmesi Hakkında Kanun Teklifi 
ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/23) (S. Sayısı: 300) (Dağıtma 
tarihi: 21.12.1999) 

9 3 . - Malatya Milletvekili Yaşar Canbay'ın, Malatya İl Merkezinde Fırat ve Beydağı Adında İki İlçe 
Kurulması ve Mevcut Yeşilyurt ile Battalgazi İlçe Belediyeleri de Dahil Edilmek Suretiyle Malatya 
Büyükşehir Belediyesi Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınma Önergesi (2/328) (S. Sayısı: 299) (Dağıtma tarihi: 24.12.1999) 

94.- Kaçakçılığın Men ve Takibine Dair Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun 
Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/565) (S. Sayısı: 303) (Dağıtma tarihi: 24.12.1999) 

95.- Türk Ceza Kanununun ve Ateşli Silahlar ve Bıçaklar ile Diğer Aletler Hakkında Kanunun Birer 
Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/556) (S. Sayısı : 
304) (Dağıtma tarihi: 24.12.1999) 

96.- Bayburt Milletvekili Suat Pamukçu'nun, İl Özel İdaresi Kanununun Bazı Maddelerinde Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi 
(2/143) (S. Sayısı: 287) (Dağıtma tarihi: 28.12.1999) 

9 7 - Yardım Toplama Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Tasarısı ve Dışişleri ve İçişleri 
Komisyonları Raporları (1/566) (S. Sayısı: 310) (Dağıtma tarihi: 14.1.2000) 

98.- Türk Silahlı Kuvvetleri Stratejik Hedef Planının Gerçekleştirilmesi Maksadıyla Gelecek Yıllara Sâri 
Taahhütlere Girişme Yetkisi Verilmesi Hakkında Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun Tasarısı ve Millî Savunma ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/386) (S. Sayısı :313) (Dağıtma 
tarihi: 26.1.2000) 
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9 9 - Uzman Erbaş Kanununda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Tasarıları ve Millî Savunma ve 
Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/387, 1/414, 1/462) (S. Sayısı: 314) (Dağıtma tarihi: 26.1.2000) 

100. - Bartın Milletvekili Zeki Çakan'm, 28.3.1983 Tarih ve 2809 Sayılı Yükseköğretim Kurumları 
Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanuna Bir Ek 
Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma 
Önergesi (2/22) (S. Sayısı: 315) (Dağıtma tarihi: 28.1.2000) 

101. - Gümüşhane Milletvekili Lütfı Doğan ve 48 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bazı 
Maddeler Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınma Önergesi (2/34) (S. Sayısı: 316) (Dağıtma tarihi: 28.1.2000) 

102. - İstanbul Milletvekili Ahmet Güzel'in, Kamu İktisadî Teşebbüsleri Personel Rejiminin Düzenlenmesi 
ve 233 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Bazı Maddelerinin Yürürlükten Kaldırılmasına Dair Kanun 
Hükmünde Kararnamede Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin Önergesi (2/329) (S. Sayısı: 321) (Dağıtma tarihi: 11.2.2000) 

103. - İzmir Milletvekili Hasan Ufuk Söylemez'in Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İki Arkadaşının İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora 
İtirazı (3/168) (S. Sayısı: 221'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

104. - Kayseri Milletvekili Abdullah Gül'ün Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet özcan'ın İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/170) (S. Sayısı: 222'ye 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

105. - Sivas Milletvekili Musa Demirci'nin Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet özcan'ın İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/171) (S. Sayısı: 223'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

106. - Malatya Milletvekili Mehmet Recai Kutan'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet özcan'ın içtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/172) (S. Sayısı: 224'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

107. - Malatya Milletvekili Oğuzhan Asiltürk'ün Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet özcan'ın İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/174) (S. Sayısı: 226'ya 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

108. - İstanbul Milletvekili Abdülkadir Aksu'nun Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet Özcan'ın İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/175) (S. Sayısı: 227'ye 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

109. - Mardin Milletvekili Fehim Adak'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İki Arkadaşının içtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora 
İtirazı (3/176) (S. Sayısı: 228'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

110. - Ankara Milletvekili Rıza Ulucak'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan ve İzmir Milletvekili Mehmet Özcan'ın İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/177) (S. Sayısı: 229'a 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

1 1 1 . - Sivas Milletvekili Temel Karamollaoğlu'nun Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan'ın İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/187) (S. 
Sayısı: 235'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

112. - Kocaeli Milletvekili Osman Pepe'nin, Darıca Adıyla Bir İlçe Kurulması Hakkında Kanun Teklifi 
ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/338) (S. Sayısı: 320) 
(Dağıtma tarihi: 14.2.2000) 

113. - Trabzon Milletvekili Eyüp Aşık'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan'ın İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora itirazı (3/351) (S. 
Sayısı: 272'ye 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 18.2.2000) 
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114. - Diyarbakır Milletvekili Ömer Vehbi Hatipoğlu, Malatya Milletvekili Oğuzhan Asiltürk ve Bitlis 
Milletvekili Zeki Ergezen'in Yasama Dokunulmazlıklarının Kaldırılması Hakkında Başbakanlık Tezkeresi ve 
Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporları ve Hatay Milletvekili 
Namık Kemal Atahan'ın İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Raporlara itirazı (3/367) (S. Sayısı: 274'e 1 inci 
Ek) (Dağıtma tarihi: 18.2.2000) 

115. - Rize Milletvekili Ahmet Kabil'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanuna tki Ek Madde Eklenmesi Hakkında Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/85) (S. Sayısı : 349) 
(Dağıtma tarihi: 21.2.2000) 

116. - Trabzon Milletvekili Şeref Malkoç ve 20 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunun Bir Maddesinde 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınma Önergesi (2/364) (S. Sayısı: 350) (Dağıtma tarihi: 21.2.2000) 

117. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/181) (S. Sayısı: 360) (Dağıtma tarihi: 23.2.2000) 

118. - Kahramanmaraş Milletvekili Mehmet Kaya ve 8 Arkadaşının, Kahramanmaraş İlinde Büyükşehir 
Belediyesi Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve-İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınma Önergesi (2/352) (S. Sayısı: 365) (Dağıtma tarihi: 25.2.2000) 

119. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/329) (S. Sayısı: 358) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

120. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/252) (S. Sayısı: 359) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

121. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/178) (S. Sayısı: 361) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

122. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/169) (S. Sayısı: 362) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

123. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu 
(3/167) (S. Sayısı: 363) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

124. - Burdur Milletvekili Süleyman Coşkuner'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/362) (S. Sayısı: 364) (Dağıtma tarihi: 28.2.2000) 

125. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Bosna-Hersek Bakanlar Kurulu Arasında Kültür 
Merkezlerinin Kumlusu ve işleyişi Hakkında Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/626) (S. Sayısı: 372) (Dağıtma tarihi: 6.3.2000) 

126. - Fazilet Partisi Genel Başkanı Malatya Milletvekili Recai Kutan ve Doğru Yol Partisi Genel 
Başkanı istanbul Milletvekili Tansu Çiller ile 185 Milletvekilinin, Türkiye Cumhuriyeti Anayasasının Bazı 
Maddelerinin Değiştirilmesine İlişkin Kanun Teklifi ve Anayasa Komisyonu Raporu (2/452) (S. Sayısı: 379) 
(Dağıtma tarihi: 6.3.2000) 

127. - Karaman Milletvekili Hasan Çalış ve 50 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 
nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/263) (S. Sayısı: 378) (Dağıtma tarihi: 7.3.2000) 

128. - Elazığ Milletvekili Mehmet Ağar'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Bursa Milletvekili Ali Arabacı'nm İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/309) (S. Sayısı : 
334'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 22.3.2000) 

129. - Amasya Milletvekili Akif Gülle'nin Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon 
Raporu ve Hatay Milletvekili Namık Kemal Atanan ve Bursa Milletvekili Ali Arabacı'nm İçtüzüğün 133 üncü 
Maddesine Göre Rapora itirazları (3/347) (S. Sayısı: 340'a 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 22.3.2000) 
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130. - Amasya Milletvekili Gönül Saray Alphan'ın Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın içtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/394) (S. Sayısı : 
344'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 22,3.2000) 

131. - Erzincan Milletvekili Tevhit Karakaya ve 20 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 
ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/107) (S. Sayısı : 381) (Dağıtma tarihi : 
28.3.2000) 

132. - Erzincan Milletvekili Sebahattin Karakelle ve 56 Arkadaşının, Erzincan'a Erzincan Üniversitesi 
Adıyla Bir Üniversite Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınma Önergesi (2/297) (S. Sayısı: 382) (Dağıtma tarihi: 28.3.2000) 

133. - Aksaray Milletvekilleri Sadi Somuncuoğlu ve Kürşat Eser'in, Yükseköğretim Kurumlan Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 
ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/376) (S. Sayısı : 390) (Dağıtma tarihi : 
30.3.2000) 

134. - Burdur Milletvekili Hasan Macit'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/420) (S. Sayısı: 388) (Dağıtma tarihi: 4.4.2000) 

135. - Kahramanmaraş Milletvekili Mehmet Sağlam ve 13 Arkadaşının, 2547 Sayılı Yükseköğretim 
Kanununa Geçici Maddeler Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınma Önergesi (2/370) (S. Sayısı: 392) (Dağıtma tarihi: 4.4.2000) 

136. - Aksaray Milletvekili Murat Akın'ın, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/240) (S. Sayısı: 393) (Dağıtma tarihi: 4.4.2000) 

137. - Trabzon Milletvekili Şeref Malkoç ve 18 Arkadaşının, Trabzon İli Merkezinde Gazipaşa, Fatih ve 
Değirmendere Adıyla Üç ilçe Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınma önergesi (2/413) (S. Sayısı: 396) (Dağıtma tarihi: 11.4,2000) 

138. - Ağrı Milletvekili Nidai Seven ve 73 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 
41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun 
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin Önergesi (2/190) (S. Sayısı: 397) (Dağıtma tarihi: 13.4.2000) 

139. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik 
Yapılmasına İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma önergesi 
(2/100) (S. Sayısı: 404) (Dağıtma tarihi: 17.4.2000) 

140. - Giresun Milletvekilleri Mustafa Yaman, Burhan Kara, Hasan Akgün, Turhan Alçelik, Rasim 
Zaimoğlu ve 14 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde 
Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bir Ek Madde Eklenmesi Hakkında Kanun 
Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınma Önergesi (2/333) (S. Sayısı : 403) 
(Dağıtma tarihi: 18.4.2000) 

141. - Erzurum Milletvekilleri ismail Köse, Cezmi Polat ve Mücahit Himoğlu'nun, Doğu Anadolu 
Projesi Bölge Kalkınma İdaresi Teşkilâtının Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/379) (S. Sayısı : 408) (Dağıtma tarihi : 
24.4.2000) 

142. - Karaman Milletvekili Zeki Ünal ve 3 arkadaşının, 28.3.1983 Tarih ve 2809 Sayılı Yükseköğretim 
Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 
Kanuna Bir Ek Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/105) (S. Sayısı: 409) (Dağıtma tarihi: 24.4.2000) 

143. - Türk Silahlı Kuvvetleri İç Hizmet Kanununun Bir Maddesinin Değiştirilmesine Dair Kanun 
Tasarısı ve Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/647) (S. Sayısı: 412) (Dağıtma tarihi: 26.4.2000) 

144. X - özel Karayolu Taşıtlarının Geçici İthaline Dair Gümrük Sözleşmesi Değişikliklerinin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/655) (S. Sayısı: 415) (Dağıtma tarihi: 1.5.2000) 
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145. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Bangladeş Halk Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Gelir 
Üzerinden Alınan Vergilerde Çifte Vergilendirmeyi önleme ve Vergi Kaçakçılığına Engel Olma Anlaşmasının 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/654) (S. Sayısı: 417) (Dağıtma tarihi: 1.5.2000) 

146. - Bursa Milletvekili Burhan Orhan'ın, Beş İlçe (Alanyurt, Tahtaköprü, Kurşunlu, Yenice, Cerrah) ve 
Bir İl (İnegöl) Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/301) (S. Sayısı: 419) (Dağıtma tarihi: 4.5.2000) 

147. - Bursa Milletvekili Ahmet Sünnetçioğlu ve 21 Arkadaşının, İnegöl Adıyla Bir İl, Alanyurt, Cerrah, 
Kurşunlu, Tahtaköprü ve Yenice Adıyla 5 İlçe Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/357) (S. Sayısı: 420) (Dağıtma tarihi : 
4.5.2000) 

148. - Erzurum Milletvekili Zeki Ertugay ve 8 Arkadaşının, Doğu Anadolu Projesi Bölge Kalkınma 
İdaresi Teşkilâtının Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/173) (S. Sayısı: 425) (Dağıtma tarihi: 15.5.2000) 

149. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük'ün, 8.3.1950 Tarih 
ve 5590 Sayılı Kanunun Adı ile Bazı Maddelerinin Değiştirilmesi ve Bu Kanuna Bir Ek ve Dört Geçici Madde 
Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/344) (S. Sayısı: 424) (Dağıtma tarihi: 23.5.2000) 

150. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Bahreyn Devleti Hükümeti Arasında Hava Taşımacılığı 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu 
(1/648) (S. Sayısı: 431) (Dağıtma tarihi: 29.5.2000) 

151. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Hırvatistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Hava 
Taşımacılığı Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu 
Raporu (1/649) (S. Sayısı: 432) (Dağıtma tarihi: 29.5.2000) 

152. - Bursa Milletvekili Ertuğrul Yalçınbayır'ın, Türk Ceza Kanununun Bazı Maddeleri ile Terörle 
Mücadele Kanununun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/295) (S. Sayısı : 436) (Dağıtma tarihi : 
29.5.2000) 

153. - Burdur Milletvekili Hasan Macit'in, 1163 Sayılı Kooperatifler Kanununun 94 üncü Maddesinde 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/378) (S. Sayısı: 437) (Dağıtma tarihi: 29.5.2000) 

154. - Devlet Mezarlığı Dışında Defnedilen Bazı Devlet Büyüklerinin Mezarları Hakkında Kanun 
Tasarısı ile Bursa Milletvekili Ertuğrul Yalçınbayır'ın, Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkanvekilleri Erzu
rum Milletvekili İsmail Köse ve Konya Milletvekili Ömer İzgi ile 7 Arkadaşının, Aynı Mahiyetteki Kanun 
Teklifleri ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/559,2/250,2/360) (S. Sayısı: 435) (Dağıtma tarihi: 30.5.2000) 

155. - Diyarbakır Milletvekili Ömer Vehbi Hatipoğlu'nun, Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması 
Hakkında Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon 
Raporu (3/443) (S. Sayısı: 441) (Dağıtma tarihi: 5.6.2000) 

156. - İçel Milletvekili Hidayet Kılınç'ın, Belediyelerin Faiz Borçlarının Affı Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/427) (S. Sayısı: 460) 
(Dağıtma tarihi: 7.6.2000) 

157. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Uluslararası Telekomünikasyon Birliği Genel Sekreteri 
Arasında Radyokomünikasyon Meclisi ve Dünya Radyokomünikasyon Konferansı ile Radyokomünikasyon 
Sektörü ile İlgili Diğer Toplantıların Düzenlenmesi, Gerçekleştirilmesi ve Giderlerinin Karşılanmasına İlişkin 
Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu 
(1/661) (S. Sayısı: 454) (Dağıtma tarihi: 8.6.2000) 

158. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Türkmenistan Cumhuriyeti Hükümetleri Arasında Ankara ve Aşka-
bad'da Diplomatik Temsilciliklerin Yerleşimine İlişkin Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna 
Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/666) (S. Sayısı: 455) (Dağıtma tarihi: 8.6.2000) 

159. - Memleket İçi Düşmana Karşı Silahlı Müdafaa Mükellefiyeti Kanununun Bazı Maddelerinin 
Değiştirilmesi Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Millî Savunma Komisyonları Raporları (1/581) 
(S. Sayısı: 482) (Dağıtma tarihi: 12.6.2000) 

160. - Nevşehir Milletvekilleri Mükremin Taşkın ve İsmail Çevik'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 
ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/424) (S. Sayısı : 486) (Dağıtma 
tarihi: 14.6.2000) 
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161. - Bolu Milletvekili Mustafa Karslıoğlu'nun, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Kanunu ile 78 ve 
190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 
nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/447) (S. Sayısı: 487) (Dağıtma tarihi: 
14.6.2000) 

162. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Hindistan Cumhuriyeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve 
Korunmasına İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe 
ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/671) (S. Sayısı: 489) (Dağıtma tarihi: 19.6.2000) 

163. - İzmir Milletvekilleri Süha Tanık ve Işılay Saygm'ın, İzmir İlinde Uzundere Adı ile Bir İlçe 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/365) (S. Sayısı: 498) (Dağıtma tarihi: 19.6.2000) 

164. - Amasya Milletvekili Ahmet İyimaya'nın, 24.2.1983 Tarih ve 2802 Sayılı Hâkimler ve Savcılar 
Kanununun Bir Maddesinin Değiştirilmesine İlişkin Kanun Teklifi ile Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan 
ve Bursa Milletvekili Ali Arabacı'nın, Aynı Mahiyetteki Kanun Teklifi ve Adalet Komisyonu Raporu (2/433, 
2/500) (S. Sayısı: 493) (Dağıtma tarihi: 21.6.2000) 

165. - Maden Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî 
Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji Komisyonu Raporu (1/669) (S. Sayısı: 492) (Dağıtma tarihi: 22.6.2000) 

166. - Kahramanmaraş Milletvekili Avni Doğan ve 41 Arkadaşının, Elbistan Adı ile Bir İl ve Üç İlçe 
(Tanır, Çardak, Arıtaş) Kurulmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/428) (S. Sayısı: 499) (Dağıtma tarihi: 22.6.2000) 

167. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Uluslararası Çalışma Örgütü Arasında Uluslararası Çalışma 
örgütünün Ankara'daki Ofisi İçin Yer Tahsisine İlişkin Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğu 
Hakkında Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/579) 
(S. Sayısı: 500) (Dağıtma tarihi: 22.6.2000) 

168. - öğretmen ve Eğitim Uzmanı Yetiştiren Yükseköğretim Kurumlarında Parasız Yatılı veya Burslu 
Öğrenci Okutma ve Bunlara Yapılacak Sosyal Yardımlara İlişkin Kanunda Değişiklik Yapılması Hakkında 
Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporları (1/685) (S. 
Sayısı: 505) (Dağıtma tarihi: 22.6.2000) 

169. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Tacikistan Cumhuriyeti Hükümetleri Arasında Ankara ve Duşanbe'de 
Diplomatik Temsilciliklerinin Yerleşimine İlişkin Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair 
Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/683) (S. Sayısı: 512) (Dağıtma tarihi: 27.6.2000) 

170. X - Karadeniz Ekonomik İşbirliği Ülkeleri Hükümetleri Arasında Doğal ve İnsanlardan Kaynaklanan 
Afetlerde Acil Yardım ve Acil Müdahale Anlaşmasına Katılmamızın Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı 
ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/681) (S. Sayısı: 513) (Dağıtma tarihi: 27.6.2000) 

171. - Devlet İhale Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu 
Raporu (1/564) (S.Sayısı: 522) (Dağıtma tarihi: 28.6.2000) 

172. - Nevşehir Milletvekili İsmail Çevik'in Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Adana Milletvekili Ali Gören'in, İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/424) (S. Sayısı: 444'e 
1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

173. - Bingöl Milletvekili Mahfuz Güler'in Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Bursa Milletvekili Ali Arabacı ve İki Arkadaşının, İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazları 
(3/425) (S. Sayısı: 445'e 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

174. - Aydın Milletvekili Sema Pişkinsüt'ün Yasama Dokunulmazlığının Kaldırılması Hakkında 
Başbakanlık Tezkeresi ve Anayasa ve Adalet Komisyonları Üyelerinden Kurulu Karma Komisyon Raporu ve 
Adana Milletvekili Ali Gören'in, İçtüzüğün 133 üncü Maddesine Göre Rapora İtirazı (3/462) (S. Sayısı : 
452'ye 1 inci Ek) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

175. - Kır Bekçileri Hakkında Kanunun Yürürlükten Kaldırılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri 
Komisyonu Raporu (1/711) (S.Sayısı: 521) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

176. - Avda ve Sporda Kullanılan Tüfekler, Nişan Tabancaları ve Av Bıçaklarının Yapımı, Alımı, Satımı 
ve Bulundurulmasına Dair Kanunda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu 
Raporu (1/420) (S. Sayısı: 524) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

177. - Balıkesir Milletvekili İlyas Yılmazyıldız'ın, Devlet Memurları Kanununa Ek Geçici Maddeler 
Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/314) (S. Sayısı: 525) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 
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178. - Ankara Milletvekili Ali İşıklar ve 29 Arkadaşının, Kamu Görevlileri Sendikaları Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/423) (S. Sayısı : 526) 
(Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

179. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Venezuela Cumhuriyeti Hükümeti Arasındaki Turizm 
Alanında İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/665) (S. Sayısı: 528) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

180. - Trabzon Milletvekili Nail Çelebi'nin, Kamulaştırma Kanununun Bir Maddesinin Değiştirilmesi 
Hakkında Kanun Teklifi ve Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm Komisyonu Raporu (2/251) (S. Sayısı : 
534) (Dağıtma tarihi: 1.10.2000) 

181. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Fransa Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Nükleer Enerjinin 
Barışçıl Amaçlı Kullanımı İçin İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/688) (S. Sayısı: 535) (Dağıtma tarihi: 16.10.2000) 

182. - İzmir Milletvekilleri Süha Tanık ve Işılay Saygın'ın, İzmir İlinde Karabağlar Adı ile Yeni Bir İlçe 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergeleri (2/366) (S.Sayısı: 538) (Dağıtma tarihi: 15.11.2000) 

183. - 657 Sayılı Devlet Memurları Kanununun 125 inci Maddesinde Değişiklik Yapılması Hakkında 
Kanun Tasarısı ile 22 Ocak 1990 Tarihli 399 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamede Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/427, 1/426) (S. Sayısı : 540) (Dağıtma tarihi : 
17.11.2000) 

184. - Balıkesir Milletvekilleri İlyas Yılmazyıldız'ın, Muhtar Ödenek ve Sosyal Güvenlik Yasasının Bir 
Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/306) (S. Sayısı: 542) (Dağıtma tarihi: 20.11.2000) 

185. - Çorum Milletvekilleri Melek Denli Karaca ve Vahit Kayırıcı'nın, Yükseköğretim Kurumları 
Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 
190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/260) (S.Sayısı : 541) (Dağıtma tarihi : 
21.11.2000) 

186. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Bosna ve Hersek Bakanlar Kurulu Arasında Ankara ve 
Saraybosna'da Diplomatik Temsilciliklerinin Yerleşimine İlişkin Protokolün Onaylanmasının Uygun 
Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/653) (S. Sayısı : 548) (Dağıtma 
tarihi: 24.11.2000) 

187. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Moğolistan Arasında Hukukî, Ticarî ve Cezaî Konularda Adlî 
Yardımlaşma Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/735) (S. Sayısı: 550) (Dağıtma tarihi: 27.11.2000) 

188. - Yozgat Milletvekili İlyas Arslan ve 20 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bir 
Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin önergesi (2/11) (S. Sayısı: 556) (Dağıtma tarihi: 29.11.2000) 

189. - Balıkesir Milletvekili İsmail Özgün'ün, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik 
Yapılmasına İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/429) (S. Sayısı: 560) (Dağıtma tarihi: 5.12.2000) 

190. - Bolu Milletvekili Necmi Hoşver'in, Olağanüstü Hal Bölgesinde ve Kalkınmada öncelikli 
Yörelerde İstihdam Yaratılması ve Yatırımların Teşvik Edilmesi ile 193 Sayılı Gelir Vergisi Kanununda 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanunun 2 nci Maddesinin Değiştirilmesi Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/444) (S. Sayısı: 561) 
(Dağıtma tarihi: 5.12.2000) 

191. - Çanakkale Milletvekili Nevfel Şahin ve 5 Arkadaşının, Kamuda Çalışan Mühendis, Mimar, Şehir 
ve Bölge Plancısı ve Ekonomistlerin Maaş ve Tazminatlar ile Diğer Sosyal ve Ekonomik Haklarının 
İyileştirilmesine Dar Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/470) (S. Sayısı: 562) (Dağıtma tarihi: 5.12.2000) 

192. - Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkanvekili Erzurum Milletvekili İsmail Köse'nin, 3201 Sayılı 
Emniyet Teşkilâtı Kanununa Bir Ek Madde İlave Edilmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/217) (S. Sayısı: 569) (Dağıtma tarihi: 
8.1.2001) 
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193. - Tokat Milletvekili Reşat Doğru'nun, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 28.3.1983 Tarih ve 2809 Sayılı Kanun ile 78 ve 
190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelere Ek ve Geçici Maddeler Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin önergesi (2/499) (S. Sayısı: 570) 
(Dağıtma tarihi: 8.1.2001) 

194. - Bursa Milletvekili Ali Arabacı'nın, îdârî Yargılama Usulü Kanununda Değişiklik Yapılmasına 
ilişkin Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin Önergesi 
(2/337) (S. Sayısı: 573) (Dağıtma tarihi: 17.1.2001) 

195. - Çanakkale Milletvekili Nevfel Şahin ve 9 Arkadaşının, Küçük Esnaf ve Sanatkârlar ile Orta Boy 
işletmelerin, Bazı Borç Faizlerinin Sınırlandırılmasına Dair Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin Önergesi (2/490) (S. Sayısı: 574) (Dağıtma tarihi: 17.1.2001) 

196. - Karabük Milletvekili Mustafa Eren'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bir Madde Eklenmesi 
Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin 
Önergesi (2/506) (S. Sayısı: 575) (Dağıtma tarihi: 17.1.2001) 

197. - Demokratik Sol Parti Genel Başkanı istanbul Milletvekili Bülent Ecevit, Milliyetçi Hareket 
Partisi Genel Başkanı Osmaniye Milletvekili Devlet Bahçeli, Anavatan Partisi Genel Başkanı Rize Milletvekili 
Mesut Yılmaz ile 216 Milletvekilinin; Türkiye Cumhuriyeti Anayasasının Bazı Maddelerinin Değiştirilmesine 
İlişkin Kanun Teklifi ve Anayasa Komisyonu Raporu (2/636) (S. Sayısı: 585) (Dağıtma Tarihi: 22.1.2001) 

198. - Yedek Subaylar ve Yedek Askerî Memurlar Kanunu ile Türkiye Cumhuriyeti Emekli Sandığı 
Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/602) (S. 
Sayısı: 590) (Dağıtma tarihi: 25.1.2001) 

199. - Balıkesir Milletvekili Ilyas Yılmazyıldız'ın, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunda Değişiklik Yapılması, Balıkesir 
Üniversitesi Bünyesinde Tıp, Eczacılık, Dişçilik, Güzel Sanatlar, Savaştepe Eğitim, iktisadi ve idari Bilimler 
Fakültelerinin Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına ilişkin Önergesi (2/313) (S. Sayısı: 581) (Dağıtma tarihi: 29.1.2001) 

200. - Çankırı Milletvekili İrfan Keleş ve 23 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumlan Teşkilâtı Hakkında 
41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 ve 190 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin Önergesi (2/446) (S. Sayısı: 582) (Dağıtma tarihi: 
29.1.2001) 

201. - Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkanvekili Erzurum Milletvekili ismail Köse'nin, Küçük 
Çiftçilerin T.C. Ziraat Bankası ve Tarım Kredi Kooperatiflerine Olan Borç Faizlerinin Bir Bölümünün Affı, 
İcra Takip işlemlerinin Durdurulması ve Yeni Bir Ödeme Planına Bağlanmasına Dair Kanun Teklifi ve 
içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına ilişkin önergesi (2/468) (S. Sayısı: 583) 
(Dağıtma tarihi: 29.1.2001) 

202. - Savunma Sanayii Güvenliği Kanunu Tasarısı ve Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/383) 
(S. Sayısı: 589) (Dağıtma tarihi: 29.1.2001) 

203. - Türk Polis Teşkilâtını Güçlendirme Vakfı Kanunu Tasarısı ve İçişleri Komisyonu Raporu (1/803) 
(S. Sayısı: 594) (Dağıtma tarihi: 29.1.2001) 

204. - At Yarışları Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Tarım.Orman ve 
Köyişleri Komisyonu Raporu (1/747) (S. Sayısı: 598) (Dağıtma tarihi: 6.2.2001) 

205. - Giresun Milletvekili Turhan Alçelik'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanunda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/14) (S. Sayısı: 600) (Dağıtma tarihi: 9.2.2001) 

206. - Kırıkkale Milletvekili Hacı Filiz'in Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunda Değişiklik Yapılması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/236) 
(S. Sayısı: 601) (Dağıtma tarihi: 9.2.2001) 

207. - Bayburt Milletvekili Suat Pamukçu ve 15 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bazı 
Maddeler Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına ilişkin Önergesi (2/37) (S. Sayısı: 604) (Dağıtma tarihi: 12.2.2001) 
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208. - Adıyaman Milletvekili Dengir Fırat ve 5 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunda Değişiklik 
Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/393) (S. Sayısı: 605) (Dağıtma tarihi: 12.2.2001) 

209. - Manisa Milletvekili Ekrem Pakdemirli ve 9 Arkadaşının, Devlet Güvenlik Mahkemelerinin 
Kuruluş ve Yargılama Usulleri Hakkındaki Kanunun İki Maddesinin Değiştirilmesi Hakkında Kanun Teklifi 
ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/226) (S. Sayısı: 611) 
(Dağıtma tarihi: 20.2.2001) 

210. - Ankara Milletvekili Uluç Gürkan ve 37 Arkadaşının, 2809 Sayılı Yükseköğretim Kurumları 
Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanunun Bir 
Maddesinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/422) (S. Sayısı: 613) (Dağıtma tarihi: 20.2.2001) 

211. X - Ahvali Şahsiye Cüzdanlarının Tanınmasına ve Güncelleştirilmesine ilişkin Sözleşmenin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri ve Dışişleri Komisyonları Raporları 
(1/799) (S. Sayısı: 618) (Dağıtma tarihi: 23.2.2001) 

212. X - Eşyanın Sınırlardaki Kontrollerinin Uyumlaştırılmasına İlişkin Uluslararası Sözleşmenin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, 
Bilgi ve Teknoloji ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/766) (S. Sayısı: 614) (Dağıtma tarihi: 26.2.2001) 

213. - Giresun Milletvekili Rasim Zaimoğlu'nun, Şebinkarahisar Adı ile Yeni Bir İl Kurulması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/48) (S. Sayısı: 620) (Dağıtma tarihi: 27.2.2001) 

214. - Kastamonu Milletvekili M. Hadi Dilekçi'nin, İğdir Adıyla Bir İlçe Kurulmasına İlişkin Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/305) 
(S. Sayısı: 621) (Dağıtma tarihi: 27.2.2001) 

215. - Tokat Milletvekilleri Reşat Doğru ve Lütfı Ceylan'ın, Kuzey Anadolu Fay Zonu Üzerinde 
Bulunan Yerleşim Alanlarında Depreme Karşı Alınması Gereken Tedbirler Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/580) (S. Sayısı: 622) 
(Dağıtma tarihi: 27.2.2001) 

216. - Uzman Jandarma Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu 
Raporu (1/810) (S. Sayısı: 625) (Dağıtma tarihi: 1.3.2001) 

217. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Çek Cumhuriyeti Arasında Gelir Üzerinden Alınan Vergilerde Çifte 
Vergilendirmeyi Önleme ve Vergi Kaçakçılığına Engel Olma Anlaşmasının ve Eki Protokolün 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/802) (S. Sayısı: 624) (Dağıtma tarihi: 12.3.2001) 

218. - Yozgat Milletvekilleri Şuayip Üşenmez, Mesut Türker ve Ahmet Erol Ersoy ile 13 Arkadaşının, 
Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek 
Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bir Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/256) (S. Sayısı: 627) (Dağıtma tarihi: 
20.3.2001) 

219. - Manisa Milletvekili Ekrem Pakdemirli'nin, 2547 Sayılı Yükseköğretim Kanununun Geçici 41 
inci Maddesinin Değiştirilmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/443) (S. Sayısı: 628) (Dağıtma tarihi: 20.3.2001) 

220. - Ankara Milletvekili Şevket Bülent Yahnici'nin, 5680 Sayılı Basın Kanununa İki Ek Madde 
Eklenmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/589) (S. Sayısı: 630) (Dağıtma tarihi: 20.3.2001) 

221. - Kahramanmaraş Milletvekili Mehmet Kaya ve 12 Arkadaşının, 5 İlçe (Tanır, Arıtaş, Çohulhan, 
Büyükyapalak, Büyüktatlı) ve Elbistanafşin Adıyla Bir İl Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 
nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/608) (S. Sayısı: 631) (Dağıtma tarihi: 
20.3.2001) 

222. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük'ün, Bir İlçe 
(Bahçelievler) Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/277) (S. Sayısı: 632) (Dağıtma tarihi: 27.3.2001) 

223. - Ankara Milletvekili Uluç Gürkan'm, Ankara İline Bağlı Olarak Batıkent Adıyla Bir İlçe 
Kurulmasına İlişkin Yasa önerisi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/524) (S. Sayısı: 633) (Dağıtma tarihi: 27.3.2001) 

- 4 1 - 115 İNCİ BİRLEŞİM 



8 - KANUN TASARI VE TEKLİFLERİ İLE KOMİSYONLARDAN GELEN DİĞER İŞLER 

224. - Balıkesir Milletvekili Aydın Gökmen'in, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne-Dair Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik 
Yapılmasına ilişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/633) (S. Sayısı: 634) (Dağıtma tarihi: 27.3.2001) 

225. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük'ün, Bir îlçe 
(Ümitköy) Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin önergesi (2/116) (S. Sayısı: 641) (Dağıtma tarihi: 10.4.2001) 

226. - Ankara Milletvekili Uluç Gürkan'ın, Ankara İline Bağlı Olarak Bilimkent Adıyla Bir İlçe 
Kurulmasına İlişkin Yasa önerisi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/525) (S. Sayısı: 642) (Dağıtma tarihi: 10.4.2001) 

227. - Uzman Erbaş Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Millî Savunma 
Komisyonu Raporu (1/822) (S. Sayısı: 645) (Dağıtma tarihi: 12.4.2001) 

228. - İzmir Milletvekili Süha Tanık'm, İzmir İlinde Mordoğan Adıyla Yeni Bir İlçe Kurulması 
Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/374) (S. Sayısı: 648) (Dağıtma tarihi: 16.4.2001) 

229. - Balıkesir Milletvekili İsmail özgün'ün, Esnaf ve Sanatkârlar ve Diğer Bağımsız Çalışanlar 
Sosyal Sigortalar Kurumu Kanununda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/588) (S. Sayısı: 649) (Dağıtma tarihi : ' 
16.4.2001) 

230. - Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Güneş'in, Sulama Alanlarında Arazi Düzenlemesine Dair Tarım 
Reformu Kanunu ile Olağanüstü Hal Bölgesinde ve Kalkınmada Öncelikli Yörelerde İstihdam Yaratılması ve 
Yatırımların Teşvik Edilmesi ile 193 Sayılı Gelir Vergisi Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanunda 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/623) (S. Sayısı: 650) (Dağıtma tarihi: 16.4.2001) 

231. - Aydın Milletvekilleri Bekir Ongun ile Ali Uzunırmak'ın, Bir İlçe (Umurlu) Kurulmasına İlişkin 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/282) 
(S. Sayısı: 656) (Dağıtma tarihi: 25.4.2001) 

232. - Bayburt Milletvekili Şaban Kardeş ve 8 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulü Hakkında 2809 Sayılı Kanuna Ek 
ve Geçici Maddeler Eklenmesi ve 78 ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına 
İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi 
(2/523) (S. Sayısı: 657) (Dağıtma tarihi: 25.4.2001) 

233. - Ankara Milletvekili Uluç Gürkan'ın, Ankara İline Bağlı Olarak Çayırhan Adıyla Bir İlçe 
Kurulmasına İlişkin Yasa Önerisi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/568) (S. Sayısı: 658) (Dağıtma tarihi: 25.4.2001) 

234. X - Ozon Tabakasını İncelten Maddelere Dair Montreal Protokolü Değişikliğinin Onaylanmasının 
Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/827) (S. Sayısı : 659) 
(Dağıtma tarihi: 1.5.2001) 

235. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Ukrayna Arasında Hukukî Konularda Adlî Yardımlaşma ve İşbirliği 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu 
(1/829) (S. Sayısı: 660) (Dağıtma tarihi: 1.5.2001) 

236. - Kırşehir Milletvekili Ramazan Mirzaoğlu ve 3 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 
ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/233) (S. Sayısı : 661) (Dağıtma 
tarihi: 1.5.2001) 

237. - Hatay Milletvekili Namık Kemal Atahan'ın İki İlçe (Uluçınar, Payas) ve Bir İl (İskenderun) 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/476) (S. Sayısı: 662) (Dağıtma tarihi: 1.5.2001) 

238. - İçel Milletvekili İstemihan Talay ve 11 Arkadaşının, Üç İlçe (Yenice, Gülek, Huzurkent) ve Bir İl 
(Tarsus) Kurulması ile 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Eki Cetvellerde Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge 
(2/545) (S. Sayısı: 663) (Dağıtma tarihi: 1.5.2001) 
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239. - Adıyaman Milletvekili Mahmut Göksu ve 41 arkadaşının, Fransa'nın Cezayir'de Yaptığı 
Soykırım Hakkında Kanun Teklifi; İstanbul Milletvekili Bülent Akarcalı'nın, Fransa'nın Gerçekleştirdiği 
Mezalimler ve Soykırımların Tanınması Hakkında Kanun Teklifi; Milliyetçi Hareket Partisi Grup 
Başkanvekilleri İzmir Milletvekili Oktay Vural, Erzurum Milletvekili İsmail Köse ile Hatay Milletvekili 
Mehmet Şandır'ın, Türkiye Cumhuriyeti Aleyhine Çalışma Yapan Ülkelere Uygulanacak Yaptırımlara Dair 
Kanun Teklifi ve Eskişehir Milletvekili Mail Büyükerman'm, Fransa'nın Cezayir'de Yaptığı Soykırım 
Hakkında Kanun Teklifi ve Dışişleri ve İçişleri Komisyonları Raporları (2/669,2/671,2/672,2/673) 
(S. Sayısı: 665) (Dağıtma tarihi: 2.5.2001) 

240. - Aydın Milletvekilleri Bekir Ongun ve Ali Uzunırmak'ın, Bir İlçe (Atça) Kurulmasına İlişkin 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/285) 
(S. Sayısı: 672) (Dağıtma tarihi: 11.5.2001) 

241. - Ankara Milletvekili Şevket Bülent Yahnici'nin, 18 Mart Günü'nün Şehitler Günü Olarak İlan 
Edilmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/491) (S. Sayısı: 673) (Dağıtma tarihi: 11.5.2001) 

242. - Manisa Milletvekili Ekrem Pakdemirli'nin, Askerlik Kanununa Bir Geçici Madde Eklenmesi 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/641) (S. Sayısı: 674) (Dağıtma tarihi: 11.5.2001) 

243. X - Türkiye'nin MATRA Programına Katılımına İlişkin Mutabakat Zaptının Onaylanmasının 
Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/840) 
(S. Sayısı: 680) (Dağıtma tarihi: 23.5.2001) 

244. - Diyanet İşleri Başkanlığı Kuruluş ve Görevleri Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun Tasarısı ve Millî Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonu Raporu (1/848) (S. Sayısı 689) (Dağıtma 
tarihi: 28.5.2001) 

245. - Sivas Milletvekili Musa Demirci ve 14 Arkadaşının, Suşehri İli'nin Kurulması Hakkında Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/27) (S. 
Sayısı: 691) (Dağıtma tarihi: 31.5.2001) 

246. X - Türkiye Cumhuriyeti ile İtalya Cumhuriyeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve 
Korunmasına İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe 
ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/855) (S. Sayısı: 692) (Dağıtma tarihi: 31.5.2001) 

247. - Tekirdağ Milletvekili Nihan İlgün'ün, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/612) (S. Sayısı: 693) (Dağıtma tarihi: 31.5.2001) 

248. - İçel Milletvekili Ali Er'in, 2924 Sayılı Orman Köylülerinin Kalkınmalarının Desteklenmesi Hak
kındaki Kanunun Bazı Maddelerinde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/658) (S. Sayısı: 694) (Dağıtma tarihi: 
31.5.2001) 

249. - Aydın Milletvekilleri Bekir Ongun ile Ali Uzunırmak'ın, Bir İlçe Kurulmasına İlişkin Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge (2/284) (S. Sayısı: 
699) (Dağıtma tarihi: 7.6.2001) 

250. - Adana Milletvekilleri M. Halit Dağlı, Musa öztürk ve Ali Halaman'ın, Bir İl Kurulması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/495) 
(S. Sayısı: 700) (Dağıtma tarihi: 7.6.2001) 

251. - Ordu Milletvekili Sefer Koçak ve 10 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumlan Teşkilâtı Hakkında 
41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanuna Bir Madde 
Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/565) (S. Sayısı: 701) (Dağıtma tarihi: 7.6.2001) 

252. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Amerika Birleşik Devletleri Arasında Nükleer Enerjinin Barışçıl 
Kullanımına İlişkin İşbirliği Anlaşması ve Eki Mutabakat Zaptının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair 
Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/830) (S. Sayısı: 703) (Dağıtma tarihi: 11.6.2001) 

253. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük'ün, Bir İlçe 
(Batıkent) Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/115) (S. Sayısı: 704) (Dağıtma tarihi: 12.6.2001) 

254. - Sivas Milletvekili Musa Demirci ve 16 Arkadaşının, Tarımsal Alt Yapı ve Sulama Genel 
Müdürlüğü Teşkilât ve Görevleri Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/351) (S. Sayısı: 705) (Dağıtma tarihi: 12.6.2001) 
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255. - Tokat Milletvekilleri H. Hüseyin Balak, Lütfı Ceylan ve Reşat Doğru'nun, Bir tlçe (Hasanşeyh) 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/593) (S. Sayısı: 706) (Dağıtma tarihi: 12.6.2001) 

256. X - Biyolojik Çeşitlilik Sözleşmesinin Biyogüvenlik Kartagena Protokolünün Onaylanmasının 
Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve Dışişleri Komisyonları 
Raporları (1/831) (S. Sayısı: 709) (Dağıtma tarihi: 13.6.2001) 

257. - Aydın Milletvekilleri Bekir Ongun ve Ali Uzunırmak'ın, Bir İlçe (Ortaklar) Kurulmasına İlişkin 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine böre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/283) 
(S. Sayısı: 717) (Dağıtma tarihi: 18.6.2001) 

258. - Balıkesir Milletvekili Aydın Gökmen'in, Balıkesir İlinde Büyükşehir Belediyesi Kuruluşu 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/519) (S. Sayısı: 718) (Dağıtma tarijıi: 18.6.2001) 

259. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Gürcistan arasında Ortak Sınırın Anti-Personel Mayınlardan 
Arındırılması ve Bunların Gelecekte Sınır Koruma Amacıyla Kullanılmaması İçin Bir İkili Rejim Tesis 
Edilmesi Hakkında Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/867) (S. Sayısı: 725) (Dağıtma tarihi: 28.6.2001) 

260. X - Türkiye Cumhuriyeti ve Slovak Cumhuriyeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve 
Korunmasına İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/868) (S. Sayısı: 726) (Dağıtma tarihi: 28.6.2001) 

261. X - 1990 Tarihli Petrol Kirliliğine Karşı Hazırlıklı Olma, Müdahale ve İşbirliği ile' İlgili 
Uluslararası Sözleşme ve Eklerine Katılmamızın Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/871) (S. Sayısı: 727) (Dağıtma tarihi: 1.10.2001) 

262. X - Türkiye Cumhuriyeti ve Portekiz Cumhuriyeti Arasında Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve 
Korunmasına İlişkin Anlaşma ve Eki Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/872) (S. Sayısı: 736) (Dağıtma tarihi: 1.10.2001) 

263. - Memurlar ve Diğer Kamu Görevlilerinin Yargılanması Hakkında Kanunda Değişiklik 
Yapılmasına Dair 27.6.2001 Tarihli ve 4696 Sayılı Kanun ve Anayasanın 89 uncu Maddesi Gereğince 
Cumhurbaşkanınca Bir Daha Görüşülmek Üzere Geri Gönderme Tezkeresi ve Adalet Komisyonu Raporu 
(1/887) (S. Sayısı: 740) (Dağıtma tarihi: 15.10.2001) 

264. X - Başbakanlık Basımevi Döner Sermaye İşletmesi Kuruluşu Hakkında Kanunda Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/891) (S. Sayısı : 741) (Dağıtma 
tarihi: 15.10.2001) 

265. - Sivas Milletvekili Abdüllatif Şener ve 4 Arkadaşının, Alacahan Adıyla Bir İlçe Kurulmasına 
İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge 
(2/167) (S. Sayısı: 742) (Dağıtma tarihi: 23.10.2001) 

266. - Bursa Milletvekili Ali Arabacı'nın, Hukuk Usulü Muhakemeleri Kanununun Bir Maddesinin 
Değiştirilmesine Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/600) (S. Sayısı: 743) (Dağıtma tarihi: 23.10.2001) 

267. - Samsun Milletvekili Musa Uzunkaya ve 32 Arkadaşının, 190 Sayılı Genel Kadro ve Usulü 
Hakkında Kanun Hükmünde Kararnameye Bağlı Cetvellerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge (2/614) (S. Sayısı: 744) 
(Dağıtma tarihi: 23.10.2001) 

268. - Oyun Yerleri ile Oyun Alet ve Makineleri Hakkında Kanun Tasarısı ve İçişleri Komisyonu 
Raporu (1/762) (S. Sayısı: 745) (Dağıtma tarihi: 25.10.2001) 

269. - İzmir Milletvekili Güler Aslan ve 6 Arkadaşının, İzmir İlinde Uzundere Adı ile Bir İlçe Kurulması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önerge 
(2/553) (S. Sayısı: 748) (Dağıtma tarihi: 30.10.2001) 

270. - Osmaniye Milletvekili Şükrü Ünal'ın, Yükseköğretim Kurumlan Teşkilâtı Hakkında 41 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/682) (S. Sayısı: 749) (Dağıtma tarihi: 30.10.2001) 

271. - Ardahan Milletvekili Saffet Kaya'nın, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Kanununda Değişiklik 
Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/670) (S. Sayısı: 751) (Dağıtma tarihi: 5.11.2001) 
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272. - Osmaniye Milletvekili Birol Büyüköztürk ve 35 Arkadaşının, Türkiye Cumhuriyeti Emekli 
Sandığı Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge (2/689) (S. Sayısı: 752) (Dağıtma tarihi: 5.11.2001) 

273. - Türk Silahlı Kuvvetleri İç Hizmet Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve 
Millî Savunma Komisyonu Raporu (1/862) (S. Sayısı: 756) (Dağıtma tarihi: 8.11.2001) 

274. - Türk Silahlı Kuvvetleri Hasta Beslenme Kanunu Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler 
ve Millî Savunma Komisyonları Raporları (1/863) (S. Sayısı: 757) (Dağıtma tarihi: 12.11.2001) 

275. - Amasya Milletvekili Gönül Saray Alphan'ın, Esnaf ve Küçük Sanatkârlar Kanununda Değişiklik 
Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabiî Kaynaklar, Bilgi ve Teknoloji Komisyonu 
Raporu (2/571) (S. Sayısı: 765) (Dağıtma tarihi: 12.11.2001) 

276. X - Kadınlara Karşı Her Türlü Ayrımcılığın önlenmesi Sözleşmesine ilişkin İhtiyari Protokolün 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler ve 
Dışişleri Komisyonları Raporları (1/896) (S. Sayısı: 759) (Dağıtma tarihi: 13.11.2001) 

277. X - Uluslararası Atom Enerjisi Ajansı Statüsünün Bazı Maddelerinde Yapılan Değişikliklerin 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/916) (S. Sayısı: 
760) (Dağıtma tarihi: 13.11.2001) 

278. X - Türkiye-Efta Ortak Komitesinin 2000 Yılına Ait 4 Sayılı Kararının Onaylanmasının Uygun 
Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/919) (S. Sayısı: 761) (Dağıtma tarihi: 
13.11.2001) 

279. - Bartın Milletvekili Zeki Çakan'ın, Bartın İlinde Kozcağız ve Kumluca Adları ile İki İlçe 
Kurulmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/21) (S. Sayısı: 762) (Dağıtma tarihi: 13.11.2001) 

280. - Kastamonu Milletvekilleri Murat Başesgioğlu, M. Hadi Dilekçi ile Mehmet Serdaroğlu'nun, 
Yükseköğretim Kurumları Teşkilatı Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek 
Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/508) 
(S. Sayısı: 763) (Dağıtma tarihi: 13.11.2001) 

281. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Ankara Milletvekili Saffet Arıkan Bedük'ün, Bir İlçe 
(Pursaklar) Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/526) (S. Sayısı: 764) (Dağıtma tarihi: 13.11.2001) 

282. X - Dünya Posta Birliği Kuruluş Yasasına Altıncı Ek Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna 
Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/926) (S. Sayısı: 771) (Dağıtma tarihi: 26.11.2001) 

283. X - Biyoloji ve Tıbbın Uygulanması Bakımından İnsan Hakları ve İnsan Haysiyetinin Korunması 
Sözleşmesi: İnsan Hakları ve Biyotıp Sözleşmesinin Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/915) (S. Sayısı: 772) (Dağıtma tarihi: 26.11.2001) 

284. X - Uydular Aracılığı ile Haberleşme Uluslararası Teşkilâtı (INTELSAT) Anlaşmasının ve İşletme 
Anlaşmasında Yapılan Değişikliğin Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Bayındırlık, 
İmar, Ulaştırma ve Turizm ve Dışişleri Komisyonları Raporları (1/877) (S. Sayısı : 776) (Dağıtma tarihi : 
30.11.2001) 

285. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Uganda Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Ticaret, Ekonomik 
ve Teknik İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/909) (S. Sayısı: 781) (Dağıtma tarihi: 3.12.2001) 

286. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ve Yugoslavya Federal Hükümeti Arasında Yatırımların 
Karşılıklı Teşviki ve Korunmasına İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/881) (S. Sayısı: 779) (Dağıtma tarihi: 5.12.2001) 

287. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Hindistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Suçluların ladesi 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu 
(1/924) (S. Sayısı: 782) (Dağıtma tarihi: 5.12.2001) 

288. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Gabon Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Genel Ticari, 
Ekonomik, Kültürel ve Teknik İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/910) (S. Sayısı: 783) (Dağıtma tarihi: 10.12.2001) 

289. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Kongo Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Ticaret, Ekonomik 
ve Teknik İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri 
Komisyonu Raporu (1/918) (S. Sayısı: 784) (Dağıtma tarihi: 10.12.2001) 
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290. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ve Kosta Rika Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Teknik İşbir
liği Çerçeve Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu 
Raporu (1/925) (S. Sayısı: 787) (Dağıtma tarihi: 19.12.2001) -

291. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Amerika Birleşik Devletleri Hükümeti Arasında Karşılıklı 
Kalite Güvence Hizmetlerine İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/929) (S. Sayısı: 797) (Dağıtma tarihi: 7.1.2002) 

292. - Sendikalar Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve 
Sosyal İşler Komisyonu Raporu (1/943) (S. Sayısı: 799) (Dağıtma tarihi: 22.1.2002) 

293. - Kütahya Milletvekili Ahmet Derin ve 15 Arkadaşının, Türkiye Cumhuriyeti Emekli Sandığı 
Kanununun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/343) (S. Sayısı: 800) (Dağıtma tarihi: 22.1.2002) 

294. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Devlet Memurları Kanununda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/385) (S. Sayısı: 801) (Dağıtma tarihi: 22.1.2002) 

295. - Balıkesir Milletvekili Hüseyin Kalkan'ın, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı Hakkında 
Kanunun Bir Maddesinde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/688) (S. Sayısı: 802) (Dağıtma tarihi: 22.1.2002) 

296. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Slovenya Cumhuriyeti Arasında Gelir Üzerinden Alınan Vergilerde 
Çifte Vergilendirmeyi Önleme Anlaşması ve Eki Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/911) (S.Sayısı: 798) (Dağıtma tarihi: 23.1.2002) 

297. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Suriye Arap Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Yasadışı 
Göçmenlerin Geri Kabulüne Dair Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna İlişkin Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/933) (S. Sayısı: 805) (Dağıtma tarihi: 28.1.2002) 

298. - Millî Güvenlik Kurulu ve Millî Güvenlik Kurulu Genel Sekreterliği Kanununda Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Anayasa Komisyonu Raporu (1/941) (S. Sayısı: 806) (Dağıtma tarihi : 
28.1.2002) 

299. - Aydın Milletvekili Cengiz Altınkaya'nın, Umurlu Adıyla Bir İlçe Kurulması Hakkında Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/488) (S. 
Sayısı: 807) (Dağıtma tarihi: 28.1.2002) 

300. - Balıkesir Milletvekili Aydın Gökmen'in, Kurban Derilerinin Gelirleri Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/717) (S. Sayısı : 808) 
(Dağıtma tarihi: 28.1.2002) 

301. - İzmir Milletvekili Kemal Vatan'in, İzmir İlinde Bayraklı Adı ile Bir İlçe Kurulması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/740) 
(S. Sayısı: 809) (Dağıtma tarihi: 28.1.2002) 

302. - Kütahya Milletvekili Ahmet Derin ve 13 Arkadaşının, Türkiye Cumhuriyeti Emekli Sandığı 
Kanunu, Sosyal Sigortalar Kanunu ile Esnaf ve Sanatkârlar ve Diğer Bağımsız Çalışanlar Sosyal Sigortalar 
Kurumu Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve içtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/345) (S. Sayısı: 812) (Dağıtma tarihi: 4.2.2002) 

303. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Türkiye Cumhuriyeti Emekli Sandığı Kanununa Bir 
Geçici Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/418) (S. Sayısı: 813) (Dağıtma tarihi: 4.2.2002) 

304. - Muş Milletvekili Sabahattin Yıldız ve 16 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair 2809 Sayılı Kanun ile 78 
ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/692) (S. Sayısı: 814) (Dağıtma 
tarihi: 4.2.2002) 

305. - Mardin Milletvekili Metin Musaoğlu ve 11 Arkadaşının, Yükseköğretim Kurumları Teşkilâtı 
Hakkında 41 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Değiştirilerek Kabulüne Dair Kanun ile 78 ve 190 Sayılı 
Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 inci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önerge (2/92) (S. Sayısı: 815) (Dağıtma tarihi: 
12.2.2002) 

306. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Devlet Memurları Kanununda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/417) (S. Sayısı: 816) (Dağıtma tarihi: 12.2.2002) 
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307. - İçel Milletvekili Hidayet Kılınç ve 5 Arkadaşının, İki İlçe ve Bir İl Kurulması Hakkında 190 
Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin Eki Cetvellerde Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve 
İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önerge (2/578) (S. Sayısı : 817) 
(Dağıtma tarihi: 12.2.2002) 

308. - 354 ve 190 Sayılı Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı 
ile 190 Sayılı Genel Kadro ve Usulü Hakkında Kanun Hükmünde Kararnamenin Eki Cetvellerin Devlet 
Tiyatroları Genel Müdürlüğüne Ait Bölümünde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı ve Millî Eğitim, 
Kültür, Gençlik ve Spor ve Plan ve Bütçe Komisyonları Raporları (1/936, 1/897) (S. Sayısı : 818) (Dağıtma 
tarihi: 12.2.2002) 

309. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Jamaika Hükümeti Arasında Ticaret ve Ekonomik İşbirliği 
Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu 
(1/947) (S.Sayısı: 820) (Dağıtma tarihi: 26.2.2002) 

310. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Türkiye Cumhuriyeti Emekli Sandığı Kanununda 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme 
Alınmasına İlişkin Önergesi (2/410) (S.Sayısı: 821) (Dağıtma tarihi: 26.2.2002) 

311. - Balıkesir Milletvekili Aydın Gökmen'in, Belediye Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında 
Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/714) 
(S.Sayısı: 822) (Dağıtma tarihi: 26.2.2002) 

312. - Ankara Milletvekili Mehmet Arslan'ın, Bir İlçe Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/735) (S. Sayısı: 823) (Dağıtma 
tarihi: 26.2.2002) 

313. - Bilecik Milletvekili Sebahat Vardar ve 12 Arkadaşının, 1219 Sayılı Tababet ve Şuabatı 
San'atlarınm Tarzı İcrasına Dair Kanunun 3575 Sayılı Kanunla Değişik 41 inci Maddesine Bir Fıkra 
Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önerge (2/678) (S. Sayısı: 828) (Dağıtma tarihi: 6.3.2002) 

314. - Kütahya Milletvekili Şeydi Karakuş'un, Bir İlçe Kurulmasına İlişkin Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 
37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin önergesi (2/755) (S. Sayısı: 829) (Dağıtma 
tarihi: 6.3.2002) 

315. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Türkiye Cumhuriyetinin Rumuzu olan T.C.'nin 
Açık Olarak Yazılıp Okunması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan 
Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/512) (S. Sayısı: 830) (Dağıtma tarihi: 13.3.2002) 

316. - Doğru Yol Partisi Grup Başkanvekili Sakarya Milletvekili Nevzat Ercan'ın, 2863 Sayılı Kültür ve 
Tabiat Varlıklarını Koruma Kanununa Bir Ek Madde Eklenmesi Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci 
Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/737) (S. Sayısı : 831) (Dağıtma tarihi : 
13.3.2002) 

317. - Niğde Milletvekili Mükerrem Levent'in, Niğde İline Bağlı Yeşilgölcük Adıyla Bir İlçe Kurulması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/753) (S. Sayısı: 832) (Dağıtma tarihi: 13.3.2002) 

318. - Petrol Kanununa Göre ödenen Kur Farklarından Doğan Kişi Borçlarının Terkin Edilmesi 
Hakkında Kanun Tasarısı ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (1/952) (S. Sayısı : 834) (Dağıtma tarihi : 
13.3.2002) 

319. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Türk Bayrağı Kanununda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/411) (S. Sayısı: 836) (Dağıtma tarihi: 20.3.2002) 

320. - Kütahya Milletvekili Şeydi Karakuş'un, Balıköy Adıyla Bir İlçe Kurulması Hakkında Kanun 
Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/756) (S. 
Sayısı: 837) (Dağıtma tarihi: 20.3.2002) 

321 . -Kara Avcılığı Kanunu Tasarısı ve Tarım, Orman ve Köyişleri Komisyonu Raporu (1/380) 
(S. Sayısı: 843) (Dağıtma tarihi: 4.4.2002) 

322. - Yabancıların Çalışma İzinleri Hakkında Kanun Tasarısı ve Sağlık, Aile, Çalışma ve Sosyal İşler 
Komisyonu Raporu (1/948) (S. Sayısı: 845) (Dağıtma tarihi: 5.4.2002) 

323. - Siirt Milletvekili Ahmet Nurettin Aydın'ın, Siirt İline Bağlı Veysel Karanı Adıyla Bir İlçe 
Kurulması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına 
İlişkin Önergesi (2/20) (S. Sayısı: 846) (Dağıtma tarihi: 9.4.2002) 

324. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Devlet Memurları Kanununda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin 
Önergesi (2/416) (S. Sayısı: 847) (Dağıtma tarihi: 9.4.2002) 
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325. X - Türkiye Cumhuriyeti ile Yunanistan Cumhuriyeti Arasında Doğal Afetlere Karşı Türk-Yunan 
Ortak Görev Gücü Kurulmasına İlişkin Protokolün Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı 
ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/962) (S. Sayısı: 848) (Dağıtma tarihi: 11.4.2002) 

326. - Türk Ceza Kanunu ile Kaçakçılığın Men ve Takibine Dair Kanunda Yer Alan İdam Cezalarının 
Yeniden Düzenlenmesine Dair Kanun Tasarısı ve Adalet Komisyonu Raporu (1/971) (S. Sayısı : 852) 
(Dağıtma tarihi: 25.4.2002) 

327. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Kazakistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Diplomatik 
Temsilcilik Binalarının İnşası İçin Karşılıklı Arsa Tahsisine İlişkin Anlaşmanın Onaylanmasının Uygun Bulun
duğu Hakkında Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/957) (S. Sayısı: 854) (Dağıtma tarihi: 30.4.2002) 

328. X - Türkiye Cumhuriyeti ve Karayip Devletleri Birliği Arasında İşbirliği Çerçeve Anlaşmasının 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/964) (S. Sayısı: 
855) (Dağıtma tarihi: 1.5.2002) 

329. X - Sınıraşan örgütlü Suçlara Karşı Birleşmiş Milletler Sözleşmesinin Onaylanmasının Uygun 
Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/968) (S. Sayısı: 857) (Dağıtma tarihi: 
8.5.2002) 

330. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Romanya Sosyalist Cumhuriyeti Hükümeti Arasında 
Ankara'da 2 Mayıs 1966 Tarihinde İmzalanan Sivil Hava Ulaştırma Anlaşmasına Ek Protokolün 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/967) (S. Sayısı: 
859) (Dağıtma tarihi: 8.5.2002) 

331. - İçel Milletvekili Akif Serin'in, Türkiye Gümrük Müşavirleri Odaları Birliği Kanunu Teklifi, 
Gümrük Kanununun Bir Maddesinin Değiştirilmesi Hakkında Kanun Teklifi ve Gümrük Kanununda 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ile Aydın Milletvekili Ali Rıza Gönül'ün, Gümrük Kanununda 
Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu (2/938, 2/441, 2/801, 
2/821) (S. Sayısı: 863) (Dağıtma tarihi: 14.5.2002) 

332. - Erzurum Milletvekili Mücahit Himoğlu'nun, Ateşli Silahlar ve Bıçaklar ile Diğer Aletler 
Hakkında Kanunda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine Göre 
Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/458) (S. Sayısı: 865) (Dağıtma tarihi: 20.5.2002) 

333/ - Antalya Milletvekili Mehmet Zeki Okudan ile Burdur Milletvekili Mustafa örs'ün, Yüksek öğretim 
Kurumları Teşkilatı Kanununda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanun Teklifi ve İçtüzüğün 37 nci Maddesine 
Göre Doğrudan Gündeme Alınmasına İlişkin Önergesi (2/767) (S. Sayısı: 866) (Dağıtma tarihi: 20.5.2002) 

334. X - Anti-Personel Mayınların Kullanımının, Depolanmasının, Üretiminin ve Devredilmesinin 
Yasaklanması ve Bunların İmhası ile İlgili Sözleşmeye Katılmamızın Uygun Bulunduğuna Dair Kanun 
Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/974) (S. Sayısı: 867) (Dağıtma tarihi: 20.5.2002) 

335. - Güzel Sanatlar ile Bilim ve Teknoloji Alanlarında Olağanüstü Yetenek Gösteren Çocukların 
Devlet Tarafından Yetiştirilmesi Hakkında Kanun Tasarısı ile Plan ve Bütçe ve Millî Eğitim, Kültür, Gençlik 
ve Spor Komisyonları Raporları (1/739) (S. Sayısı: 871) (Dağıtma tarihi: 28.5.2002) 

336. - Çekle Ödemelerin Düzenlenmesi ve Çek Hamillerinin Korunması Hakkında Kanun ile İcra ve 
İflas Kanununda Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kanun Tasarısı ve Adalet Komisyonu Raporu (1/970) (S. 
Sayısı: 872) (Dağıtma tarihi: 3.6.2002) 

337. X - Türkiye Cumhuriyeti ve Makedonya Cumhuriyeti Arasında Konsolosluk Anlaşmasının 
Onaylanmasının Uygun Bulunduğuna Dair Kanun Tasarısı ve Dışişleri Komisyonu Raporu (1/985) (S. Sayısı: 
873) (Dağıtma tarihi: 3.6.2002) 

338. - Aile Mahkemelerinin Kuruluş, Görev ve Yargılama Usullerine Dair Kanun Tasarısı ve Adalet 
Komisyonu Raporu (1/980) (S.Sayısı: 874) (Dağıtma tarihi: 5.6.2002) 

339. X - Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Ukrayna Hükümeti Arasında Uzayın Araştırma ve 
Kullanımı Konularında İşbirliği Anlaşmasının Onaylanmasının Uygun Bulunduğu Hakkında Kanun Tasarısı ve 
Dışişleri Komisyonu Raporu (1/983) (S.Sayısı: 875) (Dağıtma tarihi: 5.6.2002) 
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